

Управління Культури і туризму
Харківської обласної державної адміністрації
Харківська обласна універсальна наукова бібліотека

ЛІТЕРАТУРА ПРО ХАРКІВЩИНУ

2015

Бібліографічний покажчик

ХАРКІВ 2016

Література про Харківщину за 2015 р. : бібліогр. покажч. / Управління культури і туризму Харків. облдержадмін., Харків. обл. універс. наук. б-ка; уклад. : Л.Єпішева, Л.Сашкова, Л.Конопля. – Х. : ХОУНБ, 2015. – 195 с.

Універсальний бібліографічний покажчик **«Література про Харківщину за ... рік»** видається бібліографічним відділом ХОУНБ з 1964 року. В посібнику представлені книги, газетні і журнальні статті краєзнавчого характеру. Матеріал поточний, розписуються статті з періодичних видань, які отримувала бібліотека протягом 2014 року. Матеріал у покажчику розташовано відповідно «Схеми класифікації краєзнавчого каталогу Харківської обласної універсальної наукової бібліотеки».

Бібліографічний опис видань здійснено у відповідності з діючими стандартами.

Довідковий апарат посібника складається з «Іменного покажчика», «Географічного покажчика».

Видання адресується широкому колу читачів.

Укладач

Єпішева Л.І., Сашкова Л.О.,
Конопля Л.М.

Редактор

Травіна О.М.

Комп'ютерний набір

Єпішева Л.І., Конопля Л.М.

Відповідальний

за випуск

Шостко Н.І.

ЗМІСТ

ХАРКІВСЬКА ОБЛАСТЬ В ЦІЛОМУ.....	7
Загальні праці про область.....	7
Довідкові видання.....	7
Бібліографічні покажчики.....	7
Населення. Демографія.....	10
Адміністративно–територіальний поділ.....	11
Видатні діячі і край. Знатні люди краю.....	14
<i>До 100-річчя від дня народження П.Тронька.....</i>	34
<i>До 170-річчя від дня народження І.Мечникова.....</i>	35
Знаменні дати краю, їх відзначення.....	35
Пам'ятники і пам'ятні місця краю.....	38
Краєзнавство.....	40
<i>Краєзнавчі музеї.....</i>	41
<i>Краєзнавчі товариства, гуртки.....</i>	41
<i>Краєзнавча робота.....</i>	41
<i>Краєзнавчий туризм, краєзнавчі екскурсії.....</i>	42
ІСТОРІЯ КРАЮ.....	46
Археологія. Археологічні експедиції і дослідження.....	46
Етнографія краю.....	47
Допоміжні історичні дисципліни.....	48
Історія краю до 1917 року.....	49
<i>Найдавніше минуле краю.....</i>	49
<i>Край у II–й половині XVIIст.–XIXст.....</i>	49
Край на початку XXст. до 1917 року.....	49
Історія краю в радянський період.....	49
<i>Край в 1921–1941 рр.....</i>	50
<i>Край в 1941–1945 рр.....</i>	50
<i>Край в 1959–1991 рр.....</i>	54
Історія краю з 1991 року.....	54
Історія міст і сіл області, районів м. Харкова.....	55
ПРИРОДА І ПРИРОДНІ РЕСУРСИ.....	59
Природа краю в цілому.....	59
Геофізика, геологія, географія краю.....	60
Рослинний і тваринний світ.....	60
<i>Заповідники. Зоопарки.....</i>	61
Охорона природи краю. Екологія.....	65
НАРОДНЕ ГОСПОДАРСТВО КРАЮ.....	68
Економіка краю.....	68
<i>Організація управління.....</i>	69
<i>Бюджет. Фінанси. Банки.....</i>	69
<i>Трудові ресурси краю.....</i>	77

Промисловість. Загальні питання.....	80
<i>Окремі галузі промисловості.....</i>	80
Будівництво. Будівельна промисловість.....	85
<i>Промислове будівництво.....</i>	85
<i>Громадське і житлове будівництво.....</i>	86
Транспорт.....	86
<i>Залізничний транспорт.....</i>	86
<i>Автомобільний транспорт.....</i>	87
<i>Міський транспорт.....</i>	87
Зв'язок.....	88
Комунальне господарство.....	88
Побутове обслуговування.....	92
Торгівля. Кооперація. Громадське харчування.....	93
<i>Торгівля продовольчими та промисловими товарами.....</i>	93
<i>Громадське харчування. Кулінарія.....</i>	94
Сільське господарство.....	94
<i>Загальні питання розвитку.....</i>	94
<i>Колективні сільськогосподарські підприємства.....</i>	95
<i>Рослинництво.....</i>	97
<i>Тваринництво. Загальні питання.....</i>	98
<i>Лісове господарство.....</i>	98
<i>Ветеринарія.....</i>	98
ОХОРОНА ЗДОРОВ'Я. МЕДИЧНІ УСТАНОВИ.....	99
Історія медицини.....	99
Організація охорони здоров'я в краї.....	99
Діяльність медичних і профілактичних установ.....	100
Аптеки і фармацевтична справа.....	104
Санаторне і курортне лікування.....	104
ФІЗИЧНА КУЛЬТУРА І СПОРТ.....	105
СУСПІЛЬНО-ПОЛІТИЧНЕ ЖИТТЯ КРАЮ.....	125
Громадська активність населення краю.....	125
Політичні партії, організації, течії, рухи.....	126
Профспілковий рух.....	127
Рух і організації жінок. Сім'я. Жінки. Діти.....	127
Рух і організації молоді.....	129
Національні відносини.....	130
Економічні і культурні зв'язки з зарубіжжям.....	130
Добровільні товариства та громадські організації.....	133
ДЕРЖАВНА ВЛАДА І УПРАВЛІННЯ В КРАЇ.....	138
Президент. Уряд. Верховна Рада. Документи про область.....	138
Народні депутати України від Харківської області.....	140
Обласна Рада народних депутатів.....	141
Харківська міська. Районні Ради.....	144
<i>Центри надання адмінпослуг.....</i>	148

Районні, міські, селищні, сільські Ради.....	148
Представницька і виконавча влада в краї.....	158
Органи соціального забезпечення.....	165
Система судових органів.....	166
Охорона громадського порядку. Міліція.....	167
Військові частини. Військові училища. Пожежна охорона.....	170
<i>Харківська область в АТО.....</i>	170
РЕЛІГІЯ І ЦЕРКВА.....	174
НАУКОВЕ ЖИТТЯ В КРАЇ. ОСВІТА.....	176
Організація і розвиток науки.....	176
Наукові установи і товариства.....	176
Освіта.....	178
Дошкільні установи.....	179
Початкові і середні школи.....	179
Технікуми. Середні спеціальні учбові заклади.....	185
Вища освіта.....	186
КУЛЬТУРНО–ОСВІТНЯ РОБОТА. КУЛЬТОСВІТНІ ЗАКЛАДИ.....	196
Загальні питання культурного життя.....	196
Культурно–освітні заклади.....	198
Бібліотечна справа.....	200
Планетарій.....	204
Музейна справа.....	204
Засоби масової інформації.....	209
МИСТЕЦТВО. ОБЛАСТЬ В ТВОРАХ МИСТЕЦТВА.....	211
Архітектура.....	211
Живопис. Скульптура. Графіка.....	213
<i>Художні музеї, галереї, виставочні зали.....</i>	219
Художня фотографія.....	223
Прикладне мистецтво. Художні промисли.....	225
Музичне життя.....	229
Музичні школи.....	233
Театри.....	234
<i>Харківський академічний російський драматичний театр ім.</i>	
<i>О.С.Пушкині.....</i>	236
<i>Харківський національний академічний театр опери та балету ім.</i>	
<i>М.В.Лисенка.....</i>	237
<i>Харківський державний академічний драматичний театр ім.</i>	
<i>Т.Г.Шевченка.....</i>	241
<i>Харківський театр для дітей і юнацтва.....</i>	243
<i>Харківський державний академічний театр ляльок ім.</i>	
<i>В.А.Афанасьєва.....</i>	245
<i>Харківський академічний театр музичної комедії.....</i>	247
Естрада. Цирк.....	247
Кіномистецтво.....	252

Художня самодіяльність.....	253
Область в творах мистецтва.....	255
МОВА. ФОЛЬКЛОР. ЛІТЕРАТУРНЕ ЖИТТЯ.....	255
Мови народів краю.....	256
Місцевий фольклор.....	256
Літературне життя: місцеві об'єднання і гуртки.....	256
<i>Літературні музеї</i>	258
Твори письменників Харківщини.....	258
Література про письменників Харківщини.....	266
Твори письменників української діаспори.....	272
Література про письменників української діаспори.....	272
Край у літературних творах.....	272
ІМЕННИЙ ПОКАЖЧИК.....	274
ГЕОГРАФІЧНИЙ ПОКАЖЧИК.....	303

ХАРКІВСЬКА ОБЛАСТЬ В ЦІЛОМУ

Загальні праці про область

1. 12 харьковских товаров и услуг вошли в число "100 лучших товаров Украины" // Харьков. известия. – 2015. – 26 нояб. – С. 7 : 2 фот.

2. Огородня Т. Вранці реформи – ввечері гроші: чому громадам варто об'єднатися : [459 громад Харків. обл. планується об'єднати у 62 спроможні територ. громади] / Т.Огородня // Слобід. край. – 2015. – 18 черв. – С. 3 : фот.

3. Павленко Е. Харьковчане считают свой город лучшим в Украине : [результаты социолог. опроса, который провела соц. гр. "Рейтинг" по заказу Междунар. республ. ин-та из Канады] / Е.Павленко // Вести. – 2015. – 11 июня. – С. 8.

4. Харьков – в тройке лидеров : [в рейтинге лучших городов Украины для ведения бизнеса Харьков на третьем месте] // Харьков. известия. – 2015. – 16 июня. – С. 2.

5. Харьков возглавил рейтинг : [по данным муниципал. исследований Харьков и Винница – безоговороч. лидеры рейтинга укр. городов] // Харьков. известия. – 2015. – 9 июня. – С. 1 : фот.

Довідкові видання

6. Харьков. Золотые страницы 2014 : справ. предприятий, орг. и учреждений Харькова и Харьк. обл. – Изд. 21-е. – Харьков : Золотые страницы, 2014. – XXIV, 590 с. : ил.

Бібліографічні покажчики

7. Асєєв Георгій Георгійович : (до 70-річчя від дня народж.) : біобібліогр. покажч. / Харків. держ. акад. культури. Б-ка. – Харків : ХДАК, 2013. – 121 с. : іл. – (Видатні педагоги Харківської державної академії культури).

8. Бібліографічні видання Центральної наукової бібліотеки Харківського національного університету імені В.Н.Каразіна за 200 років (1807–2007) : покажчик / Харк. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна, Центр. наук. б-ка. – Харків : ХНУ, 2013. – 63 с.

9. Владимир Григорьевич Шинкаренко – педагог, ученый : к 70-летию со дня рождения / Харьк. нац. автомоб.-дорож. ун-т. – Харьков : ХНАДУ, 2011. – 91 с. – (Биография и библиография ученых ХНАДУ (ХАДИ)).

10. Віктор Олексійович Лозовой : біогр. і бібліогр. (до 75-річчя від дня народж., 50-річчя наук.-пед., 60-річчя труд. та громад. діяльності) / Нац. ун-т "Юрид. акад. України ім. Ярослава Мудрого". – Харків : Право, 2013. – 71 с.

11. И.А.Зупанец: врачебная, научная и педагогическая деятельность : биобиблиогр. указ. / Нац. фармац. ун-т. – 2-е изд., доп. – Харьков : Золотые страницы, 2013. – 175 с. : ил. – (Ученые медицины и фармации).

12. Ігор Олександрович Гірка – професор Харківського національного університету імені В.Н.Каразіна : (до п'ятидесятиріччя від дня народження) : біобібліогр. покажч. / Харк. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна, Фіз.-техн. ф-т, Центр. наук. б-ка. – Харків : ХНУ, 2012. – 70 с.

13. Ізмаїл Іванович Срезневський : (до 200-річчя від дня народження) : біобібліогр. покажч. / Харк. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна, Центр. наук. б-ка, Центр болгаристики та балкан. дослідж. ім. М.Дринова, Санкт-Петербурз. держ. ун-т, Наук. б-ка ім. М.Горького та ін. – Харків : ХНУ, 2012. – 189 с. : іл.

14. Історики Харківського університету : біобібліогр. довід. (1905–2013 рр.) / Харк. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків : ХНУ, 2013. – 283 с.

15. Кафедра фізики свержвысоких частот
Харьковского національного університета имени

В.Н.Каразіна : к 60-летию образования : библиогр. указ. / Харьков. нац. ун-т им. В.Н.Каразіна. – Харьков : ХНУ, 2012. – 127 с.

16. Красназавча книга Харківщини 2014 : анотований каталог видань / Департамент культури і туризму Харків. облдержадмін., Харків. обл. універс. наук. б-ка. – Харків : ХОУНБ, 2015. – 57 с. : іл.

17. Литвин Олег Миколайович : біобібліогр. покажч. : до 70-річчя з дня народж. / Укр. інж.-пед. акад., Наук. б-ка. – Харків : УПА, 2012. – 107 с. : іл. – (Вчені УПА – ювіляри).

18. Література про Харківщину за 2014 р. : бібліогр. покажч. / Департамент культури і туризму Харків. облдержадмін., Харків. обл. універс. наук. б-ка. – Харків : ХОУНБ, 2015. – 267 с.

19. Михайло Васильович Клочков – професор Харківського університету : біобібліогр. покажч. / Харк. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна, Центр. наук.б-ка. – Харків : ХНУ, 2013. – 38 с.

20. Петр Васильевич Зарицкий – професор Харківського національного університета імені В.Н.Каразіна : (к 85-летию со дня рождения) : биобиблиогр. указ. / Харьк. нац. ун-т им. В.Н.Каразіна, Геол.-геогр. фак., Центр. науч. б-ка. – Харьков : ХНУ, 2013. – 91 с., ил.

21. Прохоров Эдуард Дмитриевич – професор Харківського національного університета імені В.Н.Каразіна : (к 75-летию со дня рождения) : биобиблиогр. указ. / Харьков. нац. ун-т им. В.Н.Каразіна. – Харьков : ХНУ, 2012. – 55 с.

22. Сергей Борисович Сорочан – професор Харківського національного університета імені В.Н.Каразіна : биобиблиогр. указ. / Харьк. нац. ун-т им.

В.Н.Каразіна, Ист. фак., Центр. науч. б-ка. – Харьков : ХНУ, 2013. – 92 с.

23. Сергій Михайлович Куделко – професор Харківського національного університету ім. В.Н.Каразіна : біобібліогр. покажч. / Харк. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна, Центр. наук. б-ка. – Харків : ХНУ, 2011. – 63 с.

24. Соляник Алла Анатоліївна : (до 50-річчя від дня народж.) : біобібліогр. покажч. / Харк. держ. акад. культури. Б-ка. – Харків : ХДАК, 2014. – 124 с.

25. Фрідьєва Надія Яківна : (до 120-річчя від дня народж.) : біобібліогр. покажч. / Харків. держ. акад. культури. Б-ка, Міжнар. акад. інформатизації при ООН. – Харків : ХДАК, 2015. – 74 с.

26. Юрій Михайлович Мацевитый : (к 80-летию со дня рождения) / Нац. акад. наук Украины, Ин-т пробл. машиностроения им. А.Н.Подгорного. – Харьков : НТУ "ХПИ", 2014. – 79 с. – (Биобиблиография ученых Украины).

27. Яків Феофанович Чепіга (Зеленкович) [1875–1938] – видатний педагог, громадський діяч : біобібліогр. покажч. / Нац. акад. пед. наук України. Держ. наук.-пед. б-ка України ім. В.О.Сухомлинського. – Київ : ДНПБ України, 2013. – 135 с. : іл.

Населення. Демографія

28. Нечипоренко С. Особливості соціального середовища в контексті людського розвитку : [досліджено особливості соціального середовища на загальноукр. та регіон. рівнях. Харків. обл. має високий рівень] / С.Нечипоренко // Демографія та соціальна економіка. – 2015. – N 3. – С. 126–137.

29. Рибак Т. Кількість новонароджених скоротилася : [демограф. ситуація в р-ні] / Т.Рибак // Вісті Зміївщини. – 2015. – 24 лип. – С. 7.

30. Стрельник И. В Харькове – антибэбидум : [уровень рождаемости за 9 мес. 2015 г.] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 1 дек. – С. 1 : фот.

Адміністративно-територіальний поділ

31. Адаменко О. Вместо Слинько – Успенский, вместо Ленина – Досекин : [процесс декоммунизации потихоньку сдвигается с мертвой точки. В Харькове создали рабочую группу] / О.Адаменко // Вести. – 2015. – 3 июня. – С. 9.

32. Василюк Т. Велике перейменування: міста й села в очікуванні декомунізації / Т.Василюк // Слобід. край. – 2015. – 21 квіт. – С. 1, 2 : фот.

33. Вернуть улицам исторические названия : [харьковчане активно включились в процесс переименования улиц] // Харьков. известия. – 2015. – 11 авг. – С. 2 : фот.

34. Галич Н. Какие улицы подлежат переименованию? : [по предварит. подсчетам, в городе придется переименовать более двухсот улиц] / Н.Галич // Вечер. Харьков. – 2015. – 11 апр. – С. 1 : фот.

35. Гаркавец О. Нові старі вулиці Харкова: не заблукайте після перейменування : [у Харкові згідно із законом про декомунізацію перейменовали 173 вулиці, 4 парки і сквери, а також станцію метро. Список вулиць] / О.Гаркавец // Слобід. край. – 2015. – 21 листоп. – С. 1, 2.

36. Зиненко Ю. Декоммунизация: Жукова не тронут, о Масельском подумают : [в Харьков. обл. началась инвентаризация объектов, которые могут сменить названия в рамках нового закона] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 9 июня. – С. 6.

37. Зиненко Ю. Улицу Спартак переименуют, и появится переулок Гурченко : [под декоммунизацию в

Харькове попадают более 200 назв.] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 4 нояб. – С. 8 : фот.

38. Зиненко Ю. Декоммунизация в Харькове: седьмой Садовый и первый Небесный : [горсовет переименовал 173 улицы, 4 сквера и станцию метро] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 24 нояб. – С. 6 : 2 фот.

39. Иванов М. Без маршалов и пяти районов : [декоммунизация : переименование сотен улиц и демонтаж памятников] / М.Иванов // Сегодня. – 2015. – 14 апр. – С. 8 : 2 фот.

40. Иванов М. Судьба районов – в руках мэра : [процесс декоммунизации в Харькове затягивается] / М.Иванов // Сегодня. – 2015. – 20 нояб. – С. 8.

41. Иванов М. Новые названия выбирают толпой : [процесс декоммунизации в Харькове достиг своей кульминации] / М.Иванов // Сегодня. – 2015. – 13 нояб. – С. 8 : фот.

42. Кольцова М. "Маршала" не чіпають, а Правда стане Слобідською: вулицям Харкова обирають нові назви / М.Кольцова // Слобід. край. – 2015. – 18 лип. – С. 3.

43. Косенкова В. Переименование улиц. Список составлен : [183 улицы, 7 р-нов и станция метро подпадают под закон о декоммунизации] / В.Косенкова // Харьков. известия. – 2015. – 15 сент. – С. 2 : фот.

44. Ларіна П. Перейменування Харкова: слухань більше не буде / П.Ларіна // Слобід. край. – 2015. – 14 листоп. – С. 4 : фот.

45. Лілітко Г. Місто і район: два кроки назустріч один одному : [виходячи з пропозицій Лозівщини, Харків. обл. рада затвердила перспектив. план формування двох громад з центрами у Лозовій і Краснопавлівці] / Г.Лілітко // Голос Лозівщини. – 2015. – 2 серп. – С. 2.

46. Про зміни в адміністративно-територіальному устрої України : [відповідно до Закону України "Про добровільне об'єднання територіальних громад" у Харків. обл. у Вовчан. р-ні Старосалтівська селищ. та Гонтарівська, Молодівська, Хотімлянська, Червоноармійська і Шестаківська сіл. ради рішенням від 23 лип. 2015 р. об'єдналися в Старосалтівську селищ. територ. громаду з адмін. центром у смт Ст. Салтів, включивши до її складу села Березняки, Гонтарівка, Дідівка, Металівка, Молодова, Москалівка, Паськівка, Перківка, Петрівське, Погоріле, Профінтерн, Радькове] // Відомості Верхов. Ради України. – 2015. – 16 жовт. (N 42). – С. 153.

47. Смоленко Я. Харків готується до перейменування : [у Харкові інвентаризували об'єкти, які підлягають перейменуванню або демонтажу] / Я.Смоленко // Слобід. край. – 2015. – 4 лип. – С. 6 : фот.

48. Стрельник И. Откуда берутся маленькие улицы с большими амбициями : [нереализов. планы развития Харькова, которые принимались в разные годы, привели к топоним. несурзациам] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 22 янв. – С. 6 : фот.

49. Стрельник И. Солонищевка может стать общинным центром : [Лозов., Валков., Зачешилов. р-ны хотят укрупниться, по остальным еще идут споры] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 28 мая. – С. 6 : фот.

50. Стрельник И. В Харькове может появиться проспект Науки : [обществ. топоним. гр. составила список объектов Харькова, которые предлагает переименовать в соответствии с законом о декоммунизации] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 2 июля. – С. 2 : 2 фот.

51. Стрельник И. В Харькове может появиться бульвар "Без горячей воды" : [горсовет обещает представить на обсуждение варианты переименования

"коммунистических" объектов] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 13 авг. – С. 2 : фот.

52. Стрельник И. Старый Салтов станет городом областного значения : [на Харьковщине появилась первая объединенная громада – Старосалтовская] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 14 сент. – С. 2 : фот.

53. Тахтаулова М. Европейское или советское, или Одно путешествие по Харькову : [ст. историка, специалиста по топонимике Харькова] / М.Тахтаулова // День. – 2015. – 22 июля. – С. 9.

54. Харченко Н. З історії назв вулиць / Н.Харченко // Харківський архівіст–2011 / Держ. арх. Харків. обл. – Харків, 2011. – С. 86–87.

55. Хорошковатый А.В. В Харькове было четыре Сумские улицы : [на вопросы читателей отвечал ответств. секретарь гор. комиссии по вопросам топонимики при горсовете А.Хорошковатый / подготовила и провела И.Стрельник] // Вечер. Харьков. – 2015. – 20 янв. – С. 4 : фот.

Видатні діячі і край. Знатні люди краю

56. Александр Мишон. Фотограф, издатель, кинематографист : [А.М.Мишон (1858–1921) – известный фотограф конца XIX - нач. XX ст., некоторое время работал в Харькове и Изюме] / А.Хильковский и др. ; Харьк. обл. о-во азер.-укр. дружбы "Достлуг", Междунар. фестиваль короткометраж. кино "Харьков. сирень". – Харьков : Торсинг плюс, 2013. – 207 с. : ил.

57. Анничев А. Классик украинской музыкальной педагогики : [на 89 году ушла из жизни А.А.Мирошникова – выдающийся специалист в области дирижерско-хорового образования, проф. Харьков. нац. ун-та искусств] / А.Анничев // Время. – 2015. – 10 нояб. – С. 7 : фот.

58. Анничев А. Серебряковский декабрь в Харькове : [о празднич. мероприятиях, посвящ. юбилею харьков. худож. З.Серебряковой (1884–1967)] / А.Анничев // Время. – 2015. – 10 дек. – С. 7 : 3 фот.

59. Антонова Л. Так жити хочеться у рідному краї : [про колиш. голову колгоспу з центром у с. Липчанівка, кавалера ордена Леніна В.А.Зайку] / Л.Антонова // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 5 черв. – С. 4 : фот.

60. Аркадий Исаакович Эпштейн. След на Земле : [сб. воспоминаний, посвящ. харьк. ученому-историку А.П.Эпштейну (1922–2005)] / Харьк. нац. ун-т им. В.Н.Каразина, Нац. аэрокосм. ун-т им. Н.Е.Жуковского "Харьк. авиац. ин-т". – Харьков : ХНУ, 2012. – 206 с. : ил.

61. Артамонова Н. Перша жінка-радіолог в Україні: Анна Генріхівна Генч : [роки життя: 15.01.1878–22.12.1941] / Н.Артамонова // Укр. радіолог. журн. – 2015. – N 1. – С. 103-105 : 2 фот.

62. Артамонова Н.О. Інженер Ю.П.Тесленко-Приходько [1884–21.03.1944] і розвиток рентгенології України : [у 1920–1922 рр. – дир. Укр. рентгенолог. акад. (Харків)] / Н.Артамонова // Укр. радіолог. журн. – 2015. – N 4. – С. 75-79.

63. Ахмадов А. Любимым партнером Людмила Гурченко считала Юрия Никулина : [беседа с личным фотографом и другом актрисы А.Ахмадовым / записала А.Велигжанина] // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 10 нояб. – С. 1, 14.

64. Белебека Іван Олексійович (10.11.1930–23.11.2015) : [некролог. Укр. вчений-економіст, нар. в с. Синиха Куп'ян. р-ну] // Уряд. кур'єр. – 2015. – 24 січ. – Фот.

65. Березюк Н.М. К.И.Рубинский и становление харьковской библиотечной школы / Н.М.Березюк // Українське бібліотекознавство в історичному вимірі : до 140-

річчя від дня народж. Л.Б.Хавкіної : за матеріалами Міжнар. наук. читань з нагоди 105 річниці відділу бібліотекознавства / Н.М.Березюк. – Харьков, 2012. – С. 44-54.

66. Бондарев А. 13 причин, по которым харьковчанам стыдно не знать о Леониде Брайловском : [Л.Брайловский – извест. художник. Род. в Харькове 23 мая (4 июня) 1867 г.] / А.Бондарев // Товарищъ. – 2015. – Сент. (N 4). – С. 14.

67. Бондарев А. Музыка изящного вкуса : [Ф.С.Акименко (Якименко) – выдающийся композитор, пианист и педагог род. в с. Пески (окраина Харькова) 20 февр. 1876 г.] / А.Бондарев // Товарищъ. – 2015. – Сент. (N 4). – С. 14.

68. Бондарь К. С юбилеем! : [к 80–летию видного харьков. литературоведа и публициста, проф. Л.Г.Фризмана] / К.Бондарь // Дайджест-Е. – 2015. – Сент. (N 9). – С. 4.

69. Борис Фельдман: "Семь раз упади, восемь – поднимись!" : [19 марта основателю "Концерта АВЭК и К " Б.Фельдману исполняется 80 лет] // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 19-26 марта. – С. 12.

70. Борисов О. Юрий Тарасов забил много голов, но не смог побороть алкоголь : [5 апр. извест. харьков. футболисту, лучшему бомбардиру "Металлиста" в чемпионате СССР 1984 г. Ю.Тарасову исполнилось бы 55 лет] / О.Борисов // Вечер. Харьков. – 2015. – 9 апр. – С. 6 : фот.

71. Бутенко І. Його справи запам'яталися людям : [про колиш. дир. ПАТ "Племзавод ім. 20-річчя Жовтня" Кегичів. р-ну В.М.Войцехова (1926–?)] / І.Бутенко // Колос. – 2015. – 22 серп. – Фот.

72. Білобровко О. Нові герої харківських вулиць: Олексій Баркалов : [ім'ям найвідомішого ватерполіста О.Баркалова (18.02.1946–9.09.2004) названа одна з вулиць

Харкова] / О.Білобровко // Слобід. край. – 2015. – 19 груд. – С. 15 : фот.

73. Василюк Т. Крізь терня до зірок : уродженець Чугуєва підкорює космос : [син космонавта О.Волкова С.Волков втретє полетів у космос. Нар. у Чугуєві] / Т.Василюк // Слобід. край. – 2015. – 5 верес. – С. 4 : 2 фот.

74. Волков М. Родина купців і меценатів – Олексієнко / М.Волков // Нове життя. – 2015. – 8 серп. – С. 6 : 2 фот.

75. Волошко А. Ераст Абаза – наш земляк : [історія роду Абазы на Слобожанщині починається з 1711 р.] / А.Волошко // Маяк. – 2015. – 30 січ., 3 лют.

76. Вільхівська Л. Лікар гарту фронтового : [про засл. лікаря України з Валок С.Д.Посяду (1896–1975)] / Л.Вільхівська // Сіл. новини. – 2015. – 20 черв. – Фот.

77. Газдюк Г.Г. Особливості музикознавчої діяльності Валерії Федорівни Кравець: Кравець В.Ф. – музикознавець, педагог / Г.Г.Газдюк // 3 музично-педагогічного досвіду : зб. ст. Вип. 1 / Харків. муз. училище ім. Б.М.Лятошинського. – Харків, 2008. – С. 50-56.

78. Генералы : харьков. биограф. слов. – Харьков : Точка, 2013. – 498 с. : портр.

79. Генрих Вильгельмович Ейгер : аспекты теории перевода и избранные поэтические переводы : к 90-летию со дня рождения д-ра филол. наук проф. Г.В.Ейгера : монография / Харьк. нац. ун-т им. В.Н.Каразина. – Харьков : ХНУ, 2014. – 243 с.

80. Губин Д. В Сербии его помнят : [о театр. режиссере, уроженце Харькова Ю.Ракитине (Г.Л.Ионин) (10.05.1882–7.05.1952)] / Д.Губин // Время. – 2015. – 31 окт. – С. 8 : фот.

81. Губин Д. Славная ветвь Оболенских : [Н.Л.Оболенский (5.07.1878–11.03.1960) – был губернатором Харькова] / Д.Губин // Время. – 2015. – 1 дек. – С. 7 : фот.

82. Дудко Д.М. Нові матеріали про родину Ковалівських / Д.М.Дудко // Дев'ятнадцяті Сумцовські читання : зб. матеріалів Всеукр. наук. конф. "Музей як соціокультурний інститут в умовах інформаційного суспільства" (проводиться в рамках XIX Сумцовських читань), 18 квіт. 2013 р. – Харків, 2013. – С. 50-53.

83. Духан Н. На сцені і в кіно : [про засл. артиста РСФСР, актора театру і кіно, уродженця м. Золочів Д.І.Льченка] / Н.Духан // Рідний Золочів. – 2015. – 19 груд. – С. 6 : фот.

84. Дьяконофф И. "На родине прапрадеда в городе Чугуеве на Харьковщине нашу семью принимали очень тепло, по-королевски" : [беседа с правнуком И.Репина И.Дьяконофф / записала О.Сметанская] // Факты и комментарии. – 2015. – 1 окт. – С. 7.

85. Дьяконофф И. "Кусочек чугуевского пирога мы привезли во Францию" : [беседа с правнуком И.Репина И.Дьяконофф] // Вечер. Харьков. – 2015. – 31 окт. – С. 19 : фот.

86. Дьяконофф И. "На родине прапрадеда в Чугуеве нашу семью принимали по-королевски" : [беседа с праправнуком И.Репина И.Дьяконофф / записала О.Сметанская] // 50+. – 2015. – 9 окт. – С. 7 : фот.

87. Ермошенко Г. Репин : письма из-за рубежа : 1883 г. Париж. Мадрид. Амстердам. Мюнхен. Берлин. Дрезден. Венеция. Генуя. Милан. Верон / Г.Ермошенко // Красная звезда. – 2015. – 9 мая. – С. 10 : фот.

88. Ефанова М. Ученики Александра Шалимова написали о нем книгу : [20 янв. знаменитому хирургу

исполнилось бы 97 лет] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 15 янв. – С. 4 : фот.

89. Ефанова М. Горожане открыли обновленный памятник знаменитой землячке : [Г.Шевелева (1952–1991) – на рубеже 1970–80 гг. солировала в популяр. ВИА "Здравствуй, песня"] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 21 нояб. – С. 21 : 2 фот.

90. Єфименко Т.І. Методологічний фундамент економічних поглядів М.І.Туган-Барановського : (до 150-річчя від дня народж.) / Т.Єфименко, П.Леоненко // Фінанси України. – 2015. – N 2. – С. 7-26; N 4. – С. 7-33.

91. Журило А.Г. Выдающиеся металлурги и литейщики Харьковщины : монография : [Мевиус А.Ф. (1820–1898), Кнаббе В.С. (1849–1914), Фарафонов Е.Е. (1880–1970), Носков Б.А. (1899–1970), Рыжков И.В. (1923–1982), Шатагин О.А. (1923 г.р.), Любченко А.П. (1930–2012), Тришевский И.С. (1918–1998), Назаренко В.Н. (1929 г.р.)] / А.Г.Журило. – Харьков : Підручник НТУ "ХП", 2013. – 259 с.

92. Зборовец И.В. Мирон Степняк. Биография в стихах поэта : очерк-эссе : [Мирон Алексеевич Ланшин-Степняк (1903–1949) – забытый укр. лит. критик, деятельность которого была связана с Харьковом] / И.В.Зборовец. – Харьков : Форт, 2012. – 153 с.

93. Зборовец И.В. Александра Монтвид в Харьковском институте благородных девиц : монография : [А.С.Монтвид–Шабельская (1843–1921) – литератор и общ. деятель 80–90 гг. XIX в.] / И.В.Зборовец. – Харьков : Форт, 2015. – 140 с.

94. Зборовец І.В. Доля українського мовознавця Василя Зборовця [1889–1944] : монографія / І.В.Зборовець. – Харків : Форт, 2014. – 143 с.

95. Зиненко Ю. Математик Погорелов ставил рыбацкие рекорды : [интерес. факты из жизни извест. геометра] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 3 марта. – С.10 : 2 фот.

96. Зиненко Ю. Нину Русланову преподаватель театрального института обещал задушить : [Н.Руслановой – 70] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 5 дек. – С. 1, 13 : 7 фот.

97. Зінченко Н. Серед наших земляків – маршал артилерії : 25 листоп. виповнилося 110 років із дня народж. В.Ф.Толубка (1915–1989) / Н.Зінченко // Вісті Красноградщини. – 2015. – 27 листоп. – С. 8 : фот.

98. Зірка в порепаних долонях : [про К.Твердохліб] // Логвиненко Л.А. Загублений світ / Л.А.Логвиненко. – Харків, 2011. – С. 296-302.

99. Івченко Б.А. Життєвий шлях директора Харківського історичного музею А.В.Дикого (1900–1937 рр.) / Б.А.Івченко // Дев'ятнадцяті Сумцовські читання : зб. матеріалів Всеукр. наук. конф. "Музей як соціокультурний інститут в умовах інформаційного суспільства" (проводиться в рамках ХІХ Сумцовських читань), 18 квіт. 2013 р. – Харків, 2013. – С. 44-50.

100. Исаак Осипович Дунаевский : харьков. период // Дайджест-Е. – 2015. – Февр. (N 2). – С. 2, 4; март (N 3). – С. 2, 4.

101. Ковальская Е. На Сумской увековечили память латвийскому зодчему : [Ю.Цауне работал в Харькове с 1891 г. В нач. XX в. он был назначен архитектором Харькова] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 21 марта. – С. 4.

102. Ковальская Е. Первый фильм Александра Довженко родился в Харькове : [А.Довженко в 1923–1926 гг. жил в Харькове на ул. Пушкинской, 62 (сейчас здесь находится обл. центр культуры и искусства)] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 18 апр. – С. 20 : фот.

103. Коваль Ю. Гайдамака харьковського театра : [к 115-летию со дня рожд. нар. арт. СССР Л.Сердюка] / Ю.Коваль // Харьков. известия. – 2015. – 2 июля. – С. 11 : фот.

104. Козороз О. Творцю врожаїв і достатку – 115 : [про двічі Героя Соц. Праці, колиш. голову колгоспу ім. Орджонікідзе (с. Катеринівка) Г.С.Могильченка (30.12.1900–1976)] / О.Козороз // Голос Лозівщини. – 2015. – 29 груд. – Фот.

105. Колеснік Олексій Миколайович [26.02.1949–29.01.2015] : [некролог. Громад. діяч, керівник Валків. р-ну] // Сіл. новини. – 2015. – 3 лют. – Фот.

106. Косяк А. Чайковский в Харькове / А.Косяк // Знамя. – 2015. – 17 дек. – С. 8 : фот.

107. Крамний І. Михайло Іванович Спужак : [5.11.1940–2013 рр., рентгенолог] / І.Крамний, І.Вороньжев // Укр. радіолог. журн. – 2015. – N 3. – С. 134-135.

108. Куніч О.П. Академік Д.І.Багалій та бібліотечна справа України (за матеріалами "Багаліївського збірника...) / О.П.Куніч // Українське бібліотекознавство в історичному вимірі : до 140-річчя від дня народж. Л.Б.Хавкіної : за матеріалами Міжнар. наук. читань з нагоди 105 річниці відділу бібліотекознавства / Держ. закл. "Харків. держ. наук. б-ка ім. В.Г.Короленка". – Харків, 2012. – С. 54-59.

109. Кучеренко О. Вундеркиндом Исаак Дунаевский стал под Полтавой / О.Кучеренко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 19 янв. – С. 10 : 2 фот.

110. Кучеренко О. "Спящая девочка" спасла художницу от нищеты : [З.Серебрякова] / О.Кучеренко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 6 июня. – С. 9 : 2 фот.

111. Кушнарєнко Н.М. Внесок Л.Б.Хавкіної в розвиток бібліотечного фондознавства / Н.М.Кушнарєнко // Українське бібліотекознавство в історичному вимірі : до 140-

річчя від дня народж. Л.Б.Хавкіної : за матеріалами Міжнар. наук. читань з нагоди 105 річниці відділу бібліотекознавства / Держ. закл. "Харків. наук. б-ка ім. В.Г.Короленка". – Харків, 2012. – С. 7-12.

112. Лабазова Т. Світло вітчизняної науки : [про видат. укр. фізика-експериментатора, акад., почес. громадянина Валок В.Г.Манжелія] / Т.Лабазова // Сіл. новини. – 2015. – 15 серп. – С. 5 : фот.

113. Лаптева Н. Хлібороб і благодійник в одній особі : [про ген. дир. ПАОП "Промінь", Героя України І.М.Гулого] / Н.Лаптева // Вісті Красноградщини. – 2015. – 24 квіт. – С. 5 : фот.

114. Левин А. Евгений Евтушенко : "Как-то мы с Гришей читали свои стихи..." : десять лет назад ушел из жизни извест. поэт, сценарист, уроженец Харькова Г.Поженян / А.Левин // Факты и комментарии. – 2015. – 22 сент. – С. 9 : 2 фот.

115. Логинова М. О выставке живописи Ильи Савина : [первомайс. художник] / М.Логинова // Знамя труда. – 2015. – 18 февр. – С. 3 : фот.

116. М.І.Туган-Барановський: вчений, громадянин, державотворець : [круглий стіл, присвяч. 150-річчю від дня народж. вченого-економіста] // Економіка України. – 2015. – N 3. – С. 84-90.

117. Малиновська Н.М. І.П.Білоконьський (1855–1931): можливості залучення постаті і творчості до науково-дослідницької роботи музеїв Харківщини : [Білоконьський І.П. – відомий земський діяч і літератор] / Н.М.Малиновська // Вісімнадцяті Сумцовські читання : зб. матеріалів наук. конф. "Музей як соціокультурний інститут в умовах інформаційного суспільства" (проводиться в рамках XVIII Сумцовських читань), 18 квіт. 2012 р. – Харків, 2012. – С. 105-108.

118. Махортова О. Г.Є. Донець-Захаржевський дбав про козаків і займався благодійністю / О.Махортова // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 15 трав. – С. 7.

119. Мачужак Н. Имени известного земляка : [Н.Сумцов – фольклорист, етнограф, літературовед] / Н.Мачужак // Харьков. известия. – 2015. – 28 февр. – С. 5 : фот.

120. Маєток "Велесової книги" : [маєток поміщиків Захаржевських-Задонських, Великий Бурлук] // Логвиненко Л.А. Загублений світ / Л.А.Логвиненко. – Харків, 2011. – С. 116-122.

121. Мнішек І. Лютий ювілейний : з роду Ковалевських; український соловейко : [А.Ковалевський – видат. історик й етнограф; видат. укр. співачка О.Петрусенко] / І.Мнішек // Слобід. край. – 2015. – 3 лют. – С. 8 : 2 фот.

122. Мнішек І. Академіст із Печеніг : харків. сторінки життя відомого худож. Г.Семирадського / І.Мнішек // Слобід. край. – 2015. – 5 лют. – С. 12 : фот.

123. Мнішек І. Дон Кіхот від науки : [першовідкривач салтів. культури В.О.Бабенко (1877–1955)] / І.Мнішек // Слобід. край. – 2015. – 14 трав. – С. 8 : 2 фот.

124. Мнішек І. Травень ювілейний : [Літописна подія – д-р філолог. наук М.Ф.Гетьманець займається дослідженням "Слова о полку Ігоревім" понад 35 років; Перший депутат – М.Гредескул (1865–1941) – вчений, політик, громад. діяч – у 1906 р. став першим в історії Харкова депутатом Держ. Думи] / І.Мнішек // Слобід. край. – 2015. – 19 трав. – С. 8 : фот.

125. Можейко І. Квітень ювілейний : [18 квіт. виповнюється 115 років з дня народж. нар. арт. В.Чистякової; 30 квіт. виповнюється 130 років з дня народж. геолога, археолога О.Федоровського] / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 7 квіт. – С. 8 : 2 фот.

126. Можейко І. Буденне життя легендарного вчителя : [Про дир. Липец. серед. шк. (30-ті рр. XX ст.) П.В.Щепкіна. Ще за життя і по цей час ця школа носить його ім'я] / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 18 черв. – С. 8 : 3 фот.

127. Можейко І. Липень ювілейний : [Слатін І. – 170 років від дня народж. відомого музиканта; 115 років від дня народж. І.Бакуліна – Герой Рад. Союзу, керівник Харків. обл. підпілля у роки війни] // Слобід. край. – 2015. – 7 лип. – С. 8 : 2 фот.

128. Можейко І. Син дядька, академік... : [Д.Яворницький (1855–1940)] / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 23 лип. – С. 8 : фот.

129. Можейко І. "Мне доверена песня" : життя і таємниці професії композитора-пісенника Георгія Мовсесяна : [нар. у Харкові в 1945. В 14 років поїхав з міста] / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 25 лип. – С. 13 : фот.

130. Можейко І. Суперниця Гризодубової : [відома льотчиця М.Нестеренко нар. у Харкові, закінчила Харків. уч-ще цивіл. авіації] / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 30 лип. – С. 8 : фот.

131. Можейко І. Ювілейні збори : Перший художник; Нобелівський лауреат; Перший губернатор; Подвійний ювілей : [перший художник – М.Раєвська-Іванова; нобелів. лауреат – І.Мечников; перший губернатор – Є.Щербинін; подвійний ювілей – С.Коливанова, Т.Попеску] / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 19 верес. – С. 4-5 : 4 фот.

132. Можейко І. Письменник двох відлиг : [відомий рос. письменник В.Дудинцев нар. 16(29) лип. 1918 р. у м. Куп'янськ] / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 24 верес. – С. 8 : фот.

133. Можейко І. Жовтень ювілейний : механік і художник : [батько опору матеріалів – В.Кирпичов – видат.

вчений–механік, засновник Харків. політех. ін-ту : худож.-
баталіст – М.Самокиш] / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. –
13 жовт. – С. 8 : 2 фот.

134. Можейко І. Листопад ювілейний : пастир і
ортопед : місяць на двох : [210 років від дня народж.
богослова, історика церкви Філарета (Гумілевського); 130
років від дня народж. видат. лікаря, хірурга–ортопеда
М.Ситенка] / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 10 листоп. –
С. 6.

135. Можейко І. Бунтар, міністр фінансів і відомий
вчений : гра долі М.Туган-Барановського / І.Можейко //
Слобід. край. – 2015. – 12 листоп. – С. 8 : фот.

136. Можейко І. Винахідник кіноапарата : [механік
Й.Тимченко родом із Золочівщини] / І.Можейко // Слобід.
край. – 2015. – 26 листоп. – С. 8 : фот.

137. Можейко І. Грудень ювілейний : вони були
першими : [225 років від дня народж. журналіста,
письменника і редактора першого харків. журн. "Укр. вісн."
Є.Філомафітського (20.12.1790–1831)] / І.Можейко // Слобід.
край. – 2015. – 8 груд. – С. 8.

138. Можейко І. Людина слова і діла : [про
першовідкривача багатств Донец. кряжа Є.П.Ковалевського
(нар. у 1790 р. на Харківщині)] / І.Можейко // Слобід. край. –
2015. – 10 груд. – С. 8 : фот.

139. Можейко І. Художник і примадонна : [худож.
М.Врубель і співачка Н.Забела – подружня пара. У 1890 р.
жили у Харкові] / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 26
груд. – С. 13 : 2 фот.

140. Мудрость и доброта. Академик Ажажа
Владимир Михайлович : [збірник посвящен фізику-
експериментатору, академику НАН України В.М.Ажаже
(19.11.1931–2009)]. – Харьков : ХНУ, 2011. – 271 с. : ил.

141. Мысниченко В.П. Моя правда жизни : [книга почетного гражданина Харьков. обл., парт. деятеля В.П.Мысниченко (род. 13 апр. 1929 г.)] / В.П.Мысниченко. – Харьков : Изд-кий Дом ЖЗЛ : Харьков. кн. фабрика "Глобус", 2014. – 319 с. : ил. – (Современная ЖЗЛ Харьковщины; кн. 11).

142. Мірошник В. Натхнення від Бога : [пішов з життя журналіст, поет, вчитель В.П.Хворост (29.03.1941–30.10.2015)] / В.Мірошник // Зоря. – 2015. – 31 жовт. – С. 1 : фот.

143. Награды – почетным гражданам : [Н.Водовозов, П.Волошин, С.Дуденко, З.Колесникова, Ю.Мацевитый, В.Радченко, Н.Соловьев] // Харьков. известия. – 2015. – 27 авг. – С. 2 : 2 фот.

144. Научное наследие Н.П.Комаря и современные проблемы химической метрологии : [сб. науч. тр. об ученом, основателе каф. химич. метрологии Харьк. ун-та Николае Петровиче Комаре (1900–1980) / Харьк. нац. ун-т им. В.Н.Каразина. – Харьков : ХНУ, 2012. – 374 с. : ил.

145. Невская Т. Памяти гостиного дворянина Наума Вольпе : [сценарист и режиссер массовых представлений, праздников, фестивалей и смотров-конкурсов, член Союза театр. деятелей Украины. С 1986 жил и работал в Харькове] / Т.Невская // Харьков. известия. – 2015. – 29 окт. – С. 6 : 3 фот.

146. Нестеренко А.И. Нет, не всегда дилема "время лечит" верна, когда уходит Верный друг!.. : [об извест. архит. А.Ю.Лейбфрейде] / А.Нестеренко // Время. – 2015. – 1 окт. – С.7 : фот.

147. Нобелеские лауреаты физтеха : [среди др. Л.Д.Ландау (1908–1960)] // Наука и жизнь. – 2015. – N 1. – С. 19.

148. Оглоблин В.А. Любовь художника : [о худож. З.Е.Серебряковой (Лансере) рассказывает фотохудож.

В.Оглоблин / записала П.Русса] // Харьков. известия. – 2015. – 4 апр. – С. 7.

149. Олександр Володимирович Палладін (1885–1972) : [професор 15 років (1916–1931) жив і працював у Харкові] // Експеримент. і клініч. медицина. – 2015. – N 2. – С. 171-173 : 4 фот.

150. Островська Х. Гумор з відтінком смутку Ельдара Рязанова : [Е.Рязанов і Харків] / Х.Островська // Слобід. край. – 2015. – 5 груд. – С. 13 : фот.

151. Памяти Анатолия Филипповича Гришина : [10 февр. 2015 г. ушел из жизни извест. математик, д-р мат. наук ХНУ им. В.Каразина] // Журн. мат. физики, анализа, геометрии. – 2015. – Т. 11. – N 3. – С. 297-299 : фот.

152. Панченко М. Зупинився його гончарний круг : [перестало битися серце відомого валків. гончара Д.І.Наріжного (1927–17.02.2015)] / М.Панченко // Сіл. новини. – 2015. – 24 лют. – Фот.

153. Петр Васильевич Мандрыка : военный хирург : к 130-летию со дня рождения : [сборник] / Харьков. нац. ун-т им. В.Н.Каразина. – Харьков : ХНУ, 2014. – 199 с.

154. Подкорытов В.С. Выдающийся украинский психиатр Н.П.Татаренко [23.10.1900–25.02.1986] / В.Подкорытов, С.Украинский // Укр. вісн. психоневрології. – 2015. – Т. 2, вып. 2. – С. 133–135.

155. Польоти з янголом : [про почесного громадянина Харкова, артиста Л.Тарабарінова] // Логвиненко Л.А. Загублений світ / Л.Логвиненко. – Харків, 2011. – С. 234–237.

156. Польская И.И. Бэлла Юрьевна Юхт : штрихи к портрету : [Б.Ю.Юхт (1923–1994) – педагог и музыкант] / И.И.Польская // Більше ніж школа : ХССМШі у спогадах випускників. – Харків, 2013. – С. 48–58.

157. Полякова Ю. Александр Белецкий и харьковский театр для детей : [у истоков театра стоял извест.

укр. и рус. литературовед А.Белецкий. Беседа с театроведом Ю.Поляковой / записал А.Анничев] // Время. – 2015. – 24 дек. – С. 7 : фот.

158. Полянская Л. Картины, поражающие насыщенностью красок : [о первомайск. худож. И.П.Савине] / Л.Полянская // Знамя труда. – 2015. – 18 февр. – 2 фот.

159. Поліщук Т. Відійшов у вічність Борис Цибульник : [Б.Цибульник (1952–11.01.2015) – знаменитий укр. гончар, засл. майстер нар. творчості України, почес. громадянин м. Валки] / Т.Поліщук // Сіл. новини. – 2015. – 17 січ. – С. 2 : фот.

160. Поліщук Т. Зірка епохи : [про актрису В.Серову] / Т.Поліщук // Сіл. новини. – 2015. – 20 черв. – Фот.

161. Прожившая десятки жизней : [о нар. арт. Украины И.Яценко (1945–2005)] // Харьков. известия. – 2015. – 9 июня. – С. 5 : фот.

162. Профессор Д.Ф.Лямбль – основатель кафедры патологической анатомии Харьковского национального медицинского университета : [годы жизни : 5.12.1849–13.02.1895] / Ж.Перцева и др. // Эксперимент. і клініч. медицина. – 2015. – N 1. – С. 205 ксерокс

163. Ректоры. Почетные граждане города Харькова : [В.Н.Бабаев, В.Н.Лесовой, А.Н.Туренко, В.П.Черных, В.Я.Таций, С.Н.Гусаров; а также: Е.Я.Гречанина, С.Ф.Денисюк, С.М.Евель]. – Харьков : Издательский дом ЖЗЛ : Харьковская книжная фабрика "Глобус", 2014. – 463 с. : ил. – (Современная ЖЗЛ Харьковщины, кн. 10).

164. Руденко Н.И. Р.С.Горовиц – в жизни и в музыке : [о выдающейся пианистке и педагоге Р.С.Горовиц (1900–1984)] / Н.И.Руденко // Більше ніж школа : ХССМШі у спогадах випускників. – Харків, 2013. – С. 43-47.

165. Русса П. Харьковская "мелодия" Чайковского : [П.И.Чайковский в первый раз приехал в Харьков в 1885 г.] / П.Русса // Харьков. известия. – 2015. – 21 апр. – С. 6 : фот.

166. Самокиш Н.С. Мемуары / Н.С.Самокиш ; Харьк. худож. музей, Корпорация "Консалтинговая группа "Рубаненко и партнеры", Обществ. орг. клуб типа "Гостиная на Дворянской". – Харьков : Золотые страницы, 2010. – 183 с. : ил.

167. Саяний М. Пам'яті нашого друга і справжнього патріота Слобожанщини : [13 лют. 2015 р. пішов з життя ветеран війни і праці, відомий харків. краєзнавець О.О.Іваницький] / М.Саяний // Вісті Зміївщини. – 2015. – 13 берез. – Фот.

168. Саяний М. Родина Донець-Захаржевських і село Костянтинівка / М.Саяний // Вісті Зміївщини. – 2015. – 18 серп. – С. 3 : 3 фот.; 8 верес. – С. 3 : 2 фот.

169. Светлой памяти выдающегося ученого : [ушел из жизни выдающ. ученый-теплоэнергетик, проф. НТУ "ХПИ", засл. работник образования Б.А.Левченко (1931–19.03.2015)] // Харьков. известия. – 2015. – 21 марта. – С. 11.

170. Світлої пам'яті видатного вченого : [некролог. Левченко Б.О. (1931–19.03.2015) – видат. вчений-теплоэнергетик, проф. НТУ "ХПИ"] // Слобід. край. – 2015. – 21 берез. – С. 6 : фот.

171. Сенин С. "Никаких диет Люся не соблюдала. Ее любимым блюдом были вареники с картошкой : [беседа с мужем Л.Гурченко С.Сениным / записала О.Сметанская] // Факты и комментарии. – 2015. – 10 нояб. – С. 9 : 3 фот.

172. Сенин С. Праздник, который всегда был с ней : всенар. любимой актрисе Л.Гурченко исполнилось бы 80 лет : [об актрисе рассказывает ее муж С.Сенин / записала О.Сметанская] // Время. – 2015. – 14 нояб. – С. 7 : фот.

173. Склярова Л. Пристрасне слово Юрія Паровая : [про дослідника, літератора Ю.Паровая] / Л.Склярова // Рад. патріот. – 2015. – 28 берез. – Фот.

174. Сокольников М. Капитан оптического корабля : [о бывшем дир. Изюм. приборостроит. з-да О.Н.Мычке] / М.Сокольников // Обрії Изюмщини. – 2015. – 5 черв. – С. 4 : фот.

175. Столбецов О. Юрий Тарасов : таким он парнем был : 5 апр. извест. укр. и харьков. футболисту исполнилось бы 55 лет / О.Столбецов // Гол! – 2015. – 9 апр. – С. 5 : фот.

176. Столбецов О. "Евгений Кушнарев является достоянием новейшей украинской истории" / О.Столбецов // Вечер. Харьков. – 2015. – 17 янв. – С. 2 : фот.

177. Столбецов О. Грубость югослава оборвала жизнь харьковского футболиста на взлете : [80 лет исполнилось бы извест. сов. футболисту, мастеру спорта Э.Дубинскому (умер 11 мая 1969 г.)] / О.Столбецов // Вечер. Харьков. – 2015. – 12 мая. – С. 6 : фот.

178. Стрельник И. Поселок Жуковского появился благодаря Владимиру Сергееву : [В.Сергеев – гл. конструктор ракет. комплексов, дважды Герой Соц. Труда, почет. гражданин Харькова] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 11 апр. – С. 4 : фот.

179. Суслин В.Е. Всеволод Владимирович Топилин : Топилин В.В. (1908–1970) – выдающийся музыкант, пианист, педагог / В.Е.Суслин // Більше ніж школа : ХССМШі у спогадах випускників. – Харків, 2013. – С. 92-97.

180. Табачник Д. Генерал граф Келлер : жизнь, отданная долгу : [генерал от кавалерии граф Федор Артурович Келлер (12.10.1857–1918)] / Д.Табачник // Война 1914–1917 гг. Из личного фотоальбома генерала графа Ф.А.Келлера / Центр. гос. кинофотофоноархив Украины им. Г.С.Пшеничного. – Харьков, 2012. – С. 4-15.

181. Таранова Е. Как найденыш из пригорода Харькова стала большой актрисой : [Н.Русланова] / Е.Таранова // 50+. – 2015. – 11 дек. – С. 7 : фот.

182. Терещенко К. Невмирущі лебеді вітчизняного балету : [про зірковий балет. дует Т.Попеску та С.Коливанової] / К.Терещенко // Слобід. край. – 2015. – 10 січ. – С. 13.

183. Терещенко К. Харківський одесит Михайло Водяной : [відомий артист М.Водяной народився у Харкові] / К.Терещенко // Слобід. край. – 2015. – 17 січ. – С. 13.

184. Терещенко К. Довгожителька харківської сцени Антоніна Москаленко : [8 берез. пішла з життя найстаріша актриса Харків. держ. акад. театру ім. О.С.Пушкіна А.Москаленко (1919–8.03.2015). На сцені театру вона пропрацювала 70 років] / К.Терещенко // Слобід. край. – 2015. – 14 берез. : 3 фот.

185. Терещенко К. Український віртуоз світової опери Іван Козловський : [на поч. 20-х рр. ХХ ст. І.Козловський працював у Харків. опер. театрі] / К.Терещенко // Слобід. край. – 2015. – 21 берез. – С. 13 : фот.

186. Терещенко К. Людина, яка сміялася, або Сміх крізь негаразди Аркадія Аверченка : [Харків став містом дебюту А.Аверченка] / К.Терещенко // Слобід. край. – 2015. – 11 квіт. : 4 фот.

187. Терещенко К. Соловей оперної сцени Євгенія Мірошніченко / К.Терещенко // Слобід. край. – 2015. – 25 квіт. – С. 13 : 2 фот.

188. Терещенко К. Харківське кохання голлівудської красуні та київського блазня : [для відомого естрад. співака ХХ ст. О.Вертинського Харків став місцем народж. найсвітлішого почуття] / К.Терещенко // Слобід. край. – 2015. – 23 трав. – С. 13 : 2 фот.

189. Терещенко К. Музичний гетьман України Микола Лисенко / К.Терещенко // Слобід. край. – 2015. – 6 черв. – С. 13 : фот.

190. Терещенко К. Без вини винувата Наталія Ужвій : [харків. період був найбільш плідним у житті Н.Ужвій] / К.Терещенко // Слобід. край. – 2015. – 13 черв. – С. 12.

191. Терещенко К. Він одягнув солдатів у броню, або Довоєнний подвиг харківського конструктора : [про конструктора танка Т-34 М.Кошкіна (1898–26.09.1940)] / К.Терещенко // Слобід. край. – 2015. – 20 черв. – С. 13 : 2 фот.

192. Терещенко К. Леонід Утьосов. Співак, якому не хотілося спокою : [артист тричі побував у Харкові] / К.Терещенко // Слобід. край. – 2015. – 27 черв. – С. 13 : фот.

193. ТОВАЖНЯНСКИЙ Л.Л. Лев Самойлович Палатник [1909–1994]: у истоков эры микро- и нанотехнологии : к столетию со дня рождения : монография / Л.Л.Товажнянский, А.Т.Пугачев, А.Л.Топтыгин ; Нац. техн. ун-т "Харьк. политехн. ин-т". – Харьков : Підручник НТУ "ХПІ", 2011. – 605 с. – (История НТУ "ХПИ" в выдающихся личностях).

194. Фольбо́рт Георгий Владимирович : к 130–летию со дня рожд. : [выдающийся сов. физиолог. 1885–17.04.1960. С 1926 г. и до войны работал в Харькове] // Эксперимент. і клініч. медицина. – 2015. – N 2. – С. 174–176 : фот.

195. Харьков его не забудет : [на гор. кладбище N 2 почтили память почет. гражданина Харькова и Харьков. обл. Е.Кушнарева] // Харьков. известия. – 2015. – 20 янв. – С. 2 : 2 фот.

196. Хижная М. Зарисовки геолога заинтересовали галерею : [в галере современ. искусства "АС" открылась выставка пастели И.Ремизова (1915–1984) "Пейзаж глазами геолога". Она посвящена 100-летию автора] / М.Хижная // Вечер. Харьков. – 2015. – 13 июня. – С. 21 : фот.

197. Чайка М. От обозов до "Протона". Судьба завода и человека : [о з-де "Электроаппаратура" и его дир. П.С.Стрелецком (7.04(24.03)1905–1975)] / М.Чайка // Харьков. известия. – 2015. – 9 апр. – С. 6.

198. Чайка М. Уходящая натура : [светлой памяти харьковчанина, гражданина, военного, технаря и историка, краеведа и писателя А.А.Иваницкого] / М.Чайка // Харьков. известия. – 2015. – 25 апр. – С. 10 : фот.

199. Чайка М. Набор высоты : [о летчике Е.З.Буцком, бывшем зав. музея истории Харьков. авиапредприятия граждан. авиации] / М.Чайка // Харьков. известия. – 2015. – 10 сент. – С. 6 : 2 фот.

200. Чухлій С.О. Історик Михайло Васильович Ключков (1877–1952): життєвий шлях та творча спадщина : [монографія] / С.О.Чухлій ; Харків. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків : ХНУ, 2014. – 187 с.

201. Шваб Л. Жизнь ветерана сельскохозяйственного производства : [о почет. гражданине Первомайск. р-на Б.Т.Ломике (род. 4 июня (по др. данным 2 сент.) 1938 г.)] / Л.Шваб // Знамя труда. – 2015. – 29 апр., 2 мая. – 12 фот.

202. Шваб Л.С. С любовью к людям : [о почет. гражданине Первомайск. р-на Е.М.Кузиной. Проработала фельдшером 54 года] / Л.Шваб // Знамя труда. – 2015. – 16, 19 сент. – 5 фот.

203. Шматченко Ю. Містер пам'ять: харків'янин О.Бессонов без проблем запам'ятовує гігабайти інформації / Ю.Шматченко // Слобід. край. – 2015. – 15 серп. – С. 13 : фот.

204. Шпак В. Він мріяв про сильну Україну : [до 150-річчя від дня народж. М.Туган-Барановського] / В.Шпак // Уряд. кур'єр. – 2015. – 17 січ. – С. 11.

205. Шпак В. Ніколи не була рабою : [до 80-річчя з дня народж. Л.Гурченко] / В.Шпак // Уряд. кур'єр. – 2015. – 7 листоп. – С. 8 : фот.

206. Шуйский И. Посол грузинской культуры Георгий Намадзе : [в Харькове с 1924 г., работал лит. редактором в респ. изд-ве. Подвергся репрессиям 30-х гг. Умер в 1965 г. в Тбилиси] / И.Шуйский // Зеркало недели. – 2015. – 4 июля. – С. 15.

207. Щелкановцева Е.М. Творческий путь длиною в жизнь : памяти замечательного скрипача и человека А.А.Лещинского [12.07.1915–10.06.1995] посвящается / Е.М.Щелкановцева // Більше ніж школа : ХССМШі у спогадах випускників. – Харків, 2013. – С. 25-38.

208. Эмигрант поневоле : [Георгий Аполлинариевич Ратьковский – инженер, автор многих проектов тепловых электростанций] // Зборовец И.В. Сюжеты для театра, кино и телевидения : очерки-эссе / И.В.Зборовец. – Харьков, 2014. – С. 60-76.

До 100-річчя від дня народження П.Тронька

209. Букет Є. Спадщина / Є.Букет // Культура і життя. – 2015. – 6-12 лют. (N 6). – С. 14.

210. Дубов В. Достойний вдячної пам'яті нащадків / В.Дубов // Уряд. кур'єр. – 2015. – 9 лип. – С. 8.

211. Луньов П. Сторіччя / П.Луньов // Промінь. – 2015. – 18 лип. – С. 5 : фот.

212. Лісовий І. Державник і творець історії / І.Лісовий // Культура і життя. – 2015. – 6-12 лют. (N 6). – С. 14.

213. Можейко І. Хранитель народної пам'яті / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 2 лип. – С. 8 : 2 фот.

214. Реєнт О. Життя, присвячене краєзнавству : до 100-річчя від дня народж. акад. П.Тронька / О.Реєнт // Голос України. – 2015. – 11 лип. – С. 8 : фот.

215. Ювілей без ювіляра // Маяк. – 2015. – 10 лип. – С. 8 : фот.

До 170-річчя від дня народження І.Мечникова

216. Гудь А. Пам'яті великого вченого / А.Гудь // Дворіч. край. – 2015. – 16 трав. – С. 6 : фот.

217. Догузов В. Ввел в вену кровь человека, больного тифом : ровно 170 лет назад на Харьковщине родился микробиолог И.Мечников, получив. за открытие иммунитета Нобелев. премию : [об И.Мечникове беседа с зав. науч.-метод. отд. Нац. музея медицины Украины В.Догузовым / записал И.Осипчук] // Факты и комментарии. – 2015. – 21 мая. – С. 10.

218. Илья Ильич : [из лич. жизни И.И.Мечникова] // Купянчанка. – 2015. – 18-24 мая (N 19). – С. 24.

219. Саніна О. Дворічанщина – батьківщина видатних особистостей / О.Саніна // Дворіч. край. – 2015. – 2 трав. – С. 4 : фот.

Знаменні дати краю, їх відзначення

220. Александрова А. Харьков отметил День рождения / А.Александрова // Харьков. известия. – 2015. – 27 авг. – С. 4-5 : 17 фот.

221. Бондар Н. З Днем народження тебе, Україно! : [Краснокутщина відсвяткувала День Незалежності, День Держ. Прапора та 72-гу річницю визволення від нацист. загарбників] / Н.Бондар, Н.Вінніченко // Промінь. – 2015. – 29 серп. – С. 1, 3 : 5 фот.

222. Вшанування ветеранів Другої світової війни та учасників бойових дій : [Великобурлуччина відсвяткувала День Перемоги] // Рад. патріот. – 2015. – 16 трав. – 13 фот.

223. Денисова О. Торжественный митинг в честь 70-летия со Дня Победы : [Первомайск] / О.Денисова // Знамя труда. – 2015. – 13 мая. – 4 фот.

224. День Державного Прапора. День незалежності України : [Великобурлуччина святкувала] // Рад. патріот. – 2015. – 29 серп. – С. 2-3 : 11 фот.

225. Касяненко Ю. І знову травень, квіти, сльози... : [урочистості, присвячені Дню пам'яті та примирення, Дню Перемоги і 70-річчю Перемоги над нацизмом у Європі, відбулися у Краснокутську] / Ю.Касяненко, Н.Бондар // Промінь. – 2015. – 16 трав. – С. 2 : 8 фот.

226. Кольцова М. Революційний листопад : на Харківщині відзначили День Гідності та Свободи / М.Кольцова // Слобід. край. – 2015. – 24 листоп. – С. 2 : фот.

227. Лілітко Г. "...А рана та ще ние й досі далеким стогоном війни!" : [Лозова відзначила День Перемоги] / Г.Лілітко // Голос Лозівщини. – 2015. – 15 трав. – С. 1, 2 : 7 фот.

228. Лілітко Г. "Мир крокує містом" : [Лозова відсвяткувала 146 років від дня заснування і 72 роки визволення від нацист. загарбників] / Г.Лілітко // Голос Лозівщини. – 2015. – 22 верес. – С. 1-2 : 6 фот.

229. Малєжик К. Пам'ять про голод : [Харківщина згадала жертв голодоморів] / К.Малєжик // Слобід. край. – 2015. – 1 груд. – С. 4 : 2 фот.

230. Назавжди будуть в пам'яті народній : у Золочеві відбулось святкування 72-ї річниці з дня його визволення від нацист. окупантів // Рідний Золочів. – 2015. – 27 серп. – С. 2 : 7 фот.

231. Нетецька З. "Селище моє рідне, – ти моя краса" : [Нова Водолага відсвяткувала 72-гу річницю визволення від нацист. загарбників і 340 років з дня заснування с-ща] /

З.Нетецька // Вісті Водолажчини. – 2015. – 19 верес. – С. 2 : 2 фот.

232. Остренок В. Пам'ятайте героїв, нащадки. Світлу пам'ять про них бережіть! : [Зміївщина відсвяткувала День Перемоги] / В.Остренок, Т.Логвіна, Т.Белянцева // Вісті Зміївщини. – 2015. – 15 трав. – 20 фот.

233. Остренок В. Найкраще місто на землі [Зміїв] відзначило своє 375-річчя / В.Остренок, Т.Логвіна, О.Голубнича // Вісті Зміївщини. – 2015. – 21 серп. – С. 2–3 : фоторепортаж.

234. Остренок В. Будь незалежним. Живи в Україні : [зміївчани гучно відзначили День Держ. Прапора і День незалежності] / В.Остренок, Т.Логвіна // Вісті Зміївщини. – 2015. – 28 серп. – С. 2-3 : фоторепортаж.

235. Память в наших сердцах неугасима : [в Орджоникидз. р-не отметили День Победы] // Харьков. известия. – 2015. – 8 мая. – С. 19.

236. Подвиг Ваш бессмертен : [в мэрии состоялся прием в честь празднования 70-летия Великой Победы] // Харьков. известия. – 2015. – 8 мая. – С. 2.

237. Подвиг житиме у віках : [Нова Водолага відсвяткувала День Перемоги] // Вісті Водолажчини. – 2015. – 16 трав. – 7 фот.

238. Праздник со слезами на глазах : [Харьков отметил 70-летие Великой Победы] // Харьков. известия. – 2015. – 14 мая. – С. 4-5 : фоторепортаж.

239. Праздник, не подвластный времени : [в преддверии 9 Мая в Киев. р-не прошли торжеств. мероприятия, посвящ. 70-й годовщине Победы над нацизмом в Европе] // Харьков. известия. – 2015. – 8 мая. – С. 16.

240. Сорока С. Мирне 70-річчя Перемоги : без пафосних гулянь, але з душею / С.Сорока // Слобід. край. – 2015. – 12 трав. – С. 2 : 2 фот.

Пам'ятники і пам'ятні місця краю

241. В память о харьковском латыше : [установлено мемор. доску архит. Ю.Цауне на ул. Сумской, 44/2. Именно этот дом был построен по проекту зодчего в 1912 г.] // Харьков. известия. – 2015. – 21 марта. – С. 2.

242. В память о земляке : [мемор. доску основоположнику отечеств. челюстно-лицевой хирургии М.Фабриканту открыли на здании Харьков. науч. мед. б-ки] // Харьков. известия. – 2015. – 21 мая. – С. 4 : фот.

243. В погоне за счастьем : в Харькове много мест, которые приносят удачу, во всяком случае так говорят сами горожане // Харьков. известия. – 2015. – 26 мая. – С. 6 : 12 фот.

244. Вороненко Г. Пам'ятник – від слова "пам'ять" : [13 жовт. 2015 р. в с. Мурафа Краснокут. р-ну відбувся урочист. мітинг-реквієм, присвяч. відкриттю меморіалу ліквідаторам наслідків Чорнобил. трагедії] / Г.Вороненко // Промінь. – 2015. – 22 жовт. – С. 1 : 3 фот.

245. Ефанова М. Каждый пятидесятый Герой Советского Союза – харьковчанин : [на Мемориале Славы высекли имена 260 земляков, получивших высшие награды за защиту родной земли] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 12 мая. – С. 6.

246. Зиненко Ю. Инвентаризация памятников : место Ленина вакантно, а вместо Орджоникидзе – трактор / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 28 авг. – С. 5 : фот.

247. Зиненко Ю. В Харькове изуродовали монумент героям фильма "Поводырь" : [памятник репрессир. кобзарям был установлен в 1997 г.] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 4 дек.

248. "Зомби-Каразин" и призраки ректоров : [из истории памятника В.Н.Каразину] // Сегодня. – 2015. – 3 июля. – С. 31.

249. Irene Red. Безмолвная память веков : [памят. места и достопримечательности Харькова] / Irene Red // Товарищ. – 2015. – Авг. (N 3). – С. 2-3 : 8 фот.

250. Мемориалы воинской славы приведут в порядок : [до 9 Мая в Харькове должны закончить работы по восстановлению и реконструкции воин. брат. захоронений и памятников] // Харьков. известия. – 2015. – 25 апр. – С. 6 : 2 фот.

251. Мемориальная доска Эфросу. Харьков помнит своих : [мемор. доска, посвящ. выдающемуся режиссеру театра и кино, открыта на доме по ул. Потебни, 12/14, в котором в 1925 г. род. и жил до 1941 г. Эфрос] // Харьков. известия. – 2015. – 26 сент. – С. 6 : 2 фот.

252. Можейко І. Березень ювілейний. Найкращий у світі : [24 берез. 1935 р. у Харкові було урочисто відкрито пам'ятник Т.Шевченку] / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 17 берез. – С. 8 : фот.

253. Носачов В. Історичні, архітектурні та культурні пам'ятки Ізюма / В.Носачов // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 22 трав. – С. 8 : фот.

254. Открыт реконструированный воинский мемориал : [на кладбище N 3 по ул. Ак. Павлова, 88] // Харьков. известия. – 2015. – 20 авг. – С. 4 : фот.

255. Открытие мемориальной доски М.Б.Фабриканту : [М.Б.Фабрикант (1864–1951) – выдающийся харьков. ученый, хирург, основоположник отечеств. челюстно–лицевой хирургии] // Дайджест–Е. – 2015. – Июнь (N 6). – С. 2.

256. Панченко М. Згадаймо невідомих солдатів : [брат. могили на Валківщині] / М.Панченко, М.Грановський // Сіл. новини. – 2015. – 7 трав.

257. Сагайдачний уже на набережной : [памятник, приехавший из Севастополя, установили на Красношк. набережной] // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 21 июля. – С. 7 : фот.

258. Сергеева В. Увековечена память талантливого художника : [на здании б–ки ХНУ им. В.Каразина появилась мемор. доска Г.Семирадскому] / В.Сергеева // Харьков. известия. – 2015. – 29 окт. – С. 3 : фот.

259. Симоненко А. Эстафета памяти : продолжение следует : [большая гр. харьков. ветеранов побывала в Нововодолажс. р-не, где посетила памятники воинам и партизанам, погибшим в ВОВ (их на территории р-на – 50)] / А.Симоненко // Харьков. известия. – 2015. – 9 апр. – С. 4.

260. Стела Героев : [на стеле "Харьков – город воин. славы" на Мемориале Славы в Лесопарке разместили таблички с 260 фамилиями наших соотечественников] // Харьков. известия. – 2015. – 7 мая. – С. 1.

261. Чепалов А. Дмитрий Крымов : "Вот он, настоящий театр!" : [в Харькове на доме, где жил режиссер А.Эфрос, установили мемор. доску] / А.Чепалов // День. – 2015. – 1 окт.

262. Шуйский И. "Величественный монумент Шевченко : история с продолжением : [открытие памятника Шевченко в Харькове 24 марта 1935 г.] / И.Шуйский // Зеркало недели. – 2015. – 4 апр. – С. 15.

Краєзнавство

263. Kharkiv : guidebook : [путеводитель]. – Лрфклшм : Golden Pages, 2014. – [68 p., 10 maps–plans].

264. Харків // Батій Я.О. Славетні міста України / О.Я.Батій. – Харків, 2011. – С. 224-225.

Краєзнавчі музеї

266. Водолажченко Л.І. Тут переплітаються часи і покоління : [бесіда з дир. Краснопавлів. іст.-краєзнав. музею Л.І.Водолажченко / записала О.Назаренко] // Голос Лозівщини. – 2015. – 9 січ. – С. 8 : фот.

267. Вільхівська Л. Вишивана Україна : [у Валків. краєзнав. музеї відкрили виставку "Вишивана Валківщина"] / Л.Вільхівська // Сіл. новини. – 2015. – 22 серп. – С. 3 : фот.

268. Калюжний М. У кожнім експонаті – історія краю : своє 95-річчя відзначив Ізюм. краєзнав. музей / М.Калюжний // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 29 трав. – С. 2 : фот.

269. Літвінова Н. Музей – це не сучасний офіс, а місце, де можна знайти натхнення : [Зміїв. краєзнав. музей] / Н.Літвінова // Вісті Зміївщини. – 2015. – 6 жовт. – С. 4 : фот.

270. Махортова О. Духовний центр, що береже століття : краєзнав. музей ім. М.В.Сібільова відзначає своє 95-річчя / О.Махортова // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 22 трав. – С. 8.

Краєзнавчі товариства, гуртки

265. Стадник А. Старый Харьков : [гр. "Старый Харьков" создана в 2010 г. и занимается детал. воспроизведением облика г. Харькова и харьков. региона с давних времен и до 1919 г.] / А.Стадник // Товарищъ. – 2015. – Авг. (N 3). – С. 17.

Краєзнавча робота

271. Остапенко С. Гениальный Учитель и профессионал : [о краеведе из Малой Даниловки Р.Рыбальченко] / С.Остапенко // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 17 січ. – С. 12 : 2 фот.

272. Рыбальченко Р. Музыка пленила на всю жизнь : [беседа с краеведом с Малой Даниловки Р.Рыбальченко / записала Н.Мирошниченко] // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 4 лип. – С. 4 : фот.

Краєзнавчий туризм, краєзнавчі екскурсії

273. Бондар Н. Дружба – їхня перемога : [турист. зліт в Краснокут. р-ні] / Н.Бондар // Промінь. – 2015. – 3 жовт. – С. 4, 8 : 2 фот.

274. Білоногов М. Щоб стати туристичним центром : [розвиток турист. галузі] / М.Білоногов // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 13 лют. – С. 3 : фот.

275. Біля "жертвовного" каменя : [масток Шидловських у Старому Мерчику, Краснокут. р-н] // Логвиненко Л.А. Загублений світ / Л.А.Логвиненко. – Харків, 2011. – С. 179-184.

276. Водные маршруты Украины : путеводитель. Ч 1 : По рекам Левобережья. – Харьков : Золотые страницы, 2013. – 183 с. : ил.

277. Гудзь І. Ековідпочинок для душі : укр. лазня, шинок і містечко майстрів : [справжній автентичний екохутір уже невдовзі з'явиться в с. Ордівка Нововодолаз. р-ну] / І.Гудзь // Слобід. край. – 2015. – 30 лип. – С. 4 : фот.

278. "День одной улицы" : [в Харькове стартует фестиваль, цель которого ознакомит горожан со старин. улицами города. Для этого будут проводиться экскурсии] // Харьков. известия. – 2015. – 5 сент. – С. 6 : фот.

279. Ефанова М. Под Харьковом строят экологический хутор : [в Нововодолаз. р-не строят поселение по старин. технологиям, где турист сможет ощутить, каково жилось предкам] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 26 мая. – С. 1 : фот.

280. Ефанова М. Харьковские ребята автостопом побывали в десятках стран : [Н.Костина и А.Златник путешествуют только автостопом] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 29 авг. – С. 4-5 : фот.

281. Згурская Ю. Ждать ли Харькову нашествия туристов : [на вопросы читателей отвечала нач. отдела развития турист. инфраструктуры и имидж. проектов Департамента междунар. сотрудничества горсовета Ю.Згурская / подготовила М.Ефанова] // Вечер. Харьков. – 2015. – 6 окт. – С. 4 : фот.

282. Иванов М. "Версаль" и сокровища "замка" : [экскурсия по ул. Краснооктябрьской] / М.Иванов // Сегодня. – 2015. – 20 февр. – С. 33 : фот.

283. Иванов М. В гостях у Гурченко и Поженяна : [краев. прогулки по Харькову : Саммеровский пер., 2 – гостили А.Кони, Н.Сумцов, Л.Гиршман; легенда о Екатерине II – якобы по ошибке заехала на пер. Саммеровский; первая пациентка скорой – пер. Саммеровский, 4; стадион "Арсенал"; пер. Кравцова, 8 – жил поэт Г.Поженян] / М.Иванов // Сегодня. – 2015. – 15 марта. – С. 33.

284. Иванов М. Дом знаменитостей и чудеса : [прогулка по улицам Харькова : влюбленные и семь чудес Харькова; во Дворце милиции был клуб чекистов; в музее покажут корабль изнутри; в усадьбе Бекетова соединяют сердца; полотна Шевченко и Айвазовского (Худож. музей)] / М.Иванов // Сегодня. – 2015. – 17 апр. – С. 33 : 6 фот.

285. Иванов М. Остров и парки легенд: прогулка : [1. Утерянный остров с фейерверками; 2. "Уплывающий" первый мост (Лопанский); 3. В мечети устроили стрельбище; 4. Прогулка пса по дамбе и ГП (Гончаров. плотина); 5. Сад первых олигархов (Карповский); 6. Парк, где гулял Основьяненко] / М.Иванов // Сегодня. – 2015. – 15 мая. – С. 30.

286. Макаренко А. "Зеленый коридор" для двухколесных: проект. Вдоль р. Харьков предлагают создать

веломаршрут с платформами для отдыха и рыбалки / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 19 марта. – С. 33 : фот.

287. Макаренко А. Встреча с духами и НЛО : [новинки для туристов : проект "Тропой легенд Слобожанщины"] / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 16 июня. – С. 9 : 3 фот.

288. Макаренко А. Мир с жильем в подарок : харьков. путешественники не тратятся на жилье и бесплатно селят у себя иностранцев / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 23 окт. – С. 25 : 4 фот.

289. Международный туристический форум "Харьков: партнерство в туризме" как пример событийного туризма в городе Харькове // Харьков. известия. – 2015. – 17 окт. – С. 10.

290. Можейко І. Двогорба історія, або Як я вперше їздила на верблюді : [у 2001 р. було здійснено перехід на верблюдах – архео-етнолог. експедиція "Алтай-Дунай", маршрут якої проходив і через Харків. обл. : Борів., Ізюм., Близнюк. та Лозів. р-ни] / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 10 верес. – С. 8 : фот.

291. Можейко І. Лицьовий та зворотній бік слобожанського коца, або Ентузіасти в пошуках бренда : [турист. брендом Харківщини може стати слобожан. коц – вовняний ворсотканий килим. Такі килими не робили більше в жодному регіоні України] / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 22 жовт. – С. 9 : фот.

292. Огородня Т. Від "шароварщини" до містики: туристів на Харківщину заманюватимуть легендами / Т.Огородня // Слобід. край. – 2015. – 16 черв. – С. 3 : фот.

293. Панченко Т. Зеленый туризм и зеленый бизнес : [перспективы развития зеленого туризма на Харьковщине] / Т.Панченко // Вестн. торгово–пром. палаты. – 2015. – N 2. – С. 50-53.

294. Соколов А.В. Віртуальні прогулянки старим Харковом / А.В.Соколов, С.М.Дейненко // Вісімнадцяті Сумцовські читання : зб. матеріалів наук. конф. "Музей як соціокультурний інститут в умовах інформаційного суспільства" (проводиться в рамках XVIII Сумцовських читань), 18 квіт. 2012 р. – Харків, 2012. – С. 160-162.

295. Шульга А. Кино под куполами и клад : [экскурсион. маршрут: дом судмедэкспертизы – бывший ин-т благород. девиц; Свято-Дмитриевская церковь – в сов. время кинотеатр "Спорт"; цирк Муссури; Электромех. техникум транспорт. стр-ва – здесь учился С.Гризодубов; кондитер. ф-ка; ул. Коцарская, 36/38 – полуразрушен. дом, в котором по легенде был зарыт клад] / А.Шульга // Сегодня. – 2015. – 27 февр. – С. 33.

296. Шульга А. Площадь бунта и правосудия : [прогулка по пл. Руднева] / А.Шульга // Сегодня. – 2015. – 20 марта. – С. 33.

297. Шульга А. Вовчок, Бернес и молешня : [прогулки улицами Харькова: Воробьева и Гражданской: своя тюрьма мир. судьи; жила юная М.Вовчок; техникум, где учился А.Тан; М.Бернес расклеивал афиши; в молельне погибли 400 чел.; театр на аптеч. складах] / А.Шульга // Сегодня. – 2015. – 24 апр. – С. 30 : 6 фот.

298. Шульга А. Мода для Prada и кино : [прогулка по одной из старейших улиц Харькова – Чеботарской: 1. Шили куртки для Prada (швейная ф-ка Тинякова); 2. В Синагоге – взвод регулировщиц; 3. Взорвали здание ради фильма ("Матч"); 4. Учеба для особенных за три года (вечер. общеобразоват. шк. для глухих и слабослышащих); 5. Перестрелка с полицией в 1905 г.; 6. Сад с домом Изольды (сад Тиволи)] / А.Шульга // Сегодня. – 2015. – 8 мая. – С. 12 : 6 фот.

299. Шульга А. Старейший сад и мост любви :
[прогулка по ул. Клочковской] / А.Шульга // Сегодня. – 2015.
– 22 мая. – С. 30 : 6 фот.

ІСТОРІЯ КРАЮ

300. Шейко В.М. Історія культури Слобідської України : навч. посіб. / В.М.Шейко, Л.Г.Тишевська. – 2-ге вид., випр. і допов. – Харків : ХДАК, 2012. – 223 с.

Археологія. Археологічні експедиції і дослідження

301. Амирханян Н. Оборонительный вал XVIII века погиб под трактором : [укр. оборонит. линия – памятник военно-инженер. искусства пострадала от фермера-вредителя, распахавшего 7 км оборонит. линии] / Н.Амирханян // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 2 нояб. – С. 8 : фот.

302. Волков М. Пам'ятки археології : [Близнюків. р-н] / М.Волков // Нове життя. – 2015. – 15 серп. – С. 3 : фот.

303. "Дети подземелья" отмечают юбилей : [эта организация объединяет ученых-энтузиастов, изучающих уникал. харьков. катакомбы XVIII в. – памятник археологии мест. значения] // Харьков. известия. – 2015. – 3 нояб. – С. 3 : фот.

304. Ефанова М. В Харькове хотят открыть загадочный музей : [старин. харьков. катакомбы XVIII в.] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 3 нояб. – С. 6 : фот.

305. Малишев К. Куди поділися готи з Війтенків? : [у с. Війтенки Валків. р-ну розташований унікал. археолог. об'єкт] / К.Малишев, І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 1 серп. – С. 4 : 2 фот.

306. Морозова А. Харьковские подземелья могут стать памятником / А.Морозова // Вечер. Харьков. – 2015. – 23 мая. – С. 4.

307. На Харьковщине обнаружили подземные галереи конца XVIII – середины XIX веков : [вблизи пос. Ковяги Валков. р-на] // День. – 2015. – 1 июля. – С. 10.

308. На Харьковщине обнаружили подземный монастырь XVII–XVIII веков : [Валков. р-н] // Мир. – 2015. – 30 июня. – С. 2.

309. Скарби древніх катакомб : [Верхній Салтів] // Логвиненко Л.А. Загублений світ / Л.Логвиненко. – Харків, 2011. – С. 137-142.

310. Субота В. Музейництво : [музей-заповідник "Ст. Салтів", Донецьке городище, Підзем. скит (с. Ков'яги Валків. р-ну)] / В.Субота // Культура і життя. – 2015. – 1-17 груд. (N 37-40). – С. 7 : 4 фот.

Етнографія краю

311. Вінніченко Н. "Масляний вареник – 2015" : [у Краснокутську проводився культурно-мистец. захід "Масляний вареник"] / Н.Вінніченко // Промінь. – 2015. – 28 лют. – С. 1 : 6 фот.

312. Зеленская Д. Харьковчане смогут праздновать Ивана Купала три дня : [мероприятия пройдут в с. Сковородиновка и Гайдары, в парке им. Горького] / Д.Зеленская // Вечер. Харьков. – 2015. – 4 июля. – С. 20 : фот.

313. Зиненко Ю. В Старом Салтове – барды, в Сенном – сказочные квесты : [в Харьков. обл. пройдут два фестиваля: фестиваль песен. поэзии "Время Визбора": этнофестиваль "Праздник солнца, праздник творчества и веселья в Сенянской слободе" в с. Сенное Богодух. р-на] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 26 июня. – С. 10.

314. Шматченко Ю. Як на Харківщині наречених шукали : [свято Івана Купала на Харківщині] / Ю.Шматченко // Слобід. край. – 2015. – 7 лип. – С. 4 : 3 фот.

Допоміжні історичні дисципліни

315. Амирханян Н. Харківському зоопарку посвятили монету : [Нацбанк України презентовал юбілейн. монету, посвящ. 120-летию зоопарка] / Н.Амирханян // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 15 апр. – С. 5.

316. Кривоконь А.Г. Тракторы на почтовых изделиях, денежных знаках, лотерейных билетах : (по материалам част. коллекции авт.) : [ист.-филателист. очерк, в т.ч. и о тракторах созданных на ХТЗ] / А.Г.Кривоконь. – Харьков : ЧП "Токарских", 2011. – 71 с. : ил.

317. Кривоконь А.Г. Тракторостроение: история и фалеристика : по материалам част. коллекции А.Г.Кривоконя : [ист.-фалерист. очерк] / А.Г.Кривоконь. – Харьков : ЧП "Токарских", 2010. – 231 с. : ил.

318. Можейко І. Те, чого не було, або Історичний курйоз на гербі Ізюма / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 27 серп. – С. 8 : 2 фот.

319. Пам'ятні монети, введені в обіг Національним банком України в 2014 році : [В.Сергеев, голов. конструктор систем упр. ракет і косміч. апаратів] // Банкноти і монети України. – 2015. – Вип. 19. – С. 19.

Історія краю до 1917 року

Найдавніше минуле краю

320. Бутенко Ю.А. Дикое поле в период средневековья (середина V - середина XI веков нашей эры) / Ю.А.Бутенко. – Харьков : Литера Нова, 2014. – 558 с. : ил.

Край у II-й половині XVIIIст.-XIXст.

321. Ревизская сказка войсковых обывателей города Харькова 1782 года / Гос. арх. Харьков. обл. – Харьков : Харьков. частн. музей гор. усадьбы, 2007. – 198 с. – (Слобожанские родоводы).

322. Стадник А. Харьковские крылья : [4 янв. 1894 г. К.Данилевский подал заявку на патентование "ковра-самолета"] / А.Стадник // Товарищъ. – 2015. – Авг. (N 3). – С. 16.

Край на початку XXст. до 1917 року

323. Война 1914–1917 гг. Из личного фотоальбома генерала графа Ф.А.Келлера / Центр. гос. кинофотофоноархив Украины им. Г.С.Пшеничного. – Харьков : Фолио, 2012. – 327 с. : ил.

324. Фурат М.Ф. Что значит быть военнопленным в 1812 году в Валках? / М.Ф.Фурат // Харківський архівіст–2011 / Держ. арх. Харків. обл. – Харків, 2011. – С. 36-56.

Історія краю в радянський період

325. Сосницький В. "Лишенцы" Богодуховского района, 1918–1936 гг. : (по материалам Государственного архива Харьковской области) / В.Сосницький // Харківський

архівіст–2011 / Держ. арх. Харків. обл. – Харків, 2011. – С. 64–74.

Край в 1921–1941 рр.

326. Волков М. Голодомор 1932–1933 рр. на Близнюківщині / М.Волков // Нове життя. – 2015. – 28 листоп. – С. 3 : фот.

327. Ефанова М. О расстреле кобзарей вспомнили через 65 лет : [ист. версии событий 30-х гг. XX в.] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 22 дек. – С. 6 : фот.

328. Ключко Р. Учебное бремя : [какими были будни укр. студентов 1920–30-х гг. в т.ч. и в Харькове] / Р.Ключко // Корреспондент. – 2015. – N 33–34. – С. 46-49.

Край в 1941–1945 рр.

329. Акимов А. Партизанское движение на Харьковщине / А.Акимов // Слово ветерана. – 2015. – 18-24 сент. – С. 1.

330. Бабайлов Ю.А. Окончательное освобождение Харькова / Ю.Бабайлов // Слово ветерана. – 2015. – 21-27 авг. (N 33). – С. 1 : фот.

331. Бабайлов Ю.А. Павшие на Барвенковском выступе : [1942 г.] / Ю.Бабайлов, В.Старченко // Слово ветерана. – 2015. – 6-12 нояб. – С. 1 : фот.

332. Бычковская Л. 91-летняя Матрена Нечепорчукова: "Украина моя родина, и любые ее беды касаются меня лично" : [единств. украинка, ставшая в годы ВОВ полным кавалером ордена Славы, родилась в 1924 г. в с. Волчий Яр Балаклейс. р-на, до войны жила в Балаклее. Сейчас живет в России] / Л.Бычковская // Факты и комментарии. – 2015. – 11 июля. – С. 13 : фот.

333. Власко В. Юбилей человека и проспекта : [о летчике Герое Сов. Союза П.П.Дзюбе (12.02.1915–17.01.1965) рассказывает дир. Музея–квартиры семьи Гризодубовых В.Власко / записала М.Чайка] // Харьков. известия. – 2015. – 12 марта. – С. 6 : 2 фот.

334. Воловик Л. На безымянной высоте : [харьковчане Кигель Б.Д. (1913–1943) и Липовец Э.Я. (1912–1943) были защитниками высоты у пос. Рубежное Калуж. обл. Этому бою В.Баснер и М.Матусовский посвятили песню "На безымянной высоте"] / Л.Воловик // Дайджест–Е. – 2015. – Май (N 5). – С. 1.

335. Воловик Л. Харьковские хроники : [о Героях Сов. Союза М.Л.Фельзенштейне и Г.З.Маце] / Л.Воловик // Дайджест–Е. – 2015. – Июль (N 7). – С. 3.

336. Гаркавец О. 25 важких діб оборони Ізюмщини : [про Ізюм. партизан. загін N 2 (був створений у верес. 1941 р. у складі 42 чол.)] / О.Гаркавец // Слобід. край. – 2015. – 1 жовт. – С. 4 : фот.

337. Герои Советского Союза Харьковщины : [крат. биографии Героев Совет. Союза, уроженцев Харьковщины: Андрейко Н.М., Антонов А.А., Арефьев К.А., Ахтырченко М.И., Ачкасов Я.М., Бабаченко Ф.З., Батицкий П.Ф., Гризодубова В.С., Недбайло А.К., Слюсаренко З.К.] // Слово ветерана. – 2015. – NN 3-34, 46, 49.

338. Гостудим Т. Життя Героя : [до 100-річчя від дня народж. Героя Рад. Союзу К.Ольшанського] / Т.Гостудим // Рад. патріот. – 2015. – 30 трав. – Фот.

339. Дети в годы войны // Зборовец И.В. Сюжеты для театра, кино и телевидения : очерки-эссе / И.В.Зборовец. – Харьков, 2014. – С. 124-131.

340. Ефанова М. Имена многих студбатовцев неизвестны до сих пор : [на второй день после начала войны у военкоматов выстроились длинные очереди – студенты рвались на фронт] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 7 мая. – С. 5 : фот.

341. Жмыров А. Иван Добробабин: герой или предатель? : [о судьбе И.Е.Добробабина (23.06.1913–19.12.1996) – одного из героев-панфиловцев] / А.Жмыров, И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 22 авг. – С. 1, 4-5 : 4 фот.

342. Зуб В. Герой Советского Союза – наш земляк : [Н.Ф.Денчик (1.05.1920–24.08.1996)] / В.Зуб // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 22 серп. – С. 11 : фот.

343. Кадомская Е. Харьковчанин провел экскурсию по Освенциму для польского президента : [90-лет. проф. Укр. инж.-пед. акад., узник Освенцима И.Ф.Малицкий посетил Польшу, где отмечалось 70-летие освобождения лагеря] / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 5 февр. – С. 4 : фот.

344. Казус В. Передумови операції під Харковом у травні 1942 р. / В.Казус // Харківський архівіст–2011 / Держ. арх. Харків. обл. – Харків, 2011. – С. 80-85.

345. Кац И. Забытый истребитель танков, или Герои не умирают : [Рогозянский Н.Ф. (март 1919 г.–?) – ветеран ВОВ. За мужество и героизм представлялся на присвоение звания Героя Сов. Союза, но представление было утеряно] / И.Кац // Харьков. известия. – 2015. – 21 февр. – С. 10 : 2 фот.

346. Кружилина О.П. "Родилась в рубашке" : [воспоминания участника боевых действий ВОВ телеграфиста-морзиста О.П.Кружилиной (17.05.1921–30.10.2010) о событиях февраля 1943 г. на Харьковщине /

записала Г.Ткаченко] // Родител. комитет. – 2015. – 31 авг. – С. 5.

347. Малицкий И. "В концлагере до сих пор осталась моя надпись на стене" : [беседа с харьковчанином, бывшим нацист. узником И.Малицким / записал Ю.Зиненко] // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 11 февр. – С. 9.

348. Никто не забыт, ничто не забыто... : [о ветеране ВОВ, участнике освобождения Харькова, Герое Соц. Труда, засл. учителе Украины, почет. гражданин Харькова П.А.Масленникове (род. 12 июня 1921 г.)] // Харьков. известия. – 2015. – 8 мая. – С. 15.

349. Огненными тропами войны : [о Герое Сов. Союза Ф.П.Пуртове] // Харьков. известия. – 2015. – 8 мая. – С. 5.

350. Оковита К. Герої Радянського Союзу Великобурлуччини : [Тарасов Л.Ф. (1913–1990); П'ятихін І.Г. (1904–1971); Заболотний І.М. (1916–1942); Каліберда І.А. (1920); Проценко Л.О. (1911–1943); Ольшанський К.Ф. (1915–1944); Холод М.М. (1923–1944); Кисельов І.Г. (1923–1944); Антонов О.А. (1914–1997); Чайка Ф.В. (1918–1974); Ликов Д.Т. (1922–1981)] / К.Оковита // Рад. патріот. – 2015. – 28 берез., 4, 11, 18 квіт. – 11 фот.

351. Симоненко А. Балакле́йский плацдарм: павшие, но не побежденные : [Гусаровка весной 1942 г. стала центром Балакле́йс. плацдарма – местом, откуда началось освобождение Харькова] / А.Симоненко // Харьков. известия. – 2015. – 17 марта. – С. 5.

352. Сповідь солдатських сердець : [зб. спогадів учасників Великої Вітчизн. війни – жителів Дергач. р-ну]. – Харків : Золоті сторінки, 2010. – 159 с. : іл.

353. Харьков – для фронта : [жители Коминтерн. р-на приближали Победу "как могли"] // Харьков. известия. – 2015. – 8 мая. – С. 15.

354. Харьков в годы войны // Харьков. известия. – 2015. – 8 мая. – С. 4.

355. Храм на крови : [трагичні події у с. Єфремівка Первомайськ. р-ну у роки війни] // Логвиненко Л.А. Загублений світ / Л.Логвиненко. – Харків, 2011. – С. 316-320.

356. Шваб Л. Бессмертный подвиг нашего земляка : [о подвиге Н.Е.Лаптева – закрыл амбразуру своим телом] / Л.Шваб // Знамя труда. – 2015. – 9 мая. – 3 фот.

357. Шинкаренко О. Таємні плани Гітлера та коломацькі події літа 1943 року / О.Шинкаренко // Слобід. край. – 2015. – 3 груд. – С. 8 : фот.

358. Щербань Л.П. "Барвенковский котел" : [1942 г.] / Л.Щербань // Родител. комитет. – 2015. – Сент. (N 9). – С. 10.

Край в 1959–1991 рр.

359. "Голубая лошадь" : [о студенч. молодежной группе "Голубая лошадь" второй половины 50-х гг. XX ст.] // Зборовец И.В. Сюжеты для театра, кино и телевидение : очерки-эссе / И.В.Зборовец. – Харьков, 2014. – С. 171-177.

360. Губин Д. Фотонабор, лурики и другие : [как жители Харькова 70–80-х гг. умели заработать себе на жизнь] / Д.Губин // Время. – 2015. – 27 окт. – С. 7 : 3 фот.

Історія краю з 1991 року

361. Добрица В. Чтобы на сердце не было морщин... / В.Добрица. – Харьков : Точка, 2013. – 221 с. : ил.

362. Филонич В.И. Рассказы о жизни : в 4 т. Т. 4 / В.И.Филонич. – Харьков : Міськдрук, 2011. – 537 с.

Історія міст і сіл області, районів м. Харкова

363. Булига А.М. Шевченківський район у роки Великої Вітчизняної війни 1941–1945 років / А.М.Булига, В.І.Тройнер. – Харків : ФО-П Залогін С.О., 2012. – 247 с.

364. Бєсєдін О. Руська Лозова : [з історії села] / О.Бєсєдін // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 4 лип. – С. 10 : фот.

365. Вивчаючи історію : [Новий Водолази виповнюється 340 років] // Вісті Водолажчини. – 2015. – 10, 17 січ. – С. 7 : фот.

366. Воловик Л. Судьбы золочевских евреев : [трагедия золоч. евреев во время оккупации (1941–1943 гг.)] / Л.Воловик // Дайджест-Е. – 2015. – Нояб. (N 11). – С. 2, 4.

367. Диво Андріївки – фундуковий сад : турист.-іст. дайжест : [Кегич. р-н]. – смт Кегичівка (Харків. обл.) : [б.в., 201–]. – 15 с. : іл.

368. Добрица В. Родной мой край : [история с. Ольховатка Великобурл. р-на] / В.Добрица. – Харьков : Точка, 2014. – 216 с. : ил.

369. Жук Л. Варварівці – 240 років : [з історії села, Близнюків. р-н] / Л.Жук // Нове життя. – 2015. – 20 черв. – С. 6 : 4 фот.

370. Ізюм // Батій Я.О. Славетні міста України / Я.О.Батій. – Харків, 2011. – С. 102–105.

371. Кузьміна А. Своя сторінка в історії : [з історії с. Садовод Великобурлуц. р-ну] / А.Кузьміна // Рад. патріот. – 2015. – 21 лют. – С. 4.

372. Лабазова Т. 2015: Календар історичних і пам'ятних дат Валківщини / Т.Лабазова // Сіл. новини. – 2015. – 3, 10 січ.

373. Листопад Л. Изюм – уездный город : [Изюм в конце XIX – нач. XX в.] / Л.Листопад // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 20 лют. – С. 9 : фот.

374. Лукаш Я. Історія в чотири століття : [з історії с-ща Дворічний Кут Дергач. р-ну] / Я.Лукаш // Слобід. край. – 2015. – 9 лип. – С. 8 : 3 фот.

375. Маловічко А. Жіноча освіта на Ізюмщині у XIX – на початку XX століття / А.Маловічко // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 14 серп. – С. 8 : фот.

376. Мнішек І. Точка на карті : [сторінки історії м. Люботин] / І.Мнішек // Слобід. край. – 2015. – 22 січ. – С. 8 : 3 фот.

377. Мнішек І. Точка на карті. Гаражівка : [з історії с. Гаражівка Ізюм. р-ну. Зникло з карти р-ну у 1976 р.] / І.Мнішек // Слобід. край. – 2015. – 11 черв. – С. 8 : 3 фот.

378. Можейко І. Точка на карті: таємниця слобожанського Парижа : [з історії с. Пашенівка та с. Підлісне (до 1939 р. – Париж)] / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 12 лют. – С. 8 : 2 фот.

379. Можейко І. Точка на карті. Хто "прилип" у Липцях? : [з історії с. Липці Харків. р-ну. Село засновано у 1655 р.] / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 25 черв. – С. 8 : 3 фот.

380. Можейко І. Легенди й бувальщина села Сосонівки : [Нововодолаз. р-н] / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 6 серп. – С. 8 : 3 фот.

381. Можейко І. Від ювілею до ювілею, або Примхи історії : [з історії м. Куп'янськ; смт Солоницівка Дергачів. р-ну; с. Таранівка Зміїв. р-ну] / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 17 верес. – С. 8 : 3 фот.

382. Можейко І. Дуже заплутана історія : [з історії с. Кантакузівка Валків. р-ну] / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 19 листоп. – С. 8 : фот.

383. Мій рідний край Чугуївщина : до 90-річчя Чугуїв. р-ну : [зб. нарисів] / Чугуїв. райдержадмін., Чугуїв. райрада. – Харків : Золоті сторінки, 2013. – 294 с. : іл.

384. Мірошник В. Місто над тихою рікою : [з історії м. Золочів] / В.Мірошник // Зоря. – 2015. – 28 листоп. – С. 2.

385. Носачов В. Історія, з якої ніхто не викреслить сторінки : [історія заснування м. Ізюм] / В.Носачов // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 15 трав. – С. 7.

386. Оробченко Л. Села та колгоспи Близнюківщини в післявоєнний період : [з історії р-ну] / Л.Оробченко // Нове життя. – 2015. – 2 трав. – С. 2.

387. Радченко Л.В. Краснокутсько-колонтаївська висота : [спогади про війну лікаря Краснокут. ЦРЛ] / Л.Радченко // Промінь. – 2015. – 7 трав. – С. 1 : 2 фот.

388. Рідкий Дуб : [з історії с. Рідкодуб] / О.Саніна // Дворіч. край. – 2015. – 31 жовт. – С. 4.

389. Різдво у Різдвяному : [с. Різдвяне Валк. р-ну] // Логвиненко Л.А. Загублений світ / Л.А.Логвиненко. – Харків, 2011. – С. 328-334.

390. Рік Бугаївки : [с. Бугаївка Ізюмськ. р-ну] // Логвиненко Л.А. Загублений світ / Л.А.Логвиненко. – Харків, 2011. – С. 321-327.

391. Саніна О. Тавіль, Жанка – Тавільжанка : [з історії с. Тавільжанка] / О.Саніна // Дворіч. край. – 2015. – 29 серп. – С. 2.

392. Саніна О. На честь Петра і Івана : [с. Петро-Іванівка засноване в XVII ст.] / О.Саніна // Дворіч. край. – 2015. – 12 верес. – С. 4.

393. Саніна О. З історії Лиману Другого / О.Саніна // Дворіч. край. – 2015. – 12 верес. – С. 4.

394. Саніна О. Ковалівка, Мануїлівка, Першотравневе : [з історії сіл] / О.Саніна // Дворіч. край. – 2015. – 31 жовт. – С. 4.

395. Сокольников М. Ізюм у травневі дні 45-го / М.Сокольников // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 8 трав. – С. 3 : фот.

396. Сокольников М. Тревожная осень 1941 года : [Ізюмщина] / М.Сокольников // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 19 черв. – С. 7 : фот.

397. Суарес О. Строката Лозівщина: три століття на карті України : [з історії р-ну] / О.Суарес // Голос Лозівщини. – 2015. – 27 лют., 13 берез. – С. 7 : 2 фот.

398. Суарес О. Річки Лозівщини. Історія в назвах / О.Суарес // Голос Лозівщини. – 2015. – 24 лип. – С. 7.

399. Сумцова В. История развития села Верхний Бишкин : [село основано в 1730 г. (Первомайск. р-н)] / В.Сумцова // Знамя труда. – 2015. – 17 июня. – 2 фот.

400. Тройнер В.І. Олександрівка : краєзнав. вид. / В.І.Тройнер, А.М.Булига. – Харків : Вид. Савчук О.О., 2013. – 271 с. – (Населені пункти Шевченківщини).

401. Фомін А. Кам'яний Яр чи Кам'янисте дно? : [с. Кам'янка засноване в 1679 р.] / А.Фомін // Дворіч. край. – 2015. – 12 верес. – С. 4.

402. Цибря Л. Про дату заснування Ізюма, або Звідки ростуть ноги в місцевого сепаратизму / А.Цибря // Культура і життя. – 2015. – 18-24 груд. (N 41-44). – С. 6 : 2 фот.

403. Чугуїв. Місто на долонях : [навч. вид. для дітей мол. шк. віку]. – Харків : Золоті сторінки, 2015. – 48 с. : іл.

404. Шатравка А. Названий на честь Першотравня : [з історії колгоспу ім. 1 Травня (с. Баранове Валків. р-ну)] / А.Шатравка // Сіл. новини. – 2015. – 30 квіт. – 2 фот.

405. Щибря Л. Зниклі села : Гаражівка : [з історії села] / Л.Щибря // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 1 трав. – С. 8 : 3 фот.

ПРИРОДА І ПРИРОДНІ РЕСУРСИ

Природа краю в цілому

406. Зиненко Ю. Синоптики: "Такої жары не было 200 лет" : [26 июля в Харькове зафиксировали температур. рекорд] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 28 июля. – С. 7.

407. Лунячек Н.О. Аналіз багаторічного режиму метеорологічного потенціалу атмосфери м. Харкова / Н.О.Лунячек, О.В.Кошлата // Охорона довкілля : зб. ст. XI Всеук. наук. читань / Харків. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків, 2015. – С. 259-263.

408. Харьковская засуха побила 70-летний рекорд // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 20 окт. – С. 6 : фот.

409. Шупенко Р. Буря не збирається вщухати: негода на Харківщині шокувала навіть бувалих синоптиків / Р.Шупенко // Слобід. край. – 2015. – 31 берез. – С. 3 : фот.

Геофізика, геологія, географія краю

410. Вода закінчується : гідролог. посуха загрожує жителям сіл і міст // Слобід. край. – 2015. – 3 листоп. – С. 1, 3 : 2 фот.

411. Золото Білого озера : [легенди Білого озера, яке знаходиться неподалік м. Зміїв] // Логвиненко Л. Загублений світ / Л.А.Логвиненко. – Харків, 2011. – С. 160-165.

412. Меднікова Л.П. Оцінка хімічного складу води джерел Красноградського району / Л.П.Меднікова, В.Ю.Харченко // Охорона довкілля : зб. ст. XI Всеукр. наук. Таліїв. читань / Харків. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків, 2015. – С. 263-268.

413. Павленко Е. Снег устроил конец света и коллапс на дорогах : [европейс. циклон оставил Харьковщину тысячи повален. деревьев, сотни школ без света, парализовал движение на дорогах] / Е.Павленко // Вести. – 2015. – 3 дек. – С. 8 : 5 фот.

414. Хвесик М. Регіональні характеристики показників вартості водних ресурсів України : [у т.ч. Харків. обл.] / М.Хвесик, Л.Левковська, А.Сундук // Фінанси України. – 2015. – № 9. – С. 110-121.

Рослинний і тваринний світ

415. Бурлаєнко О.Г. Орнітофауна заплави річки Берестова (Красноградський район, Харківська область) / О.Г.Бурлаєнко, Є.В.Безега // Охорона довкілля : зб. ст. XI Всеукр. наук. Таліїв. читань / Харків. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків, 2015. – С. 248-251.

416. Ефанова М. В Двуречанском районе появились рогатые новоселы : [в тамошние леса выпустили полсотни

пятнистых оленей родом из Винницы и Киева] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 2 апр. – С. 6 : фот.

417. Инина А. Савкин яр. Оазис в городе : [Савкин яр находится между р-нами Холодная Гора и Лысая Гора] / А.Инина // Харьков. известия. – 2015. – 21 апр. – С. 3 : фот.

418. Кадомская Е. Собаки-полуночники сделают марш-бросок по Лесопарку : [в соревнованиях планируют принять участие владельцы собак север. пород со всей Украины] / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 10 сент. – С. 6 : фот.

419. Новый приют для кошек – с лисой и бобрихой : [в Харькове на Гагарина, 358 открыли новый приют для котов] // Сегодня. – 2015. – 9 июля. – С. 8 : фот.

Заповідники. Зоопарки

420. Алехин А. Под сенью ботанического сада : [беседа с дир. ботанич. сада ХНУ им. В.Каразина А.Алехиным / записала М.Чайка] // Харьков. известия. – 2015. – 19 мая. – С. 5 : фот.

421. Бондаренко З. Літ Косатців у Парку : [у НПП "Слобожанський" – літ Косатців, до сімейства яких належать найбільші денні метелики України та світу. Усі метелики цього виду занесені до Червоної книги України] / З.Бондаренко // Промінь. – 2015. – 27 черв. – С. 9 : 4 фот.

422. Бондар Н. Краса дендропарку : милуймось, цінуймо і бережімо її : [Краснокут. дендропарк] / Н.Бондар // Промінь. – 2015. – 4 лип. – С. 3, 9 : 8 фот.

423. Бондар Н. Прогулянка по незвичайній садибі: кохання і легенда : біля замку є камінь, що виконує бажання, і липи, які тягнуться до сонця : [Шарівський палац, Богодухів. р-н] / Н.Бондар // Промінь. – 2015. – 8 серп. – С. 7 : 6 фот.

424. Білі гори над Осколом : [крейдяні гори; Нац. природний парк "Дворічанський"] // Логвиненко Л.А. Загублений світ / Л.А.Логвиненко. – Харків, 2011. – С. 192-198.

425. Василюк Т. Біліе Шарівка самотня...: ще п'ять років – і рятувати буде нічого : ["Шарівка" – палацово-парковий комплекс у Богодухів. р-ні] / Т.Василюк // Слобід. край. – 2015. – 21 лют. – С. 4.

426. Григорьев А. "Даже у самого маленького животного должна быть цель в жизни" : [на вопросы читателей отвечал дир. Харьков. зоопарка А.Григорьев / записала М.Ефанова] // Вечер. Харьков. – 2015. – 26 мая. – С. 4 : фот.

427. День птиц в зоопарке : [1 апр. отметили первый весен. праздник зоосада] // Харьков. известия. – 2015. – 2 апр. – С. 1.

428. Ефанова М. В лебедином озере поселился буйвол : [Харьков. зоопарк] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 18 июля. – С. 21 : фот.

429. Ефанова М. Маленькая рысь Марыся любит капризничать : [Харьков. зоопарк] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 1 авг. – С. 21 : фот.

430. Зеленская Д. Шаровский дворец разрушается на глазах : [если в течение года в дворцово-парк. комплексе "Шаровка" не начнутся реставрац. работы, дворец рухнет, и Слобожанщина останется без ист. жемчужины] / Д.Зеленская // Вечер. Харьков. – 2015. – 5 марта. – С. 2 : фот.

431. Зеленская Д. Шимпанзе Ларик и Ника живут дружно, но без романтики : [Харьков. зоопарк] / Д.Зеленская // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 8 сент. – С. 7 : 2 фот.

432. Зиненко Ю. В Харькове придумывают имена дальним родственникам Тигрюли : [в Feldman Есopark поселились два семимес. бенгал. тигра] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 11 апр. – С. 7.

433. Зиненко Ю. "Нашим зверям не страшны ни пожар, ни потоп" : [Харьков. зоопарк] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 17 июня. – С. 8.

434. Зиненко Ю. Сегодня праздник у зверей – в зоопарке юбилей! : [Харьков. зоопарку 120 лет. 5 историй из жизни необыч. обитателей] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 5 сент. – С. 9 : 5 фот.

435. Иванов М. Легенды "белого лебедя": прогулка по Шаровке / М.Иванов // Сегодня. – 2015. – 29 июня. – С. 30 : 6 фот.

436. Инина А. Тигры с харьковской пропиской : [в Feldman Есopark – пополнение. Из Австрии привезли 2-х бенгал. тигров] / А.Инина // Харьков. известия. – 2015. – 9 апр. – С. 4.

437. Кожедубова Г. "В природе подобные роды закончились бы смертью и дельфиненка и его мамы" : харьков. медики и ветеринары впервые в мире провели сложнейшую процедуру стимуляции родов у дельфина : [Харьков. дельфинарий] / Г.Кожедубова // Факты и комментарии. – 2015. – 11 авг. – С. 7 : фот.

438. Кут Красний : [Краснокутський дендропарк] // Логвиненко Л. Загублений світ / Л.Логвиненко. – Харків, 2011. – С. 150-155.

439. Ліси Гомільшанські : [Нац. природний парк "Гомільшанські ліси"] // Логвиненко Л.А. Загублений світ / Л.Логвиненко. – Харків, 2011. – С. 166-172.

440. Макеева А. Орнелия из бутылки : [в харьков. зоопарке подвели итоги конкурса "Подари имя медвежонку". Отныне гималайс. медвежонка зовут Орнелия] / А.Макеева // Сегодня. – 2015. – 4 июля. – С. 33.

441. Могилевська Н. Легенда про палац, народжений в любові : [Шарівський палац, Богодухів. р-н] / Н.Могилевська // Маяк. – 2015. – 13 лют. – С. 5 : фот.

442. Новоселы экопарка : [10 маленьких страусов и волчонок стали обитателями регион. парка "Feldman Eсopark"] // Харьков. известия. – 2015. – 18 авг. – С. 2.

443. Павленко Е. Медвежат покажут летом : [в Харьков. зоопарке Беби-бум–2015] / Е.Павленко // Вести. – 2015. – 18 марта. – С. 7.

444. Павленко Е. В Харькове поселились друзья Шварценеггера : [в Feldman Eсopark завезли пару белых тигров] / Е.Павленко // Вести. – 2015. – 8 апр. – С. 7.

445. Руйнація у стилі модерн : [Шарівський палац, Богодухів. р-н] // Логвиненко Л.А. Загублений світ / Л.Логвиненко. – Харків, 2011. – С. 173-178.

446. Сергеева В. Весна в [Харьковском] зоопарке / В.Сергеева // Харьков. известия. – 2015. – 18 апр. – С. 6.

447. Субота В. Золоте кільце Слобожанщини : [пам'ятник палацо-парк. культури XVIII–XIX ст. у с. Шарівка Богодухів. р-ну] / В.Субота // Культура і життя. – 2015. – 11-17 груд. (N 37-40). – С. 9 : 4 фот.

448. Сінна О.І. Рекреаційна діяльність НПП "Слобожанський" та перспективи її оптимізації / О.І.Сінна, А.С.Михно // Охорона довкілля : зб. ст. XI Всеукр. наук. Таліїв. читань / Харків. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків, 2015. – С. 221-224.

449. Тераси, які співають : ["Співочі тераси", Краснокут. р-н] // Логвиненко Л.А. Загублений світ / Л.Логвиненко. – Харків, 2011. – С. 156-159.

450. Фауна Харьковского зоопарка – самая богатая в Европе // Харьков. известия. – 2015. – 13 июня. – С. 6 : фот.

451. Шаровка – история "каменной" любви // Товарищъ. – 2015. – Нояб. (N 6). – С. 21.

Охорона природи краю. Екологія

452. Бодак І.В. Особливості акумуляції важких металів у природних компонентах міських рекреаційних територій / І.В.Бодак, Ю.І.Кашепарова // Охорона довкілля : зб. ст. XI Всеукр. наук. Таліїв. читань / Хареив. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків, 2015. – С. 127-129.

453. Бондар Н. Мерло, тільки не вмирай!!! : [р. Мерло у Краснокут. р-ні була забруднена якоюсь речовиною] / Н.Бондар // Промінь. – 2015. – 30 трав. – С. 7 : 6 фот.

454. Гарбуз А.Г. Дослідження якості питної води природного джерела Фрунзенського району міста Харкова / А.Г.Гарбуз, О.В.Іванов, М.І.Кривицька // Охорона довкілля : зб. ст. XI Всеукр. наук. Таліїв. читань / Харків. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків, 2015. – С. 134-136.

455. Гарбуз А.Г. Екологічна оцінка якості води річки Вовча у межах Вовчанського району / А.Г.Гарбуз, І.О.Распопова // Охорона довкілля : зб. ст. XI Всеукр. наук. Таліїв. читань / Харків. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків, 2015. – С. 136-139.

456. Гололобова О.О. Екологічний стан ґрунтів у природоохоронних ландшафтах Зміївського району Харківської області : (на прикладі лісових заказників "Мохначанський", "Скрипаївський" та ботанічного заказника

"Цикалово") / О.О.Гололобова, М.А.Пасько // Охорона довкілля : зб. ст. XI Всеукр. наук. Таліїв. читань / Харків. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків, 2015. – С. 149-153.

457. Зиненко Ю. В области не осталось чистых рек? : [за послед. время в окрестностях Харькова обнаружили несколько водоемов с молоч. водами и смердящими берегами] / Ю.Зиненко // Харьков. известия. – 2015. – 9 июня. – С. 6.

458. Зиненко Ю. Река в пригороде могла побелеть из-за удобрений : [р. Роганка] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 19 июня. – С. 6.

459. Зиненко Ю. Легче всего дышится жителям Салтовки : [обл. департамент экологии и природ. ресурсов провел мониторинг состояния воздуха в Харькове] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 7 июля. – С. 6.

460. Ковальова В.Д. Забруднення повітря пилом : [м. Харків] / В.Д.Ковальова, Е.О.Кочанов // Охорона довкілля : зб. ст. XI Всеукр. наук. Таліїв. читань / Харків. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків, 2015. – С. 252-254.

461. Кочанов Е.О. Охорона геологічних пам'яток Харківської області / Е.О.Кочанов, В.І.Білик // Охорона довкілля : зб. ст. XI Всеукр. наук. Таліїв. читань / Харків. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків, 2015. – С. 202-205.

462. Логвіненко І.М. Оцінка пилового забруднення території прилеглої до Харківської СШ N 77 : [Комінтерн. р-н] / І.М.Логвіненко, А.С.Борбульова // Охорона довкілля : зб. ст. XI Всеукр. наук. Таліїв. читань / Харків. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків, 2015. – С. 255-259.

463. Некос А.Н. Екологічні проблеми лісів Борівського району Харківської області / А.Н.Некос,

Ю.О.Малій // Охорона довкілля : зб. ст. XI Всеукр. наук. Таліїв. читань / Харків. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків, 2015. – С. 62-65.

464. Огородня Т. Не пий – козенятком станеш : Рогань труять сточ. водами / Т.Огородня // Слобід. край. – 2015. – 11 черв. – С. 4 : фот.

465. Охорона довкілля : зб. ст. XI Всеукр. наук. Таліїв. читань / Харк. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків : ХНУ, 2015. – 283 с.

466. Самый грязный – проспект Героев Сталинграда // Вести. – 2015. – 30 нояб. – С. 9.

467. Спасская Н. Чем дышишь, Харьков? / Н.Спасская // Время. – 2015. – 1 дек. – С. 1 : фот.

468. Уткіна К.Б. Якість води у фонтанах м. Харкова / К.Б.Уткіна, О.О.Подлубний // Охорона довкілля : зб. ст. XI Всеукр. наук. Таліїв. читань / Харк. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків, 2015. – С. 93-95.

469. Уткіна К.Б. Порівняльна екологічна оцінка парків малих міст Харківського району : [Мерефа, Люботин, Південне] / К.Б.Уткіна, О.М.Степенко // Охорона довкілля : зб. ст. XI Всеукр. наук. Таліїв. читань / Харків. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків, 2015. – С. 184-187.

470. Шматченко Ю. Пити чи не пити? : що коїться з водою в області / Ю.Шматченко // Слобід. край. – 2015. – 6 черв. – С. 6 : фот.

471. Шматченко Ю. Отруйне виробництво: під Харковом можуть з'явитися зони відчуження : [мешканці сіл Соколове і Таранівка Зміїв. р-ну позбавлені свіжого повітря та питної води через відходи місцевих підприємств] / Ю.Шматченко // Слобід. край. – 2015. – 9 лип. – С. 4 : фот.

472. Щелчкова Т.А. Оцінка розповсюдження забруднення від автотранспортного потоку міських вулиць / Т.А.Щелчкова, П.А.Добронос // Охорона довкілля : зб. ст. XI Всеукр. наук. Таліїв. читань / Харків. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків, 2015. – С. 279-283.

НАРОДНЕ ГОСПОДАРСТВО КРАЮ

Економіка краю

473. Валківщина у цифрах і фактах : [2014 р. мовою статистики] // Сіл. новини. – 2015. – 3 берез.

474. Лактіонова Г. Економічний і соціальний розвиток району : [стан виконання Програми економ. і соціал. розвитку Первомайс. р-ну на 2014 р.] / Г.Лактіонова // Знамя труда. – 2015. – 24 янв. – С. 3 : фот.

475. Мамонтова О. Піврічна статистика у порівнянні з минулим роком / О.Мамонтова // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 25 верес. – С. 2.

476. Мамонтова О. Соціально-економічне становище району / О.Мамонтова // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 1 серп. – С. 1.

477. Показники економічного та соціального стану за 2014 рік : [р-н у дзеркалі статистики] // Дворіч. край. – 2015. – 24 січ. – С. 3.

478. Про районний бюджет на 2015 рік : рішення сес. Великобурлуц. район. ради від 20 січ. 2015 р. // Рад. патріот. – 2015. – 31 січ. – С. 2-4.

479 Сорока С. План на п'ять років: у Харківщини з'явилася своя Стратегія : [провідні економісти регіону

розробили Стратегію розвитку на п'ять років, до 2020 р.] / С.Сорока // Слобід. край. – 2015. – 7 берез. – С. 3.

Організація управління

480. Мамонтова О. Мовою цифр говорить статистика : соц.-екон. становище Харків. обл. за перше півріччя / О.Мамонтова // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 31 лип. – С. 4.

481. Програма розвитку району // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 10 жовт. – С. 1.

482. Розвиток міста: мовою цифр // Вісті Красноградщини. – 2015. – 16 жовт. – С. 4.

Бюджет. Фінанси. Банки

483. Андреева Ю. На что уйдут городские деньги в 2016 г. : [анализ расходов гор. бюджета] / Ю.Андреева // Вечер. Харьков. – 2015. – 31 дек. – С. 2-3 : 2 фот.

484. Буряк Р. Пріоритетним напрямком у використанні бюджетних коштів у 2015 році залишається реалізація найважливіших соціальних завдань / Р.Буряк // Вісті Зміївщини. – 2015. – 27 січ.

485. Бутенко В. Про внесення змін до рішення [Краснокутської] районної ради від 31 січня 2014 року "Про районний бюджет на 2014 рік та додатки до нього (зі змінами) : рішення сес. район. ради від 19 груд. 2014 р. / В.Бутенко // Промінь. – 2015. – 5 січ. – С. 5.

486. Бюджет города Харькова на 2014 / Департамент бюджета и финансов Харьков. гор. совета. – Харьков : Золотые страницы, 2014. – 396 с.

487. Бюджет м. Лозова: підсумки 2014 року // Голос Лозівщини. – 2015. – 20 лют. – С. 2.

488. Видатки районного бюджету на 2015 рік : [Сахновщин. р-н] // Колос. – 2015. – 14 лют.

489. Гагаркін М. "Сплата податків – це теж патріотизм" : [бесіда з в.о. нач. Голов. упр. держ. фіскал. служби у Харків. обл. М.Гагаркіним] // Уряд. кур'єр. – 2015. – 13 лют. – С. 7 : фот.

490. Галаур С. Слобожанщина відкрила офіс у Вашингтоні : VII Міжнар. форум "Інновації. Інвестиції. Харків. Ініціативи!" став пусковим механізмом перезавантаження економіки області / С.Галаур // Уряд. кур'єр. – 2015. – 25 верес. – С. 6.

491. Доходи районного бюджету на 2015 рік : [Богодухів. р-н] // Маяк. – 2015. – 27 січ. – С. 3.

492. Доходи районного бюджету на 2015 рік : [Сахновщин. р-н] // Колос. – 2015. – 31 січ.

493. Доходи районного бюджету на 2015 рік // Печеніз. край. – 2015. – 31 січ. – С. 3.

494. Жукова Е. "Мегабанк" привлек в економіку України сотни миллионов долларов : [беседа с пред. правления "Мегабанка" Е.Жуковой / записал П.Светлый] // Вечер. Харьков. – 2015. – 27 июня. – С. 4 : фот.

495. Зведений бюджет району виконано на 108,4% : [виконання бюджету Богодухів. р-ну за 1 півріччя 2015 р.] // Маяк. – 2015. – 17 лип. – С. 5.

496. Звіт про виконання бюджету міста Харкова за 2014 рік : рішення сес. міськради від 25.02.2015 // Харьков. известия. – 2015. – 28 февр. – С. 1-8.

497. Звіт про виконання районного бюджету за 2014 рік : рішення сес. Краснокут. район. ради від 11 берез. 2015 р. // Промінь. – 2015. – 21 берез. – С. 4, 7.

498. Звіт про виконання районного бюджету за 2014 рік : [Золочів. р-н] // Зоря. – 2015. – 28 берез. – С. 4-5.

499. Звіт про виконання районного бюджету за 2014 рік // Вісті Водолажчини. – 2015. – 28 берез.

500. Звіт про виконання районного бюджету Великобурлуцького району за 2014 рік // Рад. патріот. – 2015. – 21 берез.

501. Звіт про виконання районного бюджету за 2014 рік // Вісті Зміївщини. – 2015. – 6 берез.

502. Звіт про виконання районного бюджету за 2014 рік по загальному фонду : [Первомайс. р-н] // Знамя труда. – 2015. – 14 марта.

503. Звіт про виконання районного бюджету : [Первомайс. р-н] // Знамя труда. – 2015. – 29 апр.

504. Звіт про виконання районного бюджету за 1 півріччя 2015 року // Вісті Водолажчини. – 2015. – 1, 8 серп.

505. Иванов М. Миллионы из Европы – на дома и больницы : инвесторы дали Харькову 242 млн грн на ремонт больниц и школ и готовят 175 млн евро на метро / М.Иванов // Сегодня. – 2015. – 4 дек. – С. 8.

506. Інформація про виконання обласного бюджету за січень-березень 2015 року // Слобід. край. – 2015. – 12 трав. – С. 6-7.

507. Інформація про виконання обласного бюджету за січень-червень 2015 року // Слобід. край. – 2015. – 4 серп. – С. 6.

508. Інформація про виконання обласного бюджету за січень-вересень 2015 року : (за даними квартал. звіту) // Слобід. край. – 2015. – 17 листоп. – С. 6.

509. Книга інвестора. Харьковская область: бизнес, инвестиции, устойчивое развитие. – Харьков : Фолио, 2010. – 263 с. : ил. + 1 эл. опт. диск (CD-ROM).

510. Ковальов О. Про підсумки виконання бюджету [Богодухівського] району за 2014 рік // Маяк. – 2015. – 27 лют. – С. 6.

511. Корепанов І. Статистична оцінка потенціалу інвестиційної привабливості муніципальних одиниць Харківської області / І.Корепанов // БізнесІнформ. – 2015. – N 4. – С. 137-143.

512. Лебедь М. Банк, которому доверяют 26 лет : ["Идея банк"] / М.Лебедь // Вечер. Харьков. – 2015. – 19 сент. – С. 5.

513. Лукашенко Л. Про виконання районного бюджету Лозівського району за 2014 рік / Л.Лукашенко // Голос Лозівщини. – 2015. – 24 лют. – С. 2.

514. Лукашенко Л. Інформація про виконання районного бюджету Лозівського району за 1 півріччя 2015 року / Л.Лукашенко // Голос Лозівщини. – 2015. – 31 лип. – С. 3.

515. Макаренко А. Инвестиции и возвращение "Металлиста" : [в Харькове состоялся Междунар. эконом. форум "Инновации. Инвестиции. Харьков. Инициативы"] / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 7 сент. – С. 8.

516. Мосенцева Т. Бюджет м. Лозова : підсумки 9 місяців 2015 року / Т.Мосенцева // Голос Лозівщини. – 2015. – 27 жовт. – С. 2.

517. Об итогах исполнения бюджета г. Харькова за 9 месяцев 2015 года // Харьков. известия. – 2015. – 29 окт. – С. 7.

518. Про бюджет міста на 2016 рік : рішення сес. Первомайс. міської ради // Знамя труда. – 2015. – 30 дек. – С. 4-8.

519. Про бюджет міста Харкова на 2016 рік : рішення сес. міськради від 23 груд. 2015 р. // Харьков. известия. – 2015. – 26 дек. – Офиц. прилож. N 1.

520. Про виконання бюджету міста [Первомайськ] за 1 квартал 2015 року // Знамя труда. – 2015. – 15 апр.

521. Про виконання бюджету міста за 1 півріччя 2015 року : рішення Первомайс. міської ради від 9 лип. 2015 р. // Знамя труда. – 2015. – 18 июля.

522. Про виконання районного бюджету за 1 півріччя 2015 року та про затвердження звіту про виконання районного бюджету за 1 півріччя 2015 року : рішення Первомайс. район. ради від 17 лип. 2015 р. // Знамя труда. – 2015. – 25 июля.

523. Про виконання бюджету міста за 9 місяців : рішення Первомайс. міськради від 16 жовт. 2015 р. // Знамя труда. – 2015. – 21 окт.

524. Про виконання районного бюджету за 9 місяців 2015 року та про затвердження звіту про виконання районного бюджету за 9 місяців 2015 року : рішення Первомайс. райради від 16 жовт. 2015 р. // Знамя труда. – 2015. – 23 окт.

525. Про внесення змін до рішення обласної ради від 15 січня 2015 року N 1145-VI "Про обласний бюджет на 2015 рік" та додатків до нього : рішення сес. облради від 5 берез. 2015 р. // Слобід. край. – 2015. – 12 берез. – С. 7-13.

526. Про внесення змін до рішення обласної ради від 15 січня 2015 року "Про обласний бюджет на 2015 рік" та

додатків до нього (зі змінами) : рішення сес. облради від 9 квіт. 2015 р. // Слобід. край. – 2015. – 16 квіт. – С. 8-15.

527. Про внесення змін до рішення обласної ради від 15 січня 2015 року "Про обласний бюджет на 2015 рік" та додатків до нього (зі змінами) : рішення облради від 18 черв. 2015 р. // Слобід. край. – 2015. – 23 черв. – С. 3-13.

528. Про внесення змін до рішення обласної ради від 15 січня 2015 року "Про обласний бюджет на 2015 рік" та додатків до нього (зі змінами) : рішення облради від 29 жовт. 2015 р. // Слобід. край. – 2015. – 5 листоп. – С. 4-15.

529. Про затвердження звіту про виконання обласного бюджету за 2014 рік : рішення сес. облради від 5 берез. 2015 р. // Слобід. край. – 2015. – 12 берез. – С. 13-15.

530. Про міський бюджет на 2015 рік : рішення міськ. ради від 15 січ. 2015 р. // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 23 січ. – С. 8-9.

531. Про обласний бюджет на 2015 рік : рішення сес. облради від 15 січ. 2015 р. // Слобід. край. – 2015. – 20 січ. – С. 6-9.

532. Про обласний бюджет на 2016 рік : рішення сес. облради від 17 груд. 2015 р. // Слобід. край. – 2015. – 22 груд. – С. 16-19.

533. Про районний бюджет на 2015 рік : рішення сес. Кегичів. район. ради від 23 січ. 2015 р. // Слобід. край. – 2015. – 5 лют. – С. 8-10.

534. Про районний бюджет на 2015 рік : рішення Близнюків. районної ради від 20 січ. 2015 р. // Нове життя. – 2015. – 24 січ. – С. 1, 2.

535. Про районний бюджет на 2015 рік : рішення сес. Золочів. район. ради від 22 січ. 2015 р. // Зоря. – 2015. – 31 січ. – С. 2-7.

536. Про районний бюджет на 2015 рік : рішення сес. район. ради // Вісті Красноградщини. – 2015. – 23 січ. – С. 3, 9.

537. Про районний бюджет на 2015 рік // Вісті Водолажчини. – 2015. – 31 січ., 7 лют.

538. Про районний бюджет на 2015 рік // Вісті Зміївщини. – 2015. – 27 січ. – С. 2-5.

539. Про районний бюджет на 2015 рік : рішення сес. Первомайс. район. ради // Знамя труда. – 2015. – 24 янв. – С. 6-8.

540. Про районний бюджет на 2015 рік : рішення район. ради від 22 січ. 2015 р. // Печеніз. край. – 2015. – 24 січ. – С. 2.

541. Про районний бюджет на 2015 рік : рішення Чугуїв. район. ради від 20 січ. 2015 р. // Красная звезда. – 2015. – 24 янв. – С. 6, 11-15.

542. Про районний бюджет на 2015 рік : рішення сес. Валків. район. ради від 16 січ. 2015 р. // Сіл. новини. – 2015. – 24, 27 січ.

543. Про селищний бюджет на 2015 рік : рішення Печеніз. селищ. ради від 22 січ. 2015 р. // Печеніз. край. – 2015. – 7 берез. – С. 3.

544. Про Ізюмський районний бюджет на 2015 рік : рішення сес. район. ради від 16 січ. 2015 р. // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 30 січ. – С. 4, 9.

545. Решетняк І. Міський бюджет за дев'ять місяців перевиконано / І.Решетняк // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 27 листоп. – С. 7.

546. Розподіл видатків районного бюджету на 2015 рік : [Богодухів. р-н] // Маяк. – 2015. – 30 січ. – С. 7.

547. Розподіл видатків районного бюджету на 2015 рік за головними розпорядниками коштів // Печеніз. край. – 2015. – 31 січ. – С. 5.

548. Рубай С. В Харькове открылись еще два отделения ПУМБ : [беседа с зам. пред. правления Первого Укр. Междунар. банка С.Рубаем / записала А.Бондарь] // Вечер. Харьков. – 2015. – 19 сент. – С. 3 : фот.

549. Рєпін В. Районний бюджет на 2015 рік : [Великобурлуц. р-н] / В.Рєпін // Рад. патріот. – 2015. – 24 січ. – С. 2.

550. Саболаєва Т.А. Звіт про виконання районного бюджету за 1 півріччя 2015 року / Т.Саболаєва // Вісті Зміївщини. – 2015. – 24 лип. – С. 3.

551. Семенча Т. Бюджет – ключ до сталого розвитку території : [зі звіту про виконання міськ. бюджету за 1 півріччя 2015 р.] / Т.Семенча // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 14 серп. – С. 7 : фот.

552. Скрипніченко В. Бюджет – із перевиконанням : [підсумки 1 кв., Валків. р-н] / В.Скрипніченко // Сіл. новини. – 2015. – 28 лип. – С. 2.

553. Сорока С. Харків підрахував бюджет: студентам повернули пільги, а дитяче харчування подорожчало : [міський бюджет 2015 р.] / С.Сорока // Слобід. край. – 2015. – 22 січ. – С. 2 : фот.

554. Степанов С.Ф. Про міський бюджет на 2015 рік / С.Степанов // Голос Лозівщини. – 2015. – 13 січ. – С. 2.

555. Таукешева Т. Об исполнении бюджета города Харькова за 2014 год / Т.Таукешева // Харьков. известия. – 2015. – 26 февр.

556. Таукешева Т. Об итогах исполнения бюджета г. Харькова за 1 квартал 2015 года / Т.Таукешева // Харьков. известия. – 2015. – 7 мая. – С. 9.

557. Харьков: по пути развития : [бюджет города] // Харьков. известия. – 2015. – 10 дек. – С. 3 : фот.

558. Щепіна В. Доходи районного бюджету на 2016 рік / В.Щепіна // Вісті Красноградщини. – 2015. – 31 груд. – С. 9.

559. Щепіна В. Розподіл видатків районного бюджету на 2016 рік / В.Щепіна // Вісті Красноградщини. – 2015. – 31 груд. – С. 10.

Трудові ресурси краю

560. Адамович Т. Нам хлеба не надо, работу давай! : [рынок труда в Харькове] / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 15 янв. – С. 3 : фот.

561. Базарова Л. Ринок праці Ізюмщини та надання соціальних послуг : [ст. дир. Ізюм. центру зайнятості] / Л.Базарова // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 23 жовт. – С. 12 : фот.

562. Галаур В. Кар'єра для нового життя: за чотири години роботи ярмарку вакансій у Харкові понад 300 переселенців знайшли роботу / В.Галаур // Уряд. кур'єр. – 2015. – 12 листоп. – С. 7 : фот.

563. Ефанова М. Служба занятости помогает найти работу демобилизованным из АТО / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 7 июля. – С. 6 : фот.

564. Ефанова М. ПРООН совместно со службой занятости помогает переселенцам стать предпринимателями / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 20 авг. – С. 6 : фот.

565. Ефанова М. Харьковская служба занятости помогает конкурировать на рынке труда : [харьков. служба занятости помогает специалистам в возрасте старше 45 лет получить еще одно образование] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 24 нояб. – С. 6 : фот.

566. Косий М. Ярмарок вакансій для демобілізованих : [пройшов у Харків. обл. центрі зайнятості] / М.Косий // Голос України. – 2015. – 10 лип. – С. 5.

567. Морозова М. Служба занятости вместе с волонтерами помогает переселенцам найти работу / М.Морозова // Вечер. Харьков. – 2015. – 21 апр. – С. 6 : фот.

568. Морозова М. Открылся информационно-консультативный центр службы занятости / М.Морозова // Вечер. Харьков. – 2015. – 23 апр. – С. 6 : фот.

569. Морозова М. В ИКЦ службы занятости идут даже дети и пенсионеры : [итоги месяца работы информ.-консультац. центра Харьков. обл. центра занятости] / М.Морозова // Вечер. Харьков. – 2015. – 19 мая. – С. 6 : фот.

570. Морозова М. Служба занятости: учиться нужно на протяжении всей жизни : [в Харьков. обл. центре занятости прошел семинар для рук. студ. центров занятости вузов города] / М.Морозова // Вечер. Харьков. – 2015. – 26 мая. – С. 6 : фот.

571. Морозова М. Служба занятости ориентирует школьников на верный выбор профессии / М.Морозова // Вечер. Харьков. – 2015. – 11 июня. – С. 6 : фот.

572. Морозова М. Служба занятости сотрудничает с международными организациями / И.Морозова // Вечер. Харьков. – 2015. – 13 авг. – С. 6 : фот.

573. Морозова М. Служба занятости проводит "Дни открытых дверей" прямо на предприятии / М.Морозова // Вечер. Харьков. – 2015. – 1 сент. – С. 6 : фот.

574. Морозова М. Служба занятости Харьковской области работает по-европейски / М.Морозова // Вечер. Харьков. – 2015. – 8 сент. – С. 6 : фот.

575. Морозова М. Служба занятости координирует усилия всех, кто помогает переселенцам в трудоустройстве / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 13 окт. – С. 6 : фот.

576. Морозова М. В Харькове объединили усилия ради занятости переселенцев : [в Харькове состоялась грандиоз. ярмарка вакансий для переселенцев под лозунгом "Карьера для новой жизни"] / М.Морозова // Вечер. Харьков. – 2015. – 27 окт. – С. 6 : фот.

577. Морозова М. Служба занятости предоставляет участникам АТО возможность обучения / М.Морозова // Вечер. Харьков. – 2015. – 17 нояб. – С. 6 : фот.

578. Морозова М. Харьковская служба занятости лидирует в трудоустройстве людей с инвалидностью / М.Морозова // Вечер. Харьков. – 2015. – 8 дек. – С. 6 : фот.

579. Морозова М. Служба занятости стоит на пороге серьезной модернизации / М.Морозова // Вечер. Харьков. – 2015. – 24 дек. – С. 6 : фот.

580. Нагорна В. Роки партнерства, взаєморозуміння, взаємодопомоги : [бесіда з дир. Краснокут. район. центру зайнятості В.Нагорною] // Промінь. – 2015. – 26 груд. – С. 3 : фот.

581. Назаров Н. Аналіз стану кадрової безпеки та лояльності персоналу промислових підприємств : [дослідження проведено на підприємствах Харкова] / Н.Назаров, Х.Чжан // Пробл. економіки. – 2015. – N 3. – С. 149-155.

582. Риндзак О. Соціально-економічна адаптація внутрішньопереміщених громадян у приймаючому соціумі (на прикладі Харкова) / О.Риндзак // Пробл. економіки. – 2015. – N 3. – С. 275-280.

Промисловість. Загальні питання

583. Иванов М. Оупен-спейс для заводів : підприємства Харькова хотят об'єдинить в систему и обеспечить оборон. заказами / М.Иванов // Сегодня. – 2015. – 7 дек. – С. 7.

584. Томін О. Робоча сила : як підтримати пром-ть під час кризи / О.Томін // Слобід. край. – 2015. – 10 листоп. – С. 3 : фот.

Окремі галузі промисловості

585. Василець Т. Газу на цілий район: на Богодухівщині запустили нове родовище / Т.Василець // Слобід. край. – 2015. – 13 серп. – С. 4.

586. Газификация Харьковской области // История развития газоснабжения города Харькова: 140 лет на службе городу... / Н.А.Венедиктов и др. – Харьков, 2011. – С. 83-85.

587. Галаур В. Зміївська ТЕС працюватиме на вугіллі всіх видів : [модернізація] / В.Галаур // Уряд. кур'єр. – 2015. – 15 груд. – С. 3 : фот.

588. Галаур С. Трактор, якому немає рівних у світі : [ПАТ "ХТЗ" представив трактор "Квадратек" власної розробки] / С.Галаур // Уряд. кур'єр. – 2015. – 30 квіт. – С. 7 : фот.

589. Галич Н. Заводы намерены отстаивать свои названия / Н.Галич // Вечер. Харьков. – 2015. – 28 апр. – С. 6 : фот.

590. Глушко С. Экономическая эффективность экспортно-ориентированного предприятия в условиях энергетического взаимодействия: диссинергосинергетический парадокс : [на примере группы компаний "Эффект"] / С.Глушко, Я.Кононенко // Пробл. економіки. – 2015. – N 1. – С. 194-201.

591. Дранченко К.В. Формування фінансової стратегії ДП "ХМЗ "ФЕД" із використанням матричного підходу / К.Дранченко // Упр. розвитком. – 2014. – N 14. – С. 48-50.

592. Завод "Свет шахтера": вчера, сегодня – и всегда. – Харьков : Золотые страницы, 2011. – 271 с. : ил. – (История фабрик и заводов).

593. Золотарев В. "Южкабель" сертифицирует свою продукцию в Западной Европе : [беседа с дир. по внешнеэконом. связям В.Золотаревым / записала И.Стрельник] // Вечер. Харьков. – 2015. – 17 окт. – С. 4 : фот.

594. Иванов А. 85 лет в сети : теплоэлектростанция отметила юбилей вместе с 90-летием со дня основания пос. Эсхар / А.Иванов // Вестник Чугуевщины. – 2015. – 5 сент. – С. 1, 3 : 3 фот.

595. История развития газоснабжения города Харькова: 140 лет на службе городу... / Н.А.Венедиктов и др. – Харьков : Дом Рекламы, 2011. – 151 с. : ил.

596. Касьянова С. Десять років поступального розвитку : [упр. БМР "Укргазспецбудмонтаж"] / С.Касьянова // Вісті Красноградщини. – 2015. – 10 лип. – С. 3 : 4 фот.

597. Кобець В. Спільна робота на результат : [про створення безпеч. умов праці на харків. п-ві ТОВ "Техноком"] / В.Кобець // Охорона праці. – 2015. – N 4. – С. 24-26 : 4 фот.

598. Ковтун А.В. Методичний підхід до визначення "позиції" підприємства транспортної галузі : [на прикладі Харків. вагоно-ремонт. з-ду] / А.Ковтун // Упр. розвитком. – 2014. – N 14. – С. 54-56.

599. Кононенко Я. Досвід реструктуризації та технічного переозброєння підприємства – суб'єкта ЗЕД (зовнішньоекономічної діяльності) : на прикладі АТ "Ефект", Харків / Я.Кононенко // Актуал. пробл. економіки. – 2015. – N 4. – С. 204-214.

600. Косий М. ...ХТЗ показує приклад успішної роботи : [з-д планує протягом року модернізувати до 100 тракторів] / М.Косий // Голос України. – 2015. – 25 берез. – С. 1, 9.

601. Костюк Д. "Электротяжмашу" в прошлом году удалось сохранить объем производства : [беседа с первым зам. дир. з-да Д.Костюком / записала И.Стрельник] // Вечер. Харьков. – 2015. – 19 марта. – С. 4 : фот.

602. Костюк Д. "Ми втримали завод, який працює стабільно, і понад п'ятитисячний колектив забезпечений робочими місцями" : [бесіда з виконуючим дир. ДП "З-д

"Електроважмаш" Д.Костюком / записав В.Галаур] // Уряд. кур'єр. – 2015. – 19 груд. – С. 6.

603. Кравченко В. Мы чтим и помним : [коллектив ПАО "Южкабель" чтит подвиг участников боевых действий, никогда не забывая их отвагу и доблесть] / В.Кравченко // Вечер. Харьков. – 2015. – 7 мая. – С. 4 : 2 фот.

604. Кравченко В. Владимир Золотарев: "Трудовой коллектив – основное богатство предприятия" : [ПАО "З-д "Южкабель"] / В.Кравченко // Время. – 2015. – 20 окт. – С. 3 : фот.

605. Ле Хонг Фионг. Визначення конкурентоспроможності ПАТ "Нововодолазький молокозавод" / Ле Хонг Фионг // Упр. розвитком. – 2014. – N 14. – С. 36-39.

606. Ляхова Н. Шляхами розвитку : Хрестищенському від-ню бурових робіт виповнюється півстоліття / Н.Ляхова // Вісті Красноградщини. – 2015. – 27 берез. – С. 3 : фот.

607. Макаренко А. Заменят газ соломой и шелухой : [в Харьков. обл. построят десять мини-ТЭЦ, которые будут работать на отходах] / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 25 сент. – С. 8.

608. На крыльях мечты : [к 75-летию Героя Украины, проф., дир. ХАЗа А.Мялицы (род. 23 окт. 1940 г.)] // Харьков. известия. – 2015. – 22 окт. – С. 5 : 4 фот.

609. Отенко І. Особливості корпоративної культури реалізації організаційних змін промисловими підприємствами : [аналіз проведено на основі даних корпоратив. сайтів 15 машинобуд. підприємств Харків. обл.] / І.Отенко, М.Чепалюк // БізнесІнформ. – 2015. – N 10. – С. 396-402.

610. ПАО "Хартрон". Земной успех в космическом масштабе : [отсчет истории начался в 1959 г.] // Харьков. известия. – 2015. – 20 окт. – С. 4 : 2 фот.

611. ПАО "Электромашина": этапы большого пути. 1869–2014. – Харьков : Золотые страницы, 2014. – 247 с. : ил.

612. Попова Я.С. Побудова стратегічної карти підприємства на основі використання концепції ЗСП : [на прикладі ВАТ "Великобурлуц. сиророб. з-д"] / Я.Попова // Упр. розвитком. – 2014. – N 14. – С. 66-68.

613. Природный газ Шебелинского газоконденсатного месторождения // История развития газоснабжения города Харькова... / Н.А.Венедиктов и др. – Харьков, 2011. – С. 33-37.

614. Славский Л. В Первомайском сварили "Кулеш мира" : ["TERRA FEST" – ярмарка-фестиваль предприятий пищевой пром-ти Первомайск. р-на] / Л.Славский // День. – 2015. – 22 окт. – С. 9 : фот.

615. СССР: помощник селян и мечта пацанов : [о развитии пр-ва велосипедов, в частности, на Харьков. велосипед. з-де (ХВЗ)] // Сегодня. – 2015. – 7 авг. – С. 31.

616. Суботін В. Пробудження старої влади: чи справді харківський "Турбоатом" атакує компанія Азарова? : [бесіда з ген. дир. з-ду В.Суботіним / записав М.Косий] // Голос України. – 2015. – 11 верес. – С. 1, 4 : фот.

617. Турбоатому – 80. – Харьков : Золотые страницы, 2014. – 88 с. : ил.

618. Филь В. Нотатки з нагоди ювілею : [Хрещищен. від-ню бурових робіт виповнюється 50 років] / В.Филь // Вісті Красноградщини. – 2015. – 24 квіт. – С. 8 : фот.

619. Філоненко С. "Продукція заводу не лише якісна, а й конкурентноздатна" : [бесіда з дир. ДП "Ізюм. приладобуд. з-д" С.Філоненком / записав К.Григоренко] // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 13 берез. – С. 2 : фот.

620. Харьковский тракторный завод имени С.Орджоникидзе // Кривоконь А.Г. Тракторостроение: история и фалеристика : по материалам част. коллекции А.Г.Кривоконя / А.Г.Кривоконь. – Харьков, 2010. – С. 59-64.

621. Харьковский завод тракторных самоходных шасси // Кривоконь А.Г. Тракторостроение: история и фалеристика : по материалам част. коллекции А.Г.Кривоконя / А.Г.Кривоконь. – Харьков, 2010. – С. 97-99.

622. Харьковское государственное предприятие "Завод имени В.А.Малышева" // Кривоконь А.Г. Тракторостроение: история и фалеристика : по материалам част. коллекции А.Г.Кривоконя / А.Г.Кривоконь. – Харьков, 2010. – С. 51-54.

623. ХГАПП. Вдохновленные небом = KSAMC. Inspired by Sky : харьковскому Авиационному – 85 : фотоальбом. – Харьков : Зебра, 2011. – [63] с. : ил.

624. ХТЗ: новый модельный ряд : [з-д приступил к серийн. выпуску нового трактора мощностью 250 л.с.] // Харьков. известия. – 2015. – 17 марта. – С. 2.

Будівництво. Будівельна промисловість

Промислове будівництво

625. Заслуженный строитель празднует юбилей : [почет. гражданин Харьков. обл., пред. ООО"Стальконструкция", лауреат Гос. премии по

архитектуре С.Евель отмечает 60-летие] // Вечер. Харьков. – 2015. – 18 апр. – С. 5 : фот.

Громадське і житлове будівництво

626. Генкин А. Таких цен, как в "Жилстрое-1"... Ниже нет / А.Генкин // Время. – 2015. – 20 окт. – С. 3 : фот.

627. Ефанова М. Пустующие дома оказались востребованы : [некоторые из них уже стали обживать мест. активисты. Движение сквот] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 12 нояб. – С. 4 : фот.

628. Иванов М. Новая жизнь долгостроя : [в Харьков. обл. всерьез взялись за долгострой] / М.Иванов // Сегодня. – 2015. – 9 нояб. – С. 8 : фот.

629. Островська Х. Область на ремонті : [у 2015 р. коштом обл. бюджету відремонтовано 96 об'єктів у всіх р-нах] / Х.Островська // Слобід. край. – 2015. – 22 жовт. – С. 3 : 2 фот.

630. Пирлик І. "Застій" у пільговому будівництві : [прогр. з доступ. житла на Харківщині призупинили] / І.Пирлик // Слобід. край. – 2015. – 10 січ. – С. 2.

Транспорт

Залізничний транспорт

631. Войтенко Т.В. Тут колектив стабільний і надійний : [про роботу залізничників розповідає нач. станції Ков'яги] / Т.Войтенко // Сіл. новини. – 2015. – 3 листоп. – С. 1 : 4 фот.

632. Столбецов О. Железнодорожное кольцо вокруг Харькова так и не построили : [в начале века были масштаб.

планы по разгрузке узла Харьков–Пассажирский] / О.Столбецов // Вечер. Харьков. – 2015. – 20 авг. – С. 3 : фот.

633. Столбецов О. В центре Харькова мог появиться вокзал : [из истории ЮЖД] / О.Столбецов // Вечер. Харьков. – 2015. – 8 окт. – С. 3 : фот.

634. Столбецов О. Европа в харьковских поездах была еще до войны : [музей истории и ж.-д. техники ЮЖД] / О.Столбецов // Вечер. Харьков. – 2015. – 7 нояб. – С. 5 : фот.

Автомобільний транспорт

635. Зиненко Ю. Купянскую трассу ремонтируют впервые за 60 лет / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 19 июня. – С. 6.

636. Кривицька І.А. Аналіз навантаження автотранспортними засобами основних магістралей міста Харків / І.А.Кривицька, А.В.Якушева // Охорона довкілля : зб. ст. XI Всеукр. наук. Таліїв. читань / Харків. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків, 2015. – С. 166–169.

Міський транспорт

637. Александрова А. Подарок харьковской подземке / А.Александрова // Харьков. известия. – 2015. – 22 авг. – С. 3 : 3 фот.

638. Гаркавець О. Підземне вікно у світ: як метро змінило життя харків'ян / О.Гаркавець // Слобід. край. – 2015. – 22 серп. – С. 6 : 3 фот.

639. Метро на "Одесской" будет построено! : Кабмин утвердил выполнение проектно-изыскат. работ // Харьков. известия. – 2015. – 28 нояб. – С. 1 : фот.

640. Можейко І. Другий у країні : [23 серп. 1975 р. у Харкові було пущено метро] / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 4 серп. – С. 8.

641. 40 лет Харьковскому метрополитену. Этапы технического развития // Харьков. известия. – 2015. – 22 авг. – С. 16 : фот.

Зв'язок

642. Стрельник И. Без знания географии и психологии на почте не обойтись : [о сотрудниках первого отд. связи Харькова] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 7 марта. – С. 2 : фот.

Комунальне господарство

643. Адамович Т. Когда возраст не помеха : [к 90-летию ветерана ВОВ, лучшего "домоуправа" Г.Е.Ваксмана] / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 20 янв. – С. 5 : 3 фот.

644. Адамович Т. С юбилеем, ветеран! : [90-лет. юбилей отметил засл. ветеран Украины, инвалид ВОВ, лучший управдом Харькова Г.Е.Ваксман] / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 21 марта. – С. 6.

645. Адамович Т. Пора ремонтировать кровли : [по материалам пресс-конф. дир. Департамента жилищ. хоз-ва Р.Нехорошкова] / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 16 апр. – С. 2.

646. Адамович Т. Городской субботник: во благо Харькова! / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 22 сент. – С. 4–5 : фоторепортаж.

647. Возраст – это всего лишь цифры : [90-лет. Г.Е.Ваксман – лучший управдом Харькова] // Харьков. известия. – 2015. – 1 окт. – С. 5 : фот.

648. Вторая очередь Дергачевского полигона ТБО: реалии и перспективы // Харьков. известия. – 2015. – 19 февр. – С. 2.

649. Галаур С. У Харкові зекономили мільярд кубометрів газу : [довідка "Харків. теплових мереж"] / С.Галаур // Уряд. кур'єр. – 2015. – 12 берез. – С. 7.

650. Даешь "Стрелку-2"! : [о Г.Е.Ваксмане – лучший управдом Харькова (пл. Павловская, 2)] // Харьков. известия. – 2015. – 17 дек. – С. 6 : фот.

651. Живагін А. І естетичний вигляд, і дрова на зиму : [суботник на Лозівщині] / А.Живагін // Голос Лозівщини. – 2015. – 1 трав. – С. 3 : 4 фот.

652. Залізінський О. Комунальники міста підбивають підсумки : [ст. нач. упр. житлово-комунал. госп-ва та будівництва] / О.Залізінський // Голос Лозівщини. – 2015. – 13 берез. – С. 2 : 2 фот.

653. Зиненко Ю. У 90-летнего управдома Харькова чиновники ходят по струнке : [Г.Ваксман управляет домом (пл. Павловская, 2), который много лет называют образцовым] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 24 марта. – С. 6 : фот.

654. Зиненко Ю. Московский проспект расширят, источник на Салтовке благоустроят : [как преобразится Харьков] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 24 июня. – С. 7.

655. Зиненко Ю. День города встретим с новым храмом и новым памятником : [благоустройство Харькова] /

Ю.Зиненко // Комсом. правда в Україні. – 2015. – 21 июля. – С. 7 : 2 фот.

656. Зиненко Ю. Ливни убивают обувь и гаджеты, но превращают Харьков в "морской" город : [почему плохо работает ливневая канализация] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 17 июля. – С. 8 : фот.

657. Иванов М. Воду хотят очистить цветами : [харьков. студентка А.Боряк предложила высадить в отстойниках эйхорнии] / М.Иванов // Сегодня. – 2015. – 28 мая. – С. 33 : фот.

658. Инина А. Реки Харькова станут чище : [коммунальщики хотят приобрести спец. технику для расчистки рек] / А.Инина // Харьков. известия. – 2015. – 28 апр. – С. 3.

659. Кадомская Е. Харьковчане решили почистить лесопарк : [Всеукр. акция по уборке населен. пунктов от мусора "Зробимо Україну чистою" стартует 25 апр.] / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 28 марта. – С. 2 : фот.

660. Касьянова С. Пора великого прибирання : в р-ні відбулася щоріч. Всеукр. акція "За чисте довкілля" / С.Касьянова, Н.Лаптева // Вісті Красноградщини. – 2015. – 1 трав. – С. 4 : 4 фот.

661. Козинец А. Под Харьковом начнут сортировать мусор : [в пригороде стартует пилот. проект "ЭкоЛендинг". Проект предусматривает установку контейнеров для раздел. сбора мусора] / А.Козинец // Вечер. Харьков. – 2015. – 20 авг. – С. 2.

662. Косий М. На Харківщині з'являться "Справедливі тарифи" і "Комунальна довідкова": у регіоні

розробляють стратегію розвитку ЖКГ / М.Косий // Голос України. – 2015. – 7 лип. – С. 2.

663. Лілітко Г. Суботник: точка єднання – любов до міста [Лозова] / Г.Лілітко // Голос Лозівщини. – 2015. – 1 трав. – С. 2 : 5 фот.

664. Мнішек І. Червень ювілейний. Дві катастрофи : [одна з них: 29 черв. 1995 р. в Харкові сталася еколог. катастрофа – аварія на Диканів. очисних спорудах] / І.Мнішек // Слобід. край. – 2015. – 9 черв. – С. 8 : фот.

665. Огородня Т. Хто та як чепурих у ці вихідні область : [на суботник у рамках акції "За чисте довкілля" вийшли 200 тис. наших земляків] / Т.Огородня // Слобід. край. – 2015. – 28 квіт. – С. 5 : фот.

666. Остренок В. Новий керівник – про сьогодення та перспективи "Харківобленерго" : [за матеріалами зустрічі керівника "Обленерго" В.Яворського з представниками регіон. ЗМП] / В.Остренок // Вісті Зміївщини. – 2015. – 19 черв. – Фот.

667. Остренок В. Підбиті перші підсумки підготовки до зими : [у Змієві відбулося засідання обл. штабу з орг. підготовки господар. комплексу та об'єктів соц. сфери до сталої роботи в осінньо-зимовий період 2015–2016 рр.] / В.Остренок // Вісті Зміївщини. – 2015. – 4 серп. – С. 1 : 2 фот.

668. Попов А.В. Солоницеское ЖЭХ в действии : [беседа с нач. Солоницеск. ЖЭХ А.Поповым / записала Д.Хижняк] // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 28 берез. – С. 4.

669. Сергеева В. Новый кошкін дом : [в приюте для животных сдали новое здание для кошек] / В.Сергеева // Харьков. известия. – 2015. – 9 июля. – С. 2 : 2 фот.

670. Симоненко А. Еще один вековой юбилей : [харьков. гор. канализация отметила свое 100-летие] / А.Симоненко // Харьков. известия. – 2015. – 6 янв. – С. 3.

671. Симоненко А. Жить без мусора. На улицах и в головах : [КП "Комплекс по вывозу быт. отходов"] / А.Симоненко // Харьков. известия. – 2015. – 31 янв. – С. 2 : 2 фот.

672. Стрельник И. В городе ликвидировали сорок три свалки : [на общегор. субботник вышли почти 50 тыс. чел.] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 28 апр. – С. 3.

673. Стрельник И. Можно ли в Харькове пить воду из крана? : [о качестве питьевой воды] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 4 июля. – С. 4 : фот.

674. "Чистый город": хроника большой уборки : [в городе в рамках акции по весен. уборке начались субботники] // Харьков. известия. – 2015. – 17 марта. – С. 5.

675. Шаповалова Ю. Бездомным кошкам и собакам дают шанс найти новую семью : [беседа с дир. КП "Центр обращения с животными" Ю.Шаповаловой / записала И.Гарась] // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 20 янв. – С. 6.

Побутове обслуговування

676. Волковська Я. Проблеми розвитку готелів і ресторанів в Україні та Харківській області / Я.Волковська // БізнесІнформ. – 2015. – N 10. – С. 192-197.

677. Макаренко А. На подиум Нью-Йорка – платья-обереги из Украины : [на неделе моды в США впервые увидят наряды от харьков. дизайнера Н.Никоновой] / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 16 февр. – С. 9 : 2 фот.

678. Макаренко А. Гладил одяжку с мечтой стать дизайнером : [харьковчанин О.Тарнавский представил Украину в Германии и поедет на Неделью моды в Нью-Йорк] / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 2 июля. – С. 33 : фот.

Торгівля. Кооперація. Громадське харчування

Торгівля продовольчими та промисловими товарами

679. Гаркавець О. За пирогами – в Балаклію, за салом – у Красноград : [Великий Слобожанський ярмарок] / О.Гаркавець // Слобід. край. – 2015. – 8 верес. – С. 5 : фот.

680. Генкин А. "Французский бульвар" – это совсем близко : [торгово-развлекат. центр] / А.Генкин // Время. – 2015. – 17 дек. – С. 4 : 2 фот.

681. Головін С. На Великому Слобожанському ярмарку : Чугуївщина вразила всіх неперевершеним хліб. короваєм та смачною книгою із... сала / С.Головін // Вестник Чугуевщины. – 2015. – 12 сент. – С. 1, 2 : 3 фот.

682. Живагін А. Великий Слобожанський ярмарок : [участь лозівчан у ярмарку] / А.Живагін // Голос Лозівщини. – 2015. – 11 верес. – С. 3 : 7 фот.

683. Как выживает крупнейший в Украине торговый центр "Барабашово" : [интервью с предпринимателями] // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 11 марта. – С. 7.

684. Лаптева Н. Барви Великого Слобожанського ярмарку : [Красноградщина ярмаркує] / Н.Лаптева // Вісті Красноградщини. – 2015. – 11 верес. – С. 1 : 3 фот.

685. Остренок В. Зміївчани на Великому Слобожанському ярмарку – 2015 / В.Остренок, Т.Логвіна // Вісті Зміївщини. – 2015. – 22 верес. – С. 3 : фоторепортаж.

686. Ткаченко Н. Близнюківщина у Великому Слобожанському ярмарку / Н.Ткаченко // Нове життя. – 2015. – 12 верес. – С. 3 : 3 фот.

Громадське харчування. Кулінарія

687. Байрачная Ю. Покорить Харьков пряниками : [переселенка из Луганска Е.Сагайдаченко нашла себя в кулинарии, наладив пр-во автор. пряников] / Ю.Байрачная // Вести. – 2015. – 30 нояб. – С. 9 : 6 фот.

688. Кольцова М. "Смачні" місця старого Харкова : [яким 30–40 років тому було громад. харчування у Харкові] / М.Кольцова // Слобід. край. – 2015. – 14 листоп. – С. 13 : фот.

Сільське господарство

Загальні питання розвитку

689. Данілова Є. Аналіз ділової активності сільськогосподарських підприємств : [проаналізовано динаміку ділової активності окремих с.-г. п-в Чугуїв. р-ну] / Є.Данілова, В.Тредіт // Економіка та держава. – 2015. – № 6. – С. 95-98.

690. Лихвар В. Робота результативна і на перспективу : [бесіда з нач. упр. агропром. розвитку Краснокут. райдержадмін. В.Лихварем / записала О.Калина] // Промінь. – 2015. – 19 груд. – С. 3 : фот.

691. Лихвар В. Аграрні справи Краснокутщини : [із доповіді "Про підсумки виконання Програми розвитку Краснокут. р-ну за 2014 р. у сфері сіл. госп-ва" нач. упр. агропром. розвитку райдержадмін.] / В.Лихварь // Промінь. – 2015. – 7 лют. – С. 8.

692. Ляшенко А. Труд – батько багатства, а земля – його мати : [бесіда з нач. упр. агропром. розвитку

А.Ляшенком / записала Я.Іванкіна] // Вісті Водолажчини. – 2015. – 14 листоп. – С. 1, 2 : фот.

693. Мостовий Ю. Свято дбайливих людей : (доповідь нач. упр. агропром. розвитку) : [Сахновщин. р-н] / Ю.Мостовий // Колос. – 2015. – 14 листоп. – Фот.

694. Остренок В. Аграрний сектор району: підсумки виконання виробничої програми у першому півріччі поточного року : [за матеріалами засідання колегії РДА] / В.Остренок // Вісті Зміївщини. – 2015. – 21 лип. – С. 1.

695. Рубіжанський С. Підсумки сільськогосподарського року : [ст. нач. упр. агропром. розвитку райдержадмін.] / С.Рубіжанський // Вісн. Великобурлуччини. – 2015. – 14 листоп. – С. 2 : 3 фот.

696. Шупенко Р. Рятівний круг для аграріїв : [за роки незалежності України сіл. госп-во в Харків. обл. набуло досить високої репутації] / Р.Шупенко // Слобід. край. – 2015. – 9 черв. – С. 5 : фот.

Колективні сільськогосподарські підприємства

697. Головин С. Крупным планом: ПАО "АК "Слобожанский" : на Чугуевщине есть бизнес, который серьезно относится к своим социальным обязательствам / С.Головин // Вестник Чугуевщины. – 2015. – 15 авг. – С. 1, 9 : 5 фот.

698. Касьянова С. У "Зорі" покладаються на власні сили: такий підхід цілком виправданий і може давати вагомі результати : [ПАОП "Зоря" входить до трійки кращих у р-ні] / С.Касьянова // Вісті Красноградщини. – 2015. – 13 листоп. – С. 1, 3 : 2 фот.

699. Купрєєв М.І. Що нового у ТОВ СП "Мелихівське"? : [бесіда з кер. госп-ва М.І.Купрєєвим / записала Я.Іванкіна] // Вісті Водолажчини. – 2015. – 4 квіт.

700. Купрєєв М.І. Справжній господар і аграрій за покликанням : [бесіда з кер. ТОВ СП "Мелихівське" М.І.Купрєєвим] // Вісті Водолажчини. – 2015. – 17 жовт. – С. 7 : фот.

701. Лаптева Н. ТОВ "АФ "Пісчанська": "У новий рік із новою стратегією" : [агрофірма заснована понад 14 років тому] / Н.Лаптева // Вісті Красноградщини. – 2015. – 2 січ. – С. 4 : 6 фот.

702. Можливо все! : [про ТОВ "Карат–Агро"] // Рідний Золочів. – 2015. – Листоп. (N 11). – С. 4-5.

703. Орлов В.Г. Сумна доля хлібного поля : [бесіда з керівником приватно-оренд. с.-г. під-ва "Гарант" В.Орловим / записав А.Живагін] // Голос Лозівщини. – 2015. – 23 черв. – С. 3 : 2 фот.

704. Скиба В. "Коли є порозуміння, то й працювати легше" : [бесіда з дир. ТОВ "Колодязнянське" В.Скибою / записав А.Фомін] // Дворіч. край. – 2015. – 21 листоп. – С. 4.

705. Склярова Л. Горіхові сади майбутнього : [про фермер. госп-во "ЕкоАграрій" та його кер. Ю.Юр'єва (с. Пролетарка)] / Л.Склярова // Вісн. Великобурлуччини. – 2015. – 19 верес. – С. 1, 2 : фот.

706. Фермерів запрошують на форум : [Міжнар. форум з розвитку фермерства в Україні АГРОПОРТ] // Сіл. новини. – 2015. – 14 лип. – С. 1.

707. Фомін А. Головна галузь агропромислового комплексу : [в ПСП "Вільшанське" приділяють особливу увагу молоч. скотарству] / А.Фомін // Дворіч. край. – 2015. – 4 квіт. – С. 2 : 2 фот.

Рослинництво

708. Василюк Т. Свято Діоніса на новий лад : [у Чугуєві відбувся перший обл. фестиваль виноградарства "Слобожанське гроно"] / Т.Василюк // Слобід. край. – 2015. – 1 верес. – С. 3 : фот.

709. Головин С. Битва за хлеб под мирным небом Чугуевщины : [по материалам семинара, посвящ. подготовке чугуев. земледельцев к уборке урожая ранних зерновых культур] // Вестник Чугуевщины. – 2015. – 4 июля. – С. 1, 2 : фот.

710. Головин С. Фестиваль виноградарства "Слобожанская гроздь" впервые прошел на Чугуевщине : виноградари обменивались опытом, а жители р-на и города купили более 10 т винограда / С.Головин // Вестник Чугуевщины. – 2015. – 5 сент. – С. 1, 2 : 3 фот.

711. Калініченко Т. Вклонілось ниві золотистій! : підсумки хлібороб. праці : [ст. нач. упр. агропром. розвитку РДА] / Т.Калініченко // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 13 листоп. – С. 4 : фот.

712. Міронюк Ю. Нові рекорди харківських аграріїв: урожай зібрали – готуються до наступної посівної : [аграрії Харківщини – у трійці лідерів країни за валовим збором ранніх зернових і зернобобових культур] / Ю.Міронюк // Слобід. край. – 2015. – 10 верес. – С. 4 : фот.

713. Олійник С. Головний іспит року : [про особливості минулого хлібороб. сезону бесіда з нач. від. рослинництва АПР РДА С.Олійник / записав А.Живагін] // Голос Лозівщини. – 2015. – 14 серп. – С. 3 : фот.

Тваринництво. Загальні питання

714. Вінніченко Н. Головне – не опускати рук : [про роботу молоч. ферми СТОВ "Славутич" Краснокут. р-ну] / Н.Вінніченко // Промінь. – 2015. – 14 лют. – С. 4 : 4 фот.

715. Гудзь І. Молочна криза: надої зростають, а доходи тануть / І.Гудзь // Слобід. край. – 2015. – 18 серп. – С. 3 : фот.

716. Ляшенко А.Г. Тваринництво не пасе задніх : [як спрацювала галузь р-ну в 2014 р.] / А.Ляшенко // Вісті Водолажчини. – 2015. – 17 січ.

717. Пирлик І. Страусовий бізнес: тим, хто не ховає голову в пісок : [фермер із с-ща Високе Харків. р-ну І.Тарасов першим у Харків. обл. почав розводити страусів] / І.Пирлик // Слобід. край. – 2015. – 17 січ. – С. 5 : 2 фот.

Лісове господарство

718. Остренок В. Зміївському лісовому господарству – 80 років! / В.Остренок // Вісті Зміївщини. – 2015. – 18 верес. – С. 2 : фот.

719. Скляров В. "Ювілейна дата стала стимулом до нових здобутків" : [бесіда з дир. ДП "Зміїв. лісове госп-во" В.Скляровим / записав В.Остренок] // Вісті Зміївщини. – 2015. – 7 серп. – С. 2 : 2 фот.

Ветеринарія

720. Горбатенко С.К. Государственная премия за здоровье животных и наше здоровье : [беседа с зав. лаб. изучения лейкоза ННЦ "ИЭКВМ" ("Ин-т эксперимент. и клинич. ветеринар. медицины") С.Горбатенко / записала

М.Чайка] // Харьков. известия. – 2015. – 17 сент. – С. 6 : 3 фот.

ОХОРОНА ЗДОРОВ'Я. МЕДИЧНІ УСТАНОВИ

Історія медицини.

721. Ляхова Н. Наші дороговкази : [становлення системи охорони здоров'я в р-ні] / Н.Ляхова // Вісті Красноградщини. – 2015. – 22 трав. – С. 5 : 2 фот.

722. Робак І.Ю. Охорона здоров'я в першій столиці радянської України (1919–1934 рр.) : [монографія] / І.Ю.Робак, Г.Л.Демочко. – Харків : Колегіум, 2012. – 259 с.

723. Стадник А. Скорая помощь Харькову : [история харьков. "скорой помощи" началась с орг. "Кружка ноч. дежурств", создан. по инициативе харьков. врачей в сент. 1895 г.] / А.Стадник // Товарищъ. – 2015. – Сент. (N 4). – С. 16-17.

Організація охорони здоров'я в краї

724. Гаркавець О. Післявиборне явище чи реальні зміни?: на Лозівщині почалося об'єднання медицини / О.Гаркавець // Слобід. край. – 2015. – 21 листоп. – С. 3 : фот.

725. Горбунова-Рубан С. Харьков гордится своими медиками : [о харьков. здравоохранении беседа с зам. гор. головы С.Горбуновой-Рубан / записала В.Сергеева] // Харьков. известия. – 2015. – 20 июня. – С. 6 : фот.

726. Дудченко В.Ю. Динаміка захворюваності по районах Харківської області / В.Ю.Дудченко, Ю.І.Петріна // Охорона довкілля : зб. ст. XI Всеукр. наук. Таліїв. читань /

Харків. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків, 2015. – С. 154-157.

727. Ефанова М. В октябре стартует медицинская реформа : [не дожидаясь правительств. реформ, в Харькове готовы сами менять систему здравоохранения] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 29 сент. – С. 3 : фот.

728. Жовтий І. На успіх працювали всі : охорона здоров'я р-ну посіла перше місце в області : [бесіда з голов. лікарем КЗОЗ "Лозів. ЦРЛ" І.Жовтим / записав А.Живагін] // Голос Лозівщини. – 2015. – 10 лют. – С. 1 : фот.

729. Жовтий І. Люди обов'язку й честі : охорона здоров'я р-ну посіла першість в області : [бесіда з голов. лікарем КЗОЗ "Лозів. ЦРЛ" І.Жовтим / записав А.Живагін] // Голос Лозівщини. – 2015. – 14 серп. – С. 3 : фот.

730. Костіна О. О состоянии медицинской помощи детскому населению города [Первомайск] / О.Костина // Знамя труда. – 2015. – 16 мая.

731. Логвіна Т. Працювати не задля реформ, а в інтересах людей : [за матеріалами мед. ради за участі керівників закладів охорони здоров'я р-ну] / Т.Логвіна // Вісті Зміївщини. – 2015. – 24 лют. – Фот.

732. Характеристика епідемічної ситуації ВІЛ-інфекції у Дніпропетровській та Харківській областях / М.Сидоренко та ін. // Медицина сьогодні і завтра. – 2014. – N 4. – С. 134-140.

Діяльність медичних і профілактичних установ

733. Адамович Т. Харьковская стоматология: доступность и качество для всех : [по материалам пресс-конф. гл. внештат. стоматолога Департамента здравоохранения

горсовета, гл. врача КУОЗ "Харьков. гор. стоматолог. поликлиника N 7" Н.Удовиченко] / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 7 февр. – С. 7 : 3 фот.

734. Адамович Т. Подарить ребенку счастье : [о Харьков. гор. дет. больнице N 5 и ее гл. враче Т.М.Приходько] / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 20 июня. – С. 10 : 3 фот.

735. Адамович Т. Счастье родителей – здоровый малыш : [о работе Харьков. гор. перинатал. центра (дир. засл. врач Украины С.М.Коровай)] / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 20 июня. – С. 12 : 5 фот.

736. Александрова А. 90 лет Институту дерматологии / А.Александрова // Харьков. известия. – 2015. – 24 февр. – С. 4.

737. Быкова А. Призвание – лечить людей : [Харьков. район. кожно-венеролог. диспансер] / А.Быкова // Харьков. известия. – 2015. – 12 февр. – С. 5 : 2 фот.

738. Быкова А. С добротой, милосердием и надеждой : [о работе хосписа при Харьков. клин. многопроф. больнице N 17] / А.Быкова // Харьков. известия. – 2015. – 20 июня. – С. 11 : 7 фот.

739. Белявцева Т. Хірургічне відділення ЦРЛ: про упевнені руки професіоналів і мрії про "ніжну хірургію" / Т.Белявцева // Вісті Зміївщини. – 2015. – 19 черв. – 5 фот.

740. Василюк Т. "Криваві справи": донорів вистачає, тара – дефіцит : [Харків. центр служби крові] / Т.Василюк // Слобід. край. – 2015. – 13 черв. – С. 6 : 3 фот.

741. Вінніков В. Інститут медичної радіології ім. С.Григор'єва в короткій ретроспективі : [сучас. доробок 2010–2014 рр.] / В.Вінніков // Укр. радіолог. журн. – 2015. – N 1. – С. 7-10.

742. Галаур С. У Харкові створено двадцять п'ять бригад "швидких" : [бригади створено для зони АТО на базі Центру екстрен. мед. допомоги та медицини катастроф] / С.Галаур // Уряд. кур'єр. – 2015. – 3 лют. – С. 5.

743. Ефанова М. Елена Гречанина: "Мы лечим больных, от которых все врачи отказались" : [Харьков. специализир. медико-генетич. центр отмечает 50-летие] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 22 сент. – С. 2 : 2 фот.

744. Живагін А. Кредо Тамари Садовничої : [про почес. громадянина Лозів. р-ну, лікаря Лозів. міжрайон. філії ДУ "Харків. обл. лаб. центр Держсанепідемслужби України" Т.Садовничу] / А.Живагін // Голос Лозівщини. – 2015. – 21 серп. – 3 : фот.

745. Колесникова Е.В. ...И царствует во всем дух исцеления : [беседа с зам. дир. ГУ НИТ им. Л.Т.Малой по науч. работе Е.Колесниковой] // Харьков. известия. – 2015. – 23 июля. – С. 6 : фот.

746. Коломенский Г. Помочь пациенту – наша главная задача : [о работе Харьков. клинич. многопрофил. больницы N 17] / Г.Коломенский // Харьков. известия. – 2015. – 19 сент. – С. 7 : фот.

747. Кутасевич Я.Ф. У нас есть главное – опыт, прежде всего наших учителей, ну и наш : [беседа с дир. ГУ "Ин-т дерматологии и венерологии" НАМН Украины д-ром мед. наук, проф., засл. врачом Украины Я.Ф.Кутасевич / записала М.Чайка] // Харьков. известия. – 2015. – 25 июня. – С. 6 : фот.

748. Невская Т. В операционной – первый после Бога : [о зав. каф. ХМАПО, д-ре мед. наук, проф. Н.Н.Велигоцком] / Т.Невская // Харьков. известия. – 2015. – 18 июня. – С. 6 : фот.

749. Неотложные будни "неотложки" : [больница скорой и неотлож. мед. помощи им. проф. А.И.Мещанинова открылась в 1977 г.] // Харьков. известия. – 2015. – 20 июня. – С. 7 : 4 фот.

750. Професор Борис Володимирович Михайлов : (до 65-річчя від дня народж. : [народ. 19 черв. 1950 р. Вчений-психіатр, очолює каф. психіатрії Харків. мед. акад. післядиплом. освіти] // Междунар. мед. журн. – 2015. – № 3. – С. 96 : фот.

751. С любовью к людям : [о почет. гражданине Харькова, зам. дир. по науч. работе "Ин-та патологии позвоночника и суставов им. проф. М.И.Ситенко", рук. клиники хирургии позвоночника, проф. В.А.Радченко] // Харьков. известия. – 2015. – 22 авг. – С. 13 : фот.

752. Сергеева В. Онкология – не приговор. Главное – не упустить время : [ГУ "Ин-т мед. радиологии им. С.П.Григорьева НАМН Украины"] / В.Сергеева // Харьков. известия. – 2015. – 27 июня. – С. 7 : 3 фот.

753. Сергеев С. ЦРБ – седьмое место в рейтинге среди медицинских учреждений области / С.Сергеев // Вестник Чугуевщины. – 2015. – 1 авг. – С. 1, 2 : 2 фот.

754. Шолом А. У Лозовій встановлено найсучасніший апарат УЗД : [бесіда з голов. лікарем міськ. лікарні А.Шолом / записала Г.Лілітко] // Голос Лозівщини. – 2015. – 19 черв. – С. 1, 2 : фот.

755. Яковишин С. Верить в исцеление : в невролог. отд-нии Чугуев. ЦРБ борются за жизнь каждого пациента / С.Яковишин // Вестник Чугуевщины. – 2015. – 5 дек. – С. 4 : 2 фот.

Аптеки і фармацевтична справа

756. К олимпийским победам вместе с компанией "Здоровье" : [ведущий производитель лекарств в Украине ООО "Фармацевт. компания "Здоровье" оказывает спонсор. помощь молодежи. спорт. элите Харькова] // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 12 авг. – С. 9 : 2 фот.

757. Компания "Здоровье" строит будущее украинской фармации : [рук. А.Доровской] // Аргументы и факты. – 2015. – 22–28 апр. (N 17). – С. 12.

758. Тихонов А. Фармация, медицина, музыка. На перекрестке наук : [беседа с лауреатом Гос. премии Украины, акад. УАН, проф., д-ром фармацевт. наук А.Тихоновым / записала М.Чайка] // Харьков. известия. – 2015. – 17 янв. – С. 14.

Санаторне і курортне лікування

759. Адамович Т. Берминводы: кто решит проблемы санатория? : [в Харькове прошел "круглый стол", посвящ. пробл. курорта] / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 19 марта. – С. 3.

760. Козинец А. В детском санатории мечтают о "психологической" комнате : [Харьков. обл. дет. психоневролог. санаторий скоро отпразднует вековой юбилей] / А.Козинец // Вечер. Харьков. – 2015. – 20 авг. – С. 4 : фот.

761. Лілітко Г. Лозівський центр дітей–інвалідів "Перлинка" починає роботу / Г.Лілітко // Голос Лозівщини. – 2015. – 8 верес. – С. 4 : 4 фот.

762. Мороз Н. Літо – це маленьке життя...: підсумки оздоровчої кампанії 2015 р. / Н.Мороз // Голос Лозівщини. – 2015. – 2 жовт. – С. 9.

763. Скрипка К. Табори відпочинку–2015 / К.Скрипка // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 4 лип. – С. 14 : фот.

ФІЗИЧНА КУЛЬТУРА І СПОРТ

764. Адамович Т. Апрельский велопробег : [в Междунар. акции "30 дней на велосипедах" примут участие члены Харьков. велосипед. союза (был создан в 2012 г.)] / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 11 апр. – С. 10.

765. Александрова А. Харьковский марафон: грандиозный праздник спорта : [всего в марафоне приняли участие около 8000 чел.] / А.Александрова // Харьков. известия. – 2015. – 16 апр. – С. 7 : фот.

766. Алексеев І. У Харкові серйозно "захворіли" на біг : [у ІІ Харків. міжнар. марафоні взяли участь близько 7000 чоловік з 10 країн] / І.Алексеев // Слобід. край. – 2015. – 16 квіт. – С. 5 : фот.

767. Алексеев І. Є новий рекорд! : [харків'янка Е.Світоліна посіла 15-те місце в рейтингу Жіночої теніс. асоціації] / І.Алексеев // Слобід. край. – 2015. – 11 серп. – С. 7 : фот.

768. Алешин В. Рекордная победа "Локомотива" : [команда в 12-й раз стала победителем в Кубке Украины по волейболу] / В.Алешин // Харьков. известия. – 2015. – 28 апр. – С. 5.

769. Алфимов А. Эффект домашнего поля : [Металлис-Металлург 1:0] / А.Алфимов // Гол! – 2015. – 6 апр. – 1 фот.

770. Барков О. История чемпионатов Украины. Сезон 1992/1993 (Часть 4) : [ожидания успеха "Металлиста" разбились о рифы неграмот. упр. клубом и менеджмент низкого уровня] / О.Барков // Гол! – 2015. – 9 июля (N 52). – С. 8.

771. Бойцан А. "У Курченко однозначная позиция по "Металлисту" : [интервью с зам. ген. дир. ФК "Металлист" А.Бойцаном / записал Д.Коворознюк] // Гол! – 2015. – 19 марта. – С. 3 : фот.

772. Бордиян В. "Больно за "Металлист". Смотреть на это невозможно" : игрок харьков. "Гелиоса" рассказал о делах в нынеш. клубе и вспомнил "золотые" времена "Металлиста" : [беседа с В.Бордияном / записал Ю.Остроумов] // Гол! – 2015. – 10 дек. – С. 7.

773. Борисенко О. "Ніколи в житті не очікувала, що буду у спорті" : [бесіда з членом збір. України зі стрільби з блокового лука, чемпіонкою світу О.Борисенко / записав В.Несенов] // Слобід. край. – 2015. – 8 серп. – С. 15.

774. Борисов В. Дві світові медалі з тхеквондо : харків'яни відзначилися в Кореї / В.Борисов // Слобід. край. – 2015. – 29 серп. – С. 15 : фот.

775. Борисов О. "Жилстрой-1" стал семикратным чемпионом : [футболистки харьков. жен. команды в седьмой раз в истории и пятый раз подряд стали чемпионами] / О.Борисов // Вечер. Харьков. – 2015. – 13 окт. – С. 6 : фот.

776. Борисов О. "Старички" привезли золото из Ниццы : [команда ветеранов, костяк которой составляли харьковчане, завоевала золотые медали в футбол. турнире на

Всемир. играх мастеров] / О.Борисов // Вечер. Харьков. – 2015. – 27 окт. – С. 6.

777. Борисов І. Олімпійський постріл Рубана : [харків. лучник В.Рубан увійшов до 16 кращих стрільців планети] / І.Борисов // Слобід. край. – 2015. – 1 серп. – С. 15 : фот.

778. Бреславець Б. Найкращі шиповки Харківщини : [легкоатлети А.Мищенко та Б.Бондаренко завоювали золоті медалі на турнірі серії IAAF World Chelleng] / Б.Бреславець // Слобід. край. – 2015. – 28 трав. – С. 7 : фот.

779. Бреславець Б. Перший на перших : [харків'янин Д.Тимченко увійшов в історію укр. спорту як перший медаліст перших Європейських ігор (боротьба греко-рим. стилу)] / Б.Бреславець // Слобід. край. – 2015. – 16 черв. – С. 7 : фот.

780. Білобровко О. Перший трофей нового року : [юнац. збірна Харків. обл. з водного поло стала переможцем традиційн. турніру "Кубок Дніпра", який завершився в Дніпропетровську] / О.Білобровко // Слобід. край. – 2015. – 13 січ. – С. 7 : фот.

781. Білобровко О. "Металіст" – 2015 : з новим складом і старим стадіоном / О.Білобровко // Слобід. край. – 2015. – 28 лют. – С. 15 : фот.

782. Білобровко О. Тінь "Металіста" у столиці : [харків. команда розпочала весняну частину чемпіонату України з футболу з розгром. поразки від київ. "Динамо" 0:3] / О.Білобровко // Слобід. край. – 2015. – 3 берез. – С. 5 : фот.

783. Білобровко О. Кінець гегемонії харківських ватерполісток : [у басейні спорт. комплексу НІУ "ХПІ" відбулися матчі другого туру чемпіонату України з вод. поло

серед жінок] / О.Білобровко // Слобід. край. – 2015. – 19 берез. – С. 5.

784. Білобровко О. Нова висота Еліни Світоліної : [перша ракетка України] / О.Білобровко // Слобід. край. – 2015. – 7 трав. – С. 15 : фот.

785. Білобровко О. Болюче піке "Металіста" : [команда вперше за 9 сезонів залишилася без нагород у чемпіонаті України та без путівки в єврокуб. турнір] / О.Білобровко // Слобід. край. – 2015. – 6 черв. – С. 15 : фот.

786. Білобровко О. Сім золотих із семи : гегемонія харків. водних грацій триває : [на чемпіонаті України з синхрон. плавання харків. дівчата забрали весь золотий "запас"] / О.Білобровко // Слобід. край. – 2015. – 4 лип. – С. 15 : фот.

787. Білобровко О. Українські студенти – ТОП-10 : [вагомий внесок в успіх укр. команди на Всесвіт. літ. Універсіаді зробили харків. студенти] / О.Білобровко // Слобід. край. – 2015. – 18 лип. – С. 15 : 2 фот.

788. Білобровко О. Іспанська корона: харків'янка стала міс "Олімпія" : [О.Шелест здобула золоту медаль на міжнар. турнірі з бодибілдингу, фітнесу та бікіні "Олімпія" в ісп. Малазі] / О.Білобровко // Слобід. край. – 2015. – 25 лип. – С. 15 : фот.

789. Білобровко О. Примусив бігати всіх оточуючих : [у Харкові відбувся традиц. легкоатлет. пробіг пам'яті Л.Казанцева] / О.Білобровко // Слобід. край. – 2015. – 6 серп. – Фот.

790. Білобровко О. Поцілили у три "золота" : [на міжнар. турнірі зі стрільби з луку "Золота осінь" (Львів) харків. лучники завоювали три золоті та дві срібні медалі] / О.Білобровко // Слобід. край. – 2015. – 22 верес. – С. 7 : фот.

791. Василюк Т. Баталії в харківському небі : [на аеродромі "Коротич" пройшов Відкритий чемпіонат України по вертоліт. спорту] / Т.Василюк // Слобід. край. – 2015. – 20 черв. – С. 5 : 4 фот.

792. Галич В. История чемпионатов СССР. 1988 : 1988 г. стал самым ярким за всю сов. историю "Металлиста" : [команда завладела Кубком СССР и дебютировала в европ. Кубковом турнире] / В.Галич // Гол! – 2015. – 15 янв.

793. Галич В. История чемпионатов СССР. 1989 год : [о резком подъеме "Металлиста" после замены гл. тренера] / В.Галич // Гол! – 2015. – 5 февр. – Фот.

794. Галич В. История чемпионатов СССР, 1990 год : ["Металлист" сдал турнир. позиции, финишировал на 11 ступень] / В.Галич // Гол! – 2015. – 5 марта. – Фот.

795. Галич В. История чемпионатов СССР. 1991 год : [заключит. сезон сов. этапа своей биографии футбол. команда "Металлист" завершила на минор. ноте] / В.Галич // Гол! – 2015. – 9 апр. – С. 8 : фот.

796. Галич В. История чемпионатов Украины, 1992 : ["Металлист" – участник первого чемпионата Украины] / В.Галич // Гол! – 2015. – 11 июня. – С. 8 : фот.

797. Галич В. Велогонка вышла на окружную дорогу : [финишировала 47-я Всеукр. многоднев. шоссейн. велогонка на призы газ. "Вечер. Харьков] / В.Галич // Вечер. Харьков. – 2015. – 19 мая. – С. 3 : фот.

798. Гаркавец О. Футбольні дарування Харківщини : [про футбол. таланти, які дала Харківщина Україні : О.Горяїнов, О.Гладкий, С.Рибалка, В.Пономар, Р.Фомін] / О.Гаркавец // Слобід. край. – 2015. – 3 груд. – С. 7 : 5 фот.

799. Головін С. Віктор Колянда: спортсмен, учитель, легенда: 35 років тому він проніс вогонь Олімпіади–80 по території нашої області, а сьогодні друзі зняли про нього фільм : [в Леб'язькому БК відбулося свято, присвячене 50-річчю трудової діяльності легендар. спортсмена Харківщини В.Колянди] / С.Головін // Вестник Чугуєвщини. – 2015. – 25 июля. – 3 фот.

800. Головін С. Не перевелися ще богатирі на Чугуївщині! : [район. змагання "Богатир Чугуївщини"] / С.Головін // Вестник Чугуєвщини. – 2015. – 29 авг. – С. 10 : 4 фот.

801. Драга Е. 18-летня харьковчанка Валерия Манчак привезла из Сербии золотую медаль Кубка Наций : [в сербс. г. Суботица прошел междунар. турнир по любит. боксу среди женщин] / Е.Драга // Факты и комментарии. – 2015. – 22 янв. – С. 13.

802. Драга Е. Пятнадцатилетняя харьковчанка Марина Колесникова завоевала "бронзу" Европейских игр в плавании / Е.Драга // Факты и комментарии. – 2015. – 26 июня. – С. 27.

803. Заржицький О. "Металіст" забуксував : [шість матчів поспіль ФК "Металіст" не може здобути перемогу] / О.Заржицький // Слобід. край. – 2015. – 19 трав. – С. 7.

804. Заржицький О. "Кубок Незалежності" завершився в Харкові : [перемогу на турнірі здобула волейбол. команда "Локомотив"] / О.Заржицький // Слобід. край. – 2015. – 27 серп. – С. 7 : фот.

805. Заржицький О. Радість і біль спортивної Харківщини : [підсумки спорт. року] / О.Заржицький // Слобід. край. – 2015. – 29 груд. – С. 8 : 2 фот.

806. Зеленская Д. В Коротиче установили женский парашютный рекорд : 25 спортсменок в свобод. полете собрали фигуру цветка / Д.Зеленская // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 16 сент. – С. 7.

807. Зиненко Ю. Харьковчанка выигрывает боксерские турниры с иконой и Пузанчиком : [17-лет. В.Манчак признана лучшей спортсменкой соревнований в категории "молодежь" на Междунар. турнире по боксу среди женщин – Кубок наций, который проходил в Сербии] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 26 янв. – С. 14.

808. Зиненко Ю. Украинский Гвоздик "прибил" американца к рингу : [27-лет. боксер А.Гвоздик (уроженец Харькова) одержал пятую подряд победу в проф. боксе в г. Блумфилд (США)] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 26 янв. – С. 14.

809. Зиненко Ю. Элина Свитолина: думать как чемпион : [одес. теннисистка с резиденцией в Харькове в 20 лет поднялась на 17-е место в мир. рейтинге] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 15 июня. – С. 13.

810. Зиненко Ю. Антон единственный и неповторимый : [харьковчанин А.Тимофеев о своем участии в чемпионате мира по водным видам спорта, который проходил в Казани] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 3 авг. – С. 15 : фот.

811. Зубов В. Шахматы: драма на финишной прямой : [участие харьков. гроссмейстера П.Эльянова в Кубке мира–2015] / В.Зубов // Время. – 2015. – 1 окт. – С. 8 : фот.

812. Зубов В. Настольный теннис: из России – с исторической бронзой! : [сборная Украины в составе харьковчанок Т.Биленко и А.Гапоновой и киевлянки

М.Песоцкой поднялась на пьедестал европейс. чемпионата] / В.Зубов // Время. – 2015. – 1 окт. – С. 8 : 3 фот.

813. Иванов М. Севидов: "Задача – добиться стабилизации" : ["Металлист" уволил И.Рахаева. Новым гл. тренером назначен А.Севидов] / М.Иванов // Сегодня. – 2015. – 5–7 июня. – С. 9.

814. Иванов М. "Может, напишу страницу в истории футбола..." : [профес. футболистов в ФК "Гелиос" Харькова тренирует чемпионка Европы по бегу Ю.Кревсун] / М.Иванов // Сегодня. – 2015. – 27 авг. – С. 38 : 2 фот.

815. Иванов М. "Металлисту" – 90! : [харьков. футбол. команда отмечает 90-лет. юбилей] / М.Иванов. – 2015. – 11-13 дек. – С. 8-9 : 14 фот.

816. Кадомская Е. Харьковская школьница готовится побороться за "взрослое" золото : [харьков. пловчиха А.Малявина стала лучшей юной спортсменкой Украины, а ее тренер И.Лобановская признана тренером года] / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 5 февр. – С. 6 : фот.

817. Кадомская Е. Харьковская вода любит детей : [с юниор. и юнош. чемпионатов Украины по плаванию воспитанники харьков. спорт. дет.-юнош. шк. олимпийс. резерва по плаванию "Спартак" привезли целую коллекцию медалей] / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 7 апр. – С. 6 : фот.

818. Кадомская Е. Салтовские женщины облюбовали Китлярчин Яр : [харьковчанка Г.Ященко приобщает горожан к здоровому образу жизни с помощью спец. ходьбы] / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 18 июня. – С. 6 : фот.

819. Кадомская Е. В Харькове возрождают конный спорт : [тренер из Португалии М.Виана стал гл. тренером

одного из харьков. конных клубов и планирует вывести своих учеников на соревнования высокого уровня, вплоть до Олимпийских игр] / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 20 июня. – С. 4 : фот.

820. Кадомская Е. Харьковские альпинисты штурмуют Альпы / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 11 июля. – С. 5.

821. Кадомская Е. Харьковская бегунья нацелилась на олимпийское золото : [Н.Погребняк признана лучшей спортсменкой июня по версии Федерации легкой атлетики Украины] / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 30 июля. – С. 6 : фот.

822. Касьянова С. Там, де "Конфеті" – завжди втіха і драйв : [звіт. концерт вихованців від-ня спорт. танцю дитячо-юнац. спорт. школи] / С.Касьянова // Вісті Красноградщини. – 2015. – 19 черв. – С. 8 : фот.

823. Каца В. Відродження районного футболу в повоєнні часи і розбудова футбольного життя Дворічанщини у 70–80-х / В.Каца // Дворіч. край. – 2015. – 17, 31 січ., 21, 28 лют., 7, 21 берез. – С. 5.

824. Каца В. Буремні дев'яності роки і нові футбольні віяння, 1990 рік / В.Каца // Дворіч. край. – 2015. – 15, 22 серп., 28 листоп.

825. Килипко М. Нововодолазька перлина світу спорту : [бесіда з легкоатлеткою, переможцем обл. конкурсу "Молодіж. лідер року" М.Килипко / записала Н.Іванкіна] // Вісті Водолажчини. – 2015. – 8 серп. – С. 7 : фот.

826. Кобзан Д. Перемога на чемпіонате Європи – ще не фінал : [бесіда з чемпіоном Європи по авіамодел. спорту в команд. зачеті Д.Кобзаном] // Харьков. известия. – 2015. – 28 марта. – С. 6.

827. Кожушко В. Спортклубу "Буровик" – 25 років! / В.Кожушко // Вісті Красноградщини. – 2015. – 3 лип. – С. 8 : фот.

828. Козинец А. Харьковские синхронистки взяли курс на олимпиаду : [спортсменки получили лицензию на участие в Олимпийских играх] / А.Козинец // Вечер. Харьков. – 2015. – 19 мая. – С. 2 : фот.

829. Козинец А. Даже домохозяйки в Харькове пересаживаются на велосипед : [в осен. велопробеге в рамках "Недели мобильности" приняли участие около трех тыс. человек] / А.Козинец // Вечер. Харьков. – 2015. – 22 сент. – С. 1, 5 : фот.

830. Команда, в которую верим: "Металлисту" – 90 лет // Харьков. известия. – 2015. – 15 дек. – С. 8 : 5 фот.

831. Косяненко Ю. Малі Олімпійські ігри Краснокутщини / Ю.Косяненко // Промінь. – 2015. – 21 лют. – С. 4 : 4 фот.

832. Криворучко Л. Легенда печенізького футболу : [у складі ФК "Металіст", "Маяк", "Волна", "Старт", "Донець" Є.Білоконь грав у 1972–1992 рр.] / Л.Криворучко // Печеніз. край. – 2015. – 28 лют. – С. 3 : 2 фот.

833. Курбатов М. Михаилу Курбатову для попадания на Олимпиаду не хватило роста : [беседа с почет. мастером спорта СССР, мастером спорта междунар. класса, засл. тренером СССР и Украины по велоспорту, засл. работником физ. культуры и спорта Украины М.Курбатовым (род. 20 нояб. 1935 г.) / записал О.Столбецов] // Вечер. Харьков. – 2015. – 26 нояб. – С. 6-7 : 2 фот.

834. Кутепов И. "В Харькове был, есть и будет футбол хорошего уровня" : [беседа с бывшим вратарем "Металлиста", тренером дет. шк. ФК "Металлист"

И.Кутеповым / записал О.Столбецов] // Гол! – 2015. – 19 янв. – С. 5 : фот.

835. Лаптева Н. СТК "Техноспорт-Красноград" відзначив ювілей! : [клубу виповнилося 10 років] / Н.Лаптева // Вісті Красноградщини. – 2015. – 17 лип. – С. 8 : 4 фот.

836. Лемешко Е. "Не мог выдержать, когда какое-то чмо богатое рассказывало, как надо тренировать команду" : [беседа с бывшим тренером харьков. "Металлиста" (1977–1990) Е.Лемешко / записал И.Вербицкий] // Гол! – 2015. – 21 дек. – С. 4–5 : 8 фот.

837. Лобач Е. Сергей Белый установил мировой рекорд : [чемпионат мира по пауэрлифтингу] / Е.Лобач // Вечер. Харьков. – 2015. – 21 нояб. – С. 5 : фот.

838. Лобач Е. Учитель айтишников стала чемпионкой мира по кикбоксингу : [Ю.Губницкая] / Е.Лобач // Вечер. Харьков. – 2015. – 5 дек. – С. 4 : фот.

839. Макаренко А. Ради побед – коньки в 6:00 и четыре тренировки в день : [о 12-лет. фигуристке О.Микутиной] / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 7 дек. – С. 9 : 6 фот.

840. Малєжик К. Ювілейний марафон у Харкові: бігали політики, пенсіонери й діти : [понад 4 тис. жителів області й гостей взяли участь у ювілейн. легкоатлет. марафоні "Визволення"] / К.Малєжик // Слобід. край. – 2015. – 18 серп. – С. 6 : фот.

841. Мандрика В. Його літа дзвенять у листопаді : [В.П.Губа (нар. 17 листоп. 1935 р.) – легенда барвінків. спорту, колиш. дир. стадіону "Колос" (1968–1995)] / В.Мандрика // Слово ветерана. – 2015. – 27 нояб.-3 дек. (N 47). – С. 7 : фот.

842. Марафон "Освобождение": рекорды харьковчан : [более 4-х тыс. чел. приняли участие в 30-м междунар. легкоатлет. марафоне] // Харьков. известия. – 2015. – 18 авг. – С. 1 : фот.

843. Маркевич М. "Почему Кочетов теперь ничего не замечает?" : [беседа с бывшим тренером харьков. "Металлиста" М.Маркевичем о судьбе клуба / записал А.Волков] // Гол! – 2015. – 25 июня. – С. 6.

844. Маркевич М. "Харьков? Тяжелая для меня тема..." : [беседа с бывшим тренером ФК "Металлист" М.Маркевичем / записал И.Вербицкий] // Гол! – 2015. – 16 июля. – С. 4-5 : 5 фот.

845. Маркевич М. "В "Металлисте" прошли лучшие годы моей тренерской деятельности" : [беседа с бывшим тренером ФК "Металлист" М.Маркевичем] // Гол! – 2015. – 3 авг. – С. 5 : фот.

846. "Металлист": первая тренировка под руководством Севидова : [А.Севидов – новый тренер команды] // Гол! – 2015. – 18 июня. – С. 5.

847. "Металлист": где дно? : безвыиграш. серия "Металлиста" в чемпионате Украины продлилась до 10-ти поединков // Гол! – 2015. – 19 окт. – С. 2.

848. Несенов В. Світоліна почала з рекорду : [харків. тенісистка Е.Світоліна успішно виступила на теніс. турнірі WTA] / В.Несенов // Слобід. край. – 2015. – 13 січ. – С. 7 : фот.

849. Несенов В. Золота лижня харків'ян : [харків. лижники стартували в новому році із золотих медалей нац. чемпіонату] / В.Несенов // Слобід. край. – 2015. – 22 січ. – С. 7 : фот.

850. Несенов В. Побачити Париж і перемогти : [харків'янки зробили фурор на відкритому чемпіонаті Франції із синхрон. плавання, завоювавши золоті медалі майже в усіх видах програми] / В.Несенов // Слобід. край. – 2015. – 21 берез. – С. 15 : фот.

851. Несенов В. Подвійна перемога молодого батька : [тенісист харків. клубу "Superior Golf Spa Resort" С.Стаховський повернув титул першої ракетки України] / В.Несенов // Слобід. край. – 2015. – 28 берез. – С. 15 : фот.

852. Несенов В. Золота ракетка Харківщини : [перша ракетка України з бадмінтону харків'янин Д.Завадський] / В.Несенов // Слобід. край. – 2015. – 4 квіт. – С. 15 : фот.

853. Несенов В. Олімпіада в Харкові: область наступає на п'яти столиці : [фінал VI Малих Олімпійс. ігор зібрав у Харкові найсильніші команди області] / В.Несенов // Слобід. край. – 2015. – 12 трав. – С. 8 : фот.

854. Несенов В. Перша ліцензія на Олімпіаду–2016 є! : [її отримали харків. майстри синхрон. плавання А.Волошина та Л.Ананасова] / В.Несенов // Слобід. край. – 2015. – 16 трав. – С. 15 : фот.

855. Несенов В. Золотий "Локомотив" : [харків. міні-футбол. клуб став трираз. чемпіоном України серед команд Екстра–ліги] / В.Несенов // Слобід. край. – 2015. – 28 трав. – С. 7 : фот.

856. Несенов В. Еліна Світоліна: "Для мене будь-який програш болючий" : [тенісистка] / В.Несенов // Слобід. край. – 2015. – 13 черв. – С. 15 : 4 фот.

857. Несенов В. Золотий стрілець і бронзові русалки : [участь спортсменів Харківщини в Європейс. іграх] / В.Несенов // Слобід. край. – 2015. – 20 черв. – С. 15 : 2 фот.

858. Несенов В. Медальна сімка Харківщини : [на Європейс. іграх (Баку) харків. спортсмени завоювали сім медалей різного гатунку] / В.Несенов // Слобід. край. – 2015. – 2 лип. – С. 5 : фот.

859. Несенов В. Харківські русалоньки здобули планетарну "бронзу" : [А.Волошина і Л.Ананасова посіли третє місце в синхрон. плаванні на чемпіонаті світу з водних видів спорту] / В.Несенов // Слобід. край. – 2015. – 1 серп. – С. 15 : фот.

860. Несенов В. Подвійний тріумф харківського волейболу : [гравці харків. "Локомотиву" зіграли в пляж. волейбол і здобули "срібло" та "бронзу" чемпіонату Старого Світу] / В.Несенов // Слобід. край. – 2015. – 20 серп. – С. 7 : фот.

861. Несенов В. Щасливий сьомий : [харків'янин О.Гвоздик у рамках вечора боксу достроково переміг мексиканця Франсіско Сьєрра] / В.Несенов // Слобід. край. – 2015. – 26 верес. – С. 15 : фот.

862. Несенов В. Сильні світу цього: як харків'яни вижимали максимум : [з історії укр., зокрема харків., важкої атлетики] / В.Несенов // Слобід. край. – 2015. – 24 верес. – С. 7 : 4 фот.

863. Несенов В. Українки виграли історичну медаль : [збір. України з настіл. тенісу завоювала бронзову медаль команд. турніру чемпіонату Європи. В складі команди дві харків'янки: Т.Біленко і А.Гапонова] / В.Несенов // Слобід. край. – 2015. – 1 жовт. – С. 8 : фот.

864. Несенов В. Дівчина із залізною рукою : [В.Ілюшина – 15-разова чемпіонка планети з армрестлінгу] / В.Несенов // Слобід. край. – 2015. – 10 жовт. – С. 15 : фот.

865. Несенов В. Замість пенсії – на корт: найстаріший тенісист з Харкова підкорює світ : [91-річ. харків'янин Л.Я.Станіславський дебютував на міжнар. теніс. турнірі в хорват. м. Умаг. В турнірі брали участь ветерани від 65 років і старше] / В.Несенов // Слобід. край. – 2015. – 31 жовт. – С. 15 : фот.

866. Несенов В. Бронзовий успіх у країні Дракули : [харків'янин Д.Ігнатій повернувся з Румунії з бронзовою медаллю молодіж. ЄВРО з тхеквондо ВТФ] / В.Несенов // Слобід. край. – 2015. – 26 листоп. – С. 7 : фот.

867. Нестеренко С. Шлях до Олімпу : [ст. дир. ДЮСШ "Олімпія"] / С.Нестеренко // Голос Лозівщини. – 2015. – 29 верес. – С. 2 : фот.

868. Нечепоренко А. "Только последние 75 километров дались тяжело" : [беседа с харьков. спортсменом (велоспорт) А.Нечепоренко / записал Ю.Зиненко] // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 2 дек. – С. 7.

869. Нойок А. "Эмоции, мотивация – все на нуле" : [беседа с полузащитником "Металлиста" А.Нойоком / записал А.Волков] // Гол! – 2015. – 3 дек. – С. 3 : 2 фот.

870. Павленко Е. Берет характером и читает Трампа : [харьковчанка Э.Свитолина стала 17-й ракеткой мира] / Е.Павленко // Вести. – 2015. – 12 июня. – С. 7 : 2 фот.

871. Рахаев И. "Все потенциальные новички едут с "Металлистом" на второй сбор" : [беседа с гл. тренером "Металлиста" И.Рахаевым / записал М.Сухенко] // Гол! – 2015. – 26 янв. – Фот.

872. Рахаев И. "Никто не хочет играть, когда есть такие долги" : [гл. тренер "Металлиста" И.Рахаев рассказал о кадровой ситуации в команде / записал А.Волков] // Гол! – 2015. – 12 февр. – Фот.

873. Рахаев І. "Ярославский мудрый человек, он примет правильное решение" : бывший наставник "Металлиста" вспомнил о проведен. в харьков. клубе этапе карьеры, сравнил С.Курченко и А.Ярославского, а также рассказал о желании вернуться на тренер. работу / И.Рахаев // Гол! – 2015. – 26 окт. – С. 3.

874. Рогоза Е. Элина Свитолина: Теннисную жизнь я начала в Харькове / Е.Рогоза // Харьков. известия. – 2015. – 16 июня. – С. 8 : 3 фот.

875. Романенко Г. Дванадцять голів на трьох : лідери вітчизн. футбол. першості провели разультат. тур : [Металіст-Шахтар–0:5] / Г.Романенко // Уряд. кур'єр. – 2015. – 15 верес. – С. 12 : фот.

876. Рудницкая Е. 8500 метров покорили двое, победила вся команда : [16 окт. – 25 лет как харьковчанин С.Бершов и В.Каратаев из Красноярска взойшли на вершину Лхоцзе по неприступ. Юж. стене. Как это было...] / Е.Рудницкая, Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 14 окт. – С. 11 : 4 фот.

877. Севидов А. "Во время рекламы в ход шли и крепкие выражения" : [беседа с гл. тренером "Металлиста" А.Севидовым / записал М.Иванов] // Сегодня. – 2015. – 27 июля. – С. 8-9 : 2 фот.

878. Севідов О. "Головне – повернути вболівальників на стадіон" : [бесіда з голов. тренером ФК "Металіст" О.Севідовим / записав О.Гаркавець] // Слобід. край. – 2015. – 1 серп. – С. 14 : фот.

879. Сидоров С.П. Спортивний 2015 рік: підсумки та нові завдання : [ст. нач. від. з питань фізкультури та спорту Первомайс. райдержадмін.] / С.Сидоров // Знамя труда. – 2015. – 19 дек. – С. 1, 6 : 4 фот.

880. Сиплатова О. Високий результат – наша спільна заслуга : минулий рік для спортсменів р-ну та всіх любителів актив. дозвілля був досить плідним / О.Сиплатова // Вісті Красноградщини. – 2015. – 24 квіт. – С. 5 : фот.

881. СК "Слобожанец" : [более 20-ти лет на базе Дворца спорта "Зміна" Орджоникидз. р-на работает СК дзюдо] // Товарищъ. – 2015. – Июль (N 2). – С. 8 : 3 фот.

882. Сорока С. Спортшколи також оптимізують: тренерів обіцяють не звільняти : [сьогодні на Харківщині працюють 354 заклади фізич. культури і спорту. Більшість з них не мають належ. матеріал.-техн. бази] / С.Сорока // Слобід. край. – 2015. – 18 черв. – С. 7 : фот.

883. Спасская Н. Турнир готов стать международным : [в Харькове прошел всеукр. турнир по борьбе самбо] / Н.Спасская // Время. – 2015. – 3 дек. – С. 7 : 3 фот.

884. Спасская Н. "Турнир тысячи команд" – шанс для каждого ребенка : [турнир по футболу организован в 2001 г. А.Фельдманом] / Н.Спасская // 50+. – 2015. – 2 окт. – С. 8 : 2 фот.

885. Спортивна гордість Харківщини. Версія 2014 // Слобід. край. – 2015. – 6 січ. – С. 11 : 10 фот.

886. Столбецов О. Кубок Украины снова остался у харьковчан : [обладателем Кубка Украины (волейбол) среди муж. команд в 12-й раз в истории и девятый раз подряд стал харьков. "Локомотив"] / О.Столбецов // Вечер. Харьков. – 2015. – 6 янв. – С. 7 : фот.

887. Столбецов О. Все золото и серебро осталось в Первой столице : [чемпионат Украины по синхрон. плаванию, который прошел в бассейне "Локомотив", завершился триумфом харьковчан] / О.Столбецов // Вечер. Харьков. – 2015. – 17 февр. – С. 7 : фот.

888. Столбецов О. На пьедестал почета поднялись две харьковские команды : [в чемпионате Украины по волейболу в муж. Суперлиге "золото" и "бронзу" завоевали "Локомотив" и "Химпром"] / О.Столбецов // Вечер. Харьков. – 2015. – 28 апр. – С. 7 : 2 фот.

889. Столбецов О. "Металлист" огорчил своих фанатов в Киеве : [уступив донец. "Олимпику", харьков. футбол. клуб потерял шансы попасть в "зону УЕФА"] / О.Столбецов // Вечер. Харьков. – 2015. – 21 мая. – С. 7 : фот.

890. Столбецов О. Синхронисток встречали с цветами : [команда укр. синхронисток вернулась домой – в Харьков – с Европейских игр с тремя комплектами бронзовых медалей] / О.Столбецов // Вечер. Харьков. – 2015. – 23 июня. – С. 7.

891. Столбецов О. Репетиция перед чемпионатом мира удалась на славу : [чемпионат Украины по синхрон. плаванию завершился триумфом харьков. "русалок"] / О.Столбецов // Вечер. Харьков. – 2015. – 7 июля. – С. 7 : фот.

892. Столбецов О. Чемпионка сыграла в метро : [чемпионка мира 2012 г. междунар. гроссмейстер А.Ушенина дала сеанс одновремен. игры в шахматы в клубе "Метрополитен"] / О.Столбецов // Вечер. Харьков. – 2015. – 7 июля. – С. 7.

893. Столбецов О. Врачи и музыканты отдыхают на станции "Госпром" : [с марта 2000 г. в Харькове существует уникал. шахматно-шашеч. клуб "Метрополитен"] / О.Столбецов // Вечер. Харьков. – 2015. – 15 авг. – С. 4 : фот.

894. Столбецов О. Харьковчанка установила рекорд : [Д.Степанюк на соревнованиях первого этапа Кубка мира установила новый нац. рекорд Украины по плаванию на

дистанции 50 м вольным стилем] / О.Столбецов // Вечер. Харьков. – 2015. – 18 авг. – С. 7 : фот.

895. Столбецов О. Максим Калиниченко стал тренером "Металлиста" / О.Столбецов // Вечер. Харьков. – 2015. – 15 сент. – С. 7 : фот.

896. Стороженко С. "Курченко хочет сберечь клуб" : [беседа с бывшим пред. Харьков. обл. федерации футбола С.Стороженко о судьбе "Металлиста" / записал М.Иванов] // Сегодня. – 2015. – 27 апр. – С. 9 : 2 фот.

897. Стрельник И. ДЮСШ закрывать не будут? : [со след. года ДЮСШ должны финансироваться за счет средств мест. бюджетов] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 23 июня. – С. 3 : 2 фот.

898. Стрельник И. Харьковчанка стала чемпионкой мира по карате : [В.Соколова] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 15 дек. – С. 6 : фот.

899. Упущенная победа : ["Металлист"- "Александрия" – 1:1] // Гол! – 2015. – 3 авг. – С. 2.

900. Фесун А. "Это был уже футбол" : Металлист-Сталь – 1:1 / А.Фесун // Гол! – 2015. – 5 окт. – С. 1, 2 : 3 фот.

901. Филатов С. 90 лет в полете : [беседа с дир. первого и старейшего в Украине харьков. аэроклуба С.Филатовым / записала М.Чайка] // Харьков. известия. – 2015. – 20 авг. – С. 6 : фот.

902. Фоевцев Н. Немного об истории и нынешнем хоккее : [в Первомайск. р-не] / Н.Фоевцев // Знамя труда. – 2015. – 4 марта. – 9 фот.

903. Футболисты будущего : [в Харькове прошел турнир по футболу "Дети будущего" на Кубок "ДЮСШ-4"] // Харьков. известия. – 2015. – 14 мая. – С. 8 : фот.

904. Харьков – спортивная столица : [около 400 спорт. соревнований различ. уровня ежегод. проходят в городе] // Харьков. известия. – 2015. – 2 июля. – С. 2 : фот.

905. Харьковский десант покорил Альпы : [гр. харьков. альпинистов покорил вершину Альп Маттерхорн] // Харьков. известия. – 2015. – 14 июля. – С. 8 : фот.

906. Швед А. "Металлист": кто виноват и что будет! : [о "внутренней кухне" харьков. клуба] / А.Швед // Гол! – 2015. – 5 марта. – Фот.

907. Шматченко Ю. Чоловічий формат "жіночого" спорту : харків. пловець-синхроніст ламає стереотипи : [А.Тимофеев – перший чоловік-синхроніст, який у змішаному дуеті відстоював честь України на чемпіонаті світу] / Ю.Шматченко // Слобід. край. – 2015. – 17 жовт. – С. 15 : фот.

908. Шульга А. 200 км ради победы и сон на ходу : [Харьков. междунар. марафон] / А.Шульга // Сегодня. – 2015. – 14 апр. – С. 9 : 6 фот.

909. Щербина Е. "Локомотив" взял курс на омоложение : [беседа с президентом харьков. волейбол. клуба "Локомотив" Е.Щербиной / записал О.Столбецов] // Вечер. Харьков. – 2015. – 28 июля. – С. 7 : фот.

910. Яковенко К. Украинский железный триатлон "UKRMAN" : [в пос. Беляевка Первомайс. р-на прошел второй в истории Украины триатлон (велогонка) на желез. дистанцию – "UKRMAN-2015"] / К.Яковенко // Знамя труда. – 2015. – 15 июля. – 8 фот.

СУСПІЛЬНО-ПОЛІТИЧНЕ ЖИТТЯ КРАЮ

911. Чистилін В. Геометрія Харківського духу : [авт. розглядає сучас. громад. життя Харкова] / В.Чистилін // Тиждень. – 2015. – 24 квіт.-7 трав. – С. 66.

Громадська активність населення краю

912. Багалій О. Декомунізація по-харківськи. Етап перший : [громад. слухання] / О.Багалій // Права людини. – 2015. – 16-30 листоп. (N 32). – С. 2-5.

913. Буряковская Т. Переименование раздора : [в Харькове прошли обществ. слушания, посвящ. переименованию улиц и районов города в связи с принятием закона о декоммунизации] / Т.Буряковская // Время. – 2015. – 14 нояб. – С. 1, 7 : фот.

914. Галаур С. Нас не залякати: учора Харків оповила глибока жалоба за постраждалими від вибуху, що стався під час мирної ходи : [загинули – харків. активіст І.Толмачов і підполковник міліції В.Рибальченко] / С.Галаур // Уряд. кур'єр. – 2015. – 24 лют. – С. 3 : фот.

915. Грек М. Кандидати на місто: у мери йдуть пенсіонери, учителі, посадовці й бізнесмени / М.Грек // Слобід. край. – 2015. – 5 жовт. – С. 1, 3 : фот.

916. Гудзь І. Кого обрала Харківщина: перші підсумки / І.Гудзь // Слобід. край. – 2015. – 27 жовт. – С. 1, 2 : фот.

917. Ефанова М. Второго тура выборов в Харькове не будет : [выборы в мест. советы в Харькове прошли спокойно] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 27 окт. – С. 2 : фот.

918. Козинец А. В память о героях Небесной сотни может появиться сквер : [во время Революции достоинства

погибли трое харьковчан: Е.Котляр, Ю.Парашук, В.Зубенко] / А.Козинец // Вечер. Харьков. – 2015. – 3 окт. – С. 2 : фот.

919. Пекний О. Вибух у Харкові визнано терактом : [22 лют. під час Маршу Гідності на Москов. проспекті вибухнула бомба] / О.Пекний, М.Косий // Голос України. – 2015. – 24 лют. – С. 1, 4 : фотогр.

920. Стрельник И. В Харькове наконец–то увековечат имя Людмилы Гурченко? : [в городе прошли обществ. слушания по переименованию улиц и р-нов в связи с законом о декоммунизации] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 12 нояб. – С. 1, 2.

921. Терех Н. Певицу Руслану, правозащитника Евгения Захарова, рок-зыканта Андрея Макаревича и писателя Эдуарда Успенского в Кельне наградили премией имени Льва Копелева / Н.Терех // Факты и комментарии. – 2015. – 21 апр. – С. 3 : фот.

922. Троян А. Палатка "Все для победы": место, где объединяются харьковские патриоты / А.Троян // День. – 2015. – 9–10 окт. – С. 13.

Політичні партії, організації, течії, рухи

923. Гринчак И.А. Работать для людей и вместе с людьми : [беседа с и.о. пред. Харьков. гор. орг. Партии Пенсионеров Украины И.Гринчаком о работе обществ. приемной] // Гол! – 2015. – 15 июня. – С. 8 : фот.

924. Молькова О. Політична мапа Зміївщини : [на території р-ну зареєстровано 69 район. структур. утворень політич. партій] / О.Молькова // Вісті Зміївщини. – 2015. – 21 лип. – С. 2.

925. Фельдман А. "Находясь в начале своего пути, "Наш край" показал результат, не свойственный новым

партиям" : сопред. полит. партии "Наш край" комментирует итоги выборов в органы мест. самоуправления / А.Фельдман // Факты и комментарии. – 2015. – 5 нояб. – С. 6.

Профспілковий рух

926. "Промінь надії" : [про почес. громадянина м. Лозова, визнаного лідера профспілк. руху Ю.О.Семененка] / З.Дмитренко та ін. // Голос Лозівщини. – 2015. – 6 лют. – С. 2 : фот.

Рух і організації жінок. Сім'я. Жінки. Діти

927. Василець Т. "Трьох народили фізично, а ще трьох – серцем, але всі для нас однакові" : [сім'я харків'ян Р.Лугового та А.Анісімової оформили опікунство над трьома дітьми із зони АТО] / Т.Василець // Слобід. край. – 2015. – 27 черв. – С. 1, 5 : фот.

928. Кадомская Е. Диана Гаркуша: "Бойцы писали: "Рота с тобой, держись!" : [Д.Гаркуша на Междунар. конкурсе красоты "Мисс Вселенная–2014" заняла третье место, став второй вице-мисс] / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 3 февр. – С. 6 : фот.

929. Кадомская Е. Пятилетний Тихон обыгрывает взрослых в шахматы : [Т.Черняев попал в Книгу рекордов Украины, выполнив норматив взрослого 1-го разряда по шахматам] / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 3 сент. – С. 4 : фот.

930. Кожедубова Т. "Мама, мамочка! Я что, плохо учился..." : [харьков. власти окончательно закрыли дет. дом семейного типа Т.Май] / Т.Кожедубова // Факты и комментарии. – 2015. – 20 окт. – С. 5, 7 : фот.

931. Козинец А. Юные харьковчанки пленили жюри национальными нарядами : [юные харьковчанки стали лучшими красавицами на Всемир. конкурсе красоты и таланта] / А.Козинец // Вечер. Харьков. – 2015. – 23 мая. – С. 5.

932. Макаренко А. "Дайте только микрофон и возможность петь на сцене" : [10-лет. харьковчанка Д.Галицкая обладательница титула "Талантливый ребенок Украины" прославилась на шоу "Голос. Дети"] / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 21 дек. – С. 9 : 6 фот.

933. Наш вундеркинд : [в рамках VII ежегод. Всеукр. премии "Диво-дитина–2015" в номинации "Самый удивит. ребенок" победил 5-лет. вундеркинд из Харькова Л.Бондаренко] // Харьков. известия. – 2015. – 21 апр. – С. 4 : фот.

934. Стрельник И. Пятилетний Лева читает энциклопедии : [харьковчанин Л.Бондаренко стал самым удивит. ребенком по результатам Всеукр. конкурса "Чудо-ребенок"] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 30 апр. – С. 4 : фот.

935. Терещенко К. Третя красуня світу Діана Гаркуша: "В інших країнах переможницею обрали мене" : [харків. студентка Д.Гаркуша стала другою віце-міс на конкурсі краси "Міс Всесвіт–2014"] / К.Терещенко // Слобід. край. – 2015. – 31 січ. – С. 13 : 3 фот.

936. Терещенко К. Матріарх альпінізму і принцеса китів : [про лікаря-рятувальника Г.Свінтицьку та чемпіонку світу з фрідайвінгу (підвод. плавання з затриманням дихання) Н.Авсеєнко] / К.Терещенко // Слобід. край. – 2015. – 7 берез. – С. 13 : 2 фот.

937. Шматченко Ю. Дві королеви – в одній родині : титул найкрасивіших жінок планети здобули харків'янки : [Олена Маньякова та її донька Анастасія перемогли в конкурсах "Місіс планета–2015" і "Маленька міс планети"] / Ю.Шматченко // Слобід. край. – 2015. – 4 лип. – С. 13 : 5 фот.

938. Шматченко Ю. Шаховий вундеркінд мріє про звання "короля" : п'ятиріч. харків'янин установив нац. рекорд України : [Т.Черняєв – наймолод. в Україні володар дорослого розряду з шахів] / Ю.Шматченко // Слобід. край. – 2015. – 29 серп. – С. 14 : фот.

Рух і організації молоді

939. Василюк Т. Зрощуємо патріотів: із примусу чи за покликом душі : [як нац.-патріот. виховання підростаючого покоління проходитиме в нашій області] / Т.Василюк // Слобід. край. – 2015. – 3 груд. – С. 3 : фот.

940. Ефанова М. В городе может появиться культурное метро : [молодеж. проект "Йдемо разом! KharkivGoingGlobal!"] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 17 нояб. – С. 3 : фот.

941. Ефанова М. В Харькове появились охотники за едой из мусорки : [в Харькове формируется новое молодеж. движение – фриганство, отрицание принципов потребления] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 19 нояб. – С. 4 : фот.

942. Иванов М. "Хотим реализовать крутые проекты для города" : [в Харькове появился молодеж. горсовет. В него входят 85 студентов и школьников и работать они будут исключительно в интересах харьков. молодежи] / М.Иванов // Сегодня. – 2015. – 10 дек. – С. 33 : 3 фот.

943. Кадомская Е. У ХНАТОБа состоится битва подушками : [с 13 июля в городе стартует неделя флешмобов:

каждый вечер участников-моберов ждут новые развлечения] / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 9 июля. – С. 3 : фот.

944. Сергеева В. Червоноград собирает друзей : [волонтер. соц. интеграц. театр "Дорогою добра" Харьков. обл. молодеж. обществ. орг. "Харьков. центр волонтеров" принял участие в IX Междунар. фестивале интеграц. театр. коллективов в Червонограде Львов. обл.] / В.Сергеева // Харьков. известия. – 2015. – 28 марта. – С. 6.

945. Столбецов О. Молодежь будет предлагать и реализовывать свои проекты для города : [состоялось открытие проекта "Молодежь в действии"] / О.Столбецов // Вечер. Харьков. – 2015. – 13 окт. – С. 3 : фот.

Національні відносини

946. Кочарян С.Г. Армянская община Харькова (1863–2010 гг.) : [монография] / С.Г.Кочарян : Харьк. нац. ун-т им. В.Н.Каразина. – Харьков : ХНУ, 2013. – 243 с.

947. Сафонова О.В. З історії харківської караїмської громади : [на цей час караїм. громада нараховує 50 осіб] / О.Сафонова // Харьков. известия. – 2015. – 25 июня. – С. 7 : 2 фот.

Економічні і культурні зв'язки з зарубіжжям

948. Адамович Т. Французская весна в Харькове : [в течение месяца харьковчане смогут знакомиться с новинками фр. культуры] / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 28 марта. – С. 7.

949. Адамович Т. Без риска нет успеха : [в Харькове состоялся укр.-пол. форум делового сотрудничества] / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 16 апр. – С. 3.

950. Адамович Т. Харьков-Нюрнберг: дружба на века : [в городе пройдут мероприятия, посвящ. 25-й годовщине побратимства и 20-летию культурно-просветит. центра "Дом Нюрнберга"] / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 17 сент. – С. 3 : фот.

951. Александрова А. Европейский выбор Харькова : [в Харькове прошла ген. ассамблея городов–обладателей приза Европы. Новым президентом стал Г.Кернес] / А.Александрова // Харьков. известия. – 2015. – 26 мая. – С. 2-3 : 7 фот.

952. Александрова А. Харьков встречает Германию : [в городе стартовал ежегод. проект "Неделя Германии в Украине"] / А.Александрова // Харьков. известия. – 2015. – 26 сент. – С. 3.

953. В перспективе сотрудничество в сфере туризма и бизнеса : [зам. гор. головы И.Терехов провел встречу с Чрезвычайн. и Полномоч. Послом Республики Албания в Украине Ш.Куретой] // Харьков. известия. – 2015. – 18 июня. – С. 3.

954. Волкова Е. Наш офис возле Белого дома : [в Вашингтоне (США) состоялось открытие офиса Харьков. обл. Представительство будет работать в 3-х направлениях: по вопросам пром-ти, в гуманитар. и культур. сферах] / Е.Волкова // Сегодня. – 2015. – 24 сент. – С. 33.

955. Галаур В. Заколядували німецьким побратимам : [хлоп'ячий хор Харків. серед. спеціаліз. муз. шк.-інтернату під кер. О.Кошмана виступив на трьох різдвяних концертах у голов. концерт. залі Нюрнберга] / В.Галаур // Уряд. кур'єр. – 2015. – 30 груд. – С. 20.

956. Галаур С. Іноземців вабить енергозбереження : [америк. інвестори готові вкладати гроші в енергоощадні

проекти в Харків. обл.] / С.Галаур // Уряд. кур'єр. – 2015. – 25 квіт. – С. 6.

957. Галаур С. На Харківщині інвестори відчують підтримку : [бізнесмени з Данії будуть вкладати інвестиції в енергетику Харківщини] / С.Галаур // Уряд. кур'єр. – 2015. – 14 трав. – С. 6.

958. Ефанова М. Словакия приглашает учиться и сотрудничать в бизнесе : [в Харьков. ин-те бизнеса и менеджмента состоялась презентация представительства Словац. культурно-информ. центра] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 30 мая. – С. 4 : фот.

959. Ефанова М. В Харькове хотят создать Европейский дом : [посольство Чеш. Республики в Украине и Почет. консул Чеш. Республики в Харькове иницируют в нашем городе новые проекты] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 28 нояб. – С. 20 : фот.

960. Иванов М. Наука и опыт от "братьев" : [города-побратимы Харькова] / М.Иванов // Сегодня. – 2015. – 25 сент. – С. 9.

961. Косий М. Дипломати зацікавилися нашою економікою : [на Харківщину прибули дипломати з 11 країн] / М.Косий // Голос України. – 2015. – 27 берез. – С. 7.

962. Морозова А. Открылся новый французский центр : [в Харькове открылось представительство культурно-просветит. обществ. орг. "Альянс Франсез"] / А.Морозова // Вечер. Харьков. – 2015. – 6 июня. – С. 20.

963. Островська К. Мости з Німеччиною: Харків відвідали баварські дипломати / К.Островська // Слобід. край. – 2015. – 7 листоп. – С. 5.

964. Сергеева В. Харьков-Нюрнберг: 25 лет дружбы / В.Сергеева // Харьков. известия. – 2015. – 22 сент. – С. 2 : 3 фот.

965. Сергеева В. У Харькова есть чему поучиться : [Харьков посетила делегация города-побратима Цинциннати (США)] / В.Сергеева // Харьков. известия. – 2015. – 21 нояб. – С. 3 : фот.

966. Соколинская А. Преодолеть конфликты : [в Харькове прошли учения нового обществ. формирования – Школы соц. посредников, которая сформировалась в сент. 2014 г. как проект Укр. миротворч. шк. при поддержке Британ. амбасады в Украине] / А.Соколинская // День. – 2015. – 7 окт. – С. 8.

967. Харьков – международная столица талантов : [прошел традиц. XI Междунар. фестиваль ин. студентов] // Харьков. известия. – 2015. – 28 нояб. – С. 1 : фот.

968. Харьковская торгово-промышленная палата: наша история 1925–2015 // Вестн. торгово–пром. палата. – 2015. – N 2. – С. 2–3.

Добровільні товариства та громадські організації

969. Гальченко Н. Горит яркими красками август : [орг. ветеранов Харьков. метрополитена была создана 19 дек. 1995 г.] / Н.Гальченко // Слово ветерана. – 2015. – 28 авг.-3 сент. (N 34). – С. 7 : фот.

970. Гриневич В.С. В Двуречанском районе : [отчетно-выбор. конф. район. орг. ветеранов] / В.Гриневич // Слово ветерана. – 2015. – 14-20 авг. (N 32). – С. 2 : 2 фот.

971. Гриневич В.С. В Великобурлукском районе : [состоялась отчетно-выбор. конф. район. орг. ветеранов

Украины] / В.Гриневич // Слово ветерана. – 2015. – 25 сент. – 1 окт. – С. 2.

972. Гуріна Д. В Дергачівському районі : [за матеріалами звітно-вибор. конф. район. орг. ветеранів] / Д.Гуріна // Слово ветерана. – 2015. – 9-15 окт. (N 40). – С. 1.

973. Добрицкий А. Ветераны Харькова подвели итоги своей работы : [состоялась X отчет.-выбор. конф. гор. орг. ветеранов] / А.Добрицкий // Знамя. – 2015. – 26 нояб. – С. 2.

974. Доманова Е. В первичке НТУ "ХПИ" : [отчетно-выборное собрание первич. орг. ветеранов] / Е.Доманова // Слово ветерана. – 2015. – 17-23 июля (N 28). – С. 1.

975. Доманова Е.А. Червонозаводский район : [по материалам отчет.-выбор. конф. район. орг. ветеранов] / Е.Доманова // Слово ветерана. – 2015. – 4-10 дек. (N 48). – С. 3 : фот.

976. Жигилій В. Ветерани Знам'янки звітують : [за матеріалами звіт.-вибор. зборів с. Знам'янка] / В.Жигилій // Вісті Водолажчини. – 2015. – 22 серп. – С. 3 : фот.

977. Касяненко Н. Знаменательное событие : [по материалам X отчет.-выбор. конф. Харьков. гор. орг. ветеранов] / Н.Касяненко // Слово ветерана. – 2015. – 27 нояб.-3 дек. (N 47). – С. 6 : 2 фот.

978. Косенкова В. Красный Крест: итоги работы : [обл. орг. Об-ва провела отчет.-выбор. конф.] / В.Косенкова // Харьков. известия. – 2015. – 31 окт. – С. 3.

979. Косяк А. Пленум Харьковской городской организации ветеранов / А.Косяк // Слово ветерана. – 2015. – 10-16 апр. – С. 6.

980. Косяк А. Из этого родника–криницы испить бы целебной водицы : [клуб "Целеб. родник" был создан в

Харьков. гор. совете ветеранов в нояб. 2012 г.] / А.Косяк // Слово ветерана. – 2015. – 13-19 марта. – С. 6.

981. "Машины времени" на главной площади : [в Харькове прошла традиц. осенняя выставка техн. клуба "Самоход", который объединяет любителей ретро-автомобилей] // Харьков. известия. – 2015. – 3 нояб. – С. 3 : фот.

982. Мизяк А. Орджоникидзевский район : [по материалам отчет.-выбор. конф. район. орг. ветеранов] / А.Мизяк // Слово ветерана. – 2015. – 6-12 нояб. (N 44). – С. 6 : 2 фот.

983. Московский район : [по материалам отчет.-выбор. конф. район. орг. ветеранов] // Слово ветерана. – 2015. – 13-19 нояб. (N 45). – С. 1 : 2 фот.

984. Пархоменко Н. Главная задача – единство и сплоченность ветеранов : [по материалам отчет.-выбор. конф. Люботин. гор. ветеран. орг.] / Н.Пархоменко // Слово ветерана. – 2015. – 2-8 окт. (N 39). – С. 1 : фот.

985. Петерец А.И. Октябрьский район : [по материалам отчет.-выбор. конф. район. орг. ветеранов] / А.Петерец // Слово ветерана. – 2015. – 6-12 нояб. (N 44). – С. 3 : фот.

986. Плишенко И. В Ленинском районе г. Харькова : [отчет.-выбор. конф. район. орг. ветеранов] / И.Плишенко // Слово ветерана. – 2015. – 4–10 сент. – С. 1 : 2 фот.

987. Подведение итогов работы : [о пленуме Коминтерн. район. ветеран. орг.] // Слово ветерана. – 2015. – 23-29 янв. – С. 7.

988. Пономаренко О.О. Конференція у Богодухівському районі : [за матеріалами звіт.-вибор. конф.

район. ветеран. орг.] / О.Пономаренко // Слово ветерана. – 2015. – 6-12 нояб. (N 44). – С. 3 : фот.

989. Протектор И. В Киевском райсовете ветеранов : [по материалам отчет.-выбор. конф.] / И.Протектор // Слово ветерана. – 2015. – 16-22 окт. (N 41). – С. 1 : фот.

990. Решетникова Л.И. В Чугуевской районной ветеранской организации : [по материалам отчет.-выбор. конф.] / Л.Решетникова // Слово ветерана. – 2015. – 23-29 окт. (N 42). – С. 6 : 2 фот.

991. Рипа В.В. Состав совета организации ветеранов Харьковской области / В.Рипа // Слово ветерана. – 2015. – 18-24 дек. (N 50). – С. 1.

992. Русакова Р.С. Фрунзенский район г. Харькова : [по материалам отчет.-выбор. конф. район. орг. ветеранов] / Р.Русакова, В.Пудинов // Слово ветерана. – 2015. – 16-22 окт. (N 41). – С. 6 : 2 фот.

993. Соколовский В.И. Конференция в Золочевском районе : [по материалам отчет.-выбор. конф. район. ветеран. орг.] / В.Соколовский // Слово ветерана. – 2015. – 23-29 окт. (N 42). – С. 1 : 2 фот.

994. Столяренко Е.Н. В Лозовской районной : [по материалам отчет.-выбор. конф. район. орг. ветеранов] / Е.Столяренко // Слово ветерана. – 2015. – 13-19 нояб. (N 45). – С. 7 : 2 фот.

995. Столяренко О. З турботою про ветеранів : з VI звітно-вибор. конф. район. орг. ветеранів війни і праці / О.Столяренко // Голос Лозівщини. – 2015. – 20 листоп. – С. 2.

996. У Валківському районі : [за матеріалами звіт.-вибор. конф. район. орг. ветеранів] // Слово ветерана. – 2015. – 16-22 окт. (N 41). – С. 3 : 2 фот.

997. Харьковський район : [по материалам отчет.-выбор. конф. район. орг. ветеранов] // Слово ветерана. – 2015. – 27 нояб.-3 дек. (N 47). – С. 3 : 2 фот.

998. Хиневич А.П. Держим отчет перед ветеранами : [по материалам отчет.-выбор. конф. Богодухов. район. орг. ветеранов] / А.Хиневич // Слово ветерана. – 2015. – 23-29 окт. (N 42). – С. 1 : фот.

999. Хиневич А.П. Доклад председателя Харьковской областной организации ветеранов Украины : [в сокращении] / А.Хиневич // Слово ветерана. – 2015. – 25-30 дек. (N 51). – С. 1 : фот.

1000. Хиневич А.П. Доклад председателя областного совета организации ветеранов Украины на Пленуме 2.04.2015 г. / А.Хиневич // Слово ветерана. – 2015. – 17-23 апр. – С. 1 : фот.

1001. Чумаков Н. В первичке Красноградского : [отчет.-выборное собрание первич. ветеран. орг.] / Н.Чумаков // Слово ветерана. – 2015. – 17-23 июля (N 28). – С. 1 : фот.

1002. Шевченко І. В Ізюмській районній ветеранській організації : [за матеріалами звіт.-вибор. конф.] / І.Шевченко // Слово ветерана. – 2015. – 23-29 окт. (N 42). – С. 4 : 2 фот.

1003. Шульга А. Школа волонтеров: с театром и флешмобом : в Харькове начали готовить спецов для помощи беженцам и сиротам : [инициатор – президент общ. орг. "Харьков. центр волонтеров" С.Ситник] / А.Шульга // Сегодня. – 2015. – 26 марта. – С. 33 : фот.

1004. Яковлев С. С новыми задачами и новым лидером : открытым голосованием единогласно пред. район. ветеран. орг. избран В.Горовенко / С.Яковлев // Вестник Чугуевщины. – 2015. – 3 окт. – С. 4 : 2 фот.

ДЕРЖАВНА ВЛАДА І УПРАВЛІННЯ В КРАЇ

1005. Сорока С. Нові переможці виборів : сформовано третину район. і міськ. рад / С.Сорока // Слобід. край. – 2015. – 5 листоп. – С. 2 : 2 фот.

Президент. Уряд. Верховна Рада. Документи про область

1006. Василюк Т. Диплом з рук Президента : [Президент України П.Порошенко відвідав Нац. акад. Нац. гвардії України та ХНУ ім. В.Каразіна] / Т.Василюк, Ю.Шматченко // Слобід. край. – 2015. – 28 берез. – С. 2 : 2 фот.

1007. Вовк Л. Найкращі воїни – в Україні : [візит Президента України П.Порошенка до Акад. Нац. гвардії України] / Л.Вовк // Уряд. кур'єр. – 2015. – 27 берез. – С. 2.

1008. Галаур С. Харкове, не підведи! : робоча поїздка. П.Порошенко подякував слобожанцям за збереження миру в регіоні та представив нового керівника облдержадмін. / С.Галаур // Уряд. кур'єр. – 2015. – 5 лют. – Фот.

1009. Гаркавець О. Міністерський десант у Харкові: спочатку пряники, потім батіг : [Прем'єр-міністр А.Яценюк з робочим візитом відвідав Харків] / О.Гаркавець // Слобід. край. – 2015. – 1 серп. – С. 3 : 2 фот.

1010. Гаркавець О. Від практики до теорії: Харківщина показала В.Гройсману децентралізацію : [голова Верхов. Ради України В.Гройсман побував на Харківщині з

робочою поїздкою] / О.Гаркавець, Х.Островська // Слобід. край. – 2015. – 1 груд. – С. 2 : фот.

1011. Косий М. Повна нетерпимість до корупції й до сепаратистів : [Президент України П.Порошенко перебував з робочою поїздкою у Харкові. Відрекомендував адм.-госп. активу Харків. обл. нового голову облдержадмін. І.Л.Райніна] / М.Косий // Голос України. – 2015. – 6 лют. – С. 3.

1012. Макаренко А. Президент ел суп и сделал селфи : [визит П.Порошенко в Харьков, 25 марта 2015 г.] / А.Макаренко, А.Шульга // Сегодня. – 2015. – 27 марта. – С. 7.

1013. Про затвердження перспективного плану формування територій громад Харківської області : розпорядження Каб. Міністрів України від 23 верес. 2015 р. N 991 // Уряд. кур'єр. – 2015. – 1 жовт. – С. 5.

1014. Про призначення І.Райніна головою Харківської обласної державної адміністрації : указ Президента України, 3 лют. 2015 р. // Уряд. кур'єр. – 2015. – 5 лют.

1015. Стрельник И. Петр Порошенко лично вручал курсантам красные дипломы : [в Харькове с визитом побывал глава государства. Президент приехал на выпуск курсантов Нац. акад. Нац. гвардии Украины] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 28 марта. – С. 4 : фот.

1016. "Турбоатом" готов к конкуренции : [з-д с ознакомит. визитом посетила делегация во главе с министром энергетики и угол. пром-ти Украины В.Демчишиным] // Харьков. известия. – 2015. – 24 нояб. – С. 2 : 2 фот.

Народні депутати України від Харківської області

1017. Александрова А. Михаил Добкин: "Если "ОБ" не сможет принять участие в выборах. Они будут нелегитимны" : [по материалам пресс-конф. нар. депутата Украины М.Добкина] / А.Александрова // Харьков. известия. – 2015. – 27 июня. – С. 3 : фот.

1018. Давтян О. Родинні перипетії, сусідські баталії: як депутати захищають права жителів Харківщини : [бесіда з нар. депутатом О.Давтяном / записала Т.Лісна] // Слобід. край. – 2015. – 22 верес. – С. 4 : фот.

1019. Мы вместе и в праздники, и в будни : [о нар. депутате В.Хомутыннике] // Харьков. известия. – 2015. – 8 мая. – С. 7.

1020. Остренок В. М.Кобцев: "Депутаты в своей работе должны быть близкими к людям" : [за материалами встречи нар. депутата Украины М.Кобцева с громад. активом р-ну] / В.Остренок // Вісті Зміївщини. – 2015. – 27 берез. – Фот.

1021. Стрельник И. "Инженер – одна из самых интересных профессий в мире" : [к 60-летию нар. депутата Украины, Героя Украины, почет. гражданина Харькова, засл. работника транспорта Украины В.Остапчука] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 14 мая. – С. 4 : 2 фот.

1022. Украину ждет возрождение : [о работе нар. депутата В.Писаренко] // Харьков. известия. – 2015. – 8 мая. – С. 6.

Обласна Рада народних депутатів

1023. Біловол Т. Звіт депутата Харківської обласної ради, Почесного громадянина Харківської області, Почесного

президента Всеукраїнського Благодійного фонду "З добром до людей" за період з листопада 2010 року по вересень 2015 року / Т.Біловол // Промінь. – 2015. – 22 жовт. – С. 4 : фот.

1024. Василюк Т. Реанімація для бюджету : [за матеріалами сес. обл. ради] / Т.Василюк // Слобід. край. – 2015. – 29 серп. – С. 3 : фот.

1025. Галич Н. Депутати прийняли бюджет проєднання : [бюджет на 2015 г. составляет 6,3 млрд грн. Соответствующее решение депутаты облсовета приняли 15 янв.] / Н.Галич // Вечер. Харьков. – 2015. – 17 янв. – С. 25 : фот.

1026. Гнатченко Л. Сергій Чернов: Іншого шансу не буде : [депутати Харківщини налаштовані прийняти нову Стратегію розвитку регіону на подальші п'ять років] / Л.Гнатченко, Ю.Горобець // Слобід. край. – 2015. – 14 лют. – С. 3 : фот.

1027. Жирова Н. У полку кавалерів "Слобожанської слави" прибуло : [депутат обл. ради лозівчанин М.Карасюк] / Н.Жирова // Голос Лозівщини. – 2015. – 6 листоп. – С. 1 : фот.

1028. Зеленський С. "Служив, служу і буду служити Лозівщині" : інтерв'ю депутата Харків. облради : [інтерв'ю записала В.Бодіна] // Голос Лозівщини. – 2015. – 4 серп. – С. 3 : 2 фот.

1029. Лаптева Н. Сергій Чернов побував на Красноградщині з робочим візитом / Н.Лаптева // Вісті Красноградщини. – 2015. – 26 черв. – С. 3 : фот.

1030. Лебедь М. Первая сессия Харьковского облсовета. Кто стал у руля? / М.Лебедь // Вечер. Харьков. – 2015. – 28 нояб. – С. 4 : фот.

1031. Немикіна Л. Людмила Немикіна – 10 років разом з громадою Балаклійщини : [звіт депутата обл. ради] / Л.Немикіна // Слобід. край. – 2015. – 17 жовт. – С. 6 : фот.

1032. Никитченко М. Быть в шаговой доступности для людей : такой гл. принцип деятельности депутата Харьков. облсовета : [беседа з депутатом облсовета М.Никитченко / записала И.Сподобина] // Вестник Чугуевщины. – 2015. – 12 сент. – С. 9 : фот.

1033. Огородня Т. Перерозподіл обласних коштів: кому та скільки : [за матеріалами сес. облради] / Т.Огородня // Слобід. край. – 2015. – 11 квіт. – С. 2 : фот.

1034. Павленко Е. Чернов VS бедняк: новичков не пустили : [по матеріалам первой сес. обл. совета] / Е.Павленко // Вести. – 2015. – 20 нояб. – С. 6 : 2 фот.

1035. Перець Г. Існують люди, які люблять віддавати... : [депутат обл. ради лозівчанин С.Зеленський нагороджений Орденом святого Рівноапостольного князя Володимира] / Г.Перець // Голос Лозівщини. – 2015. – 16 жовт. – С. 8 : фот.

1036. Пилипчук М. Харьков встал на путь возрождения еще несколько лет назад : [ст. депутата облсовета, почет. гражданина Харькова] / М.Пилипчук // Вечер. Харьков. – 2015. – 15 окт. – С. 4 : фот.

1037. Пирлик І. Харківщина з бюджетом: на дороги коштів нема, на будівництво – понад мільярд : [депутати облради затвердили прогр. соц.-екон. розвитку регіону і ухвалили обл. бюджет] / І.Пирлик // Слобід. край. – 2015. – 17 січ. – С. 2 : фот.

1038. Про внесення змін до рішення обласної ради від 15 січня 2015 року "Про обласний бюджет на 2015 рік" та

додатків до нього (зі змінами) : рішення сес. обл. ради від 27 серп. 2015 р. // Слобід. край. – 2015. – 1 верес. – С. 4-15.

1039. Сорока С. Година дискусій, і більшість – "за": депутати схвалили об'єднання громад : [за матеріалами сес. облради] / С.Сорока // Слобід. край. – 2015. – 20 черв. – С. 3 : 2 фот.

1040. Сорока С. Мільйони на вибори, освіту та медицину : на останній сесії облрада перекроїла бюджет / С.Сорока // Слобід. край. – 2015. – 31 жовт. – С. 3 : фот.

1041. Сорока С. Губернатор, фермер та освітяни : кого обрано депутатами Харків. облради VII скликання / С.Сорока // Слобід. край. – 2015. – 7 листоп. – С. 2 : фот.

1042. Сорока С. Керманичі Харківщини обрані : старі та нові обличчя у президії облради : [за матеріалами першої сес. облради VII скликання] / С.Сорока // Слобід. край. – 2015. – 26 листоп. – С. 3 : 2 фот.

1043. Сорока С. У новий рік з новим бюджетом : Харківщина першою в Україні ухвалила кошторис на 2016 р. : [за матеріалами сес. облради] / С.Сорока // Слобід. край. – 2015. – 19 груд. – С. 3 : 2 фот.

1044. Харьковский облсовет возглавил Сергей Чернов : [по материалам сес. облсовета] // Харьков. известия. – 2015. – 26 нояб. – С. 3 : фот.

1045. Чернов С. Децентралізація: про перші підсумки та найближчі завдання : [ст. голови Харків. облради] / С.Чернов // Голос України. – 2015. – 22 лип. – С. 4.

1046. Чернов С. Об'єднуй і володарюй, або Навіщо громадам гуртуватися : [бесіда з головою облради С.Черновим / записала Т.Огородня] // Слобід. край. – 2015. – 27 черв. – С. 3 : фот.

1047. Чернов С. Сохранить, приумножить, работать на будущее региона : [беседа с пред. обл. совета С.Черновым / записала В.Горина] // Слобід. край. – 2015. – 5 верес. – С. 5 : фот.

1048. Чернов С. Завдяки децентралізації місцеві бюджети зросли на 40% : [беседа з головою облради С.Черновим / записала І.Гудзь] // Слобід. край. – 2015. – 5 груд. – С. 3 : фот.

Харківська міська. Районні Ради

1049. Адамович Т. Первая сессия: продолжение : [по материалам сес. горсовета] / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 21 нояб. – С. 2 : фот.

1050. Адамович Т. Первый исполком и новые решения : [по материалам заседания] / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 26 нояб. – С. 2 : 2 фот.

1051. Александрова А. Геннадий Кернес: Шаг за шагом мы решаем все проблемы : [мэр провел встречу с ветеран. активом Киев. р-на] / А.Александрова // Харьков. известия. – 2015. – 4 апр. – С. 2.

1052. Александрова А. Ветераны всегда были и будут в центре внимания городской власти : [накануне 70-летия Победы над нацизмом гор. голова Г.Кернес и его замы провели встречи во всех р-нах города с активистами ветеран. движения. Подоб. встречи проводятся два раза в год: в канун 9 Мая и перед Междунар. днем пожилого человека] / А.Александрова // Харьков. известия. – 2015. – 8 мая. – С. 3.

1053. Александрова А. Горсовет: переформатирование : [по материалам сес. горсовета] / А.Александрова // Харьков. известия. – 2015. – 25 июня. – С. 2 : фот.

1054. Андреева Ю. Харьковчане могут общаться с чиновниками по интернету : [горожане теперь могут общаться с гор. властью благодаря удобному онлайн-сервису] / Ю.Андреева // Вечер. Харьков. – 2015. – 7 нояб. – С. 1, 2 : фот.

1055. В Харькове приняли бюджет на 2016 год : [по материалам 2-й сес. горсовета VII созыва] // Харьков. известия. – 2015. – 24 дек. – С. 2 : фот.

1056. Геннадий Кернес: Если люди ко мне обращаются, я должен им помочь : [гор. голова провел лич. прием граждан] // Харьков. известия. – 2015. – 10 дек. – С. 2 : фот.

1057. Гудименко А. Здоровья – ветеранам, мира – нашей стране : [беседа с депутатом горсовета А.Гудименко] // Харьков. известия. – 2015. – 8 мая. – С. 14.

1058. Ефанова М. Депутаты приняли бюджет не глядя : [на двух сес. горсовета, прошедших в один день, депутаты приняли ряд важных для харьковчан решений] / М.Ефанова, Ю.Андреева, Н.Галич // Вечер. Харьков. – 2015. – 22 янв. – С. 1, 3 : фот.

1059. Кернес Г. Я родился, вырос, живу и работаю в Харькове. Я остаюсь украинцем и считаю, что Харьков – неотъемлемая часть Украины : [интервью гор. головы Г.Кернеса газ. "Комсом. правда в Украине"] // Харьков. известия. – 2015. – 21 февр. – С. 3 : фот.

1060. Кернес Г. В первую очередь я – харьковчанин, а уж потом – городской голова : [интервью Г.Кернеса "Укр. правде"] // Харьков. известия. – 2015. – 19 февр. – С. 3.

1061. Кернес Г. "Сейчас модно надевать балаклавы не только в зоне АТО" : [беседа с мэром Харькова Г.Кернесом /

записали О.Богданова, А.Рябоконт] // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 19–26 февр. – С. 6-7.

1062. Кернес Г. Нынешний горсовет – это единая команда : [беседа с гор. головой Г.Кернесом / записала К.Пешко] // Харьков. известия. – 2015. – 16 июня. – С. 3.

1063. Кернес Г. "Кто-то обвиняет в своих бедах коррупцию, кто-то олигархов..." : [беседа с мэром Г.Кернесом / записали О.Богданова и А.Рябоконт] // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 28 сент. – С. 6-7.

1064. Кернес Г. "Планы по возрождению Харькова – не останавливаться на достигнутом" : [беседа с мэром Г.Кернесом / записала М.Лебедь] // Вечер. Харьков. – 2015. – 17 окт. – С. 3 : фот.

1065. Макаренко А. "Горсовет – как школа первоклассника" : [итоги выборов в горсовет] / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 6 нояб. – С. 8 : 21 фот.

1066. Мусеев М. Ленинский район – наш долг и наша ответственность : [беседа с пред. администрации Ленин. р-на М.Мусеевым] // Харьков. известия. – 2015. – 22 авг. – С. 5 : 7 фот.

1067. Николаева М. "Возрождение" ради мира и стабильности в Харькове : [17 депутатов горсовета объединились в гр. "Відродження"] / М.Николаева // Вечер. Харьков. – 2015. – 27 июня. – С. 1.

1068. Отчет о деятельности исполнительных органов Харьковского городского совета в 2014 году // Харьков. известия. – 2015. – 28 февр. – С. 2-4 : фот.

1069. Павленко Е. Инаугурация мэра: трудности на входе и старый секретарь : [депутаты нового созыва первый раз собрались на сес. горсовета] / Е.Павленко // Вести. – 2015. – 19 нояб. – С. 8 : 2 фот.

1070. Про перейменування об'єктів топоніміки міста Харкова : рішення міськ. ради від 20.11.2015 р. // Харьков. известия. – 2015. – 21 нояб. – Офиц. приложение.

1071. Про підсумки голосування, результати виборів та обрання депутатів Харківської міської ради в багатомандатному виборчому окрузі на чергових місцевих виборах 25 жовтня 2015 року : постанова Харків. міськ. вибор. комісії Харків. обл. м. Харків від 3 листоп. 2015 р. // Харьков. известия. – 2015. – 5 нояб. – С. 2–3.

1072. СергееваВ. Возрождая Харьков : [по материалам интервью гор. головы Г.Кернеса] / В.Сергеева // Харьков. известия. – 2015. – 3 нояб. – С. 2 : 2 фот.

1073. Сессия: кредиты на жилье и помощь оборонке : [по материалам сес. горсовета] // Сегодня. – 2015. – 24 сент. – С. 8.

1074. СимоненкоА. Сессия городского совета: в поисках единения / А.Симоненко // Харьков. известия. – 2015. – 26 февр. – С. 2 : фот.

1075. СимоненкоА. Городская власть начинает работать в новых условиях : [по материалам сес. горсовета] / А.Симоненко // Харьков. известия. – 2015. – 22 янв. – С. 2.

1076. Харьков. Прошлое и настоящее : [депутат горсовета Г.Михайлов – соавт. шести книг с уникал. фот. первой столицы и организатор ежегод. фотовыставок с ист. фот. города] // Харьков. известия. – 2015. – 8 мая. – С. 10.

1077. Яковлева А. Андрей Колос: "Мы нацелены на системную работу" : [по материалам первой сес. горсовета нового созыва] / А.Яковлева // Время. – 2015. – 21 нояб. – С. 2 : фот.

Центри надання адмінпослуг

1078. Галаур С. Оформити права на нерухомість стало простіше : [про нові послуги, які надає у Харкові Центр надання адмін. послуг] / В.Галаур // Уряд. кур'єр. – 2015. – 14 лип. – С. 6.

Районні, міські, селищні, сільські Ради

1079. Барська В. Нові й старі голови : у більшості селищ. рад працюють поперед. керівники : [підсумки місцевих виборів–2015] / В.Барська // Слобід. край. – 2015. – 14 листоп. – С. 3 : фот.

1080. Бондар Н. Каплунівська сільрада : що зроблено і що треба робити, аби розвиватись : [Краснокут. р-н] / Н.Бондар // Промінь. – 2015. – 7 лют. – С. 3 : 3 фот.

1081. Бреус В.В. Чи збереже свої межі Близнюківський район : [бесіда з головою район. ради В.Бреусом / записала І.Воронкіна] // Нове життя. – 2015. – 6 черв. – С. 1 : фот.

1082. Бутенко В. Звіт голови Краснокутської районної ради про свою діяльність за період із січня 2014 року по грудень 2014 року / В.Бутенко // Промінь. – 2015. – 5 січ. – С. 4.

1083. Бюджет на 2015 рік – засновано : [за матеріалами сес. район. ради] // Вісті Водолажчини. – 2015. – 31 січ.

1084. Біда А.М. Звіт голови Первомайської районної ради за 2014 рік / А.М.Біда // Знамя труда. – 2015. – 11 марта. – Фот.

1085. Білуха Л.А. Про життя громади, перспективи і децентралізацію : [бесіда з головою Сіннян. сільради

Богодухів. р-ну Л.Білухою] // Маяк. – 2015. – 9 листоп. – С. 4 : 2 фот.

1086. Василюк Т. "Бабусі плакали, коли відпускали воювати" : Башилів. сільрада чекає свого голову з АТО : [Дяченко О. вдруге обрано головою Башилів. сіл. ради Близнюків. р-ну] / Т.Василюк // Слобід. край. – 2015. – 7 листоп. – С. 4 : фот.

1087. Василюк Т. Перші люди на селі: слюсарі, прибиральники і касири поведуть громади : [підсумки місцевих виборів – 2015] / Т.Василюк // Слобід. край. – 2015. – 21 листоп. – С. 4–5.

1088. Внесені зміни до районного бюджету : [за матеріалами сес. район. ради] // Вісті Зміївщини. – 2015. – 15 груд. – С. 2 : 2 фот.

1089. Вороненко Г. Селишний голова – звітує : [за матеріалами зустрічі жителів с-ща Краснокутськ з керівництвом р-ну] / Г.Вороненко // Промінь. – 2015. – 28 лют. – С. 2 : фот.

1090. Вінніченко Н. Краснокутська районна рада VII скликання провела першу сесію / Н.Вінніченко // Промінь. – 2015. – 21 листоп. – С. 1, 3 : 2 фот.

1091. Галаур В. У Веселому загосподарюють, як у Європі : НОУ-ХАУ. Проект "Енергоефективне село" став візитівкою Харківського району / В.Галаур // Уряд. кур'єр. – 2015. – 15 груд. – С. 8 : фот.

1092. Голуб М. "Наше місто – наш спільний дім" : [бесіда з головою Богодухів. міськради М.Голубом / записала Т.Чернишова] // Маяк. – 2015. – 30 груд. – С. 4 : фот.

1093. Горбунов М.В. "Я пишаюся, що у нас згуртована команда однодумців і помічників" : [бесіда з головою Сухинин. сільради Богодухів. р-ну М.Горбуновим /

записала Т.Чернишова] // Маяк. – 2015. – 27 листоп. – С. 8 : фот.

1094. Дацун О. Звіт голови Печенізької районної ради про свою діяльність, виконання Закону України "Про доступ до публічної інформації", здійснення державної регуляторної політики виконавчим органом влади за 2014 рік / О.Дацун // Печеніз. край. – 2015. – 28 лют., 7 берез.

1095. Денисова О. О соблюдении законов о труде и работе Пенсионного фонда : [по материалам очеред. аппарат. совещания исполкома Первомайск. горсовета] / О.Денисова // Знамя труда. – 2015. – 21 марта. – Фот.

1096. Денисова О. О социально-экономическом развитии города [Первомайск] и ходе проведения частичной мобилизации : [по материалам аппарат. совещания исполкома горсовета] / О.Денисова // Знамя труда. – 2015. – 23 мая. – 2 фот.

1097. Депутати Валківської районної ради : [список депутатів за результатами голосування] // Сіл. новини. – 2015. – 7 листоп. – С. 1.

1098. Діхтяр Д.М. Якісне забезпечення мешканців житлово-комунальними послугами на сьогоднішній день є одним з найголовніших напрямків діяльності Комсомольської селищної ради : звіт селищ. голови про роботу виконав. органів за 2014 рік / Д.Діхтяр // Вісті Зміївщини. – 2015. – 24 берез. – Фот.

1099. Євтушенко В. Про бюджет і справи комунальні : [за матеріалами сес. Валків. район. ради] / В.Євтушенко // Сіл. новини. – 2015. – 28 берез.

1100. Живагін А. В центрі уваги – діти : [із сес. райради] / А.Живагін // Голос Лозівщини. – 2015. – 3 лип.

1101. Живагін А. Сформовано новий склад районної ради : [за матеріалами 1 сес. район. ради] / А.Живагін // Голос Лозівщини. – 2015. – 17 листоп. – С. 3 : фот.

1102. Жиліна О.Ф. Матеріали до звіту голови Великобурлуцької районної ради про свою діяльність за період з січня по грудень 2014 року / О.Жиліна // Рад. патріот. – 2015. – 21 берез. – С. 2.

1103.ЖироваН. І сесія Лозівської міської ради VII скликання : інавгурація голови і формування міського "уряду" / Н.Жирова // Голос Лозівщини. – 2015. – 10 листоп. – С. 1 : 4 фот.

1104. Зеленський С. Без права на зупинку: перші кроки міського голови. Які вони? З перших вуст : [бесіда з головою міськради С.Зеленським / записала Г.Лілітко] // Голос Лозівщини. – 2015. – 20 листоп. – С. 1 : фот.

1105. Знайомтесь – депутати Нововодолазької районної ради // Вісті Водолажчини. – 2015. – 5, 12, 19 груд.

1106. Іваненко Н. Повідомлення про результати виборів депутатів Ізюмської міської ради Харківської області у багатомандатному виборчому окрузі / Н.Іваненко // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 6 листоп. – С. 3.

1107. Інформаційне повідомлення про сесію Богодухівської районної ради // Маяк. – 2015. – 23 січ. – С. 2, 7.

1108. Інформаційне повідомлення про сесію Богодухівської районної ради // Маяк. – 2015. – 13 берез. – С. 4.

1109. Інформаційне повідомлення про сесію Богодухівської районної ради // Маяк. – 2015. – 24 квіт. – С. 3.

1110. Інформаційне повідомлення про сесію Богодухівської районної ради // Маяк. – 2015. – 3 лип. – С. 3.

1111. Інформаційне повідомлення про сесію Богодухівської районної ради // Маяк. – 2015. – 18 верес. – С. 2.

1112. Інформаційне повідомлення про сесію Богодухівської районної ради // Маяк. – 2015. – 23 жовт. – С. 3.

1113. Інформаційне повідомлення про сесію Богодухівської районної ради // Маяк. – 2015. – 25 груд. – С. 2.

1114. Калюжний М. Гучні заяви, емоційні виступи і навіть... сльози : [нотатки з сес. міськ. ради] / М.Калюжний // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 6 лют. – С. 1 : фот.

1115. Калюжний М. Позначка "плюс" стала роковою : нотатки з 1 сес. район. ради / М.Калюжний // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 27 листоп. – С. 1 : фот.

1116. Карабут І. Підтримка людей – головна засада : [бесіда з головою Козіїв. сільради Краснокут. р-ну І.Карабут / записала Ю.Касяненко] // Промінь. – 2015. – 5 груд. – С. 1 : фот.

1117. Касьянова С. Красноградщина – із бюджетом : [за матеріалами сес. район. ради] / С.Касьянова // Вісті Красноградщини. – 2015. – 23 січ. – С. 2.

1118. Касьянова С. Сесія райради: про бюджет, пільги та допризовну підготовку : [за матеріалами сес. район. ради] / С.Касьянова // Вісті Красноградщини. – 2015. – 6 лют. – С. 2 : фот.

1119. Касьянова С. Нотатки із сесії райради / С.Касьянова // Вісті Красноградщини. – 2015. – 1 трав. – С. 3.

1120. Касьянова С. Із сесії районної ради / С.Касьянова // Вісті Красноградщини. – 2015. – 5 черв. – С. 2 : фот.

1121. Касьянова С. "Люди нас підтримали, віддали за нас свої голоси, і ми будемо працювати на громаду" : [за матеріалами установч. сес. район. ради VII скликання] / С.Касьянова // Вісті Красноградщини. – 2015. – 27 листоп. – С. 1 : фот.

1122. Король Г.С. Звіт про роботу Близнюківського селищного голови Близнюківської селищної ради VI скликання / Г.Король // Нове життя. – 2015. – 22 жовт. – С. 3 : фот.

1123. Костина О. О работе исполнительной службы : [по материалам очеред. аппарат. совещания исполкома Первомайс. горсовета] / О.Костина // Знамя труда. – 2015. – 4 апр. : фот.

1124. Кучков П. "Увесь позитив, якого вдалося досягти, – це наші спільні здобутки. І нерозв'язані проблеми, яких, на жаль, вистачає, – теж спільні" : [звіт міськ. голови про свою діяльність] / П.Кучков // Вісті Зміївщини. – 2015. – 6 лют. – Фот.

1125. Кушнір Ю. Звіт про стан роботи зі зверненнями громадян виконавчого комітету Лозівської міської ради за 1 півріччя 2015 року у порівнянні з результатами за аналогічний період 2014 року / Ю.Кушнір // Голос Лозівщини. – 2015. – 25 верес. – С. 7.

1126. Логвіна Т. На першій сесії Зміївської міської ради вирішено всі процедурні питання / Т.Логвіна // Вісті Зміївщини. – 2015. – 4 груд. – С. 9 : 6 фот.

1127. Ляхова Н. Єднання досвіду та молодості : так можна охарактеризувати депутат. склад міськради сьомого

скликання : [за матеріалами першої сес. міськради] / Н.Ляхова // Вісті Красноградщини. – 2015. – 4 груд. – С. 3 : 2 фот.

1128. Лілітко Г. За матеріалами позачергової LXXIX сесії міської ради VI скликання / Г.Лілітко // Голос Лозівщини. – 2015. – 3 лют. – С. 2.

1129. Лілітко Г. Бюджет 2015: динаміка виконання доходів впевнена : [за матеріалами прес-конф. Лозів. міськ. голови С.Степанова] / Г.Лілітко // Голос Лозівщини. – 2015. – 1 верес. – С. 2.

1130. Максим В. "Усе зроблене – лише початок..." : [бесіда з міськ. головою В.Максимом / записала Н.Лаптева] // Вісті Красноградщини. – 2015. – 18 верес. – С. 5 : фот.

1131. Малайдакова Є.Л. Згуртована громада – велика сила... : [бесіда з головою Сазоно-Баланів. сільради Богодухів. р-ну Є.Малайдаковою / записала Т.Чернишова] // Маяк. – 2015. – 30 жовт. – С. 4 : 3 фот.

1132. Москалик А.М. Список депутатів Красноградської районної ради VII скликання / А.Москалик // Вісті Красноградщини. – 2015. – 27 листоп. – С. 2.

1133. Мєрка В. За словом – діло : [про голову Чорнен. сіл. ради Великобурлуц. р-ну П.О.Корякіна] / В.Мєрка // Рад. патріот. – 2015. – 20 черв. – 4 фот.

1134. На першій сесії районної ради // Дворіч. край. – 2015. – 5 груд. – С. 2.

1135. Носова М.О. "Лише разом ми можемо навести лад у своєму домі" : [бесіда з головою Шарів. селищ. ради Богодухів. р-ну М.Носовою] // Маяк. – 2015. – 3 квіт. – С. 4 : фот.

1136. Олексенко Н.І. "Життя з вірою у краще" : [бесіда з Богодухів. міськ. головою Н.Олексенко] // Маяк. – 2015. – 6 січ. – С. 3 : фот.

1137. Олексенко Н. "Коли влада відкрита, громада ініціативна – успіх гарантовано" : звіт Богодухів. міського голови / Н.Олексенко // Маяк. – 2015. – 23 жовт. – С. 8 : фот.

1138. Остренок В. Затверджена програма економічного та соціального розвитку Зміївщини на 2015 рік : [за матеріалами сес. район. ради] / В.Остренок // Вісті Зміївщини. – 2015. – 6 берез.

1139. Остренок В. На розвиток закладів освіти додатково виділено понад 2,7 мільйона гривень бюджетних коштів : [за матеріалами сес. райради] / В.Остренок // Вісті Зміївщини. – 2015. – 24 лип. – С. 1, 2.

1140. Остренок В. На суспільні потреби спрямовані додаткові кошти : [за матеріалами сес. райради] / В.Остренок // Вісті Зміївщини. – 2015. – 11 верес. – С. 1, 2 : 2 фот.

1141. Остренок В. На пріоритетні соціальні завдання спрямовані додаткові кошти : [за матеріалами сес. район. ради] / В.Остренок // Вісті Зміївщини. – 2015. – 16 жовт. – С. 1, 2 : фот.

1142. Остренок В. Районна рада VII скликання розпочала роботу / В.Остренок // Вісті Зміївщини. – 2015. – 1 груд. – С. 1 : 3 фот.

1143. Перша сесія [Богодухівської] районної ради. Новий голова // Маяк. – 2015. – 11 груд. – С. 1 : 2 фот.

1144. Повідомлення про результати виборів депутатів Лозівської міської ради 25 жовтня 2015 року: список обраних депутатів // Голос Лозівщини. – 2015. – 3 листоп. – С. 2.

1145. Результати виборів депутатів Близнюківської районної ради Харківської області в багатомандатному виборчому окрузі // Нове життя. – 2015. – 4 листоп. – С. 3.

1146. Рябініна Ю. Підсумки підбиті, плани намічені : [Мураф. сіл. рада Краснокут. р-ну] / Ю.Рябініна // Промінь. – 2015. – 14 лют. – С. 3 : 2 фот.

1147. Савич В. Депутати виявили одностайність : [за матеріалами першої сес. Золочів. район. ради] / В.Савич // Зоря. – 2015. – 5 груд. – С. 1 : 6 фот.

1148. Склярова А. Повідомлення про результати виборів депутатів Ізюмської районної ради Харківської області у багатомандатному виборчому окрузі / А.Склярова // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 6 листоп. – С. 3.

1149. Список депутатів Нововодолазької районної ради, обраних 25 жовтня 2015 року // Вісті Водолажчини. – 2015. – 7 листоп. – С. 7.

1150. Степанюк С. Не запускай руку до чужої кишені : [бесіда з міським головою С.Степанюком / записала Г.Лілітко] // Голос Лозівщини. – 2015. – 17 квіт. – С. 1, 2 : фот.

1151. Сумцова В. Напрямок роботи в Грушанській сільраді : [Первомайс. р-н] / В.Сумцова // Знамя труда. – 2015. – 1 июля. – 3 фот.

1152. Сумцова В. Перспективи розвитку села Ржавчик : [Первомайс. р-н] / В.Сумцова // Знамя труда. – 2015. – 1 авг. – 2 фот.

1153. Турбаба Г.Г. Із звіту голови районної ради про діяльність за 2014 рік / Г.Турбаба // Дворіч. край. – 2015. – 21 берез. – С. 2 : фот.

1154. Тімофєєва Т. "Кредит довіри земляків будемо системно і наполегливо відпрацьовувати" : [бесіда з головою райради Т.Тімофєєвою / записав В.Остренок] // Вісті Зміївщини. – 2015. – 4 груд. – С. 2, 3 : фот.

1155. У новому складі : [за матеріалами першої установчої сес. селищ. ради VII скликання] // Рідний Золочів. – 2015. – Листоп. (N 11). – С. 1 : 2 фот.

1156. Чернишова Т. Перша сесія міської ради : [Богодухів] / Т.Чернишова // Маяк. – 2015. – 20 листоп. – С. 2 : 4 фот.

1157. Шепеньова І. Депутати Близнюківської районної ради схвалили основні напрямки економічного і соціального розвитку Близнюківщини на 2015 рік : [за матеріалами сес. район. ради] / І.Шепеньова // Нове життя. – 2015. – 21 лют. – С. 2.

1158. Шепеньова І. 23 квітня відбулася XLII сесія Близнюківської районної ради : [за матеріалами сес.] / І.Шепеньова // Нове життя. – 2015. – 2 трав. – С. 2.

1159. Шепеньова І. 26 листопада відбулася II позачергова сесія Близнюківської районної ради / І.Шепеньова // Нове життя. – 2015. – 5 груд. – С. 3.

1160. Шепеньова І. Депутати районної ради затвердили Регламент та внесли зміни до районного бюджету : [за матеріалами сес. Близнюків. райради] / І.Шепеньова // Нове життя. – 2015. – 19 груд. – С. 2.

1161. Яцина Ю.Д. Відкрите звернення голови Валківської районної ради до мешканців Валківщини / Ю.Яцина // Сіл. новини. – 2015. – 28 берез.

Представницька і виконавча влада в краї

1162. Бодіна В. "Я бачу величезний потенціал нашого регіону – це дає мені всі підстави залишатися оптимістом": із інтерв'ю з головою РДА С.Красноперовим / В.Бодіна // Голос Лозівщини. – 2015. – 7 лип. : 2 фот.

1163. Бюджет, соціально–економічний розвиток і жнива – на колегії райдержадміністрації // Вісті Красноградщини. – 2015. – 7 серп. – С. 2.

1164. Василюк Т. Чого чекати від нового губернатора: не буде ламати – буде покращувати : [на посаду голови облдержадмін. призначено І.Райніна] / Т.Василюк // Слобід. край. – 2015. – 5 лют. – С. 3 : фот.

1165. Вінніченко Н. Ігор Райнін: "Віддаленим районам особлива підтримка" : [з робочою поїздкою у Краснокут. р-ні побував голова ОДА І.Райнін] / Н.Вінніченко, Н.Бондар // Промінь. – 2015. – 22 серп. – С. 1, 3 : 3 фот.

1166. Головою Зміївської райдержадміністрації призначений Віталій Кошеленко // Вісті Зміївщини. – 2015. – 17 берез. – Фот.

1167. Гудзь І. Волонтер у владі: Дворічан. голова винаймає житло і допомагає АТО : [В.Приходько] / І.Гудзь // Слобід. край. – 2015. – 28 берез. – С. 4.

1168. Добкін М.М. Місцеві державні адміністрації України: становлення, розвиток та функціонування : монографія / М.М.Добкін. – Харків : Золота миля, 2012. – 566 с.

1169. Евгений Королюк: "Я гарантирую вам открытость и плодотворную работу на благо Чугуевщины" : [пред. Чугуев. райгосадминистрации стал Е.Королюк] // Красная звезда. – 2015. – 21 марта. – С. 1, 2.

1170. Живагін А. Про це йшлося на колегії : [за матеріалами колегії район. держадмін.] / А.Живагін // Голос Лозівщини. – 2015. – 3 берез. – С. 3.

1171. Звіт про виконання плану роботи районної державної адміністрації за IV квартал 2014 року : [Чугуїв. р-н] // Красная звезда. – 2015. – 21, 28 февр., 8 марта. – С. 2.

1172. Зеленський С. "Людяність – це божа доброта. Я не соромляюся людяності" : [бесіда з головою РДА С.Зеленським / записав А.Живагін] // Голос Лозівщини. – 2015. – 17 лип. – С. 3 : фот.

1173. Зозуля И. "Райнину придется доделать то, до чего у Балуты руки не дошли" / И.Зозуля, Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 4 февр. – 2 фот.

1174. Катеренюк В. Про роботу із зверненнями громадян та запитами на публічну інформацію у 2014 році : [до райдержадмін. за 2014 р. надійшло 144 звернення] / В.Катеренюк // Дворіч. край. – 2015. – 7 берез. – С. 4.

1175. Костіна О. Підсумки соціально-економічного розвитку Первомайського району у 2014 році та завдання на 2015 рік : [за матеріалами засідання спіл. колегії Первомайс. РДА та адмін.-господар. активу р-ну] / О.Костіна // Знамя труда. – 2015. – 21 февр. – С. 6-7 : 9 фот.

1176. Костіна О. Про хід весняно-польових робіт і стратегію розвитку Харківської області : [за матеріалами розширен. апарат. наради Первомайс. райдержадмін.] / О.Костіна // Знамя труда. – 2015. – 11 апр. – 5 фот.

1177. Костіна О. Про якість надання медичних послуг, роботу позашкільних закладів та енергоефективність в [Первомайському] районі : [за матеріалами спіл. засідання райдержадмін. та адмін.-господар. активу р-ну] / О.Костіна // Знамя труда. – 2015. – 20 июня.

1178. Кошеленко В. "Району потрібен новий сучасний полігон твердих побутових відходів з подальшою переробкою" : [прес.-конф. голови РДА В.Кошеленка / записали В.Остренок, Т.Логвіна] // Вісті Зміївщини. – 2015. – 3 лип. – С. 1, 3.

1179. Кравець В.І. Є перспективи. Є конкретні справи : [бесіда з першим заст. голови Сахновщин. РДА В.Кравцем / записав О.Роденко] // Колос. – 2015. – 17 жовт. – Фот.

1180. Красноперов С. "Своїм головним завданням я вважаю підвищення якості життя мешканців Лозівщини" : [інтерв'ю з головою Лозів. район. держадмін. С.Красноперовим / записала В.Бодіна] // Голос Лозівщини. – 2015. – 7 квіт. – С. 3 : фот.

1181. Логвіна Т. Тваринництво стане вигідним, коли літр молока коштуватиме як літр дизпалива : [за матеріалами засідання колегії РДА] / Т.Логвіна // Вісті Зміївщини. – 2015. – 4 груд. – С. 10.

1182. Лісна Т. Ігор Райнін: "Імітації боротьби не буде" : [за матеріалами інтерв'ю голови ХОДА І.Райніна інформ.-аналіт. порталу "Хвиля"] / Т.Лісна // Слобід. край. – 2015. – 16 трав. – С. 3.

1183. Марчук О. Краснокутський район успішно розвивається : [бесіда з головою Краснокут. РДА О.Марчуком / записав І.Тарасенко] // Промінь. – 2015. – 23 жовт. – С. 1 : фот.

1184. Марчук О.С. Мир і благополуччя на Землі – основа життя : (післяноворіч. інтерв'ю з головою Краснокут. РДА) : [інтерв'ю записала Г.Осірна] // Промінь. – 2015. – 21 січ. – С. 1, 2 : фот.

1185. Марчук О.С. Через тернії – до зірок : [інтерв'ю з головою Краснокут. РДА О.С.Марчуком / записала Г.Осірна] // Промінь. – 2015. – 28 берез. – С. 3 : фот.

1186. Марчук О.С. Головне – це мир і стабільність : [бесіда з головою Краснокут. райдержадмін. О.Марчуком / записала Н.Вінніченко] // Промінь. – 2015. – 26 груд. – С. 1.

1187. Наумова Е. 100 дней губернатора : [И.Райнин] / Е.Наумова // Харьков. известия. – 2015. – 23 мая. – С. 3 : фот.

1188. Островська Х. Сергій Шматченко: "Я буду радником тих підприємців, які стануть на шлях розвитку" : [у лютому Близнюків. р-н очолив С.Шматченко] / Х.Островська // Слобід. край. – 2015. – 5 берез : фот.

1189. Павленко В. "Верю в своїх земляков" : [беседа с пред. Первомайск. РГА В.Павленко] // Знамя труда. – 2015. – 23 окт. – 4 фот.

1190. Пирлик І. Перша прес-конференція губернатора: одразу до справи : [І.Райнін] / І.Пирлик // Слобід. край. – 2015. – 7 лют. – С. 3 : фот.

1191. Політуха О. Не можна "лікувати" район, не знаючи діагнозу : [бесіда з головою Дергачів. райдержадмін. О.Політухою / записав Р.Шупенко] // Слобід. край. – 2015. – 21 трав. – С. 4 : фот.

1192. Політуха О.О. Розвиток та стабільне майбутнє! : [бесіда з головою райдержадмін. О.Політухою / записала Д.Гуріна] // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 20 черв. – С. 1 : фот.

1193. Райнин И. Когда тебе доверяют не в лучшие дни для страны и государства – это дорого стоит : [беседа с пред. облгосадминистрации И.Райниным / записал Н.Косый] // Харьков. известия. – 2015. – 11 апр. – С. 3.

1194. Райнин И. Область переселенцев : [об отношениях с Г.Кернесом, переселенцах и настроениях в Харьков. обл.: беседа с пред. ХОГА И.Райниным / записала А.Светлакова] // Аргументы и факты. – 2015. – 1-7 июня (N 27). – С. 3.

1195. Райнин И. "Мы запускаем новую антикоррупционную программу, я буду лично реагировать на каждое обращение" : [беседа с губернатором И.Райниным / записала О.Кромченко] // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 22 июля. – С. 7 : 3 фот.

1196. Райнин И. "Жуковым или Ульяновым фамилии менять не придется" : [беседа с пред. ХОГА И.Райниным / записала И.Стрельник] // Вечер. Харьков. – 2015. – 9 июня. – С. 2-3 : 2 фот.

1197. Райнин И. "Мир в Харьковской области дорого стоит" : [беседа с губернатором И.Райниным / записал М.Иванов] // Сегодня. – 2015. – 18 сент. – С. 8-9 : 4 фот.

1198. Райнин И. Мы не сидим в ожидании того, что все наши проблемы решат в Киеве : [беседа с губернатором И.Райниным] // Харьков. известия. – 2015. – 24 окт. – С. 3 : фот.

1199. Райнин И. "Мы не сидим в ожидании того, что все наши проблемы решат в Киеве" : [беседа с главой облгосадминистрации И.Райниным] // Время. – 2015. – 24 окт. – С. 2 : фот.

1200. Райнін І. "Коли тобі довіряють не в кращі дні для країни – це дорого коштує" : [бесіда з головою облдержадмін. І.Райніним / записав М.Косий] // Голос України. – 2015. – 9 квіт. – С. 25 : фот.

1201. Райнін І. "Виводитимемо на чисту воду всіх, хто не хоче жити чесно" : [бесіда з головою облдержадмін.

І.Райніним / записала С.Галаур] // Уряд. кур'єр. – 2015. – 6 трав. – С. 6 : 2 фот.

1202. Райнін І. Регіональні реформи стартують у червні : [бесіда з головою ХОДА І.Райніним / записала І.Гудзь] // Слобід. край. – 2015. – 30 трав. – С. 3 : фот.

1203. Райнін І. Інтерв'ю з новопризначеним губернатором Харківської області : [інтерв'ю з І.Райніним провів і записав В.Чистилін] // Рад. патріот. – 2015. – 14 лют. – С. 2.

1204. Райнін І. "Найголовніше – ми почали будувати" : [бесіда з головою ОДА І.Райніним / записав П.Кулик] // Слобід. край. – 2015. – 24 жовт. – С. 3 : 2 фот.

1205. Симоненко А. Игорь Райнин: Я настроен на конструктивную работу : [по материалам пресс-конф. нового губернатора И.Райнина] / А.Симоненко // Харьков. известия. – 2015. – 7 февр. – С. 2 : фот.

1206. Слиш В.М. Не стояти на місці – рухатися вперед : [бесіда з головою Великобурлуц. РДА В.Слишем / записала Л.Лукашова] // Рад. патріот. – 2015. – 18 квіт. – Фот.

1207. Слиш В.М. Життя району: найголовніше – стабільність і мир : [бесіда з головою райдержадмін. В.М.Слишем / записала Л.Склярова] // Вісн. Великобурлуччини. – 2015. – 19 груд. – С. 2 : фот.

1208. Стороженко С. "Багато хто в Харкові ще не усвідомив, що практично вже живе на передовій" : [бесіда з радником голови облдержадмін. з питань взаємодії із правоохорон. органами С.Стороженком / записав М.Косий] // Голос України. – 2015. – 18 берез. – С. 10 : фот.

1209. Стрельник И. Новый губернатор намерен восстановить экономику области : [Президент Украины П.Порошенко представил нового главу

облгосадміністрації. Им стал И.Райнин] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 5 февр. – С. 2 : фот.

1210. Сумцова В. Освіта та здоров'я – головні питання : [за матеріалами засідання колегії Первомайськ. райдержадмін.] / В.Сумцова // Знамя труда. – 2015. – 25 мая. – 4 фот.

1211. У Харьковщины новый губернатор : [Президент Украины П.Порошенко представил нового главу Харьков. обл. гос. администрации И.Л.Райнина] // Харьков. известия. – 2015. – 5 февр. – С. 2 : 2 фот.

1212. Черниш О. Ми маємо рости і розвиватись : [бесіда з головою Координац. ради із соц. та гуманітар. питань Краснокут. РДА О.Чернишем / записала Н.Вінніченко] // Промінь. – 2015. – 17 жовт. – С. 1 : фот.

1213. Шаров В. "Ми єдина команда, яка зможе подолати усі труднощі!" : [бесіда з головою Богодухів. райдержадмін. В.Шаровим] // Маяк. – 2015. – 23 жовт. – С. 1, 3 : 2 фот.

1214. Шахматенко С. "Хочеться сказати багато, але краще ми багато зробимо" : [бесіда з головою Близнюків. райдержадмін. С.Шахматенком / записала І.Воронкіна] // Нове життя. – 2015. – 28 лют. – С. 1 : фот.

1215. Шахматенко С. Місяць роботи на посаді очільника району : [ст. голови Близнюків. райдержадмін.] / С.Шахматенко // Нове життя. – 2015. – 21 берез. – С. 1 : фот.

1216. Шматченко Ю. Губернаторський вояж на Краснокутщину: люди скаржилися, влада обіцяла / Ю.Шматченко // Слобід. край. – 2015. – 18 серп. – С. 4 : фот.

Органи соціального забезпечення

1217. Власенко Н. День народження терцентру : [15-річ. ювілей] / Н.Власенко // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 25 лип. – С. 11 : 3 фот.

1218. Касяненко Ю. Будинок, де панує доброта : [терцентру Краснокут. РДА виповнилося 15 років] / Ю.Касяненко // Промінь. – 2015. – 23 трав. – С. 7 : фот.

1219. Коротецька В. Волонтерський центр звітує / В.Коротецька // Вісті Водолажчини. – 2015. – 28 берез.

1220. Лихачов Р. Надання на Харківщині правової допомоги вимушеним переселенцям, які живуть з ВІЛ / Р.Лихачов, А.Кувшинчікова // Права людини. – 2015. – 1-15 листоп. (N 31). – С. 6–7.

1221. Логвіна Т. Волонтерський рух на Зміївщині об'єднує сотні небайдужих! / Т.Логвіна // Вісті Зміївщини. – 2015. – 4 груд. – С. 4 : 4 фот.

1222. Найданова Л. Надання соціальних послуг жителям району : [про роботу район. Територ. центру] / Л.Найданова // Дворіч. край. – 2015. – 24 січ. – С. 4.

1223. Николаева М. В Харькове начал работу региональный социальный совет / М.Николаева // Вечер. Харьков. – 2015. – 15 сент. – С. 2 : фот.

1224. Русецький А. "Дарувати добро легко, для цього потрібні душа й серце" : [бесіда з засновником Харків. обл. благодійн. фонду "Даруй Добро" А.Русецьким / записав В.Галаур] // Уряд. кур'єр. – 2015. – 4 серп. – С. 8 : фот.

1225. Сергеева В. "Путь к звездам": новый этап : [в ДК "ХПИ" – полуфинал 15-го ежегод. Харьков. благотворит. междунар. фестиваля] / В.Сергеева // Харьков. известия. – 2015. – 17 марта. – С. 4.

1226. Тюльпа О. Ті, що дарують домашнє тепло : [ст. дир. район. територ. центру] / О.Тюльпа // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 30 жовт. – С. 4 : 4 фот.

1227. Ярославский А. "О покойнике или хорошо, или ничего" : [беседа с харьков. бизнесменом А.Ярославским о футбол. клубе "Металлист", об агрофоруме AGROPORT–2015, об отношении к политике и дружбе с рос. бизнесменами / записала И.Климан] // Бульвар Гордона. – 2015. – Нояб. (N 44). – С. 7 : фот.

Система судових органів

1228. Быкова А. Хозяйственный суд : программа "Открытость" : [о работе Хозяйственного суда Харьков. обл.] / А.Быкова // Харьков. известия. – 2015. – 31 янв. – 4 фот.

1229. Гетьман О. "Діяльність прокуратури була спрямована на захист і поновлення законних інтересів громадян і держави" : [заст. прокурора р-ну виступила з інформацією про стан законності та результати діяльності прокуратури р-ну за 1 півріччя поточ. року] / О.Гетьман // Вісті Зміївщини. – 2015. – 31 лип. – С. 2.

1230. Данильченко Ю. "Повноваження прокуратури змінено, але робота не припиняється" : [на запитання читачів відповідав прокурор Харків. обл. Ю.Данильченко / підготував Р.Шупенко] // Слобід. край. – 2015. – 23 трав. – С. 6 : фот.

1231. Каліберда В.А. Мета єдина – правосуддя : [беседа з головою Краснокут. район. суду А.Калібердою / записала О.Скрипка] // Промінь. – 2015. – 12 груд. – С. 2 : фот.

1232. Попов Д. Підсумки роботи прокуратури Великобурлуцького району у 2014 році / Д.Попов // Рад. патріот. – 2015. – 14 лют. – С. 3.

Охорона громадського порядку. Міліція

1233. Вітер О. Дестабілізація Харкова спричинить ефект доміно. Цього допустити не можна : [у Харків. обл. відбулося 47 терактів] / О.Вітер // Голос України. – 2015. – 3 квіт.

1234. Генкин А. 2016-й год станет для полиции самым критическим и показательным : [первые сто дней работы харьков. патрул. службы] / А.Генкин // Время. – 2015. – 30 дек. – С. 2 : фот.

1235. Ефанова М. В Харькове можно будет установить отцовство по ДНК : [на базе Науч.-исследоват. экспертно-криминалист. центра ГУ МВД Украины в Харьков. обл. начнет работать ДНК-лаборатория] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 12 февр. – С. 4 : фот.

1236. Ефанова М. К осени в городе перестанет работать ГАИ : [Харьков попал в число городов, где реализуется проект по реформированию системы МВД] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 7 мая. – С. 2 : фот.

1237. Зиненко Ю. Достижения харьковских копов : легендар. "Капитан Борода", загадоч. блондинка и африканец на балконе : [итоги работы новой патрул. службы за 2 мес.] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 27 нояб. – С. 7 : 3 фот.

1238. Иванов М. Новая полиция в Харькове : сотня заявок за первые часы : [в Харькове приступили к созданию дорож. полиции, которая заменит обл. ГАИ и патрул.-постовую службу] / М.Иванов // Сегодня. – 2015. – 5 мая. – С. 8.

1239. Иванов М. Тысячи заявок в новую полицию : [набор в новую полицию, который стартовал 30 апр., в

Харькове идет полным ходом] / М.Иванов // Сегодня. – 2015. – 13 мая. – С. 8 : фот.

1240. Иванов М. "Пришли изменить общество и самых себя" : [как в Харькове готовят будущих полицейских] / М.Иванов // Сегодня. – 2015. – 28 авг. – С. 9 : 3 фот.

1241. Косий М. Кому заважає мир у Харкові? : [в студ. містечку сталася масова бійка з різаниною] / М.Косий // Голос України. – 2015. – 13 черв. – С. 6.

1242. Лобач Е. В новой полиции трудятся экономисты и работники судов / Е.Лобач // Вечер. Харьков. – 2015. – 15 окт. – С. 6 : 2 фот.

1243. Лобач Е. Каждый десятый водитель, задержанный "под мухой" – бывший милиционер : [нач. харьков. полиции Е.Мельник подвел итоги мес. работы новой патрул. службы] / Е.Лобач // Вечер. Харьков. – 2015. – 7 нояб. – С. 3 : фот.

1244. Лобач Е. Патрульная полиция: первые 100 дней работы / Е.Лобач // Вечер. Харьков. – 2015. – 29 дек. – С. 2 : фот.

1245. Лілітко Г. Всі шляхи ведуть у Лозову : М.Пономар повертається на посаду нач. Лозів. міжрайон. відділу міліції вп'яте / Г.Лілітко // Голос Лозівщини. – 2015. – 9 черв. – С. 1 : фот.

1246. Павленко Е. Новые копы работают под присмотром "стариков" : [на улицы Харькова вышли 324 новых патрульных] / Е.Павленко // Вести. – 2015. – 30 нояб. – С. 8 : 2 фот.

1247. Пирлик І. П'ять районів Харкова – під посиленням контролем : [охоронці отримали вказівку щодо

посилен. патрулювання Харкова] / І.Пирлик, І.Гудзь // Слобід. край. – 2015. – 24 січ. – С. 14 : 2 фот.

1248. Столбецов О. Новая полиция приступила к работе : [сотрудники новосоздан. подразделения патрул. службы полиции Харькова приняли присягу] / О.Столбецов // Вечер. Харьков. – 2015. – 29 сент. – С. 2 : фот.

1249. Стрельник И. Городскую милицию возглавил легендарный полковник : [А.Крищенко] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 9 апр. – С. 2 : фот.

1250. Шматченко Ю. Бійці АТО планують навести порядок в місті : ["Харків-1" і "Слобожанщину" називають кращими спецбатальйонами міліції] / Ю.Шматченко // Слобід. край. – 2015. – 23 квіт. – С. 3 : фот.

1251. Шматченко Ю. "Поліцейська академія" по-харківському: якими будуть майбутні "копи" / Ю.Шматченко // Слобід. край. – 2015. – 25 лип. – С. 5 : 3 фот.

1252. Шматченко Ю. Копи в місті : перші випробування харків. поліцейських / Ю.Шматченко // Слобід. край. – 2015. – 29 верес. – С. 3 : 3 фот.

Військові частини. Військові училища. Пожежна охорона

1253. Ефанова М. В контрактной армии будет служить харьковчанка–снайпер : [в Харьков. обл. желающих служить в армии стало больше] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 3 нояб. – С. 1, 2 : фот.

1254. Захаров Е. Облавы в Харькове : [методы, какими пользуются в городе для выполнения плана мобилизации] / Е.Захаров, И.Сухорукова // Права людини. – 2015. – 16-30 черв. (N 17). – С. 6-7.

1255. Кадомская Е. Военные летчики будут проходить практику в боевых условиях : [Харьков. ун-т Воздуш. сил им. И.Кожедуба] / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 31 марта. – С. 6 : фот.

1256. Огородня Т. Харків – на двійку, область – на "відмінно" : 6 р-нів перевиконали план мобілізації / Т.Огородня // Слобід. край. – 2015. – 18 черв. – С. 4 : фот.

Харківська область в АТО

1257. Байрачная Ю. Провели 540 дней на передовой Харькова : ровно 1,5 года на ЮЖД волонтеры ночью и днем принимали тысячи беженцев с востока Украины : ["Станция Харьков"] / Ю.Байрачная // Вести. – 2015. – 1 дек. – С. 9 : 5 фот.

1258. Галаур В. "Укроп хол" збирає патріотів: харків'яни створили центр для об'єднання волонтерів та виробників армійського екіпірування / В.Галаур // Уряд. кур'єр. – 2015. – 13 черв. – С. 9 : фот.

1259. Галаур В. У Харкові відкрився центр допомоги учасникам АТО / В.Галаур // Уряд. кур'єр. – 2015. – 24 листоп. – С. 7.

1260. Галаур С. Тут зігріють серцем і допоможуть : [на території дит. табору з-ду "ФЕД" організовано реабілітац. центр для воїнів АТО] / С.Галаур // Уряд. кур'єр. – 2015. – 30 жовт. – С. 11.

1261. Григоренко К. Як живуть переселенці на Харківщині / К.Григоренко // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 16 жовт. – С. 1 : фот.

1262. Гудзь І. Солдатська шинель замість крісла голови : [селищ. голова Близнюків Г.Король, маючи "броню",

поїхав на Донбас простим солдатом-добровольцем] / І.Гудзь // Слобід. край. – 2015. – 15 січ. – С. 4 : 2 фот.

1263. Гудзь І. Усуваємо слабкі місця: на Харківщині створюють потрійну лінію захисту / І.Гудзь // Слобід. край. – 2015. – 7 квіт. – С. 12 : 2 фот.

1264. Живагін А. Він не називав себе патріотом: жителі с. Яковлівка попрощалися із загиблим на Донбасі земляком М.Михайлюком / А.Живагін // Голос Лозівщини. – 2015. – 10 лют. – С. 2 : 2 фот.

1265. Загинули за Україну : [облдержадмін. оприлюднила список військовослужбовців м. Харків та Харків. обл., які загинули під час проведення АТО. У списку 30 осіб.] // Слобід. край. – 2015. – 17 січ. – С. 3.

1266. Зиненко Ю. В Харькове роют окопы : [вдоль окруж. дороги со стороны Белгорода сооружают взвод. опор. пункт] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 18 апр. – С. 5 : 2 фот.

1267. Иванова С. Мы – граждане одной страны : [переселенцы в городе] / С.Иванова // Харьков. известия. – 2015. – 6 авг. – С. 3 : 2 фот.

1268. Кадомская Е. Готова ли Харьковская область обороняться? / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 9 апр. – С. 2 : фот.

1269. Кадомская Е. Харьковские волонтеры на дембель не собираются / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 18 апр. – С. 5 : фот.

1270. Киртока В. "Чтобы в батальоне не возникало конфликтов" : [8-й батальон "Правого сектора" посетили С.Жадан и харьков. худож. С.Пущенко, который нарисовал 52 портрета бойцов] / В.Киртока // Факты и комментарии. – 2015. – 23 дек. – С. 5 : 4 фот.

1271. Ларіна П. Усе для миру : р-ни області поспішають на допомогу : [благодійні концерти, гуманітар. допомога, ремонт військ. техніки – як тільки не допомагають жителі Харківщини захисникам] / П.Ларіна // Слобід. край. – 2015. – 7 лют. – С. 4 : 2 фот.

1272. Лісниченко В. Зірка з Плеяди мироносиць : [бесіда з волонтером з с. Новоолександрівка Сахновщин. р-ну В.Лісниченко / записав В.Вакуленко] // Колос. – 2015. – 5 верес. – Фот.

1273. Макаренко А. "Укроп–холл" с "музыкой" из гильз : [в Харькове открыл двери "Укроп–холл" – единая площадка для волонтеров и желающих помочь армии] / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 2 июня. – С. 9.

1274. Островська Х. Міст у вічність : [мешканці Борів. р-ну провели в останню путь майора О.Ковбасу, який загинув поблизу Щастя] / Х.Островська // Слобід. край. – 2015. – 16 квіт. – С. 4 : 2 фот.

1275. Положій Є. Життя та смерть Сергія Кабана : [уривок з кн. Є.Положія "Гловайськ", побудованої на реал. подіях. Йдеться про бійця Харків. добровольчого батальйону] / Є.Положій // Дніпро. – 2015. – N 4/6. – С. 18-47.

1276. Склярова Л. Якщо не ми – то хто? : [про учасника АТО з Великобурлуччини С.Ситніка] / Л.Склярова // Рад. патріот. – 2015. – 25 квіт. – Фот.

1277. Стрельник И. Библиотекари снабжают военных духовной пищей : [с начала года на Южном вокзале работает волонтер. пункт помощи бойцам АТО "Южный пост"] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 31 марта. – С. 2 : фот.

1278. Черемский Р. "Женщина–боксер, служившая у боевиков, до смерти забила подвыпившего шахтера – в

воспитательных целях..." : харьков. журн. Р.Черемский рассказал "Фактам" о 133 днях, проведен. в плену у луган. сепаратистов : [записал М.Сергеев] // Факты и комментарии. – 2015. – 31 марта. – С. 12 : фот.

1279. Шевченко И. Жду...: Хроника унесенных войной. Часть вторая : [автор – внутренне перемещенное лицо – делится впечатлениями о Харькове и харьковчанах] / И.Шевченко // День. – 2015. – 27 авг. – С. 8 : фот.

1280. Шматченко Ю. Військова "повинність" у дії : на Харківщині вже мобілізують : [стартує четверта хвиля мобілізації. На Харківщині повістку отримують понад 3500 осіб] / Ю.Шматченко // Слобід. край. – 2015. – 20 січ. – С. 3 : фот.

1281. Шматченко Ю. Довга "путь" додому: на Вовчанщині прощалися з офіцером І.Романцовим, що загинув під Іловайськом / Ю.Шматченко // Слобід. край. – 2015. – 26 лют. – С. 4.

1282. Шматченко Ю. В АТО з боєм: як фельдшер- акушер з Харкова О.Калій став кіборгом / Ю.Шматченко // Слобід. край. – 2015. – 28 лют. – С. 5.

1283. Шматченко Ю. Місто можливостей: як переселенці роботу в Харкові шукають : [основні напрями допомоги переселенцям у Харкові] / Ю.Шматченко // Слобід. край. – 2015. – 24 жовт. – С. 5 : фот.

РЕЛІГІЯ І ЦЕРКВА

1284. Балан И. Источник духовности в центре Харькова : [храм Святых Жен-Мироносиц] / И.Балан // Аргументы и факты. – 2015. – 2–8 сент. (N 36). – С. 16.

1285. Возрождение духовности в современном мире: взаимодействие церкви и образования : тезисы Междунар. науч.-практич. конф., 26-27 апр. 2012 г. – Харьков : ХНУ, 2012. – 431 с.

1286. Димитрій, протоієрей. "Все, що я просив, – догодити Богові" : [бесіда з протоієреєм Свято-Смоленського храму отцем Димитрієм / записала Г.Лілітко] // Голос Лозівщини. – 2015. – 24 квіт. – С. 2 : фот.

1287. Єрусалим на Змієвих горах : [Свято-Борисо-Глібський монастир] // Логвиненко Л.А. Загублений світ / Л.А.Логвиненко. – Харків, 2011. – С. 185-191.

1288. Леонидов Л. К 25-летию возвращения харьковской хоральной синагоги : [21 авг. 2015 г. исполняется 25 лет со дня возвращения синагоги еврейс. общине после 70 лет использования ее для др. целей] / Л.Леонидов // Дайджест-Е. – 2015. – N 8 (Авг.). – С. 1, 3 : фот.

1289. Маркін В. Перший храм в Ізюмі : [Покровський храм (новий і старий) проіснували з 1655 р. до 1941 р.] / В.Маркін // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 17 квіт. – С. 8.

1290. Можейко І. Раптом, звідки не візьмися, або Парадокси топоніміки : [про голов. святиню Слобожанщини Озерянську ікону Божої Матері] / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 3 верес. – С. 8 : 3 фот.

1291. Сафонова О. До історії харківських церков: Олександра Невського церква на Заїківці / О.Сафонова // Харківський архівіст–2011 / Держ. арх. Харків. обл. – Харків, 2011. – С. 57-63.

1292. Свято-Борисо-Глебский монастырь : с. Водяное [Змиев. р-н, 1997–2007]. – Б.м. : б.и., 200–. – 64 с. : ил.

1293. Свято-Покровський храм: за кілька місяців до 250-річчя : [храм знаходиться у с. Берестовенька] // Вісті Красноградщини. – 2015. – 17, 24 лип.

1294. Уникальный источник духовности в центре Харькова : [в первой столице зазвучали колокола новой православ. жемчужины – храма Святых Жен-Мироносиц] // Корреспондент. – 2015. – N 33-34. – С. 26-27 : 3 фот.

1295. Утраченные святыни: православные храмы Изюмщины // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 13 лют. – С. 9 : 5 фот, 17 квіт. – С. 8 : 2 фот.

1296. Храм Успения Пресвятой Богородицы : [с. Сеньково Купян. р-на] // 50+. – 2015. – 16 окт. – С. 8 : фот.

1297. Шаульский М. Новый храм в Чкаловском: колокола из Воронежа, иконы из Киево-Печерской лавры : [Свято-Казанский храм] / М.Шаульский // Вестник Чугуевщины. – 2015. – 7 нояб. – С. 9 : 4 фот.

1298. Щибря Л. Храм як пошана Покрова Пресвятої Богородиці : [перша згадка про храм в Ізюмі значиться 1653 р.] / Л.Щибря // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 16 жовт. – С. 10 : 2 фот.

НАУКОВЕ ЖИТТЯ В КРАЇ. ОСВІТА

Організація і розвиток науки

1299. Галаур С. Храмам знань сутінки не заважають : [втретє відбувається фестиваль "Ніч науки" в Харкові] / С.Галаур // Уряд. кур'єр. – 2015. – 2 жовт. – С. 4 : фот.

1300. Кадомская Е. Харьковчане вывели формулу хорошей памяти : А.Бессонов и Е.Иванов, установившие рекорд Гиннеса по запоминанию, в жизни – самые обычные

люди / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 13 янв. – С. 6 : фот.

1301. Рижкова М.С. Освіта жінок у Харківській губернії: історико-педагогічний аспект : монографія / М.С.Рижкова ; Укр. інж.-пед. акад. – Харків : УПА, 2013. – 210 с.

Наукові установи і товариства

1302. Алексеенко А. Промышленные кристаллы: место рождения – Харьков : [в февр. 2015 г. исполняется 60 лет деятельности НТК "Ин-т монокристаллов" НАН Украины] / А.Алексеенко // Харьков. известия. – 2015. – 10 февр. – Фот.

1303. Величко В. Стандарты: когда мы догоним Европу? : [беседа с ген. дир. ГП "Харьковстандартметрология" В.Величко / записала М.Лебедь] // Вечер. Харьков. – 2015. – 8 окт. – С. 6 : фот.

1304. Крючков О. Флагман проектной науки : досвід. ДП "Гіпрококс" – одна з провід. інжинірингових компаній у світі, за проектами якої будують, реконструюють і модернізують п-ва й установки коксохім. галузі / О.Крючков // Уряд. кур'єр. – 2015. – 18 берез. – С. 6 : 3 фот.

1305. Макаренко А. Военных защитят сапфиры : в Харьков. науч. ин-те [монокристаллов] создают суперпрочную броню стоимостью в \$ 4000 за "квадрат" / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 30 июля. – С. 33 : фот.

1306. Научно-исследовательский и проектно-конструкторский институт "Молния" на рубеже тысячелетий / под общ. ред. В.И.Кравченко ; Нац. техн. ун-т "Харьков. политехн. ин-т", Н.-и. и проект.-конструкт. ин-т "Молния". – Харьков : НТМТ, 2014. – 387 с. : ил.

1307. Наши звездные годы. 1930–1996 гг. : [история н.-и. и проект.-конструкт. ин-та "Молния" – подразделения НТУ "ХПИ"]. – Харьков : Колорит, 2012. – 230 с. : ил. – (История НТУ "ХПИ" в выдающихся личностях).

1308. Семиноженко В. "Сейчас военные самолеты и вертолеты массово оснащаются системами защиты, важнейшим элементом которых являются наши сапфировые пластины" : [беседа с рук. "Ин-та монокристаллов" НАН В.Семиноженко / записала И.Осипчук] // Факты и комментарии. – 2015. – 3 июня. – С. 2 : фот.

1309. Создание института "Укргипрокоммунпроект" : [основан в 1946 г.] // История развития газоснабжения города Харькова: 140 лет на службе городу... / Н.А.Венедиктов и др. – Харьков, 2011. – С. 31.

Освіта

1310. Александрова Л. Харьков отметил День знаний / А.Александрова // Харьков. известия. – 2015. – 3 сент. – С. 4-5 : фоторепортаж.

1311. Образовательный потенциал Харьковщины : монография / под общ. ред. Е.В.Астаховой, Е.А.Подольской ; Нар. укр. акад. – Харьков : НУА, 2013. – 502 с.

1312. Огородня Т. Оптимізація – це вам не утилізація: реформатори взялися за освіту : [у 2015/16 навчал. році зміни чекають на всі заклади регіону] / Т.Огородня // Слобід. край. – 2015. – 11 черв. – С. 1, 3 : фот.

1313. Остренок В. Удосконалення освітньої мережі району – актуальне завдання : [за матеріалами засідання колегії РДА] / В.Остренок // Вісті Зміївщини. – 2015. – 31 лип. – С. 2 : фот.

1314. Світлична Ю. Презентовано концепцію регіонального реформування сфери освіти і науки / Ю.Світлична // Голос Лозівщини. – 2015. – 19 черв. – С.7 : фот.

1315. Становление и развитие системы образования на Харьковщине : историческая ретроспектива // Образовательный потенциал Харьковщины : монография / под общ. ред. Е.В.Астаховой, Е.А.Подольской. – Харьков, 2013. – С. 6-87.

1316. Якою буде мережа освіти наступного року? : [у новому навч. році функціонуватимуть 26 закладів] // Вісті Красноградщини. – 2015. – 3 лип. – С. 2.

Дошкільні установи

1317. Колісник В. Медіаосвіта – потреба сучасності : [про забезпечення якіс. та доступ. дошк. освіти розповідає зав. ЛДНЗ N 6 "Посмішка"] / В.Колісник // Голос Лозівщини. – 2015. – 24 квіт. – С. 3 : фот.

1318. Шубна Л. Самійлівському дитсадку 45 – це багато чи мало? : [Близнюків. р-н] / Л.Шубна // Нове життя. – 2015. – 8 серп. – С. 6 : фот.

Початкові і середні школи

1319. Адамович Т. Готовимся к школе : [по материалам пресс-конф. дир. Департамента образования гор. совета О.Деменко] / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 20 авг. – С. 3 : фот.

1320. Бабич Т. Спеціальна відзнака, дипломи та подяки: ліцеїсти на Всеукраїнському турнірі юних фізиків : [команда фізиків "Квант" Зміїв. ліцею N 1] / Т.Бабич // Вісті Зміївщини. – 2015. – 4 груд. – С. 1 : фот.

1321. Бодіна В. Круглий стіл із шкільною молоддю району : не зупинятися на досягнутому, рухатися вперед : [за матеріалами засідання круглого столу район. асоціації старшокласників] / В.Бодіна // Голос Лозівщини. – 2015. – 17 берез. – С. 3 : 2 фот.

1322. Білоус Л. Сто років дзвінкового життя : [Тавільжан. шк. у 2015 р. виповнюється 100 років] / Л.Білоус // Дворіч. край. – 2015. – 14 берез. – С. 4 : фот.

1323. В математике тоже есть "золото" : [ученицы Харьков. физ.-мат. лицея N 27 завоевали золотую и серебряную медали на IV Европейс. мат. олимпиаде для девочек] // Харьков. известия. – 2015. – 25 апр. – С. 6 : фот.

1324. Варванська Л. Берег любові – одинадцять. На твоїм сонячнім порозі сьогодні – 50! : [загальноосвіт. шк. N 11] / Л.Варванська, Д.Гіряк, Л.Заяць // Голос Лозівщини. – 2015. – 6 листоп. – С. 2 : фот.

1325. Василюк Т. Малий комплект дітей: чи бути школі? : [про майбутнє закриття шкіл у Харків. обл.] / Т.Василюк // Слобід. край. – 2015. – 28 берез. – С. 3 : фот.

1326. Василюк Т. Розумники та вічні студенти: ЗНО-2015 дивує учасників : [підсумки ЗНО на Харківщині] / Т.Василюк // Слобід. край. – 2015. – 9 лип. – С. 3 : фот.

1327. Великобурлуцькому ліцею – 10 // Рад. патріот. – 2015. – 2 трав. – Фот.

1328. Галаур В. Рецепти енергоефективності від харківських школярів : [у Харкові пройшов конкурс "Енергофестиваль"] / В.Галаур // Уряд. кур'єр. – 2015. – 19 груд. – С. 7.

1329. Денисова О. О проблемах внешкольных учреждений : [Первомайск. р-н] / О.Денисова // Знамя труда. – 2015. – 3 окт. – Фот.

1330. Доманова Е. Праздник памяти : [5-лет. юбилей шк. краевед. музея "Літопис першої Основ'янської школи". Музей находится в общеобразоват. шк. N 41] / Е.Доманова // Харьков. известия. – 2015. – 17 марта. – С. 5.

1331. Ефанова М. В Харьковской области закроют лишние школы? : [в нынеш. году в Харьков. обл. планируют оптимизировать 43 малочисл. школы и реорганизовать 16 учеб. заведений] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 24 марта. – С. 2 : фот.

1332. Ефанова М. Харьковские гимназии могут стать просто школами : [в облгосадминистрации подводят итоги ВНО] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 8 авг. – С. 2.

1333. Ефанова М. Школа на Жуковского стала космической : [Харьков. специализир. шк. N 16 присвоили имя выдающегося конструктора систем упр. ракет, почет. гражданина Харькова В.Сергеева] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 26 сент. – С. 3.

1334. Живагін А. Нові зірочки на освітянському небосхилі району : ["Обдарованість року" – свято, на яке збираються учні-переможці обл. етапів інтелектуал. змагань] / А.Живагін // Голос Лозівщини. – 2015. – 29 трав. – С. 3 : 4 фот.

1335. Жукова І. Чергова перемога активістів "Нової хвилі" : [при Лозів. буд. дит. та юнац. творчості створена міськ. рада старшокласників "Нова хвиля"] / І.Жукова // Голос Лозівщини. – 2015. – 15 січ. – С. 2 : фот.

1336. Жукова І. Наші досягнення – рідному місту! : [ст. дир. Лозів. буд. дит. та юнац. творчості] / І.Жукова // Голос Лозівщини. – 2015. – 9 черв. – С. 2 : фот.

1337. Іващенко Л. Про підсумки розвитку освіти району в 2014/2015 навчальному році та завдання на

2015/2016 навчальний рік : [ст. нач. від. освіти РДА] / Л.Іващенко // Вісті Водолажчини. – 2015. – 29 серп. – С. 3.

1338. Калантай Є. До вересня ще є час : [в р-ні проводиться огляд готовності учбових закладів до навч. 2015/2016 р.] / Є.Калантай // Вісті Красноградщини. – 2015. – 14 серп. – С. 2 : 2 фот.

1339. Касьянова С. Колегія: готовність до нового навчального року / С.Касьянова // Вісті Красноградщини. – 2015. – 4 верес. – С. 3.

1340. Касьянова С. Захоплива подорож Галактикою, або Багатопрофільному ліцею – 70! / С.Касьянова // Вісті Красноградщини. – 2015. – 27 листоп. – С. 3 : 4 фот.

1341. Клеба Л. Колегіум – школа, дружня до дитини : [Богодухів. колегіум N 2] / Л.Клеба, О.Беспалько // Маяк. – 2015. – 3 квіт. – С. 5 : 2 фот.

1342. Коваль О. Керівник і душа колективу : [про дир. Новодолаз. буд. дит. та юнац. творчості Л.О.Слиш] / О.Коваль // Вісті Водолажчини. – 2015. – 8 серп. – С. 7 : фот.

1343. Лидер по чисельності дитячих клубів : [в Харків. гор. комплекс. центр клубів по міс. жит. входить около 100 клубів] // Харків. известия. – 2015. – 28 мая. – С. 2 : 2 фот.

1344. Лобач Е. В детском дворце придумали язык эльфов : [Харків. обл. дворцу дет. и юнош. творчества им. П.Постышева в этом году исполнилось 80 лет] / Е.Лобач // Вечер. Харків. – 2015. – 1 дек. – С. 5 : фот.

1345. Ляхова Н. За кілька днів до вересня : [за матеріалами серп. наради пед. працівників р-ну] / Н.Ляхова // Вісті Красноградщини. – 2015. – 4 верес. – С. 5 : фот.

1346. Малимон Т. "Наснагу черпаєм з твого джерела..." : [про Лозів. гімназію] / Т.Малимон // Голос Лозівщини. – 2015. – 30 січ. – С. 2 : 3 фот.

1347. Малимон Т. День відчинених дверей у лозівській гімназії / Т.Малимон // Голос Лозівщини. – 2015. – 17 берез. – С. 2 : 4 фот.

1348. Малєжик К. Маленька школа з великими досягненнями : [Олексіїв. ЗОШ 1-III ст. Первомайс. р-ну] / К.Малєжик // Слобід. край. – 2015. – 13 січ. – С. 4.

1349. Медяник О. Найгуманніша професія – педагог : [ст. нач. від. освіти Краснокут. р-ну] / О.Медяник // Промінь. – 2015. – 3 жовт. – С. 1 : фот.

1350. Можейко І. Перша жіноча : [у серп. 1860 р. у Харкові було відкрито Маріїнське уч-ще, що згодом стало першою в Харкові жіночою гімназією. Зараз гімназія N 6] / І.Можейко // Слобід. край. – 2015. – 4 серп. – С. 8.

1351. Осадча Н. На порозі – рік навчальний : [готовність освіт. закладів Валків. р-ну до нового навчал. року] / Н.Осадча // Сіл. новини. – 2015. – 1 верес. – С. 2.

1352. Освіта крокує в Європу : [за матеріалами серп. конф. пед. працівників р-ну] // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 29 серп. – С. 2 : 3 фот.

1353. Остренок В. Досягне успіху той, хто працює : [про успіхи талановитих, обдарованих школярів Зміївщини, які захищають честь р-ну на різноманіт. олімпіадах і конкурсах] / В.Остренок // Вісті Зміївщини. – 2015. – 28 квіт. – 2 фот.

1354. Остренок В. Віталій Кошеленко: "6,2 мільйона гривень – рекордна сума, виділена в районі на освіту за останні 5 років" : [відбулася прес-конф. на тему "2015/2016

навчальний рік: школи Зміїв. р-ну готові"] / В.Остренок, Т.Логвіна // Вісті Зміївщини. – 2015. – 4 верес. – С. 3 : фот.

1355. Пахомова Р. Лебедина пісня Новодмитрівської ЗОШ : [з історії школи] / Р.Пахомова // Колос. – 2015. – 13 черв.

1356. Повойко І.О. На порозі – новий навчальний рік : [бесіда з нач. від. освіти Богодухів. райдержадмін. І.Повойко / записала Л.Солошенко] // Маяк. – 2015. – 28 серп. – С. 3 : фот.

1357. Ріпка І.В. За крок до навчального року : [бесіда з нач. від. освіти Близнюків. РДА І.Ріпкою / записала Н.Ткаченко] // Нове життя. – 2015. – 15 серп. – С. 1 : фот.

1358. Саніна О. На педагогічній конференції : [за матеріалами район. пед. конф.] / О.Саніна // Дворіч. край. – 2015. – 5 верес. – С. 4.

1359. Світайло Л. Команда Нововодолазького району "Безстрашні мурахи" – найкраща команда України на III етапі Всеукраїнської дитячо-юнацької військово-патріотичної гри "Сокіл ("Джура") : "Душа – Богіві, життя – Україні, честь – собі!" / Л.Світайло // Вісті Водолажчини. – 2015. – 12 верес. – С. 7 : 2 фот.

1360. Світлична О. Історію продовжують молоді : [Золочів. Будинок дит. та юнац. творчості] / О.Світлична // Рідний Золочів. – 2015. – Листоп. (N 11). – С. 6 : 2 фот.

1361. Сергеева В. Учитель года – 2015 : [в Харькове вибрали лучшего учителя] / В.Сергеева // Харьков. известия. – 2015. – 21 марта. – С. 2.

1362. Сергеева В. С Днем учителя! : [в канун Дня учителя торжеств. мероприятия прошли во всех р-нах города] / В.Сергеева // Харьков. известия. – 2015. – 3 окт. – С. 6 : 8 фот.

1363. Склярова Л. Ювілей колиски поколінь : [Площан. загальноосвіт. шк. виповнилось 80 років] / Л.Склярова // Вісн. Великобурлуччини. – 2015. – 28 листоп. – С. 3 : 4 фот.

1364. Скрипка Л. Три десятиліття – за освітянським штурвалом : [О.А.Маслак очолює Ізюм. ЗОШ N 2 з 1 берез. 1985 р.] / Л.Скрипка // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 27 лют. – С. 9.

1365. Солодовник М. Маленьких харьковчан прокатят на ретропоезде : [Малая Южная. Старин. состав сделает четыре рейса] / М.Солодовник // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 16 дек. – С. 6 : фот.

1366. Ткаченко Н. Від шкільного порогу в доросле життя : [свято Останнього дзвоника] / Н.Ткаченко // Нове життя. – 2015. – 6 черв. – С. 2 : 4 фот.

1367. Умные, красивые, талантливые : [в Харьков. гор. дворце дет. и юнош. творчества состоялось награждение победителей и финалистов конкурса "Ученик года-2015"] // Харьков. известия. – 2015. – 16 мая. – С. 2.

1368. Успіхи та проблеми освітянської галузі : [за матеріалами пед. конф. Сахновщин. р-ну] // Колос. – 2015. – 5 верес.

1369. Фірсов І. Мережа навчальних закладів на 2015–2016 навчальний рік : [Великобурлуц. р-н] / І.Фірсов // Рад. патріот. – 2015. – 8 серп. – С. 3.

1370. Шевченко С.В. З добрими здобутками : [про підготовку навчал. закладів селища до нового навчал. року] / С.Шевченко // Рідний Золочів. – 2015. – 27 серп. – С. 1 : 7 фот.

1371. Шевченко С. Навчатись готові : про підготовку дошкіл., загальноосвіт. та позашкіл. навчал. закладів Золочів.

р-ну до нового 2015/2016 навчал. року / С.Шевченко // Зоря. – 2015. – 29 серп. – С. 1 : фот.

Технікуми. Середні спеціальні учбові заклади

1372. Ефанова М. Двойняшки из Харькова покорили Украину кулинарным талантом : [студенты Харьков. торгово-эконом. колледжа готовятся к участию в междунар. кулинар. конкурсе Culinary Art Food Expo 2015] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 25 июня. – С. 4 : фот.

1373. Лілітко Г. До професійних висот – через зигзаги : у Лозів. філії Харків. автодорож. технікуму відбувся конкурс проф. майстерності / Г.Лілітко // Голос Лозівщини. – 2015. – 19 трав. – С. 2 : 5 фот.

1374. Лілітко Г. Лозівський професійний ліцей визнано найкращим в області / Г.Лілітко // Голос Лозівщини. – 2015. – 11 верс. – С. 2 : фот.

Вища освіта

1375. Александрова А. Лидер научной деятельности : [харьков. "Политех" принял участие в VI Междунар. образоват. конф. "Современ. учеб. заведения–2015", где стал обладателем Гран-при] / А.Александрова // Харьков. известия. – 2015. – 24 марта. – С. 3.

1376. Амирханян Н. Победители на пары могут не ходить : [студенты физико-техн. ф-та ХНУ им. В.Каразина выиграли престиж. студ. турнир по физике, который проходил в Варшаве] / Н.Амирханян // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 16-29 апр. – С. 8 : фот.

1377. Андреева Ю. В ХНУРЭ ждут выборов : [пробл. ун-та] / Ю.Андреева // Вечер. Харьков. – 2015. – 21 апр. – С. 2 : фот.

1378. Анничев А. "Мы кузнецы, и дух наш молод, куем мы счастья ключи..." : [молодеж. театр "Кузнецы" и театр танца "Лимон" Харьков. нац. эконом. ун-та показали премьеру спектакля "Роман Романа"] / А.Анничев // Время. – 2015. – 22 дек. – С. 7 : фот.

1379. Ботунова Г.Я. Театральная школа: окно в мир : [беседа с деканом театр. ф-та ХНУИ им. Котляревского Г.Я.Ботуновой / записала Ю.Коваленко] // Харьков. известия. – 2015. – 12 сент. – С. 7 : 2 фот.

1380. Буряковская Т. Уже в который раз ХНАДУ стал чемпионом! : [в ун-те подвели итоги спорт. сезона 2014–2015 учеб. года] / Т.Буряковская // Время. – 2015. – 7 нояб. – С. 8 : фот.

1381. Буряковская Т. Полку харьковских музеев прибыло : [в ХНУ им. В.Каразина открыт новый выставоч. зал Музея археологии] / Т.Буряковская // Время. – 2015. – 21 нояб. – С. 8 : 2 фот.

1382. Василий Таций – профессионализм, талант, человечность : [к 75-летию со дня рожд. и 50-летию науч.-пед. деятельности ректора Нац. юрид. ун-та им. Я.Мудрого, акад., Героя Украины] // Вечер. Харьков. – 2015. – 13 янв. – С. 2 : фот.

1383. Васильковская О. Ректор, для которого автомобили – это жизнь : [ректор ХНАДУ А.Туренко отмечает свой 75-лет. юбилей] / О.Васильковская // Вечер. Харьков. – 2015. – 24 февр. – С. 3 : фот.

1384. Вірність професії : до 70-річчя каф. екон. теорії Нац. юрид. ун-ту ім. Ярослава Мудрого / Нац. юрид. ун-т ім. Ярослава Мудрого. – Харків : Право, 2014. – 47 с.

1385. Галаур В. Учора – курсанти, сьогодні – лейтенанти : [у Харків. нац. ун-ті внутріш. справ відбувся 20-й вип.] / В.Галаур // Уряд. кур'єр. – 2015. – 24 черв. – С. 5.

1386. Генкин А. Юбиляр принимал поздравления : [НТУ "ХПИ" отметил свое 130-летие] / А.Генкин // Время. – 2015. – 21 нояб. – С. 2 : фот.

1387. Греческие рукописи из собрания Центральной научной библиотеки Харьковского национального университета имени В.Н.Каразина : каталог / Харьков. нац. ун-т им. В.Н.Каразина, Центр. науч. б-ка, Харьков. гор. о-во греков "Гелиос". – Харьков : Слово, 2012. – 96 с.

1388. День открытых дверей в Харьковском национальном университете внутренних дел // Харьков. известия. – 2015. – 24 дек. – С. 7.

1389. Динамика полета и управления: 50 лет в ХПИ : монография / под общ. ред. Д.В.Бреславского ; Нац. техн. ун-т "Харьк. политехн. ин-т". – Харьков : НТУ "ХПИ", 2014. – 487 с.

1390. До 75-річчя ректора Національного фармацевтичного університету професора Валентина Петровича Черних // Вісн. фармації. – 2015. – N 1. – С. 3-5.

1391. Ефанова М. Нина Логвинова: "Меня возмущает, когда кто-то ругает молодежь" : [преподаватель западно-европ. лит. и зарубеж. театра проф. Н.Логвинова более 60-ти лет преподает в Харьков. нац. ун-те искусств им. Котляревского] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 24 янв. – С. 20 : фот.

1392. Ефанова М. Харьковские вузы собираются объединяться : [Совет ректоров вузов области принял решение о создании Харьков. университет. консорциума] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 16 июня. – С. 3 : фот.

1393. Ефанова М. В Харькове появится золотая кладовая : [в ХНУ им. В.Каразина распахнет двери музей археологии, в котором собраны уникал. экспонаты, знакомящие с первыми страницами истории края] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 17 сент. – С. 6 : фот.

1394. Життя, присвячене людям : з нагоди 70-річчя доц. Кожина М.І. : [Харків. нац. мед. ун-т] // Експеримент. і клініч. медицина. – 2015. – N 2. – С. 169-170 : фот.

1395. Зеленина Е. Университет в "умном городе": вызовы и риски : [состоялась междунар. конф. "Харьков – университетский город"] / Е.Зеленина // Время. – 2015. – 24 нояб. – С. 4 : фот.

1396. Зиненко Ю. Юбилей ХАИ: "кукурузник", катание на тазаках и 1001 ночь : [об "изюминках" 85-лет. юбиляра] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 3 июня. – С. 7 : 5 фот.

1397. Зиненко Ю. На здании ХНУ снова будут бить куранты : [часы были установлены в 1963 г.] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 8 сент. – С. 7 : фот.

1398. Инина А. В ХПИ – новый ректор : [ректором ун-та стал Е.Сокол] / А.Инина // Харьков. известия. – 2015. – 16 апр. – С. 3.

1399. История кафедры физики сверхвысоких частот // Кафедра физики сверхвысоких частот Харьковского национального университета имени В.Н.Каразина : к 60-летию образования : библиогр. указ. / Харьков. нац. ун-т им. В.Н.Каразина. – Харьков, 2012. – С. 7-13.

1400. Кадомская Е. Харьковчане сделали открытие, которое потрясло мир : [трое профессоров НТУ "ХПИ" решили задачу математика Пафнутия Чебышева, над которой более 140 лет безуспешно корпели математ. светила всего

мира] / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 16 июля. – С. 4 : фот.

1401. Кафедра промышленной и биомедицинской электроники НТУ "ХПИ". История. Достижения. Перспективы / Нац. техн. ун-т "Харьков. политехн. ин-т". – Харьков : Золотые страницы, 2013. – 222 с. : ил.

1402. Кафедра історії педагогіки та порівняльної педагогіки (минуле, сучасне, майбутнє) / Харків. нац. пед. ун-т ім. Г.С.Сковороди. – Харків : ХНАДУ, 2012. – 103 с.

1403. Козинец А. В университете питания боролись с ураганом : [в Харьков. гос. ун-те питания и торговли прошли масштаб. учения по граждан. обороне] / А.Козинец // Вечер. Харьков. – 2015. – 23 мая. – С. 2.

1404. Косий М. Ювілейний випуск офіцерів-правоохоронців : [Харків. нац. ун-т внутріш. справ] / М.Косий // Голос України. – 2015. – 24 черв. – С. 6.

1405. Красиков М. Харьковский политех – обитель муз : [беседа с дир. Этнограф. музея НТУ "ХПИ" М.Красиковым / записал А.Анничев] // Время. – 2015. – 7 нояб. – С. 7 : фот.

1406. Кривцов В. Все крылья в гости будут к нам : [беседа с ректором ХАИ В.Кривцовым / записала М.Чайка] // Харьков. известия. – 2015. – 28 мая. – С. 6 : 2 фот.

1407. Круглова В. В "ЛандауЦентре" дети чувствуют себя волшебниками : [на вопросы читателей отвечала дир. учеб. центра ХНУ им. В.Каразина В.Круглова / подготовила М.Ефанова] // Вечер. Харьков. – 2015. – 22 сент. – С. 4 : фот.

1408. Кіреєнко З. Школа, виплекана серцем : [Комінтерн. ЗОШ] / З.Кіреєнко // Вісті Водолажчини. – 2015. – 24 січ. – Фот.

1409. Лазаренко Н.И. Центральная научная библиотека Харьковского национального университета им. В.Н.Каразина – зональный методический центр библиотек высших учебных заведений III-IV уровней аккредитации / Н.И.Лазаренко // Українське бібліотекознавство в історичному вимірі : до 140-річчя від дня народж. Л.Б.Хавкіної : за матеріалами Міжнар. наук. читань з нагоди 105 річниці відділу бібліотекознавства / Держ. закл. "Харків. держ. наук. б-ка ім. В.Г.Короленка". – Харків, 2012. – С. 118-121.

1410. Макаренко А. Жизнь универа : [музей истории ХНУ им. В.Каразина] / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 27 нояб. – С. 24 : 8 фот.

1411. Малицкий И.Ф. Бывший узник Освенцима: "Я знаю, что такое война. Зачем снова начинать этот ужас?" : [беседа с участником ВОВ, преподавателем Укр. инж.-педагог. акад. И.Малицким / записал В.Малинка] // Зеркало недели. – 2015. – 7-13 февр. (N 4). – С. 1, 11 : фот.

1412. Михайлин И. Студенческий театр: чудо на пятом этаже : [театр "П'ятий поверх" театр. ф-та Харьков. нац. ун-та искусств им. И.Котляревского представил пьесу А.Чехова "Чайка"] / И.Михайлин // Харьков. известия. – 2015. – 16 апр. – С. 4 : фот.

1413. Михалева С. Валентина Илларионовна Астахова : [заметки к юбилею] / Е.Михалева // Социология. – 2015. – N 1. – С. 207-208.

1414. Морозова А. Студенты ставят спектакль о разрушительном патриотизме : [студ. театр "Черный кабинет" Харьков. нац. ун-та искусств им. И.Котляревского] / А.Морозова // Вечер. Харьков. – 2015. – 25 июля. – С. 21 : фот.

1415. Морозова А. Реставраторы решают ребусы : [в ХНУ им. В.Каразина открывается музей археологии] / А.Морозова // Вечер. Харьков. – 2015. – 8 авг. – С. 20 : фот.

1416. Морозова М. Качество образования определяет качество жизни : [Нац. фарм. ун-т] / М.Морозова // Вечер. Харьков. – 2015. – 22 окт. – С. 3 : фот.

1417. Національний фармацевтичний університет: здобутки і плани, 2009/2010–2010/2011 : підсумки діяльності Нац. фармац. ун-ту за 2009/2010 навч. р. Напрямки роботи у 2010/2011 навч. р. Вип. 11 / Нац. фармац. ун-т. – Харків : НФаУ : Золоті сторінки, 2010. – 239 с. : іл.

1418. Новый Музей археологии : [в ХНУ им. В.Каразина открыт музей] // Харьков. известия. – 2015. – 24 нояб. – С. 4 : фот.

1419. Пономаренко Р. Підкупаційний Харківський політехнічний інститут в 1941–1943 рр. / Р.Пономаренко // Харківський архівіст–2011 / Держ. арх. Харків. обл. – Харків, 2011. – С.75-79.

1420. Посохов С.И. Университет и город в Российской империи (вторая половина XVIII – первая половина XIX вв.) : [монография] / С.И.Посохов ; Харьков. нац. ун-т им. В.Н.Каразина. – Харьков : ХНУ, 2014. – 363 с.

1421. Привітання ювіляра – президента Національної академії правових наук України Василя Яковича Тація // Право та інновації. – 2015. – N 1. – С. 7-10.

1422. Путевка в Le Bourget : [более 100 будущих авиаторов из НАУ и ХАИ награждены поездкой на Междунар. авиасалон в Париж] // Харьков. известия. – 2015. – 24 марта. – С. 1, 2.

1423. Радиофизический факультет за 60 лет со дня основания : [сб. ст.] / Харьков. нац. ун-т им. В.Н.Каразина ; под ред. С.Н.Шульги. – Харьков : ХНУ, 2012. – 327 с.

1424. Рубин Э. На пороге революционных событий? : [беседа с и.о. ректора ХНУРЭ Э.Рубиным / записал А.Генкин] // Время. – 2015. – 19 дек. – С. 2 : фот.

1425. Рыжий В.С. Из истории механико-математического факультета Харьковского университета (до 2011 года) : [монография] / В.С.Рыжий ; Харьков. нац. ун-т им. В.Н.Каразина. – Харьков : ХНУ, 2014. – 354 с.

1426. С юбилеем, ХАИ : [ун-т основан 17 апр. 1930 г.] // Вечер. Харьков. – 2015. – 4 июня. – С. 2 : фот.

1427. Селіванов А. Особлива ціна людини в демократичній державі : [слово про ювілей акад., Героя України В.Тація] / А.Селіванов // Голос України. – 2015. – 13 січ. – С. 4.

1428. Сергеева В. Наши вузы в рейтинге : [в междунар. рейтинг лучших вузов мира попали 2 харьков. ун-та : ХНУ им. Каразина и НТУ "ХПИ"] / В.Сергеева // Харьков. известия. – 2015. – 22 сент. – С. 3 : фот.

1429. Скирда В.В. Археологічна наука в Харківському університеті (1805–1920 рр.) : монографія / В.В.Скирда ; Харків. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків : ХНУ, 2015. – 163 с.

1430. Столбецов О. В Харькове будут готовить машинистов скоростных поездов : [в Укр. гос. акад. ж.-д. транспорта открыта современ. учеб.-науч. лаб. упр. ж.-д. транспорт. средствами] / О.Столбецов // Вечер. Харьков. – 2015. – 19 февр. – С. 3 : фот.

1431. Стрельник И. Михаил Бондаренко воспитал ученых по всему миру : [к 80летию ректора Харьков. ин-та

бизнеса и менеджмента, акад. М.Бондаренко] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 20 окт. – С. 6 : фот.

1432. Студент политеха выиграл престижный конкурс IBM : [В.Нехай – единств. украинец, получив. право пройти стажировку в науч. центре в Цюрихе] // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 7 июля. – С. 6 : фот.

1433. Студенческие строительные отряды: вчера, сегодня, завтра : монография / под общ. ред. Е.В.Астаховой ; Департамент образования и науки Харьков. обл. гос. администрации, Совет ректоров Харьков. вуз. центра, Нар. укр. акад. – Харьков : НУА, 2013. – 475 с. : ил.

1434. Субота В. Назад у минуле : [у ХНУ ім. В.Каразіна відкрився Музей археології] / В.Субота // Культура і життя. – 2015. – 11-17 груд. (N 37-40). – С. 6 : 2 фот.

1435. Тацій В. "Національний юридичний університет імені Ярослава Мудрого впевнено утримує позиції флагмана правничої освіти і науки України" : [бесіда з ректором вишу В.Тацієм / записав М.Косий] // Голос України. – 2015. – 18 черв. – С. 4-5 : 3 фот.

1436. Тацій В. "Інноваційний розвиток освіти, підвищення її якості, інтегрування в європейський освітній простір – найважливіші наші завдання" : [ректор НЮУ ім. Я.Мудрого В.Тацій про своє бачення розвитку юрид. освіти / підготував М.Косий] // Голос України. – 2015. – 29 груд. – С. 12 : фот.

1437. Тацій В.Я. Вибрані статті, виступи, інтерв'ю (2009–2014) / В.Я.Тацій. – Харків : Право, 2015. – 647 с.

1438. Тація Василя Яковича призначено ректором Національного юридичного університету імені Ярослава

Мудрого : [нар. 13 січ. 1940 р.] // Право України. – 2015. – N 11. – С. 156-157 : фот.

1439. Товажнянский Л.Л. Политех сегодня / Л.Л.Товажнянский ; Нац. техн. ун-т "Харьков. политехн. ин-т". – Изд. 3-е, доп. – Харьков : НТУ "ХПИ", 2013. – 156 с. : ил. – (История НТУ "ХПИ" в выдающихся личностях).

1440. Туренко А. Харьковский автомобильно-дорожный: 85 лет в пути к вершине знаний : [беседа с ректором ун-та А.Туренко / записала Т.Буряковская] // Время. – 2015. – 22 окт. – С. 4 : 2 фот.

1441. Урочистості з нагоди 85-ї річниці Українського державного університету залізничного транспорту // Вечер. Харьков. – 2015. – 6 окт. – С. 6 : фот.

1442. Харківський історіографічний збірник. Вип. 13 : [зб. ст.] / Харк. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків : ХНУ, 2014. – 327 с.

1443. Харьковский национальный университет имени В.Н.Каразина. Экономический факультет за 80 лет со дня основания. – Харьков : ХНУ, 2013. – 87 с. : ил.

1444. Хижная М. Харьковским вузам придется объединяться : [выживут только крупнейшие, с хорошей материально-техн. базой] / М.Хижная // Вечер. Харьков. – 2015. – 2 апр. – С. 6 : фот.

1445. ХНУРЭ возглавил депутат и проректор НТУ "ХПИ" : [Э.Рубин] // Вести. – 2015. – 26 нояб. – С. 6.

1446. Черних В.П. Вибір професії по душі – запорука стрімкої кар'єрної траєкторії : [бесіда з ректором НФаУ В.П.Черних] // Слобід. край. – 2015. – 21 лют. – С. 6.

1447. Черних В.П. Якість освіти визначає якість життя – упевнений ректор Національного фармацевтичного

університету : [бесіда з ректором ун-ту акад. В.П.Черних] // Слобід. край. – 2015. – 17 жовт. – С. 11 : 3 фот.

1448. Черных В. Успешная карьера начинается с выбора ВУЗа : [беседа с ректором НФаУ, проф. В.Черных / записала Е.Яковлева] // Вечер. Харьков. – 2015. – 19 февр. – С. 2 : 2 фот.

1449. Черных В. "То, чему мы обучаем, будет актуально во все времена" : [на вопросы читателей отвечал ректор НФаУ В.Черных / подготовила М.Ефанова] // Вечер. Харьков. – 2015. – 28 апр. – С. 4 : фот.

1450. Черных В.П. Найди свое место в жизни : [беседа с ректором Нац. фарм. ун-та В.П.Черных] // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 11 февр. – С. 10.

1451. Ювілей академіка НАПрН України В'ячеслава Васильовича Комарова : (до 65-річчя від дня народж.) : [нар. 1 січ. 1950 р. Засл. юрист України, проректор з навч.-метод. роботи Нац. юрид. ун-ту ім. Я.Мудрого] // Право України. – 2015. – N 1. – С. 187-188.

1452. Ювілей академіка НАПрН України Олександра Віталійовича Петришина : (до 55-річчя від дня народж.) : [перший віце-президент НАПрН України, зав. каф. теорії держави і права Нац. юрид. ун-ту ім. Я.Мудрого] // Право України. – 2015. – N 4. – С. 198-200.

1453. Ювілей Академіка НАПрН України Миколи Івановича Панова : (до 75-річчя від дня народж. і 45-річчя наук.-пед. діяльності) : [нар. 7 серп. 1940 р. у с. Берека Первомайс. р-ну] // Право України. – 2015. – N 8. – С. 203-204.

1454. Ювілей видатного вченого–правознавця, талановитого педагога та громадського діяча – Василя

Яковича Тація : (до 75-річчя від дня народження) // Право України. – 2015. – N 1. – С. 180-184.

КУЛЬТУРНО-ОСВІТНЯ РОБОТА. КУЛЬТОСВІТНІ ЗАКЛАДИ

Загальні питання культурного життя

1455. Адамович Т. Фестиваль культури народів / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 20 окт. – С. 3 : фот.

1456. Волошина Л. Творче відлуння Перемоги : [ст. нач. від. культури та туризму Сахновщин. райдержадмін.] / Л.Волошина // Колос. – 2015. – 27 черв. – Фот.

1457. Волощук С. Всеукраинский конкурс чтецов-аматоров "Вічне слово Кобзаря" : [31 участник, 53 произведения, 10 победителей – такова числовая составляющая юбилейн. Первомайск. горрайон. конкурса] / С.Волощук // Знамя труда. – 2015. – 28 февр. – С. 7 : 4 фот.

1458. Кіч Т. Культура в новому світлі: чого очікувати митцям від реформи : [у Харкові з робочою поїздкою побував міністр культури України В.Кириленко] / Т.Кіч // Слобід. край. – 2015. – 7 листоп. – С. 5 : фот.

1459. Стрельник И. Автор "Свадьбы в Малиновке" был харьковчанином : [в Харькове планируется создание "культурного" квартала между ул. Тринклера и Галана (дом "Слово", скульптур. мастерские, Дом художников, Дом работников театра и кино, Дом красной профессуры)] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 27 янв. – С. 6 : фот.

1460. Таланти Первомайщини : [Первомайск. р-н налічує 47 закладів культури, 117 працівників, з них 74 творчих працівника] // Знамя труда. – 2015. – 7 нояб. – 10 фот.

1461. Титар О.В. Українські національні і культурні ідентичності в глобалізованому світі (на прикладі культури Слобожанщини) : монографія / О.В.Титар ; Харків. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків : ХНУ, 2015. – 347 с.

1462. Традиційна культура в умовах глобалізації: регіональні особливості та розвиток туризму : матеріали наук.–практ. конф. , 24-25 трав. 2013 р. / Департамент культури і туризму Харків. обл. держ. адмін., Обл. орг.–метод. центр культури і мистец. – Харків : [б.в.], 2013. – 270 с.

1463. Федак Л. Збережемо пам'ятки історії та культури : [на території Богодухів. р-ну під охороною держави перебуває 308 пам'яток культури] / Л.Федак // Маяк. – 2015. – 3 квіт. – С. 3.

Культурно-освітні заклади

1464. Адамович Т. Новая жизнь сквера : [после реконструкции презентовали сквер Пожарного] / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 18 авг. – С. 2 : фот.

1465. Галаур С. Харківські пенсіонери дали концерт : [у Центрі культури Київ. р-ну пройшов 7-й міський фестиваль клубів актив. довголіття "З весною в серці!"] / С.Галаур // Уряд. кур'єр. – 2015. – 30 жовт. – Фот.

1466. Где воспитывают настоящих русалок : [в галерее "Мистецтво Слобожанщини" открыта выставка "О! H₂O". Авторы работ – дети из клуба подвод. фотографии и дайвинга "Дельта" обл. дворца дет. и юнош. творчества] // Вечер. Харьков. – 2015. – 12 сент. – С. 20 : фот.

1467. Грубник Л. Вечер петриковской росписи : [в Обл. огр.-метод. центре культуры и искусства прошло открытие выставки декоратив. росписи "Петриківка,

народжена в Харкові"] / Л.Грубник // Харьков. известия. – 2015. – 5 февр. – С. 4 : 7 фот.

1468. Деркач О. Будинок культури – вогнище культури на селі : [ст. дир. Шарів. СБК, Богодухів. р-н] / О.Деркач // Маяк. – 2015. – 3 квіт. – С. 4 : фот.

1469. Ефанова М. 84-летняя пенсионерка вышивает ночью : [в Харьков. обл. орг.-метод. центре культуры и искусства открыта выставка живописи и вышивки "С любовью к Украине"] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 22 авг. – С. 21 : фот.

1470. Іванкіна Я. Півстоліття дарують свято : [БК с. Рокитне відзначив своє 50-річчя] / Я.Іванкіна // Вісті Водолажчини. – 2015. – 22 серп. – С. 3 : фот.

1471. Кадомская Е. В городе открылась общественная библиотека : [молодежь приспособила аварийн. здание под соц.-культ. центр, в котором проводятся диспуты, концерты и даже открылась б-ка (ул. Руднева, 30)] / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 21 февр. – С. 3 : фот.

1472. Ковальская Е. Как греются художники зимой : [галерея "Мистецтво Слобожанщини" обл. центра культуры и искусства представляет "Рождественский арт-проект"] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 10 янв. – С. 20 : фот.

1473. Ковальская Е. В области ищут исконно слобожанский сувенир : [Харьков. организац.-метод. центр туризма ждет от харьковчан бренд. идеи – сувенира, который характеризовал бы область и который можно было бы купить исключительно здесь] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 26 мая. – С. 4.

1474. Левченко В. Поеднані життям і сценою : [про керівників Сковородинів. сіл. клубу подружжя Анатолія та

Валентину Гончарових] / В.Левченко // Зоря. – 2015. – 7 листоп. – С. 1 : фот.

1475. Мартен Г. В Харькове начал работу новый культурный центр "Альянс Франсез" : [беседа с дир. Г.Мартеном / записала Н.Владимирова] // Вестн. торгово-пром. палаты. – 2015. – N 1. – С. 9-10 : фот.

1476. Омельченко Л. Скрипку в Харькове потеснила гармошка : [на вопросы читателей ВХ отвечала дир. Харьков. обл. орг.-метод. центра культуры и искусства засл. арт. Украины Л.Омельченко / подготовила М.Ефанова] // Вечер. Харьков. – 2015. – 28 июля. – С. 4 : фот.

1477. Хижная М. Народные мастерицы рисовали вишневым соком : [в обл. центре культуры и искусства открылась выставка декоратив. росписи "Петриковка, рожденная в Харькове"] / М.Хижная // Вечер. Харьков. – 2015. – 7 февр. – С. 20 : фот.

1478. Хижная М. Театральные фотографии охотятся за чудным мгновением : [в галерее "Искусство Слобожанщины" открылась III Междунар. выставка театр. художников "5-я стена"] / М.Хижная // Вечер. Харьков. – 2015. – 14 нояб. – С. 21 : фот.

1479. Шульга А. Диснейленд по-харьковски : [парк Горького – история и настоящее] / А.Шульга // Сегодня. – 2015. – 6 марта. – С. 33.

Бібліотечна справа

1480. Адамович Т. Книга, которая рождает мечту : [в Харьков. обл. б-ке для юношей прошел ежегод. лит.-хдож. конкурс] / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 30 апр. – С. 7 : фот.

1481. Бальзам чудесный для души : [центр. район. б-ке – 100 лет] // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 12 верес. – С. 10 : 3 фот.

1482. Белякова Т. Книжкові пам'ятки провідних медичних бібліотек Харкова / Т.Белякова // Вісн. Кн. палати. – 2015. – N 8. – С. 32-34.

1483. Галич-Емец О.Ф. Приходите в библиотеку! : [к 100-летию район. б-ки] / О.Галич-Емец // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 17 січ. – С. 4 : 2 фот.

1484. Голубнича О. Електронні послуги в бібліотеках Зміївщини / О.Голубнича // Вісті Зміївщини. – 2015. – 12 черв. – Фот.

1485. Давидова І. Видатні бібліотекознавці Слобожанщини: відродження забутих імен : [рец. на кн. Березюк Н. К.И.Рубинский: библиотекарь, библиотековед, библиограф. – Х., 2010] / І.Давидова // Вісн. Кн. палати. – 2015. – N 1. – С. 13-14.

1486. До дня української писемності і мови : [згідно з планом роботи Лозів. ЦБС, у б-ках р-ну проведено 28 темат. заходів та оформлено 32 кн. виставки та літ.-публіцист. викладки] // Голос Лозівщини. – 2015. – 13 листоп. – С. 8 : фот.

1487. Ефанова М. В библиотеке Короленко воруют афиши : [в б-ке работает худож. И.Сошинский. Он пишет объявления так, что за ними охотятся коллекционеры] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 14 марта. – С. 20 : фот.

1488. Ефанова М. Музыкально-театральная библиотека просит харьковчан поделиться книгами по искусству : [недавно старейшему в Украине и единствен. в Восточ. регионе учреждению такого рода исполнилось 60

лет] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 17 окт. – С. 21 : фот.

1489. Живая библиотека : [в ХГНБ им. Короленко прошла сентябр. "Живая б-ка"] // Харьков. известия. – 2015. – 22 сент. – С. 7.

1490. Загrevська С. "Читающий трамвай" – перший у Харкові : [досвід роботи Харків. обл. б-ки для дітей] / С.Загrevська // Бібл. планета. – 2015. – N 2. – С. 25-26.

1491. Зеленская Д. Ученый из Донецка решил объединить коллег : [в ХГНБ им. В.Г.Короленко состоится открытая межрегион. выставка-конф. изобретат. искусства Ukr.tech.fest.] / Д.Зеленская // Вечер. Харьков. – 2015. – 21 мая. – С. 6 : фот.

1492. Кадомская Е. Библиотека им. Короленко приглашает на "живую книгу" : [необыч. читальня, в которой книгами выступают люди со своими жизнен. историями и необыч. опытом, открылась в б-ке] / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 7 февр. – С. 4.

1493. Кадомская Е. В Харькове появились бесплатные курсы французского языка : [молодежь одной обществ. орг. затеяла новый языковой проект "Школа языков". Занятия школы проходят в ХНУ им. В.Н.Каразина и ХОУНБ] / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 26 марта. – С. 6.

1494. Кареліна Т. Творчі здобутки : [у Пересічан. б-ці-філії N 2 діє творче об-ня місцевих поетів-аматорів "Літ. мереживо"] / Т.Кареліна // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 18 лип. – С. 11 : 2 фот.

1495. Китченко Є. Поетичні таланти Краснокутщини : [у Краснокут. ЦРБ пройшов вечір поезії

"Краснокутськ – куточок поет. душі"] / Є.Китченко // Промінь. – 2015. – 18 квіт. – С. 7 : фот.

1496. Китченко Є.А. На Краснокутщині мріяти вміють : [КЗ "Харків. обл. б-ка для юнацтва" проводить літ.–худож. конкурс постерів та кн. ілюстрацій, в якому активну участь взяли юні читачі Краснокутщини] / Є.Китченко // Промінь. – 2015. – 13 черв. – С. 8 : фот.

1497. Літературний "Оскар" – у Лозовій! : [серед цьогоріч. переможців міжнар. літ. конкурсу "Коронація слова" – лозівчанка О.Тарасова, бібліотекар юнац. б-ки] // Голос Лозівщини. – 2015. – 16 черв. – С. 2 : фот.

1498. Никогда снова! : [в Харьков. обл. б-ке для юношества прошел вечер памяти, посвящ. 70-летию окончания Второй мир. войны] // Харьков. известия. – 2015. – 29 сент. – С. 7 : 2 фот.

1499. Рибальченко Р. Дергачівській районній бібліотеці 100 років / Р.Рибальченко // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 4 лип. – С. 4.

1500. Слепченко О. Знайомтесь: періодичні видання Зміївської ЦБС / О.Слепченко // Вісті Зміївщини. – 2015. – 17 лют.

1501. Слепченко О. Світ змінюється, та бібліотека залишається осередком вільного доступу до інформації : [підсумки роботи Зміїв. ЦБС за період з жовт. 2014-го по жовт. 2015 р.] / О.Слепченко, Л.Руденко // Вісті Зміївщини. – 2015. – 29 верес. – С. 3.

1502. Сєдих В.В. Харківська бібліотечна школа: зародження, становлення та розвиток у 1920–1930 роках / В.В.Сєдих, О.П.Щербініна // Українське бібліотекознавство в історичному вимірі : до 140-річчя від дня народж. Л.Б.Хавкіної : за матеріалами Міжнар. наук. читань з нагоди

105 річниці відділу бібліотекознавства / Держ. закл. "Харків. держ. наук. б-ка ім. В.Г.Короленка". – Харків, 2012. – С. 12-22.

1503. Серік О. Книга приходить до нас у дитинстві : [б-ки Комсомольського взяли участь у щоріч. Всеукр. тижні дитячого читання] / О.Серік // Вісті Зміївщини. – 2015. – 19 трав. – Фот.

1504. Українське бібліотекознавство в історичному вимірі : до 140-річчя від дня народж. Л.Б.Хавкіної : за матеріалами Міжнар. наук. читань з нагоди 105 річниці відділу бібліотекознавства / Держ. закл. "Харків. держ. наук. б-ка ім. В.Г.Короленка". – Харків : Фоліо, 2012. – 155 с. : іл.

1505. Штонда А. Один початок на двох, або 90 років разом : [з історії сіл. б-ки та клубу, с. Петропілля] / А.Штонда // Голос Лозівщини. – 2015. – 2 січ. – С. 6.

Планетарій

1506. Иванов М. "Полет" в космос : [Харьков. планетарий им. Ю.Гагарина] / М.Иванов // Сегодня. – 2015. – 20 нояб. – С. 24 : 8 фот.

Музейна справа

1507. Бабенко Л.І. Нові надходження старожитностей до Харківського історичного музею / Л.І.Бабенко // Вісімнадцяті Сумцовські читання : зб. матеріалів наук. конф. "Музей як соціокультурний інститут в умовах інформаційного суспільства" (проводиться в рамках XVIII Сумцовських читань), 18 квіт. 2012 р. – Харків, 2012. – С. 184-188.

1508. В Харькове презентovali Музей религий : [создание запланировано на территории регион. ландшафт.

парка Feldman Esopark] // Сегодня. – 2015. – 9 июля. – С. 6 : фот.

1509. Вивчення минулого задля розвитку майбутнього : [Центр. держ. наук.-техн. архів України (Харків)] // Харьков. известия. – 2015. – 17 дек. – С. 7.

1510. Власко В. Расскажите, птицы : [беседа с дир. Квартиры-музея Гризодубовых В.Власко] // Харьков. известия. – 2015. – 16 июня. – С. 6 : 2 фот.

1511. Глазкова Л.Ю. Висвітлення розвитку побратимських відносин Харкова музейними засобами / Л.Ю.Глазкова // Дев'ятнадцяті Сумцовські читання : зб. матеріалів Всеукр. наук. конф. "Музей як соціокультурний інститут в умовах інформаційного суспільства" (проводиться в рамках ХІХ Сумцовських читань, 18 квіт. 2013 р.. – Харків, 2013. – С. 113-122.

1512. Гроссу Е. Музей знаменитых харьковчан : [музей носит имя К.И.Шульженко, был открыт 4 сент. 1995 г.] / Е.Гроссу // Товарищъ. – 2015. – Авг. (N 3). – С. 13.

1513. Ефанова М. Пора доставать из шкафа карнавальные костюмы : [в Харькове пройдут две грандиоз. акции – Ночь музеев и День улич. музыки] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 16 мая. – С. 20-21 : 2 фот.

1514. Ефанова М. Харьковчанин собирает раритеты из компьютерного прошлого : [А.Коваленко собирает электрон. вещицы, которые в ХХІ в. можно уже считать старинными] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 29 сент. – С. 6 : фот.

1515. Ефанова М. Харьковчанин собрал немецкий автопарк : [в коллекции харьковчанина А.Шевченко 150 игрушеч. колелкцион. машинок] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 6 окт. – С. 6 : фот.

1516. Ефанова М. Коллекционер собирает "сервиз" во всех уголках земного шара : [харьковчанин Ю.Гончаров собрал коллекцию чашек, представляющую своеобраз. карту мира] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 23 окт. – С. 4 : фот.

1517. Ефанова М. В коллекции харьковчанина живет кукурузная кошка : [семья харьковчанина В.Бродина собрала уникал. коллекцию кошек, привезен. практически со всех континентов. Коллекция насчитывает около 1300 кошек] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 14 нояб. – С. 5 : фот.

1518. Звержховська Н.В. Харківські місцеві гроші у колекції ХІМ / Н.В.Звержховська // Вісімнадцяті Сумцовські читання : зб. матеріалів наук. конф. "Музей як соціокультурний інститут в умовах інформаційного суспільства" (проводиться в рамках ХVІІІ Сумцовських читань), 18 квіт. 2012 р. – Харків, 2012. – С. 252-258.

1519. Зиненко Ю. Ночь музеев–2015 : 3D-модели, подстаканники и загадки майя / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 15 мая. – С. 7 : фот.

1520. Івченко Б.А. Сучасний підхід у висвітленні теми Великої Вітчизняної війни (із досвіду науково-освітньої роботи ХІМ) / Б.А.Івченко // Вісімнадцяті Сумцовські читання : зб. матеріалів наук. конф. "Музей як соціокультурний інститут в умовах інформаційного суспільства" (проводиться в рамках ХVІІІ Сумцовських читань), 18 квіт. 2012 р. – Харків, 2012. – С. 150-155.

1521. Історичний музей отримав ім'я : [рішенням сес. облради Харків. іст. музей отримав ім'я свого першого дир. М.Сумцова] // Слобід. край. – 2015. – 20 черв. – С. 3.

1522. Кадомская Е. Пенсионер хранит в квартире 160 тысяч карманных календариков : [И.Гурин – один из

немногих актив. филолаймистов (календаристов) України] / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 14 февр. – С. 4 : 2 фот.

1523. Ковальская Е. На Слобожанщине сажали в хаты пауков : [в Харьков. ист. музее открылась этнограф. выставка "Чудо рукотворное", посвящ. соломоплетению] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 7 нояб. – С. 20 : фот.

1524. Кунденко Н. Як ми зберігаємо документи НАФ: із досвіду роботи Архівного відділу Балаклійської районної державної адміністрації Харківської області / Н.Кунденко // Харківський архівіст–2011 / Держ. арх. Харків. обл. – Харків, 2011. – С. 32-35.

1525. Макаренко А. От каменного века до АТО : в Харьков. ист. музее среди 225 тыс экспонатов можно увидеть казан кровожад. кочевников, первые гривни из серебра и единствен. в Украине гетман. флаг / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 9 окт. – С. 24 : 8 фот.

1526. Макаренко А. В гостях у Шульженко : [единств. музей, посвящ. певице К.Шульженко, открыт в 1995 г.] / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 25 дек. – С. 24 : 9 фот.

1527. Панченко А.В. Музеї Харківщини у 2011 році / А.В.Панченко // Вісімнадцяті сумцовські читання : зб. матеріалів наук. конф. "Музей як соціокультурний інститут в умовах інформаційного суспільства" (проводиться в рамках XVIII Сумцовських читань), 18 квіт. 2012 р. – Харків, 2012. – С. 109-113.

1528. Панченко А.В. Проблеми розвитку музейних закладів Харківської області у роки незалежності та шляхи їх вирішення / А.В.Панченко // Вісімнадцяті Сумцовські читання : зб. матеріалів наук. конф. "Музей як

соціокультурний інститут в умовах інформаційного суспільства" (проводиться в рамках XVIII Сумцовських читань), 18 квіт. 2012 р. – Харків, 2012. – С. 25-30.

1529. Панченко А.В. Музеї Харківської області у 2012 році / А.В.Панченко // Дев'ятнадцяті Сумцовські читання : зб. матеріалів Всеукр. наук. конф. "Музей як соціокультурний інститут в умовах інформаційного суспільства" (проводиться в рамках XIX Сумцовських читань), 18 квіт. 2013 р. – Харків, 2013. – С. 13-24.

1530. Проблеми музеєзнавства, збереження та відновлення історичної пам'яті : (до 85-річчя Харків. держ. акад. культури та 25-річчя відкриття першого в Україні музейн. від-ня ХДАК) : матеріали всеукр. наук.-теорет. конф., 14-15 трав. 2014 р. / Департамент культури і туризму Харків. обл. держ. адмін., Харків. держ. акад. культури. – Харків : ХДАК, 2014. – 98 с.

1531. Рубан Н. В гостях у сказки : [представитель Благотворит. фонда "Забота" историк и коллекционер В.Лейко решил посвятить серию своих выставок сказкам] / Н.Рубан // Харьков. известия. – 2015. – 6 янв. – С. 4.

1532. Рубан Н. Валерий Лейко: Подарите детям возможности : [о харьков. историке и коллекционере В.Лейко] / Н.Рубан // Харьков. известия. – 2015. – 30 мая. – С. 9 : 4 фот.

1533. Сергеева В. Открылся "Музей природы" : [выставка-проект, на которой представлены макеты самых извест. культовых сооружений всех времен и народов, и предметы искусства, дающие представления о различ. религиях] / В.Сергеева // Харьков. известия. – 2015. – 7 июля. – С. 7.

1534. Стрельник И. Люди несут в музей обувь и бронежилеты : [в Харьков. ист. музее открыта экспозиция "Новітня історія України"] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 14 марта. – С. 2 : фот.

1535. Сумцовські читання (18; 2012; Харків). Вісімнадцяті Сумцовські читання : зб. матеріалів наук. конф. "Музей як соціокультурний інститут в умовах інформаційного суспільства" (проводиться в рамках XVIII Сумцовських читань), 18 квіт. 2012 р. – Харків : Майдан, 2012. – 272 с. : іл.

1536. Сумцовські читання : зб. матеріалів Всеукр. наук. конф. "Музей як соціокультурний інститут в умовах інформаційного суспільства" (проводиться в рамках XIX Сумцовських читань), 18 квіт. 2013 р. – Харків : Майдан, 2013. – 313 с. : іл.

1537. Фото из семейного альбома : [в Ист. музее открылась экспозиция "1941–1945: Фотоистория в семейн. альбоме". Она презентует около 60 ист. снимков] // Харьков. известия. – 2015. – 9 июня. – С. 5.

1538. Харківський архівіст-2011 : [зб. наук. праць] / Держ. арх. Харків. обл. – Харків : Харків. приват. музей міськ. садиби, 2011. – 154 с. : іл.

1539. Хижная М. Харьковчанин приглашает прокатиться по городу на машине времени : [С.Шварц собирает раритет. фотоснимки и ист. факты о Харькове] / М.Хижная // Вечер. Харьков. – 2015. – 29 авг. – С. 20 : фот.

Засоби масової інформації

1540. Александрова А. Подрастающая смена для харьковских СМИ : [в Харькове прошел IX гор. турнир юных журналистов, в котором приняли участие школьники 9–11

кл.] / А.Александрова // Харьков. известия. – 2015. – 24 марта. – С. 6.

1541. Вітаємо тебе, Ювіляре! : [район. газ. "Промінь" – 85 років!] // Промінь. – 2015. – 11 лип. – С. 1 : фот.

1542. Ефанова М. Уникальная книга увидела свет : [вышла в свет книга воспоминаний извест. харьков. ученого А.Иваницкого "Былое"] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 3 окт. – С. 4 : фот.

1543. Ефанова М. Благодаря немцам на Слобожанщине стала цвести акация : [вышла в свет кн. "Deutsches Харьков", в которой представлены многие до сих пор неизвест. факты из жизни нем. диаспоры в Харькове] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 10 окт. – С. 4.

1544. Ильина Д. Не проспите то, что может подарить театр! : советует А.Чепалов в новой кн. "Театральная бессонница в летнюю ночь" / Д.Ильина // Харьков. известия. – 2015. – 19 сент. – С. 10 : 3 фот.

1545. Кадомская Е. Накануне Всемирной выставки книгоиздатели решили объединиться : [кн. ярмарка под назв. "День в саду" проходит в саду Шевченко в рамках фестиваля Kharkiv BookFest] / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 30 мая. – С. 20 : фот.

1546. Кароєва Т. Замість рецензії, або 11 критичних зауважень : [рец. на кн.: Бондаренко С. Становлення модерної культури читання в Російській імперії у другій половині XIX – початку XX ст. (на прикладі Харківської губернії)] / Т.Кароєва // Вісн. Кн. палати. – 2015. – N 10. – С. 19-20.

1547. Ковальская Е. Книгу о Зинаиде Серебряковой подарят библиотекам : [состоялась презентация кн. М.Красикова и Н.Салиной "Нескучные: зустріч через

століття"] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 12 дек. – С. 21 : фот.

1548. Косяненко Н.А. Юбилей нашей газеты : [в 1991 г. была основана газ. "Слово ветерана"] / Н.Косяненко // Слово ветерана. – 2015. – 31 дек. (N 52). – С. 2.

1549. Логвиненко Л.А. Загублений світ : [нарисы] / Л.А.Логвиненко. – Харків : Чайка, 2011. – 367 с. : іл.

1550. Осірна Г. На сторожі – слово! : [з історії район. газ. "Промінь"] / Г.Осірна // Промінь. – 2015. – 11 лип. – С. 2-3 : фот.

1551. Саяний М. Побачила світ книга О.Савченка "Подполье Змиевщины. Воспоминания" / М.Саяний // Вісті Зміївщини. – 2015. – 10 лют. – Фот.

1552. Сокольников М. Ізюмський інформаційний МАЯК : [з історії район. газ.] / М.Сокольников // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 16 січ. – С. 4.

1553. Спасская Н. Если радио не работает – значит, это кому-нибудь выгодно? : [пробл. провод. радио на Харьковщине] / Н.Спасская // Время. – 2015. – 17 дек. – С. 4 : фот.

1554. Шемет Н. След от одного из Оскаров ведет в Харьков : [беседа с авт. кн., посвящ. В.Каринской, Н.Шеметом / записала М.Чайка] // Харьков. известия. – 2015. – 10 нояб. – С. 6 : фот.

1555. Юзыч М. IT-Харьков : [1-я всеукр. олимпиада и форум по кибербезопасности HackIT–2015] / М.Юзыч // День. – 2015. – 30-31 окт. – С. 10 : 3 фот.

МИСТЕЦТВО. ОБЛАСТЬ В ТВОРАХ МИСТЕЦТВА

Архітектура

1556. Ефанова М. Харьков может потерять целые страницы истории : [можно ли строить высотку в ист. центре Харькова: специалистов тревожит опасное соседство с памятниками архитектуры – Успенским собором и зданием бывшего кинотеатра "Юность"] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 14 февр. – С. 5 : фот.

1557. Ефанова М. Архитекторы взялись за возрождение барокко : [в 2009 г. на базе ин-та "Укргорстройпроект" организована архит. мастерская, основным направлением работы которой стало возрождение зодчества как искусства с использованием полузабытых традиций Украины] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 21 февр. – С. 4 : фот.

1558. Ефанова М. На Зеркальной струе будет мраморное дно : [к 1 Мая будут работать все фонтаны города] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 30 апр. – С. 2 : фот.

1559. Зиненко Ю. Нереализованные проекты: библиотека Кушнарера и бизнес-инкубатор : [накануне Дня архитектора о самых причудливых идеях харьков. архитекторов] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 30 июня. – С. 8 : 5 фот.

1560. Зиненко Ю. Памятники архитектуры реставрируют только на бумаге : [каким зданиям в Харькове нужен сроч. ремонт] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 28 окт. – С. 6 : фот.

1561. Макаренко А. Космонавт на байке и ракета : в Харькове выбирают проект архитектур. комплекса, посвящен. космич. заслугам / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 21 сент. – С. 9 : 7 фот.

1562. Маршала А.Ю. Пам'ятки доби військових поселень в архітектурному ансамблі м. Чугуєва / А.Ю.Маршала // Дев'ятнадцяті Сумцовські читання : зб. матеріалів Всеукр. наук. конф. "Музей як соціокультурний інститут в умовах інформаційного суспільства" (проводиться в рамках XIX Сумцовських читань), 18 квіт. 2013 р. – Харків, 2013. – С. 250-255.

1563. Ожиганов Д. Если бы задуманное удалось осуществить... : [в этом году исполняется 85 лет с начала реализации смелого и оригинал. архитектур. решения – стро-во Нац. укр. театра массового муз. действия, которое так и не было завершено] / Д.Ожиганов // Харьков. известия. – 2015. – 22 окт. – С. 6 : фот.

1564. Смотровая башня Харькова: 170 лет еще не возраст! : [пожар. башня-каланча – старейшее сооружение по крепости и выносливости] // Харьков. известия. – 2015. – 10 дек. – С. 5 : 2 фот.

1565. Субота В. Невідоме минуле : [історія буд. "Слово"] / В.Субота // Культура і життя. – 2015. – 11-17 груд. (N 37-40). – С. 12 : 2 фот.

1566. Шульга А. Отголоски Союза в Харькове : [прогулки ул. Артема] / А.Шульга // Сегодня. – 2015. – 10 апр. – С. 33 : 5 фот.

Живопис. Скульптура. Графіка

1567. Амирханян Н. Стихии принесли 12-летней харьковчанке 1000 долларов : [картину Е.Богачевой, победившей в междунар. конкурсе дет. рисунка, признали лучшей среди тысяч работ на эколог. тематику] / Н.Амирханян // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 8 сент. – С. 9 : 2 фот.

1568. Анничев А. Два десятка в личной жизни и в изобразительном искусстве : [в худож. галере "Костюрин. переулоч" открылась выставка работ Александра и Людмилы Чемодановых] / А.Анничев // Время. – 2015. – 22 окт. – С. 8 : 2 фот.

1569. Анничев А. "Горшок" без изопищевых добавок : [в Муниципал. галерее представлена выставка графики харьков. худож. С.Гедзевича] / А.Анничев // Время. – 2015. – 5 дек. – С. 8 : фот.

1570. Анничев А. "Рисую не красками, а душой" : [в выставоч. зале "Бузок" проходит выставка работ худож. Н.Морозовой] / А.Анничев // Время. – 2015. – 12 дек. – С. 7 : 4 фот.

1571. Буряковская Т. Последние из тридцатых...: кому мешает живопись Е.Лансере? : [произведениям монумент. живописи – настенным росписям, сохранившимся в харьков. зданиях с 1930-х гг., грозит уничтожение] / Т.Буряковская // Время. – 2015. – 13 окт. – С. 4 : фот.

1572. Белявцева Т. Дмитро Дідоренко – незрячий майстер унікальних художніх творів : [у Зміїв. краєзнав. музеї відкрито виставку творів художника] / Т.Белявцева // Вісті Зміївщини. – 2015. – 15 трав. – 2 фот.

1573. Ганжа Т. Твои таланты, Украина! : [беседа с мл. представителем династии художников Чернова-Ганжи Т.Ганжой / записала С.Северина] // Харьков. известия. – 2015. – 15 сент. – С. 6 : 4 фот.

1574. Гапчинская Е. "Сама не понимаю, чем "цепляют" мои человечки : [беседа с укр. худож. Е.Гапчинской / записала М.Рубан] // Сегодня. – 2015. – 13 марта. – С. 10 : 9 фот.

1575. Гапчинская Е. "Писать картины о войне мне не нужно – достаточно того, что мой муж в зоне АТО" : [беседа с укр. худож. Е.Гапчинской / записала В.Воронина] // Бульвар Гордона. – 2015. – Авг. (N 31). – С. 1, 7, 13.

1576. Ефанова М. Харьковский художник хранит традиции французского импрессионизма : [в Харьков. худож. музее проходит выставка молодого худож. А.Толстухина "Роза ветров"] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 25 апр. – С. 21 : фот.

1577. Ефанова М. Работа художников полна сюрпризов : [харьков. художники рассказали кор. "ВХ", какие любопыт. истории случаются с ними во время пленэров] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 13 июня. – С. 20 : фот.

1578. Ефанова М. В Харькове появилась радуга из гипса и стекла : [в муниципал. галерее открылась выставка харьков. скульптора А.Сердюка "Обо всем"] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 11 июля. – С. 21 : фот.

1579. Ефанова М. В Харькове презентovali интеллигентную обнаженку : [в здании Харьков. орг. Нац. союза художников Украины открылась выставка "НЮ"] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 8 авг. – С. 21 : фот.

1580. Ефанова М. На харьковских улицах появятся трансформеры : [ЕрмиловЦентр предоставил свою площадку для творчества харьков. худож. Р.Минину] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 15 авг. – С. 21 : фот.

1581. Ефанова М. Харьковскую "Жажду свободы" хотят забрать в Лондон : [о харьков. скульпторе Д.Иве] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 24 нояб. – С. 1 : фот.

1582. Ефанова М. Танцующий художник из Харькова показал класс в Польше : [харьков. худож. Vlodyg прошел в

финал телепроекта "Польша имеет талант 2015"] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 26 нояб. – С. 1 : фот.

1583. Ефанова М. Полотна харьковских патрульных выставляются в Лондоне : [работы двух харьков. бойцов АТО П.Витушко и А.Гриценко представлены в Лондоне на выставке, посвящ. ситуации в Украине] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 5 дек. – С. 22 : фот.

1584. Зиненко Ю. Скульптуры харьковчанина украшают интерьеры Патрисии Каас и Моники Белучи : [работы Д.Ива пользуются большей популярностью на Западе, чем на родине] / Ю.Зиненко // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 30 нояб. – С. 8 : 3 фот.

1585. Иванов М. "Скорая помощь" истории и вторая жизнь для раритета : [о работе Харьков. филиала Нац. науч.-исслед. реставрац. центра Украины] / М.Иванов // Сегодня. – 2015. – 11-13 дек. – С. 28-29 : 9 фот.

1586. Кадомская Е. Харьковчанин изобразил боксера гвоздями : [харьков. худож. П.Нефантов экспериментирует с созданием портретов необыч. способами] / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 29 янв. – С. 6 : 2 фот.

1587. Картина, покорившая Европу : [работа юной худож. из Харькова Е.Богачевой признана лучшей на конкурсе ООН в Европе] // Харьков. известия. – 2015. – 5 нояб. – С. 5 : фот.

1588. Коваль О. Искусствоведение Александра Шило : [видному харьков. искусствоведу, худож. А.Шило исполнилось 55 лет] / О.Коваль // Время. – 2015. – 3 нояб. – С. 7 : фот.

1589. Ковальская Е. В центре города раскинулся живописный хутор : [в ЕрмиловЦентре открылась выставка

живописи извест. укр. худож. М.Попова] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 19 сент. – С. 21 : фот.

1590. Ковальская Е. Первую работу художница нарисовала помадой и лаком для ногтей : [в выставоч. центре "Бузок" харьков. худож. Н.Морозова представила экспозицию "Верю в любовь"] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 10 окт. – С. 21 : фот.

1591. Ковальская Е. 90-летний художник рисует обнаженку : [в Харьков. худож. музее проходит выставка извест. худож. В.Тольбы] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 5 дек. – С. 21 : фот.

1592. Ковальская Е. Харьковские дизайнеры изобрели пьяные стаканы : [в галерее современ. искусства "АС" проходит выставка братьев Фомичевых "Зазеркалье"] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 26 дек. – С. 21 : фот.

1593. Логинова М.Ю. "Свет Мудрости" – уникальная выставка в краеведческом музее : [выставка работ харьков. худож. Л.Захарчук] / М.Логинова // Знамя труда. – 2015. – 13 июня. – 4 фот.

1594. Макаренко А. Кистью по оружию – в помощь воинам : [харьков. худож. И.Ильинская превращает предметы войны в арт-объекты – разрисовывает гильзы и трубы от гранатометов с передовой, заряжает их верой в победу и продает за границу, чтобы помочь военным] / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 3 марта. – С. 9 : 7 фот.

1595. Макаренко А. Пер Тюнг и Майкл Джексон из песка : харьковчанка [С.Тельбух] училась творить с помощью манки и тратит на картины 1,5 тонны песка в год / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 25 мая. – С. 9 : 10 фот.

1596. Макаренко А. 12-летняя девочка покорила ООН энергией будущего : [работа юной худож. из Харькова

Е.Богачевой признана лучшей на конкурсе ООН в Европе] / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 2 нояб. – С. 9 : 7 фот.

1597. Матвієнко Т. Зміївське бароко : [художник, скульптор, різьбяр з м. Зміїв В.Бабич] / Т.Матвієнко // Слобід. край. – 2015. – 9 квіт. – С. 4 : фот.

1598. Мистецтво за права людини : [скульптура "Жага свободи" харків'янина Д.Іва здобула сріб. нагороду на фестивалі сучас. мистецтва Passion for Freedom–2015 (Лондон)] // Культура і життя. – 2015. – 11-17 груд. (N 37-40). – С. 12 : фот.

1599. Овчинников В.А. "Вся моя жизнь – это творчество" : [беседа с харьков. худож. В.Овчинниковым / записала Н.Лапина] // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 4 лип. – С. 16 : 6 фот.

1600. Прохорчук Д. "З-поміж кольорів, за допомогою яких сповідаю свої душу й серце, вирізняю синій і жовтий" : [беседа з худож. Д.Прохорчук (нар. у 1988 р. в смт Печеніги, закінчила Харків. худож. уч-ще і Харків. держ. акад. дизайну і мистецтв. З 2014 р. мешкає у м. Суми) / записала О.Вертіль] // Уряд. кур'єр. – 2015. – 5 верес. – С. 8 : 2 фот.

1601. Семенченко О.А. "Усі фарби буття" Олега Станичнова : [у Пархомів. худож. музеї відкрилася персонал. виставка живопису харків. худож. О.Станичнова] / О.Семенченко // Промінь. – 2015. – 13 черв. – С. 9 : 2 фот.

1602. Семиноженко В. "Пако Рабану, побывавшему в моей мастерской, очень понравилось, как я изображаю туман" : в Нац. акад. искусств Украины открылась персон. выставка живописи извест. укр. ученого и политика : [беседа с В.Семиноженко / записала О.Сметанская] // Факты и комментарии. – 2015. – 26 февр. – С. 6 : фот.

1603. Советский В. Кто она Irene Red? : [о харьков. художнице] / В.Советский // Товарищъ. – 2015. – Июль (N 2). – С. 13 : 3 фот.

1604. Хижная М. Художник-монументалист притягивает эстетов и философов : [в ЕрмиловЦентре открылась выставка художника-монументалиста В.Погорелова] / М.Хижная // Вечер. Харьков. – 2015. – 31 янв. – С. 21 : фот.

1605. Хижная М. Художник–график поэкспериментировал с живописью : [в Харьков. гор. муниципал. галерее проходит выставка работ И.Яхина] / М.Хижная // Вечер. Харьков. – 2015. – 12 сент. – С. 21 : фот.

1606. Хижная М. Будянская художница выпекала аппетитные керамические вареники : [в Харьков. худож. музее открылась выставка произведений Р.Вакулы – худож.-керамиста, мастера Будян. фаянс. з-да] / М.Хижная // Вечер. Харьков. – 2015. – 28 нояб. – С. 21 : фот.

1607. Шульга А. Шоу без сюжета и скрипка из корабельных досок : харьковчанин создает спектакли из алюминия : [худож. К.Зоркин устраивает необыч. перфомансы] / А.Шульга // Сегодня. – 2015. – 1 апр. – С. 9 : 5 фот.

Художні музеї, галереї, виставочні зали

1608. Вакуленко В. Доторкніться до прекрасного : [про Красноград. картин. галерею] / В.Вакуленко // Колос. – 2015. – 11 лип. – Фот.

1609. Ефанова М. Российские художники привезли антивоенные плакаты : [в ЕрмиловЦентре проходит IX Междунар. триеннале эколог. плаката, девиз – "Вновь

увидеть звезды"] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 18 апр. – С. 21 : фот.

1610. Ефанова М. Во время войны художественный музей безжалостно разграбили / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 7 мая. – С. 20 : 2 фот.

1611. Ефанова М. Художники видят информационное безумие по-своему : [в ЕрмиловЦентре открыта выставка "Граница доверия". В новом проекте приняли участие более 30 художников из разных городов Украины] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 20 июня. – С. 21 : фот.

1612. Ефанова М. Поляки презентуют послевоенный неореализм : [в ЕрмиловЦентре стартовал выставоч. проект "Неореализм. Пол. фотография. 1950–1960-е"] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 10 окт. – С. 20 : фот.

1613. Ефанова М. В ЕрмиловЦентре порхают стрекозы : [проект "Живая стена" представляет разные виды искусства] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 7 нояб. – С. 21 : фот.

1614. Зеленская Д. В Чугуеве отреставрировали дом-музей Репина / Д.Зеленская // Вечер. Харьков. – 2015. – 26 сент. – С. 5 : фот.

1615. Иванова Н. Проект – позитив : [бесіда з дир. Центру сучас. мистецтв "ЄрміловЦентр" Н.Івановою] // Культура і життя. – 2015. – 19 черв. – С. 9.

1616. Инина А. Бесценный подарок городу : [проф. ХНУСА, коллекционер И.Лучковский передал в дар Харьков. худож. музею уникал. коллекцию, которая насчитывает 2 тыс. произведений художников XX в.] / А.Инина // Харьков. известия. – 2015. – 23 июля. – С. 5 : 6 фот.

1617. Касяненко Ю. Головному хранителю історії – 60! : [Пархомів. худож. музею ім. А.Ф.Луньова виповнюється 60 років] / Ю.Касяненко // Промінь. – 2015. – 3 жовт. – С. 2, 8 : фот.

1618. Ковальская Е. В музее поселились "неформалы" : [в Харьков. худож. музее открылся вернисаж, на котором представлены полотна художников-экспериментаторов из коллекции И.Лучковского и работы самого коллекционера] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 21 февр. – С. 21.

1619. Ковальская Е. Музее частных коллекций требуется инвестор : [творч. интеллигенция Харькова будет стремиться реализовать три идеи – создание музея наследия худож. В.Куликова, музея част. коллекций и музея современ. искусства] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 11 апр. – С. 21 : фот.

1620. Ковальская Е. Медведь не должен быть похож на бегемота : [в Харьков. худож. музее открылась выставка "Мастера укр. иллюстрации"] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 23 мая. – С. 20.

1621. Ковальская Е. Вышивать можно даже на пробке : [оригинал. выставка вышивки открылась в выставоч. центре "Бузок"] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 8 авг. – С. 21 : фот.

1622. Ковальская Е. Мужик, рожденный в СССР, не отпускает : [в галерее "Костюрин. переулок" открылась выставка "Фотография. Скульптура"] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 14 нояб. – С. 21 : фот.

1623. Косенкова В. Путь к мечте : [в галерее "АВЭК" проходит выставка "Путь к мечте: вклад выходцев из

Украины в создание Государства Израиль"] / В.Косенкова // Харьков. известия. – 2015. – 7 мая. – С. 6 : фот.

1624. Красиков М. Світло Нескучного : [в Пархомів. худож. музеї відкрилася виставка за результатами "Нескучного пленеру–2014"] / М.Красиков // Промінь. – 2015. – 25 лип. – С. 7 : фот.

1625. Макаренко А. Стреляющая лопата и крымские корабли из огня : [в "ЕрмиловЦентре" открылась выставка "Предел доверия", на которой худож. из Украины и России представили свое видение конфликта некогда брат. стран] / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 22 июня. – С. 9 : 6 фот.

1626. Морозова А. Коллекционер подарил музею уникальное собрание картин : [харьков. коллекционер И.Лучковский решил преподнести Харьков. худож. музею бесцен. дар – две тыс. картин] / А.Морозова // Вечер. Харьков. – 2015. – 23 мая. – С. 21.

1627. Пономарева Л. "Эта коллекция бесценна. Сегодня ее уже невозможно собрать ни за какие деньги" : [о коллекционере И.Лучковском, подарившем свою коллекцию картин Харьков. худож. музею, рассказывает зав. отд. современ. искусства худож. музея Л.Пономарева / записала Г.Кожедубова] // Факты и комментарии. – 2015. – 8 июля. – С. 8 : фот.

1628. Семенченко О.А. "Митці Слобожанщини" : [у Пархомів. худож. музеї ім. П.Ф.Луньова відкрита виставка творів живопису харків. художників] / О.Семенченко // Промінь. – 2015. – 14 лют. – С. 9.

1629. Субота В. Шляхами Сергія Васильківського : [виставка робіт майстра, присвячена 160-річчю від дня народж. та 10-річчя мистец. пленерів, представлена у Харків.

худож. музеї] / В.Субота // Культура і життя. – 2015. – 6-12 лют. (N 6). – С. 20 : фот.

1630. Субота В. Сільський Ермітаж : [Пархомів. худож. музею ім. П.Луньова (Краснокут. р-н) виповнилося 60 років] / В.Субота // Культура і життя. – 2015. – 11-17 груд. (N 37-40). – С. 8 : 3 фот.

1631. Хижная М. Художницы пожелали быть нулем без палочки : [в "ЕрмиловЦентре" открылась выставка "Ноль без палочки", в которой приняли участие исключительно представительницы слабого пола] / М.Хижная // Вечер. Харьков. – 2015. – 21 февр. – С. 21 : фот.

1632. Хижная М. Архитектора вдохновила ржавая кружка : [в ЕрмиловЦентре открыта выставка "Терралогия" О.Дроздова. Полотнами для "художеств" послужили листы стали, а партнером авт. стала ржавчина] / М.Хижная // Вечер. Харьков. – 2015. – 21 марта. – С. 21 : фот.

1633. Хижная М. Звери стали одной из фишек юной художницы : [в центре "Бузок" открылась выставка "Мгновения гармонии" юной худож. А.Щербаковой] / М.Хижная // Вечер. Харьков. – 2015. – 23 мая. – С. 21.

1634. Хижная М. В городе открылась новая художественная галерея : [им. Г.Семирадского] / М.Хижная // Вечер. Харьков. – 2015. – 31 окт. – С. 21 : фот.

1635. Жадан О. Музей запрошує : [Пархомів. худож. музей ім. П.Ф.Луньова] / О.Жадан // Промінь. – 2015. – 11 квіт. – С. 8.

Художня фотографія

1636. Алексеев А. Сто взглядов на Харьков = A hundred glances at Kharkov : фотоальбом / А.Алексеев. – Харьков : Золотые страницы, 2013. – 207 с. : ил.

1637. Анничев А. В кадре – Мельпомена и Терпсихора : история харьков. театр. фотографии в лицах / А.Анничев // Время. – 2015. – 20 окт. – С. 7 : 6 фот.

1638. Возрождение истории Харькова – долг нашего поколения : [на традиц. 17-й выставке раритет. фото старого Харькова можно увидеть, как меняются жизнь людей и город, в котором они живут] // Харьков. известия. – 2015. – 22 авг. – С. 9 : 4 фот.

1639. Ефанова М. Фотохудожник не любит белозубых улыбок : [в Харьков. муниципал. галерее открылась выставка мэтра фотоискусства А.Супруна "Кадры прошлого. Ретроспектива"] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 17 янв. – С. 20 : фот.

1640. Ефанова М. Гамлет Зиньковский не ждет вдохновения : [Г.Зиньковский – один из самых ярких молодых укр. фотохудож.] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 7 февр. – С. 21 : фот.

1641. Ефанова М. Путешествие харьковчан в Грузию не обошлось без мистики : [в Харьков. худож. музее открылась выставка работ извест. харьков. фотохудож. В.Оглоблина и молодых харьков. фотографов] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 28 февр. – С. 21 : фот.

1642. Ефанова М. Харьковчан снимает скрытая камера : [о харьков. фотохудож. Д.Следюке] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 25 июля. – С. 20 : фот.

1643. Ефанова М. Харьковский фотохудожник в совершенстве овладел китайскими палочками : [В.Оглоблин] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 12 дек. – С. 20 : фот.

1644. Ковальская Е. Фотограф собирается вытащить на свет пикантные истории : [в еврейском культур. центре "Бейт Дан" открывается фотовыставка "Пикантные истории о Харькове и харьковчанах"] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 1 авг. – С. 20 : фот.

1645. Педан М. "Переход к цивилизованной жизни повлечет за собой и процесс нормализации культуры" : [беседа с фотографом М.Педаном. Родился и вырос в Харькове, с 1990-х гг. живет в Стокгольме / записал Р.Оноприенко] // Зеркало недели. – 2015. – 16 мая. – С. 16 : 3 фот.

1646. Стрельник И. В "Семейный альбом" попали старые снимки Павлового Поля : [в Харькове ищут интерес. снимки горожан на фоне узнаваемых мест города. Презентация альбома, в котором можно будет увидеть, как менялся архит. облик Первой столицы, запланирована на День города] / И.Стрельник // Вечер. Харьков. – 2015. – 7 апр. – С. 6.

1647. Харьков. Прошлое и настоящее = Kharkov. The past and the present : [фотоальбом]. – Харьков : Дом рекламы, 2014. – 223 с. : ил.

1648. Шматченко Ю. Вимушено інтегровані: як переселенці сприймають нове місто-домівку : [фотовиставка "Харків. Два погляди". Автори: переселенка А.Поміркованна і харків'янка К.Дербілова] / Ю.Шматченко // Слобід. край. – 2015. – 3 груд. – С. 5 : фот.

Прикладне мистецтво. Художні промисли

1649. Адаменко О. У Харьковской области появилась карта крестиком : [мастера и художники Харьков. обл. создали трехметр. картину региона, состоящую из 27 вышитых фрагментов] / О.Адаменко // Вести. – 2015. – 14 мая. – С. 11.

1650. Анничев А. Предрассветные образы Аллы Рукавицыной : [о персон. выставке батика А.Рукавицыной] / А.Анничев // Время. – 2015. – 20 окт. – С. 7 : фот.

1651. Артеменко А. "Я візьму той рушник..." : [про секрети вишивання розповіла визнана майстриня укр. вишиванки А.Артеменко / записав А.Живагін] // Голос Лозівщини. – 2015. – 10 квіт. – С. 3 : фот.

1652. Виставка Олени Щемур відкрилася у краєзнавчому музеї : [мешканка с. Піщанка працює в техніці петриківського розпису] // Вісті Красноградщини. – 2015. – 15 трав. – С. 8 : 2 фот.

1653. Волкова Е. Шерлок Холмс с клювом и Хоббит с колючками : [стоматолог Я.Голова создает из шерсти скульптуры животных] / Е.Волкова // Сегодня. – 2015. – 3 июля. – С. 9 : фот.

1654. Волкова Е. Вырезал образ Иисуса из арбуза и Будду из тыквы : [фрукты и овощи в руках С.Емелина превращаются в цветы и объем. портреты реал. людей. Этот вид творчества назыв. карвингом] / Е.Волкова // Сегодня. – 2015. – 14 авг. – С. 9 : 9 фот.

1655. Волкова Е. "Ауди" из конфет и букеты с сюрпризом : [харьковчанка Е.Грин создает сюрпризы и сувениры весом в несколько кг из конфет] / Е.Волкова // Сегодня. – 2015. – 20 авг. – С. 33 : 7 фот.

1656. Волкова Е. Рисуєт бисером розы и сов : [жительница пос. Буды Харьков. обл. Е.Осокина] / Е.Волкова // Сегодня. – 2015. – 10 сент. – С. 33 : 13 фот.

1657. Вышивка может стать судьбоносной : [харьковчанка С.Сунко вышивает картины, которые делают людей счастливыми] // Харьков. известия. – 2015. – 5 нояб. – С. 5 : фот.

1658. Вільхівська Л. Мельниківські майстрині : [у Валків. краєзнав. музеї проходить виставка трьох мельників. вишивальниць – Л.І.Вовк, В.М.Бездітко, В.П.Зінченко] / Л.Вільхівська // Сіл. новини. – 2015. – 3 січ. – С. 3 : 3 фот.

1659. Вільхівська Л. І кожна вишивка – мов пісня... : [у Валків. краєзнав. музеї проходить виставка майстринь: Н.М.Лошкарьової та О.Д.Кульбаки] / Л.Вільхівська // Сіл. новини. – 2015. – 7 берез. – 2 фот.

1660. Вінніченко Н. Захоплення до душі : [Н.А.Губанова – майстер вишивки з Красного Кута] / Н.Вінніченко // Промінь. – 2015. – 25 лип. – С. 7 : 2 фот.

1661. Галаур В. У кожної ляльки-мотанки є душа : понад двісті прадавніх оберегів зібрала в Харкові обл. експозиція "Витоки" / В.Галаур // Уряд. кур'єр. – 2015. – 23 груд. – С. 20 : фот.

1662. Голубнича О. Світ краси та гармонії у вишиванках Галини Бойченко : [150 робіт майстрині виставлені в Зміїв. краєзнав. музеї] / О.Голубнича // Вісті Зміївщини. – 2015. – 26 черв. – 2 фот.

1663. Гуріна В. Як гартується успіх : [про участь майстрів приклад. мистецтва у Великому Слобожанському ярмарку] / В.Гуріна // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 19 верес. – С. 12 : 4 фот.

1664. Ефанова М. Мастера Сахновщини вишили местную тюрьму : [все р-ны Харьков. обл. стали соавт. уникал. вышитой карты] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 14 мая. – С. 2 : фот.

1665. Ефанова М. Харьковская художница делает картины из продуктов : [А.Павленко создает картины из всего, что можно приклеить] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 27 июня. – С. 20 : фот.

1666. Живагін А. З любов'ю до життя : [про майстра вишивки А.Артеменко з м. Лозова] / А.Живагін // Голос Лозівщини. – 2015. – 23 січ. – С. 7 : 6 фот.

1667. Кадомская Е. В Харькове расписывают гигантское яйцо : [почти двухметр. слобожан. писанку представят на Всеукр. конкурсе "Регионал. яйцо"] / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 28 марта. – С. 1 : фот.

1668. Косяк А. Искусство, вызывающее восхищение : [в б-ке им. В.Белинского прошла выставка картин-вышивок А.С.Лаптевой] / А.Косяк // Слово ветерана. – 2015. – 10-16 июля (N 27). – С. 6 : фот.

1669. Логвіна Т. Из ткани, сіна та любові створюються ляльки-обереги : [в Зміїв. краєзнав. музеї відкрилася виставка "Світ нар. творчості. Ляльки-мотанки" майстрині Т.Денисової] / Т.Логвіна // Вісті Зміївщини. – 2015. – 17 квіт. – 3 фот.

1670. Макаренко А. Кружева из скорлупы – подарки на сотни лет : [харьков. мастерица писанок И.Моисеева] / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 6 апр. – С. 9 : 10 фот.

1671. Макаренко А. Из дерева: салон "Волги" и "Вечная дорога жизни" : [харьковчанин Р.Грюк превращает

дерево в скульптуры, объем. картины, необыч. мебель] / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 20 июля. – С. 9 : 7 фот.

1672. Макаренко А. Натюрморты и "поцелуй" на картинах из кожи : [харьков. декоратор Л.Полевич создала коллекцию сумок, разрисов. худож. кистями] / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 23 июля. – С. 33 : 7 фот.

1673. Макаренко А. Хамелеон и дети из мака, кофе и ракушек : [харьков. худож. А.Павленко создает картины с помощью зубочисток] / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 9 июня. – С. 33 : 7 фот.

1674. Макаренко А. "Живые" куклы с игрой и сюжетом : [куклы харьковчанки А.Кроповинской] / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 15 окт. – С. 33 : фот.

1675. Макаренко А. Куклы из детской мечты : [о харьковчанке И.Парасочке, увлекающейся созданием тедди-долл – изделий с телом мягких игрушек и головой кукол] / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 4 дек. – С. 9 : 8 фот.

1676. Субота В. Погляд з дитинства : у вистав. центрі "Бузок" триває виставка автор. ляльки "Час чудес" дизайнера, викладача дит. арт-студії С.Денисової / В.Субота // Культура і життя. – 2015. – 6-12 лют. (N 6). – С. 20 : фот.

1677. Хижная М. Харьковская рукодельница мастерит подсвечники из шерсти : [валяльщица Н.Висягина] / М.Хижная // Вечер. Харьков. – 2015. – 17 янв. – С. 21 : фот.

1678. Шульга А. Сказочные добряки с душой : харьковчанка [И.Жила] превращает комки шерсти в забавных сов и бульдогов / А.Шульга // Сегодня. – 2015. – 17 февр. – 13 фот.

1679. Шульга А. Усатые куклы из глины и любимых сказок : [харьковчанка З.Мисько создает куклы, стилизован.

под старину] / А.Шульга // Сегодня. – 2015. – 17 марта. – С. 9 : 7 фот.

1680. Шульга А. Вышивку соломой оценил президент : харьков. студент [И.Лашко] создает картины из пшенич. нитей / А.Шульга // Сегодня. – 2015. – 8 апр. – С. 9 : 8 фот.

1681. Шульга А. Из "фарфоровой" ткани : [харьковчанка Т.Крикун создает уникал. куклы] / А.Шульга // Сегодня. – 2015. – 13 мая. – С. 9 : 5 фот.

Музичне життя

1682. Адамович Т. Карл Черни. Не только этюды... : [итоги обл. фортепиан. фестиваля-конкурса] / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 26 февр. – С. 4 : 3 фот.

1683. Анничев А. Такую музыку хочется слушать как можно дольше : [завершился фестиваль мир. нар. и классич. музыки им. Н.Д.Леонтовича] / А.Анничев // Время. – 2015. – 22 дек. – С. 7 : фот.

1684. Богданова Л.Д. Из истории становления и развития музыкально-теоретического образования в музыкальных классах и музыкальном училище при Харьковском отделении Императорского русского музыкального общества (1871–1917) / Л.Д.Богданова // 3 музично-педагогічного досвіду : зб. ст. Вип. 1 / Харків. муз. училище ім. Б.М.Лятошинського. – Харків, 2008. – С. 19-31.

1685. Евина Т. К юбилею композитора : [50-лет. юбилей отметила композитор, певица, хормейстер Л.Вишневская] / Т.Евина // Харьков. известия. – 2015. – 27 янв. – С. 4 : фот.

1686. Ефанова М. Традиционным местом кобзарей были Конный рынок и Благбаз : [Слобожанщина была

эпицентром кобзар. искусства] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 14 февр. – С. 20 : фот.

1687. Ефанова М. "Виртуозы Слобожанщины" не хотят объединяться с филармонией / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 4 апр. – С. 20 : фот.

1688. Ефанова М. Харьков стал свидетелем грандиозной музыкальной баталии : [два симфон. оркестра – харьков. "Виртуозы Слобожанщины" и одес. Hardy Orchestra – устроили соревнование на сцене ХНАТОБа] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 23 мая. – С. 20 : фот.

1689. Ефанова М. Классическая музыка вызывает привыкание : [к новому сезону харьков. филармония готовит несколько муз. проектов] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 11 июля. – С. 21 : фот.

1690. Ефанова М. Музыкант играет на передовой на трубе с глушителем : [о харьков. музыканте К.Олейнике] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 23 июля. – С. 2 : фот.

1691. Ефанова М. Дети приходят в восторг от грохота литавр : [благотворит. фонд "Харьков. ассамблеи" приглашает детей в увлекат. путешествие в мир. классич. музыки] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 6 сент. – С. 20 : фот.

1692. Ефанова М. Секрет скрипки Страдивари разгадан? : [мастер-исследователь муз. инструментов В.Тимошенко уверяет, что проник в тайну ит. мастеров] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 26 сент. – С. 20 : фот.

1693. Инина А. "Виртуозы Слобожанщины" возвращаются : [симфон. оркестр открыл новый сезон] / А.Инина // Харьков. известия. – 2015. – 17 сент. – С. 4 : фот.

1694. Казакова Т. Конкурс молодых дарований : [XII открытый конкурс молодых музыкантов-исполнителей и

композиторов "Харьков. ассамблеи"] / Т.Казакова // Харьков. известия. – 2015. – 16 мая. – С. 7 : фот.

1695. Казакова Т. Счастливое число 13 : [в Харькове прошел XIII Всеукр. конкурс юных исполнителей им. Бетховена] / Т.Казакова // Харьков. известия. – 2015. – 13 июня. – С. 7 : фот.

1696. Казакова Т. Прогулка с Генделем : [в малом зале ХНАТОБа состоялось открытие 22-го междунар. фестиваля "Харьков. ассамблеи – противление злу искусством"] / Т.Казакова, В.Иванова // Харьков. известия. – 2015. – 29 сент. – С. 6 : фот.

1697. Казакова Т. Нескучный Бах, или Подвиг во имя искусства : ["Харьков. ассамблеи. Противление злу искусством"] / Т.Казакова // Харьков. известия. – 2015. – 22 окт. – С. 6 : 2 фот.

1698. Калинин С. Музыкант собирается провести отпуск в органном зале : [беседа с солистом-органистом Харьков. обл. филармонии С.Калининым / записала М.Ефанова] // Вечер. Харьков. – 2015. – 6 июня. – С. 21 : фот.

1699. Ковальская Е. Музыканты изучают предпочтения слушателей в Интернете : [Молодеж. акад. симфон. оркестр "Виртуозы Слобожанщины" показал харьковчанам спектакль, в котором действуют сразу два гл. героя – серьез. симфон. музыка и песок] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 24 янв. – С. 21 : фот.

1700. Ковальская Е. Директор филармонии дирижировал бокалом с шампанским : [Акад. симфон. оркестр Харьков. обл. филармонии вернулся из междунар. турне] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 14 февр. – С. 21 : фот.

1701. Ковальская Е. "Виртуозы Слобожанщины" открыли новый концертный сезон / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 12 сент. – С. 20.

1702. Ковальская Е. В концертных залах прозвучит гуманная музыка : ["Харьков. ассамблеи"] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 26 сент. – С. 21 : фот.

1703. Костенко О.О. Історична довідка про розвиток цимбалів у Харкові / О.О.Костенко // 3 музично-педагогічного досвіду : зб. ст. Вип. 1 / Харків. муз. училище ім. Б.М.Лятошинського. – Харків, 2008. – С. 45-49.

1704. МАСО "Слобожанский": новый сезон : [оркестр проведет серию концертов из цикла "Сотня славных композиторов" и представит множество др. муз. проектов] // Харьков. известия. – 2015. – 28 июля. – С. 6 : фот.

1705. Пришли деньги на органнй зал филармонии : [выделено 58 млн грн из Госфонда регион. развития] // Вести. – 2015. – 30 нояб. – С. 8.

1706. Стецюн Н. Фестиваль в расцвете лет : [беседа с рук. харьков. делегации на Междунар. фестивале "Киев Music Fest"–2014 Н.Стецюном / записала М.Чайка] // Харьков. известия. – 2015. – 16 янв. – С. 6.

1707. Шубина О. Музыкальный сувенир от Харьковской оперы : [празднич. концерт ко Дню св. Николая открывает череду новогод. карнавалов] / О.Шубина // Время. – 2015. – 15 дек. – С. 8 : 2 фот.

1708. Щетинский А. Украинская панорама от Александра Щетинского : [беседа с укр. композитором А.Щетинским, новые произведения которого слышали в США, Голландии, Германии и Австрии / записала Ю.Бентя] // День. – 2015. – 18-19 сент. – С. 22 : 2 фот.

1709. Янко Ю. Європа покорена : [гл. дирижер и дир. Харьков. обл. филармонии рассказал об участии Харьков. симфон. оркестра в Рождествен. фестивале классич. музыки в Испании] / Ю.Янко // Харьков. известия. – 2015. – 19 февр. – С. 5.

1710. Янко Ю. Ренесанс філармонії : [бесіда з дир. Харків. обл. філармонії Ю.Янком / записав В.Субота] // Культура і життя. – 2015. – 11-17 груд. (N 37-40). – С. 10-11 : 5 фот.

Музичні школи

1711. Адамович Т. Где музыка берет начало : [в ДК милиции прошел концерт силами Харьков. дет. муз. шк. N 5 им. Римского-Корсакова] / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 30 мая. – С. 5 : фот.

1712. Адамович Т. Шоу юных талантов : [уч-ся Харьков. дет. шк. искусств N 6 в рамках творч. отчета "Україна – це ми!" представили шоу "Моє ім'я – то Надія! Моє ім'я – то Любов!". Концерт прошел на сцене концерт. зала "Украина"] / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 28 мая. – С. 5 : 2 фот.

1713. Більше ніж школа: ХССМШі у спогадах випускників : [до 70-річчя Харків. середньої спеціаліз. муз. шк.-інтернату]. – Харків : Планета-Прінт, 2013. – 131 с.

1714. З музично-педагогічного досвіду : зб. ст. Вип. 1 / Харків. муз. училище ім. Б.М.Лятошинського ; упоряд. : Г.Г.Газдюк, Г.І.Ганзбург ; за заг. ред. А.С.Зареченської. – Харків : Сага, 2008. – 186 с.

1715. Иванова Л. Подмостки харьковской эстрады : [беседа с педагогом Харьков. муз. уч-ща им.

Б.Н.Лятошинского Л.Ивановой / записала М.Чайка)] // Харьков. известия. – 2015. – 21 апр. – С. 5 : фот.

1716. Казакова Т. Музыка с пропиской в ХССМШИ : [Харьков. сред. спец. муз. шк.-интернат] / Т.Казакова // Харьков. известия. – 2015. – 15 дек. – С. 5 : 4 фот.

1717. Колесникова З. Сквозь призму украинской музыки, или Воспитание по партитуре : [беседа с дир. дет. муз. шк. N 13 им. Н.И.Коляды З.Колесниковой / записала М.Чайка] // Харьков. известия. – 2015. – 14 марта. – Фот.

1718. Протектор И. Старейшая музыкальная школа Украины : [муз. шк. N 1 им. Людвига ван Бетховена в 2012 г. отметила 90-летие] / И.Протектор // Слово ветерана. – 2015. – 26 июня-2 июля. – С. 6 : фот.

Театри

1719. Адамович Т. Чтобы добро побеждало не только в сказках : [актеры Харьков. волонтер. соц. интеграц. театра "Дорогою добра" представили спектакль "Питер Пен"] / Т.Адамович // Харьков. известия. – 2015. – 21 апр. – С. 4 : фот.

1720. Анничев А. Фестиваль завершился, оставив приятное послевкусие : [IV междунар. фестиваль театров малых форм "Театроник"] / А.Анничев // Время. – 2015. – 7 нояб. – С. 8 : фот.

1721. Анничев А. Валентинов день еще не наступил, а тринадцать невест уже на пороге : [в Харькове родился еще один негос. театр под назв. "В две руки"] / А.Анничев // Время. – 2015. – 3 дек. – С. 8 : фот.

1722. Анничев А. Трое в одной квартире и два обманутых мужа где-то рядом... : [в театре "Новая сцена" –

премьера спектакля "Муж на час"] / А.Анничев // Время. – 2015. – 17 дек. – С. 7 : фот.

1723. Евина Т. Легенда мистической тайны : [харьков. независимый театр "Прекрасные цветы" представил премьер. постановку "Дракула"] / Т.Евина // Харьков. известия. – 2015. – 30 мая. – С. 8 : фот.

1724. Коваленко Ю. Спектакль как диалог с душой ребенка : [в харьков. негос. Театре "P.S." состоялась премьера для детей – сказка "Честное слово Дракончика Апчхи"] / Ю.Коваленко // Харьков. известия. – 2015. – 13 янв. – С. 4.

1725. Коваленко Ю. В диалоге с Вильямом Шекспиром и Вуди Алленом : в театре "P.S." состоялась премьера – "Экс-комеди в летнюю ночь, или Какой дурной весь род людской" / Ю.Коваленко // Харьков. известия. – 2015. – 17 дек. – С. 5 : 3 фот.

1726. Макаренко А. Поразил поляков Шопеном из блессток : харьковчанин VLODYR прошел в финал популяр. пол. шоу талантов, покоров публику и жюри скорост. рисованием с креатив. подходом / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 27 нояб. – С. 9 : 6 фот.

1727. Победителем конкурса "Современная британская драма на украинской сцене" стала харьковчанка : [О.Турутя-Прасолова – харьков. режиссер, худож.-постановщик ряда спектаклей в Черновиц., Полтав., Одес. обл. театрах кукол и харьков. театре "Прекрасные цветы"] // День. – 2015. – 5 авг. – С. 11 : фот.

1728. Попудренко Ю. Эксперимент "на стыке" театра и музыки : ["Я и Села Брук" – театр.-муз. эксперимент. фреш-фестиваль уже несколько лет проходит в Харькове] / Ю.Попудренко // Харьков. известия. – 2015. – 7 марта. – С. 8 : 3 фот.

1729. Сомова О. "Кімната Т" : [бесіда з режисером театру "Кімната Т" О.Сомовою / записав А.Славянський] // Товарищ. – 2015. – Сент. (N 4). – С. 15.

1730. Субота В. Малі форми і великі можливості : у харків. Будинку актора відбувся міжнар. театр. фестиваль малих форм "Театронік" / В.Субота // Культура і життя. – 2015. – N 1-2. – С. 20 : фот.

1731. Субота В. Велика популярність малих форм : [міжнар. фестиваль "Театронік"] / В.Субота // Культура і життя. – 2015. – 13-19 листоп. – С. 16 : 2 фот.

1732. "Театр – не отображающее зеркало, а увеличительное стекло" : [Малый Театр Марионеток берет свое начало с 29 сент. 2013 г.] // Товарищ. – 2015. – Июнь (N 1). – С. 19 : 2 фот.

Харківський академічний російський драматичний театр ім. О.С.Пушкіні

1733. Ефанова М. Женские бюстгальтеры мешают мужчинам ходить : [о гример. участке театра и его нач. И.Денисовой] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 21 марта. – С. 20 : фот.

1734. Ковальская Е. В разгар лета в Харьков пожаловал Святой Валентин : [состоялась премьера спектакля "Ночь Святого Валентина" по пьесе одес. драматурга А.Марданя] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 27 июня. – С. 21 : фот.

1735. Шульга А. Раритет из огня и кресла от Кучмы : [за кулисами театра: коллекция старин. программ, костюмы, реквизиты] / А.Шульга // Сегодня. – 2015. – 24 февр. – С. 9 : 8 фот.

**Харківський національний академічний
театр опери та балету ім. М.В.Лисенка**

1736. Анничев А. Мультик, фанерный олень и мерседес... : [рец. на балет "Снежная королева"] / А.Анничев // Время. – 2015. – 19 нояб. – С. 7 : 2 фот.

1737. Анничев А. Харьковская версия "Кармен": ожившая реликвия / А.Анничев // Время. – 2015. – 24 нояб. – С. 7 : 2 фот.

1738. Болдырев В. Театр как модель идеального мира : [беседа с худож. рук. театра В.Болдыревым / записала Ю.Коваленко] // Харьков. известия. – 2015. – 26 марта. – С. 5.

1739. Дорофеева И. "Звезды мирового балета" : [беседа с балетмейстером–репетитором И.Дорофеевой / записала Ю.Коваленко] // Харьков. известия. – 2015. – 25 апр. – С. 7 : фот.

1740. Ефанова М. Экскурсии в театре проводит дружелюбный призрак оперы : [театр организывает экскурсии в загадоч. мир закулисья] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 21 февр. – С. 20 : фот.

1741. Ефанова М. Юный виртуоз играет на балалайке сложную классику : [на сцене театра выступили ученики харьков. муз. шк. и симфон. оркестр театра] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 11 апр. – С. 20 : фот.

1742. Ефанова М. Из любви к Харькову звезды оперы и балета отказались от гонораров : [в нач. октября ХНАТОБ им. Н.Лысенко отмечает три грандиоз. юбилея и подарит зрителям фестиваль "ВостокОпера"] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 3 окт. – С. 20 : фот.

1743. Ефанова М. Грандиозный проект вырос из обычного экзамена : [театр совместно с Дет. балет. театром

презентует прем'єру нового сезону – балет-казку "Пітер Пен"] / М.Ефанова // Вечер. Харків. – 2015. – 31 окт. – С. 20 : фот.

1744. Ефанова М. Актери ищут женихов и невест : [в театре им. Шевченко покажут новую комедию "Жениха вызывали?", а на малой сцене оперного состоится шуточ. представление "Чертова дюжина"] / М.Ефанова // Вечер. Харків. – 2015. – 14 нояб. – С. 20 : фот.

1745. Зеленская Д. Кармен : [прем'єра "Кармен" в Харків. опере стала аншлагом] / Д.Зеленская // Товарищ. – 2015. – Июль (N 2). – С. 19 : фот.

1746. Зеленская Д. В Оперном – спектакли с титрами и качественным светом : [в театре установили яп. цифровой пульт управления] / Д.Зеленская // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 10 нояб. – С. 6.

1747. Ильина Д. "Юбилей – очень трудное дело, но попробуй обойти..." : [в театре состоялся променад-концерт в честь 70-лет. юбилея бессмен. залита А.И.Чепалова] / Д.Ильина // Харків. известия. – 2015. – 8 дек. – С. 6 : 3 фот.

1748. Калоян А. Харків. "Кармен". XXI век : [беседа с постановщиками оперы-шлягера "Кармен" Ж.Бизе А.Калояном, А.Лапиным и В.Плоскиной / записала Ю.Коваленко] // Харків. известия. – 2015. – 30 мая. – С. 5 : фот.

1749. Коваленко Ю. Фотолетопись за полвека : [к 80-летию театр. фотохудож. и бывшего солиста балета В.Гордина] / Ю.Коваленко // Харків. известия. – 2015. – 25 апр. – С. 7 : фот.

1750. Коваленко Ю. Харьковская чайковскиана : [к 175-летию со дня рожд. П.Чайковского в ХНАТОБе им. Н.Лысенко состоится показ. избр. спектаклей на музыку

композитора] / Ю.Коваленко // Харьков. известия. – 2015. – 9 июня. – С. 5 : фот.

1751. Коваленко Ю. Баритон, задающий тон : [о худож. рук. театра, нар. арт. Украины, проф. ХНУИ им. И.Котляревского В.Болдыреве] / Ю.Коваленко // Харьков. известия. – 2015. – 25 июня. – С. 5 : 4 фот.

1752. Коваленко Ю. Оперная героиня нового поколения : [о солистке театра К.Бахритдиновой] / Ю.Коваленко // Харьков. известия. – 2015. – 14 июля. – С. 5 : 3 фот.

1753. Коваленко Ю. Мастера театра о таинстве воплощения Снежной Королевы : [премьера балет. спектакля "Снежная Королева"] / Ю.Коваленко // Харьков. известия. – 2015. – 29 окт. – С. 5 : 4 фот.

1754. Коваленко Ю. Со щитом князя Игоря: тогда и сейчас : ["Князь Игорь" – спектакль масштаб., академ., классич. (реж. В.Лукашев)] / Ю.Коваленко // Харьков. известия. – 2015. – 17 окт. – С. 7 : 4 фот.

1755. Коваленко Ю. Вся его жизнь – игра! : [в ХНАТОБе шла "Пиковая дама". В роли Германа В.Галузин – звезда мировой оперы] / Ю.Коваленко // Харьков. известия. – 2015. – 6 окт. – С. 5 : 3 фот.

1756. Коваленко Ю. "Кармен" как нескончаемый праздник премьеры / Ю.Коваленко // Харьков. известия. – 2015. – 26 нояб. – С. 5 : 3 фот.

1757. Коваленко Ю. Заздравная в честь Алексея! : [звание "Засл. арт. Украины" присвоено солисту-вокалисту А.Сребницкому] / Ю.Коваленко // Харьков. известия. – 2015. – 28 нояб. – С. 7 : 4 фот.

1758. Ковальская Е. Титанический труд балерин остается за кадром : [в фойе театра открылись две выставки, в

которых харьков. худож. воспевают изящ. классич. искусство и труд балерин] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 25 апр. – С. 20 : фот.

1759. Ковальская Е. В. Оперном театре намечается масштабная поножовщина : [театр завершает сезон премьерой оперы Ж.Бизе "Кармен"] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 20 июня. – С. 20 : фот.

1760. Субота В. На кошти гранту : [введено в експлуатацію нове обладнання з упр. сцен. світлом. Виставу "Болеро Карміні Бурана", де вперше було використане нове обладнання, відвідав міністр культури України В.Кириленко та Надзвичайн. і Повноваж. Посол Японії в Україні] / В.Субота // Культура і життя. – 2015. – 13–19 листоп. – С. 15.

1761. Субота В. "Снігова королева" їде до Бельгії : [прем'єра балету] / В.Субота // Культура і життя. – 2015. – 11-17 груд. (N 37-40). – С. 11 : фот.

1762. Чепалов А. "Восток OPERA" – новый бренд в фестивальном пространстве Украины : [театр открыл 140-й сезон междунар. фестивалем] / А.Чепалов // День. – 2015. – 16-17 окт. – С. 15 : фот.

1763. Чепалов А. Свет на сцену : [театр готовится к юбилеям : 90-летие организации первого нац. гос. опер. театра, 140-летие образования стационар. опер. театра в городе и 225-летие показа в Харькове первого театр. зрелища] / А.Чепалов // День. – 2015. – 17 сент. – С. 10 : фот.

1764. Шубина О. Мировая премьера: "Снежная Королева" балетного царства / О.Шубина // Харьков. известия. – 2015. – 21 нояб. – С. 7 : фот.

1765. Шубина О. "Снежная королева": уникальный проект ХНАТОБа и бельгийской "Classical Productions" / О.Шубина // Время. – 2015. – 10 нояб. – С. 2 : фот.

1766. Шубина О. Не призрак он, а повелитель муз! : (по следам променад-концерта "Прогулки с "призраком оперы") : [к юбилею бессмен. завлита театра А.Чепалова] / О.Шубина // Время. – 2015. – 5 дек. – С. 8 : 2 фот.

Харківський державний академічний драматичний театр ім. Т.Г.Шевченка

1767. Анничев А. Артисткой стать не мечтала – была уверена, что обязательно ею будет : [нар. арт. Украины Л.Платонова] / А.Анничев // Время. – 2015. – 29 окт. – С. 7 : 2 фот.

1768. Грабар Н. Спогади про "Березіль" : [у фондів колекції музею М.Старицького значну частину складають матеріали про "Березіль", постать Л.Курбаса, листи, фото, документи, спогади. Найбільша за чисельністю група – листування з акторами театру І.Стешенко, яка присвятила театр. сцені близько 30-ти років] / Н.Грабар // Культура і життя. – 2015. – 20 листоп. – С. 14 : 6 фот.

1769. Губанова А. "Антигона у Нью-Йорку" : [прем'єра вистави] / А.Губанова // Товарищ. – 2015. – Июль (N 2). – С. 18.

1770. Губанова А. "На початку і наприкінці часів" : [театр відкрив 94-й сезон прем'єрою вистави] / А.Губанова // Товарищ. – 2015. – Окт. (N 5). – С. 6.

1771. Евсюков Ю. "...Я – оптимист и поэтому прорываюсь сквозь сатанизм" : [беседа с актером театра, препод. Харьков. ун-та искусств Ю.Евсюковым / записала М.Мастер] // Харьков. известия. – 2015. – 13 янв. – С. 6.

1772. Ефанова М. Шевченковцы презентуют спектакль об упрямой бабке : [театр открывает сезон

премьерой спектакля "В начале и в конце времен"] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 19 сент. – С. 20.

1773. Инина А. Сезон начинается с премьеры : [театр открыл новый 94-й театр. сезон премьерой спектакля "В начале и в конце времен"] / А.Инина // Харьков. известия. – 2015. – 19 сент. – С. 10 : 3 фот.

1774. Коваленко Ю. Черный и белый Мефистофели Степана Пасечника : [режиссер театра отмечает свое 50-летие] / Ю.Коваленко // Харьков. известия. – 2015. – 31 янв. – Фот.

1775. Коваленко Ю. Режисер у полудень віку : [про засл. діяча мистецтв України, реж. С.Пасічника] / Ю.Коваленко // Культура і життя. – 2015. – 30 січ.-5 лют. (N 5). – С. 10 : фот.

1776. Коваленко Ю. Трагикомедия Гамлета наших дней : [премьера спектакля "Танго" С.Мрожека в постановке С.Пасечника] / Ю.Коваленко // Харьков. известия. – 2015. – 2 апр. – С. 5.

1777. Коваленко Ю. Трагикомедия высоковольтного напряжения : [театр открыл 94-й сезон премьерой спектакля по пьесе укр. драматурга П.Арье "На початку і наприкінці часів"] / Ю.Коваленко // Харьков. известия. – 2015. – 3 окт. – С. 7 : 3 фот.

1778. Коваленко Ю. Евгений Моргун: "Не нарікаю я на Бога..." : [Е.Моргун – актер театра – признан лучшим в номинации лучший молодой актер Харькова] / Ю.Коваленко, Е.Титов // Харьков. известия. – 2015. – 3 дек. – С. 5 : фот.

1779. Коваль Ю. Харьковская "Антигона": Варшава–Познань–Киев : [о премьер. спектакле "Антигона из Нью-Йорка"] / Ю.Коваль // Харьков. известия. – 2015. – 13 июня. – С. 7 : фот.

1780. Плаксин Е. Юбилей театрального босса : [беседа с актером театра, гл. Дедом Морозом Харькова Е.Плаксыным / записала М.Чайка] // Харьков. известия. – 2015. – 31 марта. – С. 6.

1781. Стефан О. Актер в поисках утраченного рая : [беседа с бывшим актером театра (1987–1996) О.Стефаном / записала Ю.Коваленко] // Харьков. известия. – 2015. – 10 нояб. – С. 5 : 3 фот.

1782. Стеценко О. На грани конца и начала театральных сезонов : [беседа с режиссером, засл. арт. Украины О.Стеценко / записала Ю.Коваль] // Харьков. известия. – 2015. – 4 июля. – С. 7 : 2 фот.

1783. Шульга А. Призрак Леся Курбаса и спички от поклонника : [за кулисами театра – музей, костюмер. цех] / А.Шульга // Сегодня. – 2015. – 16 марта. – С. 9 : 6 фот.

Харківський театр для дітей і юнацтва

1784. Зеленская Д. Немцы ставят спектакль по Жадану в харьковском ТЮЗе : [нем. режиссер М.Бартль и худож. Ф.Кифер на сцене театра воплощают роман "Депеш Мод"] / Д.Зеленская // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 25 сент. – С. 6.

1785. Коваленко Ю. Евроинтеграционные вариации юбилейного сезона : [состоялась премьера спектакля "Уфти-Туфти" по мотивам сказок англичанки Б.Поттер] / Ю.Коваленко // Харьков. известия. – 2015. – 19 марта. – С. 5.

1786. Коваленко Ю. ТЮЗ шагает в Европу через малую сцену : [в театре открыта малая сцена] / Ю.Коваленко // Харьков. известия. – 2015. – 7 мая. – С. 7 : 4 фот.

1787. Коваленко Ю. На воздушном шаре через Черное море : [театр со спектаклем "Веселые приключения Незнайки" принял участие в театр. фестивале в турец. г. Трабзон] / Ю.Коваленко // Харьков. известия. – 2015. – 16 мая. – С. 7 : 2 фот.

1788. Коваленко Ю. Актуальный формат Театра для детей и юношества : [премьера спектакля "Депеш Мод"] / Ю.Коваленко // Харьков. известия. – 2015. – 3 нояб. – С. 5 : 3 фот.

1789. Коваленко Ю. Обновленный экипаж корабля Фракасса : [спектакль "Капитан Фракасс"] / Ю.Коваленко // Харьков. известия. – 2015. – 24 нояб. – С. 5 : 3 фот.

1790. Ковальская Е. Харьковчан приглашают переночевать с призраками : [драматург. фестиваль-лаборатория АртТЮЗарт] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 21 нояб. – С. 21 : фот.

1791. Липківська А. Сценічна "Жаданіана" : на сцені театру відбулася прем'єра укр.-нім. проекту "Депеш Мод" / А.Липківська // День. – 2015. – 12 листоп. – С. 6 : фот.

1792. Субота В. "Депеш Мод" на театральній сцені : [прем'єра за одноймен. твором С.Жадана] / В.Субота // Культура і життя. – 2015. – 13-19 листоп. – С. 7 : 2 фот.

1793. Хижная М. Немцы придумали свою версию романа Сергея Жадана : [нем. команда ставит на сцене театра спектакль по роману С.Жадана "Депеш мод"] / М.Хижная // Вечер. Харьков. – 2015. – 3 окт. – С. 21 : фот.

1794. Янкелевич С. ИстТЮЗание "Депеш мод" : [рец. на спектакль "Депеш мод"] / С.Янкелевич // Время. – 2015. – 10 дек. – С. 7 : фот.

**Харківський державний академічний
театр ляльок ім. В.А.Афанасьєва**

1795. Анничев А. Опасные путешествия Айболита : [премьера спектакля "Айболит"] / А.Анничев // Время. – 2015. – 1 окт. – С. 7 : 3 фот.

1796. Анничев А. "Колдовство какое-то! То ли ты ведешь куклу, то ли кукла тебя..." : [коллектив театра отметил 60-лет. юбилей спектакля "Чертова мельница", премьера которого состоялась 5 дек. 1955 г.] / А.Анничев // Время. – 2015. – 8 дек. – С. 7 : 6 фот.

1797. Анничев А. Когда много талантливой красоты, страдает результат : [рец. на спектакль "Снежная королева"] / А.Анничев // Время. – 2015. – 24 дек. – С. 7 : фот.

1798. Дмитриева О. Харьковский театр кукол в интернациональных координатах : [беседа с гл. режиссером театра О.Дмитриевой / записала Ю.Коваленко] // Харьков. известия. – 2015. – 7 июля. – С. 7 : 3 фот.

1799. Ефанова М. С любимым актером случилась беда : [ведущий актер театра, нар. арт. Украины, один из лучших кукольников Украины А.Рубинский потерял слух, но продолжает играть в спектаклях гл. роли] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 23 окт. – С. 20 : 2 фот.

1800. Ефанова М. Черти являются на землю в образе депутатов разных уровней : [спектакль "Чертова мельница" уже 60 лет не сходит со сцены театра] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 19 дек. – С. 20 : фот.

1801. Коваленко Д. Ювілей з гоголівською містифікацією : [театр святкуватиме 75-річчя від його утворення виставою "Одруження" М.Гоголя в постановці

О.Дмитрієвої та Н.Денисової] / Д.Коваленко // Культура і життя. – 2015. – 6 берез. – С. 10 : фот.

1802. Коваленко Ю. "Женщина-ребенок" Виктория Мищенко / Ю.Коваленко // Харьков. известия. – 2015. – 10 февр. – С. 5 : 3 фот.

1803. Коваленко Ю. Люди и фантомы : [премьера спектакля "Женитьба"] / Ю.Коваленко // Харьков. известия. – 2015. – 28 февр. – С. 8 : фот.

1804. Коваленко Ю. Кукольник с душой кинорежиссера : [о ведущем актере театра В.Шапошникове] / Ю.Коваленко // Харьков. известия. – 2015. – 19 февр. – С. 5.

1805. Макаренко А. "Актеры" с историей : [об отдельных экспонатах музея театра] / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 4 дек. – С. 24 : 7 фот.

1806. Петренко И. Юбилей Дворца сказок : [к 75-летию театра] / И.Петренко // Харьков. известия. – 2015. – 14 марта. – С. 6.

1807. Путешествие по Музею кукол : [фонд Музея насчитывает более 11 тыс. экспонатов] // Харьков. известия. – 2015. – 10 дек. – С. 5 : 4 фот.

1808. Тесля Н. Проклятие Воланда : [извест. харьков. актер А.Рубинский второй год борется с тяжелым недугом] / Н.Тесля // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 14 нояб. – С. 9 : 2 фот.

1809. Шульга А. Дублер Бонда и "актеры" из банковского сейфа : [о Музее кукол] / А.Шульга // Сегодня. – 2015. – 31 марта. – С. 9 : 6 фот.

**Харківський академічний театр
музичної комедії**

1810. Ефанова М. Актриса музкомедии издевается над молодым коллегой : [премьера муз. спектакля для детей "Вождь краснокожих" по рассказу О.Генри] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 10 янв. – С. 21 : фот.

1811. Морозова А. Музкомедия посвящает Победе серию концертов / А.Морозова // Вечер. Харьков. – 2015. – 7 мая. – С. 20 : фот.

Естрада. Цирк

1812. Бабкин С. "Не слушаю свою музыку и считаю, что это норма" : [беседа с укр. музыкантом, участником гр. "Пятница" С.Бабкиным / записала М.Рубан] // Сегодня. – 2015. – 27 нояб. – С. 10, 23 : 5 фот.

1813. Босин А. Авторская песня в Харькове : [беседа с организаторами нового проекта "Авторская песня в Харькове" А.Босиным, В.Адаменко, А.Поповым] // Товарищ. – 2015. – Ноябрь. (N 6). – С. 24.

1814. Бурмака М. "После участия в фестивале "Червона рута" меня вызвали в органы" : [беседа с певицей М.Бурмакой / записала Т.Бахарева] // Факты и комментарии. – 2015. – 16 июня. – С. 9 : фот.

1815. Василюк Т. Дипломований рокер-хуліган : [харків. музикант М.Рубченко мітить у двадцятку кращих музикантів світу] / Т.Василюк // Слобід. край. – 2015. – 12 верес. – С. 13 : фот.

1816. Василюк Т. "Ми діти селян, геть буржуа! : як харків. гурт "Сенс" підірвав "Х-фактор" / Т.Василюк // Слобід. край. – 2015. – 21 листоп. – С. 13 : фот.

1817. Встреча с королем конференса : [в театр. гостиной "На Алексеевке" прошла встреча с засл. арт. разговор. жанра М.Крамаренко] // Харьков. известия. – 2015. – 15 дек. – С. 7 : фот.

1818. Галич Н. Перед ХНАТОБом выступят брейкдансеры из Лос-Анжелеса : [в Харькове пройдет 15-й ежегод. междунар. фестиваль брейкданса] / Н.Галич // Вечер. Харьков. – 2015. – 22 сент. – С. 4.

1819. Ганзера И. "После того как ролик на песню "Путину хана" появился в Интернете, мне пришло SMS-сообщение: "Мы тебя найдем" : [беседа с победителем талант-шоу "Голос країни" И.Ганзерой / записала Л.Музыка] // Факты и комментарии. – 2015. – 25 июня. – С. 9 : 2 фот.

1820. Гран-при у "Старого цирка" : [дет. цирк. студия вернулась из Днепропетровска с V Междунар. фестиваля дет. и юнош. эстрадно-цирк. искусства] // Харьков. известия. – 2015. – 19 дек. – С. 5 : фот.

1821. Гудзь І. Фіналістка "Х-Фактора": "Мрію відправити на шоу свою бабусю" : [В.Козакова] / І.Гудзь // Слобід. край. – 2015. – 24 жовт. – С. 13 : фот.

1822. Гуріна В. "Українська Jazz весна" : [у район. БК відбувся фест. "Укр. jazz весна", який започаткував новий щоріч. джаз. фестиваль] / В.Гуріна // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 23 трав. – 5 фот.

1823. Дубянский Г. С песней, бардовской, по жизни! : в юбилейном XXXV Всеукр. фестивале автор. песни "Осенний Эсхар-2015" приняли участие свыше 800 чел. / Г.Дубянский // Вестник Чугуевщины. – 2015. – 19 сент. – С. 1, 3 : фот.

1824. Ефанова М. Клоуны берутся рассмешить даже хронических несмеян : [о работе клоунов рассказывает лицедей Ю.Ус] / М.Ефанова // Вечер. Харьков. – 2015. – 30 апр. – С. 20 : фот.

1825. Зеленская Д. Харьковская школьница выиграла Гран-при конкурса Web Voice : [А.Иванова стала абсолют. победительницей в Междунар. интернет-конкурсе эстрад. вокала] / Д.Зеленская // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 15 июля. – С. 6 : фот.

1826. Кадомская Е. Десятилетняя школьница нацелилась на "Евровидение" : [харьковчанка Д.Галицкая заняла первое место на междунар. вокал. конкурсе "Детский Славянский базар 2015"] / Е.Кадомская // Вечер. Харьков. – 2015. – 23 июля. – С. 4 : фот.

1827. Короп М. "Я ведь не из робких. Все мне по плечу!" : [беседа с муз. исполнительницей М.Короп / записал Ю.Овдиенко] // Товарищ. – 2015. – Сент. (N 4). – С. 13.

1828. Кощеев А. [Талантливый харьковский музыкант] : [беседа с музыкантом А.Кощеевым / записал Ю.Овдиенко] // Товарищ. – 2015. – Ноябрь. (N 6). – С. 25 : фот.

1829. Крикуненко И. Наш гитарист привез победу : [М.Топчий победил в престиж. конкурсе гитаристов Gredos San Diego в Мадриде] / И.Крикуненко // Сегодня. – 2015. – 13 мая. – С. 6 : фот.

1830. Лыко Д. Согреем старый цирк своим теплом! : [беседа с зам. ген. дир. Нац. цирк. компании Украины Д.Лыко и рук. дет.-юнош. студии "Старый цирк" С.Момот / записал А.Анничев] // Время. – 2015. – 24 нояб. – С. 7 : фот.

1831. Макаренко А. Променяли турники и улицу на купол цирка : [харьков. воркауты стали артистами популяр.

фр. цирка Arlette Gruss] / А.Макаренко // Сегодня. – 2015. – 24 марта. – С. 9 : 5 фот.

1832. Морозова А. Снять маску и надеть красный нос может быть полезно каждому : [клоун. мастерская открыта в Харькове меньше года назад] / А.Морозова // Вечер. Харьков. – 2015. – 18 июля. – С. 20 : фот.

1833. Морозова А. Старый цирк просит о помощи : [из-за реорганизации в М-ве культуры Ст. цирк оказался в критич. ситуации] / А.Морозова // Вечер. Харьков. – 2015. – 12 нояб. – С. 2.

1834. Подберезкина А. "Время Визбора" : [межрегион. фестиваль бард. песни] / А.Подберезкина // Товарищъ. – 2015. – Июль (N 2). – С. 2-3 : 3 фот.

1835. Полехина Ю. Аншлаг и новая песня : [в Киеве прошел один из самых громких концертов года – выступала харьков. гр. 5'nizza] / Ю.Полехина // Сегодня. – 2015. – 7 дек. – С. 14 : 3 фот.

1836. Славянский А. Павел Кондаков : легенда харьков. андеграунда / А.Славянский // Товарищъ. – 2015. – Авг. (N 3). – С. 7.

1837. Смирин Н. "PUR:PUR" : [беседа с солисткой гр. "PUR:PUR" Н.Смириной / записал А.Славянский] // Товарищъ. – 2015. – Ноябрь. (N 6). – С. 1, 4-5.

1838. Соболев Ю. В старом харьковском цирке живет загадочный дух : [беседа с режиссером–инспектором манежа старого цирка ГП "Гос. цирк. компания Украины" Ю.Соболевым / записала М.Ефанова] // Вечер. Харьков. – 2015. – 30 мая. – С. 21 : фот.

1839. Терещенко К. Спортсмен, співак, таксист і майже Штірліц : усе про харків. відчайдуха В.Мулермана / К.Терещенко // Слобід. край. – 2015. – 24 січ. – С. 13 : 4 фот.

1840. Терещенко К. Перша циркова столиця, або Справжні пристрасті під харківським куполом : [історія харків. цирку бере свій початок у 60-х рр. XIX ст.] / К.Терещенко // Слобід. край. – 2015. – 4 квіт. – С. 13 : 4 фот.

1841. Терещенко К. Маленькі зірки великого шоу-бізнесу : [дві юні харків'янки : М.Кондратенко – учасниця телепроекту "Голос. Діти"; В.Симулик – учасниця муз. шоу "Х-Фактор"] / К.Терещенко // Слобід. край. – 2015. – 30 квіт. – С. 13 : 2 фот.

1842. Французское признание : [команду харьков. воркаутов пригласили выступить с популяр. фр. цирком Arlette Gruss] // Харьков. известия. – 2015. – 24 марта. – С. 6.

1843. Шматченко Ю. Бунтар і лірик : [талановитий харків. музикант Д.Костюк] / Ю.Шматченко // Слобід. край. – 2015. – 18 лип. – С. 13 : фот.

1844. Шматченко Ю. Зірка паркету з Харківщини: фіналісту шоу "Танцюють всі" щастить з другого разу : [уродженець Куп'янська, один з кращих бальників України В.Загоруйко] / Ю.Шматченко // Слобід. край. – 2015. – 5 верес. – С. 13 : 5 фот.

1845. Шматченко Ю. З вулиці – на арену відомого цирку : харків. воркаутери приєдналися до фр. трупи : [відомий фр. цирк Arlette Gruss запросив у своє шоу хлопців з харків. команди "Barstylers"] / Ю.Шматченко // Слобід. край. – 2015. – 26 верес. – С. 13 : 2 фот.

1846. Шмякова Т. NEFORMAT : [на базі район. ДК проходить открытый фестиваль альтернатив. музики] / Т.Шмякова, А.Осадчий // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 20 черв. – С. 12 : 9 фот.

1847. "Экзистенция" – усмирители тяжелых рифов : [о харьков. рок-группе "Экзистенция"] // Вісті Зміївщини. – 2015. – 13 січ. – Фот.

Кіномистецтво

1848. Ковальская Е. Работы "Дитятка" покажут в трех кинотеатрах / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 22 сент. – С. 2.

1849. Ковальская Е. Дети показали, как сделать мир лучше : [Междунар. дет. телефестиваль "Дитятко" подвел итоги] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 29 сент. – С. 3 : фот.

1850. Лісна Т. Харків без "Дитятка" – це несерйозно : [міжнар. дитячий телефестиваль] / Т.Лісна // Слобід. край. – 2015. – 19 лют. – С. 5.

1851. Лісна Т. "Дитятко" повертається в Харків : дит. конкурс пройде без частини учасників : [фінал Міжнар. дит. телефестивалю "Дитятко" збере в Харкові тільки укр. студії] / Т.Лісна // Слобід. край. – 2015. – 8 серп. – С. 13 : фот.

1852. Лісна Т. Діти роблять телебачення : харків. фестиваль відзначився сюрпризами : [Міжнар. дит. телефестиваль "Дитятко"] / Т.Лісна // Слобід. край. – 2015. – 29 верес. – С. 8 : 3 фот.

1853. Хижная М. Американские ребята хотят попасть на харьковский фестиваль : [стартовал отбор работ на Междунар. дет. телефестиваль "Дитятко"] / М.Хижная // Вечер. Харьков. – 2015. – 3 марта. – С. 5 : фот.

Художня самодіяльність

1854. Афанасенко В. З днем народження, "Веселі ложки"! : [30-річчя цього унікал. ансамблю урочисто відзначили на сцені Комсомол. Палацу культури] / В.Афанасенко, О.Серік // Вісті Зміївщини. – 2015. – 17 квіт. – 3 фот.

1855. Бондаренко В. Талановиті хлопці "Перфомену" : [у район. БК відбувся творчий звіт на підтвердження звання "народний" аматор. гурту "Перфоменс"] / В.Бондаренко // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 27 черв. – С. 12 : 4 фот.

1856. Волошина Л. Творчі мандри танцюристів-сахновщан / Л.Волошина // Колос. – 2015. – 30 трав. – 3 фот.

1857. Головін С. Три ювілея Віктора Теремця в один день : [про кер. нар. самодіял. хорів "Донець", "Зорецвіт", "Сударушка" В.Теремця] / С.Головін // Вестник Чугуєвщини. – 2015. – 22 авг. – С. 4 : фот.

1858. Гуріна В. Знакова подія сучасної доби: Дергачівському театру – 90! / В.Гуріна // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 28 листоп. – С. 4 : 3 фот.

1859. Гуріна В. Дергачівському театру – 90 років! / В.Гуріна // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 5 груд. – С. 12 : фот.

1860. Живагін А. Ой, вербиченько, біле личенько... : [сорок років у с. Перемога існує ансамбль укр. пісні "Вербиченька"] / А.Живагін // Голос Лозівщини. – 2015. – 13 січ. – С. 3 : фот.

1861. Касьянова С. Театр "АРТ-Є" бореться за звання "Народний" : [театр працює при район. БК] / С.Касьянова // Вісті Красноградщини. – 2015. – 27 листоп. – С. 5 : фот.

1862. Касяненко Ю. Пов'язані однією піснею : [нар. аматор. колектив "Слобожаночка", с. Пархомівка Краснокут. р-ну] / Ю.Касяненко // Промінь. – 2015. – 14 берез. – С. 7 : 2 фот.

1863. Корнієнко О. "Калинонька" підтвердила звання народного фольклорного колективу : [колектив 25 років працює на базі Лиман. БК] / О.Корнієнко // Вісті Зміївщини. – 2015. – 13 жовт. – С. 4 : фот.

1864. Лаптева Н. Вихід є завжди : [на сцені театру "АРТ-Є" район. БК – прем'єра вистави "Вихід"] / Н.Лаптева // Вісті Красноградщини. – 2015. – 10 лип. – С. 12 : 3 фот.

1865. Ляхова Н. Пісні нашої пам'яті : [у Наталиному провели конкурс пісні патріот. спрямування] / Н.Ляхова // Вісті Красноградщини. – 2015. – 8 трав. – С. 8 : 3 фот.

1866. Малєжик К. Тридцять років з ложками : [30-річ. ювілей відсвяткував дит. оркестр нар. інструментів "Веселі ложкарі" Комсомол. БК Зміїв. р-ну] / К.Малєжик // Слобід. край. – 2015. – 11 квіт : фот.

1867. Мироненко В. П'ятнадцятирічний ювілей хорового колективу "Мрія" / В.Мироненко // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 1 трав. – С. 7.

1868. Михайлів В. Грандіозний гала-концерт : [ювілейн. концерт хореограф. колективу "Слов'яночка", Великий Бурлук] / Ф.Михайлів // Рад. патріот. – 2015. – 30 трав. – 3 фот.

1869. Піснями житимем у віках : [аматор. нар. чоловіча хор. капела ім. О.Масельського (Валки)] // Сіл. новини. – 2015. – 30 трав. – Фот.

1870. Романишина О. Фестиваль детского и юношеского творчества "Весняні дзвіночки" / О.Романишина // Знамя труда. – 2015. – 25 апр. – 3 фот.

1871. Середа Т. Етно-гурт "Яри" – візитівка Краснокутщини : етно-рок гурт був створений у Краснокутську в 2013 р. / Т.Середа // Промінь. – 2015. – 7 берез. – С. 7 : фот.

1872. Середа Т. Колектив "Гротеск" – 18 років у ритмі танцю : [колектив працює на базі Козіїв. сіл. БК Краснокут. р-ну] / Т.Середа // Промінь. – 2015. – 30 квіт. – С. 7 : 3 фот.

1873. Сумцова В. 20-й юбилейный региональный конкурс "Золотая осень-2015" : [конкурс исполнителей эстрад. песни прошел в Первомайском] / В.Сумцова // Знамя труда. – 2015. – 10 окт. – 3 фот.

1874. Шапошник Е. "Зоряні мрії" : [район. конкурс-фестиваль дитячої та юнац. естрад. творчості] / Е.Шапошник // Вісті Водолажчини. – 2015. – 9 трав.

1875. Шматченко Ю. Мисливці за традиціями : краснокут. музиканти шукають натхнення у віддалених селах : [гурт "Яри" – фіналіст всеукр. фестивалю "Червона рута"] / Ю.Шматченко // Слобід. край. – 2015. – 22 серп. – С. 13 : фот.

Область в творах мистецтва

1876. [г. Изюм, г. Харьков: виды, сувенирные открытки, достопримечательности : 52 фотогр.] // Александр Мишон. Фотограф, издатель, кинематографист / А.Хильковский и др. – Харьков, 2013. – С. 156–207.

МОВА. ФОЛЬКЛОР. ЛІТЕРАТУРНЕ ЖИТТЯ

1877. Пространство литературы – путь к миру, согласию и сотрудничеству между славянскими народами :

сб. науч. тр. : по материалам VII междунар. науч.-практ. конф., 20 дек. 2012 г. / под ред. Романовского А.Г., Панфилова Ю.И. ; Нац. техн. ун-т "Харьк. политехн. ин-т". – Харьков : НТУ "ХПИ", 2013. – 431 с.

Мови народів краю

1878.СагаровськийА.А. Матеріали до діалектного словника Центральної Слобожанщини (Харківщини) : у 2 вип. Вип. 1 : А – Об'ясняться / А.А.Сагаровський ; Харк. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків : ХНУ, 2011. – 293 с.

1879.СагаровськийА.А. Матеріали до діалектного словника Центральної Слобожанщини (Харківщини) : у 2 вип. Вип. 2 : Оварійка – Ящурячий / А.А.Сагаровський ; Харк. нац. ун-т ім. В.Н.Каразіна. – Харків : ХНУ, 2013. – 309 с.

Місцевий фольклор

1880.Как быстро распознать харьковчанина? : [особенности харьков. говора] // Промінь. – 2015. – 7 трав. – С. 7.

1881.СивИ. Город, в котором говорят "тремпель"... / И.Сив // Товарищ. – 2015. – Авг. (N 3). – С. 18–19.

Літературне життя: місцеві об'єднання і гуртки

1882. Акименко В. "Вічні слова України. Нельзя запретить жить. Не можна заборонити мріяти" : [у Царедарів. НВК відбувся фінал четвертого сезону літ. проекту "Вічні слова України"] / В.Акименко // Голос Лозівщини. – 2015. – 10 лют. – С. 2 : 3 фот.

1883. Ковальская Е. Сказки помогают онкобольным детишкам верить в чудеса : [писатели, поэты, певцы и композиторы написали для детей с тяжелейшими заболеваниями сб. волшеб. светлых историй "Звездные сказки. Истории, которые помогают верить в жизнь"] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 17 окт. – С. 20 : фот.

1884. Костинский А. Клуб поэзии "АВАЛ" : [клуб был создан в февр. 2010 г.] / А.Костинский // Товарищ. – 2015. – Июнь (N 1). – С. 14 : 3 фот.

1885. Костинский А. Харьков – литературная столица мира : [беседа с поэтом, рук. клуба поэзии "Авал" А.Костинским / записал Ю.Овдиенко] // Товарищ. – 2015. – Ноябрь. (N 6). – С. 23 : 2 фот.

1886. Опришко Т. Українська літературно-художня періодика 20-х – першої половини 30-х років ХХ ст.: джерелознавчий та історіографічний аспект / Т.Опришко // Бібл. вісн. – 2015. – N 1. – С. 27-32.

1887. Третьак М. Харківське грудневе літературне паломництво : [в книгарні "Є" відбулась презентація кн. молодих поетів М.Лаюка та В.Крюгера; в Свято–Дмитріїв. храмі відбувся фестиваль християн. творчості "Обручка Катерини"] / М.Третьак // Смолоскип України. – 2015. – Січ.-лют. (N 1-2). – С. 3 : 3 фот.

1888. Трофименко Т.М. Масові заходи як різновид просвітницької діяльності Харківського літературного музею / Т.М.Трофименко // Дев'ятнадцяті Сумцовські читання : зб. матеріалів Всекр. наук. конф. "Музей як соціокультурний інститут в умовах інформаційного суспільства" (проводиться в рамках ХІХ Сумцовських читань), 18 квіт. 2013 р. – Харків, 2013. – С. 40-43.

Літературні музеї

1889. Ковальская Е. В Литературном музее ответят на множество детских "почему" : [музей презентовал выставку – интерактив. площадку для детворы под назв. "Фантастическая книга. Научное лето в кабинете профессора КрейзиФорда"] / Е.Ковальская // Вечер. Харьков. – 2015. – 13 июня. – С. 21 : фот.

Твори письменників Харківщини

1890. Владимиров Д. "Уже небо потускнело..."; "В одиночестве пустом..."; "Жизнь растрачивал впустую..."; "Вы – очень гордая..."; "От чего душа застыла?..."; "Мне сон приснился про тебя..."; "Какой сегодня дивный вечер..." : [стихи] / Д.Владимиров // Товарищъ. – 2015. – Авг. (N 3). – С. 25.

1891. "Во имя жизни, мира и любви" : лит.-худож. конкурс духов.-филос. и гражд. поэзии (прозы) : сб. работ / Харьков. гор. союз ветеранов Афганистана (воинов-интернационалистов), Единая соц. сеть г. Харькова. – Харьков : Обериг, 2014. – 191 с. : ил.

1892. Гаман В.П. Від обкомівських коридорів до коридорів Кабміну : перейти від тоталітаризму до демократизму – не поле перейти : в 3-х т. Т. 1. Обкомівські коридори. Парламентські коридори / В.П.Гаман. – Київ : Логос, 2010. – 668 с.

1893. Гарманов А.Г. Блок : [стихи] / А.Гарманов. – Харьков : Типография "Мадрид", 2013. – 230 с.

1894. Гончаров П. "Когда тени дрожат поутру..."; "Я люблю погружаться с тобой..."; "Даешь иллюзию любви..."; Весенняя экзистенция; "На рассвете великого лета..." : [стихи] / П.Гончаров // Товарищъ. – 2015. – Авг. (N 3). – С. 24.

1895. Гребенюк Т. "Не унижайте жалостью солдата..."; Проходит мимо с расчехленным знаменем..."; Сніг; "Поэты все немножко провидцы..."; "Від першого слова..."; "Єднаймося, браття!"; "Мариуполь – это Украина!..." : [стихи изюм. поета] / Т.Гребенюк // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 6 лют. – Лит. Изюм, с. 3.

1896. Губницький С. Путеводитель по городу Харькову : [стихи] / С.Губницький // Товарищъ. – 2015. – Авг. (N 3). – С. 4-5 : 8 фот.

1897. Дериземля Е. "Солнцеворот, или Однажды на Купала" : [рассказ] / Е.Дериземля // Товарищъ. – 2015. – Нояб. (N 6). – С. 26-29 : фот.

1898. Джулик В. До матері; "Тобі ромашок не приносив..."; Сповідь; "На Оболоні солов'ям..."; Онукові; Чекання; Пісня про Ізюм; Я – не дитя війни; Україні; "У місиві людських стосунків..."; Сльоза і вірність; Дружині; "В парку переляканий вітер..."; Три істини; Освідчення; Колиска; Ромашки; "Чи ти хоч раз..."; "Моя безгріховна любове..."; Туга; "Ти у мене одна..."; "А квітень..."; "Мені любов..."; Ми; Несказане; Ранок; Люблю; Хліборобське; Пора : [вірші] / В.Джулик // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 3 квіт. – С. 5 : фот.

1899. Еськов Д. Непокорная птица; Минутка позитива; Формула успеха; Розы; Творчество : [стихи] / Д.Еськов // Товарищъ. – 2015. – Июль (N 2). – С. 5 : фот.

1900. Ефремов Р. "Выходи на балкон..."; Тогда; "Посмотрю на нее..."; "Что за ночь..."; "Безупречный изгиб..."; "Надежда уйти..." : [стихи] / Р.Ефремов // Товарищъ. – 2015. – Июль (N 2). – С. 10 : фот.

1901. Жуков Д. Слезы с неба : [рассказ] / Д.Жуков // Товарищъ. – 2015. – Авг. (N 3). – С. 21.

1902. Зборовец І.В. Сюжеты для театра, кино и телевидения : очерки-эссе / И.В.Зборовец. – Харьков : Форт, 2014. – 216 с. : ил.

1903. Исмаилова А.Г. На закате : [стихи] / А.Г.Исмаилова. – Харьков : С.А.М., 2012. – 199 с.

1904. Калініна Н. Тютюнове листя : [оповідання] / Н.Калініна // Вісті Водолажчини. – 2015. – 11 лип. – С. 7 : фот.

1905. Кахович Р.В. Душа умеет говорить : сб. стихотворений / Р.Кахович. – пгт Комсомольский (Харьк. обл.) : [б.и.], 2012. – 156 с.

1906. Кедров Е. Мой Ангел, я тебя люблю... : [стихи] / Е.Кедров. – Харьков : Точка, 2012. – 333 с.

1907. Ков'ягін О. Техсіль : [поезії, оповідання] / О.Ков'ягін. – Єнакієве : Нац. Спілка письменників України, 2009. – 111 с.

1908. Коваль Т. Сборник рассказов "Цыпки" / Т.Коваль. – Харьков : Самоиздат, 2012. – 49 с.

1909. Ковальчук В. "Я брел по лужам..."; "До снегопадов..."; "Это странное чувство..."; "Остановись..."; "Машет фортуна..."; "А потом расскажут..."; "Заведу хамелеона..."; "Бурлила жизнь..."; "Что, брат,..."; "Доброе утро..."; "Господь устал..."; "Пишу друзьям..."; "Надоело мудрости..."; "Закрой глаза..." : [стихи харьков. поэта] / В.Ковальчук // Товарищъ. – 2015. – Июнь (N 1). – С. 4-5 : фот.

1910. Колесниченко В. "Давай поиграем в любовь..."; "Оставь мне кусочек..."; "Сон льется воском..."; "Три точки..."; "За сотней мчатся..."; "Девушка в платье с ромашками..."; "Тут спорить нечего..."; "Потерялись мы..."; "Говорят, что вернуться нельзя..."; "Ночь стреляет из

ружей..."; "Я молчу о тебе..."; "Любовь придет..." : [стихи] / В.Колесниченко // Товарищъ. – 2015. – Окт. (N 5). – С. 2-3.

1911. Колоколов С.В. Харьковские "побреженьки" – 6 (страницы жизни) : [сборник] / С.В.Колоколов. – Харьков : ФЛП Корецкая Л.А., 2014. – 43 с.

1912. Колоколов С.В. Харьковские "побреженьки" – 5 (воспоминания о былом) : [сборник] / С.В.Колоколов. – Харьков : ФЛП Корецкая Л.А., 2014. – 35 с.

1913. Колоколов С.В. Харьковские "побреженьки" – 4 (поговорим о том, о сем) : [сборник] / С.В.Колоколов. – Харьков : ФЛП Корецкая Л.А., 2014. – 47 с.

1914. Колоколов С.В. Як живуть курочки : [історії для дітей дошк. та мол. шк. віку] / С.Колоколов. – Харків : Нове слово, 2012. – 27 с. : іл.

1915. Крама В.В. На життєвих перехрестях : [вірші] / В.Крамар. – Харків : ХНАДУ, 2013. – 85 с.

1916. Кулешов Р. Осень : [отрывок из романа "Этот день"] / Р.Кулешов // Товарищъ. – 2015. – Окт. (N 5). – С. 26–27.

1917. Кураш В. Местъ : [рассказ] / В.Кураш // Товарищъ. – 2015. – Июнь (N 1). – С. 22–23 : фот.

1918. Кучерявый А. Два ангела : [рассказ] / А.Кучерявый // Товарищъ. – 2015. – Июнь (N 1). – С. 20–21 : фот.

1919. Левашов А. Старый город : [рассказ] / А.Левашов // Товарищъ. – 2015. – Сент. (N 4). – С. 11.

1920. Левина Е.Р. "Я хотела б остаться летящей..." : стихи и проза, 1946–2001 / Е.Левина. – Харьков : Контраст, 2014. – 331 с.

1921. Лопатин В.В. Старая тетрадь : стихи последних лет / В.Лопатин. – Харьков : Точка, 2013. – 259 с.

1922. Ляхова Н. Рідня : [оповідання красноград. автора] / Н.Ляхова // Вісті Красноградщини. – 2015. – 2 січ. – С. 10 : 2 фот.

1923. Ліра Л. Кленове листя : [оповідання краснокут. автора] / Л.Ліра // Промінь. – 2015. – 21 лют. – 25 квіт.

1924. Мальцева М. "Стихи случаются редко"; "Позабуду тебя..."; "Я, как Море..."; "Не играй чужих ролей..."; "Я хотела б..."; "Никогда меня не отпускай..." : [стихи] / М.Мальцева // Товарищъ. – 2015. – Сент. (N 4). – С. 24.

1925. Мангушева В. МОНО : [стихи] / В.Мангушева. – Харьков : Точка, 2012. – 51 с.

1926. Маринчак Н.В. Stop.ua : [зб. поезій] / Н.Маринчак. – Харків : Права людини, 2013. – 107 с.

1927. Мастер Пепка : [стихи и рассказы для детей дошк. и мл. шк. возраста] / С.Колоколов (Колокольчик). – 2013

1928. Машнова М. Время; "Голос молчания..."; "Я уйду на северо-восток..."; Харьков; Шлюзы; "От немоты белеют губы..."; "А жизнь моя не делится на два..." : [стихи] / М.Машнова // Товарищъ. – 2015. – Июль (N 2). – С. 11 : фот.

1929. Михайленко В. О содержании; Низкие мысли; Для связности; 22 буквы; Другими словами; По мотивам статусов : [стихи] / В.Михайленко // Товарищъ. – 2015. – Июль (N 2). – С. 24.

1930. Михайло Петренко. Життя і творчість : [худож. твори, дослідж., документи]. – Київ : Фенікс, 2013. – 216 с.

1931. Музи проти гармат : зб. віршів. – Вид. 2-ге допов. зб. "Герої не вмирають". – [Б.м. : б.в., 201–]. – 160 с.

1932. Олійник Н. Чому я не птиця?...; Живи, моя земле!; Живе українська душа; Дитяче кохання; Баю–бай; Сніжок; Я пишаюся тим, що я українка! : [вірші золочів. поетеси] / Н.Олійник // Рідний Золочів. – 2015. – Листоп. (N 11). – С. 8.

1933. Остапчук М. Светлячок : [рассказ] / М.Остапчук // Товарищъ. – 2015. – Июль (N 2). – С. 20.

1934. Павелена (Сидоренко) Н. Память сердца : [стихи] / Павелена (Надежда Сидоренко). – Харьков : Типография "Мадрид", 2014. – 194 с. : ил.

1935. Парк Горького Періоду : поетич. антол. – Харків : Вид. Савчук О.О., 2013. – 139 с.

1936. Пилипенко Л.И. Я родился на Яблочный Спас : поэтич. зарисовки / Л.Пилипенко. – Харьков : Типография "Мадрид", 2014. – 183 с.

1937. Поет-романтик Михайло Миколайович Петренко (1817–1862) : твори, критич. та іст.-літ. матеріали / Ін-т л-ри ім. Т.Г.Шевченка НАН України ; [упоряд.] О.Є.Петренко. – Київ : Профі, 2015. – 585 с.

1938. Поливода М. Сладкая и горькая Рая. Осколки фарфора : [рассказы] / М.Поливода // Товарищъ. – 2015. – Сент. (N 4). – С. 22-23.

1939. Поляничкина В. В мире идей / В.Поляничкина, Н.Поляничкин. – Харьков : Финарт, 2014. – 92 с.

1940. Підкопай О.М. Вірші / О.М.Підкопай. – Харків : Друкарня Мадрид, 2014. – 49 с.

1941. Родионов В. В размышлениях я весь и по поводу, и без / В.Родионов // Красная звезда. – 2015. – 24 янв. – С. 5 : фот.

1942. Семочкина Н. Апрель; Модель; Пурга; Доля; Одиночество; "Люблю я русские березы..."; Воспоминание; Обида; Судьба; "Бурей пронеслись мои года..."; "Там, где я родилась..."; "Чтобы жизнь была теплее..."; "Не зли других..."; Откровение; Светлая любовь...; Мудрая старость; Нелегкая дорога; Добрый ангел; Судьба; Детство; "Афоризм, как миф,..."; Дорогое сердце; Поздняя осень : Н.Семочкина : [стихи изюм. поэта] // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 6 лют. – Лит. Изюм, с. 4 : фот.

1943. Сив И. Легеда старого міста; Тикают секунды; Красота в человеке : Чего хотят женщины; Мандрівник : [стихи] / И.Сив // Товарищъ. – 2015. – Июнь (N 1). – С. 9 : фот.

1944. Сив И. Дядечко хліб : [рассказ] / И.Сив // Товарищъ. – 2015. – Авг. (N 3). – С. 22-23.

1945. Скорик А. Лес осенью; Где-то дремлют плачущие ивы; Чем пахнет хлеб; Птицы : [стихи] / А.Скорик // Товарищъ. – 2015. – Июль (N 2). – С. 4 : фот.

1946. Славянский А. "О, земле моя..."; "Все в этом мире..."; "Так сладок плод..."; "Пуста постель..."; "Колеблются мысли в голове..." : [стихи] / А.Славянский // Товарищъ. – 2015. – Авг. (N 3). – С. 11 : фот.

1947. Соломко М. "Вечер горбится..."; "Город ведет..."; "Эта бабочка в парке летает..."; "Ветер, волосы, солома..."; "Хлеб одиночества горек..."; "Листов резная филигрань..."; "Срывают плитку в ванной старую..."; "Трех поколений сны..."; "Отравленных горьких кровей..." :

[стихи] / М.Соломко // Товарищъ. – 2015. – Авг. (N 3). – С. 10 : фот.

1948. Стадник А. Мишка : [рассказ] / А.Стадник // Товарищъ. – 2015. – Июль (N 2). – С. 21.

1949. Стрелец Н. "Осколками льда..."; "Не обращай внимания..."; "Хрупко и кажется ломко..."; "Туга без тебе..."; "Просто называть по имени..."; "Есть, конечно..."; "Лицо твоё..."; "Я все еще летаю во сне..." : [стихи] // Товарищъ. – 2015. – Сент. (N 4). – С. 25.

1950. Сущенко А. "Бьешь как хлыстом словами..."; "Нет ничего постыдного..."; "Человек ко всему привыкает..."; "Совершайте почаще поступки..."; "Я изучаю аспекты счастья..."; "Выкипает душа..."; "Нитка жемчуга красит шею..."; "Моя мама прекрасная женщина..."; "Я тебя полюбила однажды..."; "Бег по кругу..."; "Бьешь тоскою..."; "Стучала в сердце..."; "Однажды постучится к вам..."; "Свободной леди быть..."; "Люди любящие..."; "Пошло все на фиг!.."; "Мы две грани одной вселенной..." : [стихи] / А.Сущенко // Товарищъ. – 2015. – Нояб. (N 6). – С. 11-12.

1951. Таран Г. "Я люблю, когда медленным взмахом..."; "У природы нет плохого платья..."; Весна : [вірші красноград. поетеси] / Г.Таран // Вісті Красноградщини. – 2015. – 20 берез. – С. 8 : фот.

1952. Теплоухов В. А без души поэзия не та; "Назначьте мне встречу..."; А ведь это я; Мы все-таки, еще варвары; А хочется узнать!; Просто осень; Зима вернулась; Я сегодня по маме грущу : [стихи изюм. поэта] / В.Теплоухов // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 6 лют. – Лит. Изюм, с. 3.

1953. Тимченко В. "Ми цього ще змалку..."; "Не розбирались..."; "Як то мається..."; "Золу від кари..."; "Не слова..."; "А запах теплої землі..."; "Буває, досить...";

"Неправда, що світ..." : [вірші] / В.Тимченко // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 5 верес. – С. 10.

1954. Тимченко М.Й. Трояндова симфонія : [вірші] / М.Тимченко. – [Б.м. : б.в., 201–]. – 73 с.

1955. Ткаченко Г. Мати і її воїн : [оповідання] / Г.Ткаченко // Вісті Красноградщини. – 2015. – 23 січ. – С. 8 : фот.

1956. Ушкалов Л.В. Моя Шевченківська енциклопедія: із досвіду самопізнання : [зб. есеїв] / Л.В.Ушкалов. – Харків : Майдан, 2014. – 601 с.

1957. Харченко В. Новогодня мечта шишечки : [новоріч. казка] / В.Харченко // Вісті Водолажчини. – 2015. – 17 січ.

1958. Черный Н.С. Жизнь и Любовь : стихи / Н.С.Черный. – Харьков : Золотые страницы, 2015. – 319 с.

1959. Чумак М. Ти; "А потік нестримно плине..."; Ностальгія; "Отам – від Ворскли недалеко –..."; "У саду дрима нерушний хоровод..." : [вірші] / М.Чумак // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 22 серп. – С. 12.

1960. Шевцова А. "По улочкам по узеньким..."; "Врастаешь в растянутый ряд..."; "Все есть у меня..."; "Пытайся стать все лучше ..." : [стихи] / А.Шевцова // Товарищъ. – 2015. – Июнь (N 1). – С. 24 : фот.

Література про письменників Харківщини

1961. Анничев А. В мире взрослых слов и детских снов : [состоялась презентация кн. С.Потимкова "Катя и АлисаВ. Об авторе : [поэт Роман Васильевич Кахович] / В.Афанасенко // Кахович Р.В. Душа умеет говорить : сб.

стихотворений / Р.В.Кахович. – пгт Комсомольский (Харьков. обл.), 2012. – С. 2-4.

1963. Бойко В. "Земні та зоряні слова..." : [про дергачів. поета М.Чумака] / В.Бойко // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 22 серп. – С. 12 : фот.

1964. Бойко В. Рятівне тепло його душі : [про поета В.Тимченка] / В.Бойко // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 5 верес. – С. 10 : фот.

1965. Вільхівська Л. Реабілітований життям : [харків. письменник Г.М.Коцюба (Коцегуб) (15.01.1892–1939)] / Л.Вільхівська // Сіл. новини. – 2015. – 11 лип. – С. 2.

1966. Він бачив те, чого не помічали інші : [некролог. Пішов з життя ізюм. поет Ю.А.Татарінов (13.06.1955 – 2015)] // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 20 лют. – С. 8.

1967. Гаман Віктор Пантелійович : [некролог. Укр. письменник (30.10.1937–25.01.2015)] // Сіл. новини. – 2015. – 31 січ. – Фот.

1968. Дом, в котрому я живу..." : [состоялась презентація поэт. сб. Л.Никулиной "Небумажные страницы"] // Харьков. известия. – 2015. – 28 марта. – С. 7.

1969. Епоха гіркої горобини : [про поета Василя Борового] // Логвиненко Л.А. Загублений світ / Л.А.Логвиненко. – Харків, 2011. – С. 228-233.

1970. Жадан С. Сергій Жадан у дорозі на Донбас : [інтерв'ю з письменником про події в Україні та нові мистец. проекти / записала Л.Якимчук] // Культура і життя. – 2015. – 30 січ.-5 лют. (N 5). – С. 17-19 : 9 фот.

1971. Жадан С. "Можно понять желание людей дистанцироваться от проблем, закрыть глаза и сделать вид, будто вокруг ничего не происходит, но это фикция : [беседа с

писателем С.Жаданом / записала Е.Посканная] // Бульвар Гордона. – 2015. – Апр. (N 14). – С. 3, 12.

1972. Жадан С. "Разве можно жить без книг" : [на вопросы читателей газ. отвечал укр. поэт, прозаик, переводчик и эссеист С.Жадан / подготовила Е.Кадомская] // Вечер. Харьков. – 2015. – 12 марта. – С. 4 : фот.

1973. Жадан С. "Я не сомневался, что лучшим писателем центральной Европы назовут кого-то другого. Среди номинантов были Ольга Токарчук и Андрей Стасюк, которых я люблю и читаю" : [беседа с С.Жаданом, получившим лит. награду "Ангелус" за роман "Месопотамия" / записала В.Киртока] // Факты и комментарии. – 2015. – 23 авг. – С. 21.

1974. Зеленская Д. Сергей Жадан сделал шаг к "Нобелю" : [писатель стал лауреатом лит. премии "Angelus" за роман "Месопотамия"] / Д.Зеленская // Комсом. правда в Украине. – 2015. – 20 окт. – С. 6 : фот.

1975. Зінченко Н. Непомічений ювілей : [до 110-річчя від дня народж. поета П.Оровецького] / Н.Зінченко // Вісті Красноградщини. – 2015. – 20 берез. – С. 5 : 2 фот.

1976. Зінчен Н. Юліан Шпол і українська революція : [укр. громад. діяч, письменник М.Яловий (псевдонім Ю.Шпол)] / Н.Зінченко // Вісті Красноградщини. – 2015. – 5 черв. – С. 5 : фот.

1977. Ісаїв Л. Будить крихітку совісті : [про борів. письменника М.Гомона і його нову кн. "Бувальщини рідного краю"] / Л.Ісаїв // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 24 лип. – С. 7 : фот.

1978. Касьянова С. Живе слово Юрія Касілова : [поет Ю.Касілов презентував нову зб. поезій "Отвергая покой"] /

С.Касьянова // Вісті Красноградщини. – 2015. – 6 лют. – С. 5 : фот.

1979. Киртока В. Сергей Жадан: "Мы все, кто как может, должны поддерживать воюющих ребят" : извест. укр. поэт провел в Киеве творч. вечер, на котором собрал средства для покупки раций бойцам батальона "Айдар" / В.Киртока // Факты и комментарии. – 2015. – 21 янв. – С. 9.

1980. Китченко Є. Однією зіркою стало більше на небі... : [9 лип. 2015 р. пішов з життя краснокут. поет Г.С.Аулов] / Є.Китченко // Промінь. – 2015. – 18 лип. – С. 7 : фот.

1981. Колоколов Станислав Васильевич : [сведения об авторе] // Колоколов С.В. Харьковские "побреженьки" – 5 (вспоминая о былом) : [сборник] / С.В.Колоколов. – Харьков, 2014. – С. 33-34.

1982. Коцарев О. Від війни до модерністських експериментів : ТОП кн. і літ. подій 2015 р. від "Дня" : [С.Жадан отримав міжнар. премію Angelus] / О.Коцарев // День. – 2015. – 26–27 груд. – С. 31.

1983. Мачківський М. Небо як поезія : [про чугуїв. поета В.Родіонова] / М.Мачківський // Вестник Чугуевщины. – 2015. – 4 июля. – С. 10 : фот.

1984. Mister Сковорода : [Г.Сковорода] // Логвиненко Л.А. Загублений світ / Л.Логвиненко. – Харків, 2011. – С. 123–129.

1985. Моя довго-коротка "...графія" : [автобіографія поета] // Тимченко М.Й. Трояндова симфонія : [вірші] / М.Й.Тимченко. – [Б.м., 200–]. – С. 4-7.

1986. Наука и жизнь : к 75-летию со дня рождения и 50-летию науч. деятельности Л.Г.Фризмана : [сборник посвящен укр. литературоведу]. – Харьков, 2010. – 126 с.

1987. Никипелова Н. "...Уходим о зимней поре, не кончив похода..." : [пам'яті поета Б.Чичибабина] / Н.Никипелова // Время. – 2015. – 12 дек. – С. 7 : фот.

1988. Овчаренко Н.І. Талант, він завжди талант: мої роздуми над творчістю письменника-земляка Віктора Гамана / Н.І.Овчаренко. – Київ : Логос, 2011. – 23 с. : іл.

1989. Поліщук Т. Проспект Григорія Сковороди : дещо про перебування мандрів. філософа у Валках / Т.Поліщук // Сіл. новини. – 2015. – 15 верес. – С. 3 : 2 фот.

1990. Протектор И. Дарю людям тепло своей души : [о харьков. поэтессе Л.И.Пятак] / И.Протектор // Слово ветерана. – 2015. – 5-11 июня. – С. 6 : фот.

1991. Протектор И. Высокая сила искусства : [о В.Королевой – поэтессе, рук. нар. филармонии им. семьи Алчевских] / И.Протектор // Слово ветерана. – 2015. – 24-30 июля (N 29). – С. 6 : фот.

1992. Ровчак Л. Маловідомі події життя українського письменника фронтовика Івана Багмута / Л.Ровчак // Харківський архівіст-2011 / Держ. арх. Харків. обл. – Харків, 2011. – С. 108-115.

1993. Сковорода і Дергачівщина // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 4 лип. – С. 10 : фот.

1994. Слідами "Слова" : [епос "Слово о полку Ігоревім"] // Логвиненко Л.А. Загублений світ / Л.А.Логвиненко. – Харків, 2011. – С. 143-149.

1995. [Судакова Таисия Ивановна] : [некролог.] // Знамя труда. – 2015. – 31 окт. – Фот.

1996. Сущенко А. "Любимые люди – в них счастья источник..." : [беседа с поэтессой А.Сущенко] // Товарищ. – 2015. – Нояб. (N 6). – С. 10.

1997. Тараненко О. Слово і Бог нерозривні : [про поета В.Тимченка] / О.Тараненко // Вісті Дергачівщини. – 2015. – 5 верес. – С. 10.

1998. Тарнашинська Л. Парадигма світоглядних шукань Христі Алчевської: від ідеалу краси до ідеалу соціальної справедливості / Л.Тарнашинська // Дивослово. – 2015. – N 10. – С. 46-49.

1999. Татаринів Ю. "Разрыв-траву кладу на подоконня..." : [об изюм. поэтессе Т.Гребенюк] / Ю.Татаринів // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 6 лют. – Лит. Изюм. – С. 1 : фот.

2000. Татаринів Ю. Поэзия одного дыхания : [об изюм. поэте В.Теплоухове] / Ю.Татаринів // Обрії Ізюмщини. – 2015. – 6 лют. – Лит. Изюм, с. 2 : 3 фот.

2001. Терещенко К. Голос, який у Харкові будив совість : бунтар. історія Б.Чичибабіна / К.Терещенко // Слобід. край. – 2015. – 30 трав. – С. 13 : фот.

2002. Третяк М. До 120-річчя Майка Йогансена : [Йогансен-fest у Харкові] / М.Третяк // Смолоскип України. – 2015. – Листоп. (N 11). – С. 1 : 2 фот.

2003. Тротченко С. Її крила : [про 14-річ. поетесу Н.Олійник] / С.Тротченко // Рідний Золочів. – 2015. – Листоп. (N 11). – С. 8.

2004. Фризман Л. Квитка-Основьяненко – достояние и гордость Харькова / Л.Фризман // Время. – 2015. – 17 нояб. – С. 7 : фот.

2005. Цимбал Я. Мандрівник, мисливець і філософ : [до 120-річчя від дня народж. М.Йогансена] / Я.Цимбал // Укр. тиждень. – 2015. – N 43. – С. 38-41.

2006. Шпак В. Завеликий для свого часу : [до 120-річчя з дня народж. М.Йогансена] / В.Шпак // Уряд. кур'єр. – 2015. – 24 жовт. – С. 8.

2007. Ще як були ми козаками... : [до 225-річчя з дня народж. П.Гулака-Артемовського / підгот. В.Шпак] // Уряд. кур'єр. – 2015. – 24 січ. – С. 8.

2008. Якимчук Л. Подорож довкола кімнати Йогансена : [ілюстр. лекція з циклу "Укр. авангард", присвяч. 120-річчю від дня народж. письменника в київ. артцентрі "Closer"] / Л.Якимчук // Культура і життя. – 2015. – 13-19 листоп. – С. 16 : 3 фот.

2009. Яремчук О. "Хорошо, что есть эти знаки солидарности и поддержки" : победителем одной из самых престиж. лит. премий "Ангелус" в этом году стал С.Жадан / О.Яремчук // День. – 2015. – 20 окт. – С. 10 : фот.

Твори письменників української діаспори

2010. Шевельов Ю.В. Триптих про призначення України : [есеї] / Ю.В.Шевельов. – Харків : Права людини, 2012. – 95 с.

Література про письменників української діаспори

2011. Загоруйко Н. "Я не був "режимний" : штрихи до портрета Ю.Шевельова. За спогадами "Я – мене – мені... (і довкруги), есеями та інтерв'ю вченого" / Н.Загоруйко // День. – 2015. – 17 груд. – С. 11.

Край у літературних творах

2012. Балакля // Лопатин В.В. Старая тетрадь : стихи последних лет / В.Лопатин. – Харьков, 2013. – С. 11.

2013. Журавли над Харьковом; Река Немышля : [стихи] // Пилипенко Л.И. Я родился на Яблочный Спас : поэтич. зарисовки / Л.И.Пилипенко. – Харьков, 2014. – С. 101-102, 129-130.

2014. Мерефа : [вірш] // Підкопай О.М. Вірші / О.М.Підкопай. – Харків, 2014. – С. 6-7.

2015. Родному Харькову – виват! // Гарманов А.Г. Блок : [стихи] / А.Г.Гарманов. – Харьков, 2013. – С. 131-133.

2016. Тебе, Харьков : стихотворение // Черный Н.С. Жизнь и Любовь : стихи / Н.С.Черный. – Харьков, 2015. – С. 292.

2017. Три смертні гріхи України і п'ятий Харків // Шевельов Ю.В. Триптих про призначення України : [есеї] / Ю.В.Шевельов. – Харків, 2012. – С. 5-9.

2018. Уголки старого Харькова; Харьковский мемориал; Мой город : [стихи] // Левина Е.Р. "Я хотела б остаться летящей..." : стихи и проза, 1946–2001 / Е.Левина. – Харьков, 2014. – С. 18, 104, 279.

2019. Харькову : [цикл стихотворений, посвященных Харьков] // Кедров Е. Мой Ангел, я тебя люблю... : [стихи] / Е.Кедров. – Харьков, 2012. – С. 161-166.

2020. Четвертий Харків // Шевельов Ю.В. Триптих про призначення України : [есеї] / Ю.В.Шевельов. – Харків, 2012. – С. 79-94.

ІМЕННИЙ ПОКАЖЧИК

А	Алексеев А.	1767, 1795, 1796,
Абаза Е. *	1636	1797, 1830, 1961
75	Алексеев А.	Антонов А.А. *
Аверченко А. *	1302	337
186	Алексеев І.	Антонов О.А. *
Авсєєнко Н. *	766, 767	350
936	Алехин А.	Антонова Л.
Адаменко В.	420	59
1813	Алешин В.	Арефьев К.А. *
Адаменко О.	768	337
31, 1649	Алфимов А.	Артамонова Н.
Адамович Т.	769	61, 62
560, 643-646,	Алчевська Христя*	Артеменко А.
733- 735, 759, 764,	1998	1651
948- 950, 1049,	Амирханян Н.	Артеменко А. *
1050, 1319, 1455,	301, 315, 1376,	1666
1464, 1480, 1682,	1567	Асєєв Г.Г. *
1711, 1712, 1719	Ананасова Л. *	7
Ажажа В.М. *	854, 859	Астахова В.И. *
140	Андреева Ю.	1413
Акименко В.	483, 1054, 1058,	Астахова Е.В.
1882	1377	1311, 1315, 1433
Акименко Ф.С.*	Андрейко Н.М. *	Аулов Г.С. *
67	337	1980
Акимов А.	Анісімова А. *	Афанасенко В.
329	927	1854, 1962
Александрова А.	Анничев А.	
220, 637, 736, 765,	57, 58, 157, 1378,	
951, 952, 1017,	1405, 1568, 1569,	
1051-1053, 1310,		
	1570, 1637, 1650,	Ахмадов А.
	1683, 1720, 1721,	63
	1722, 1736, 1737,	Ахтырченко М.И.*
1375, 1540		337

Ачкасов Я.М. *	1173	Беспалько О.
337	Баркалов О. *	1341
Б	72	Бессонов О. *
Бабаєв В.Н. *	Барков О.	203, 1300
163	770	Белявцева Т.
Бабайлов Ю.А.	Барська В.	232, 739, 1572
330, 331	1079	Белякова Т.
Бабаченко Ф.З. *	Баснер В. *	1482
337	334	Бесєдін О.
Бабенко В.О. *	Батицкий П.Ф. *	364
123	337	Биленко Т. *
Бабенко Л.І.	Бахарева Т.	812, 863
1507	1814	Біда А.М.
Бабич В. *	Бахритдинова К. *	1084
1597	1752	Білик В.І.
Бабич Т.	Бездітко В.М. *	461
1320	1658	Білобровко О.
Бабкин С.	Безега Є.В.	72, 780-790
1812	415	Біловол Т.
Багалій Д.І. *	Белебека І.О. *	1023
108	64	Білоконь Є.І. *
Багалій О.	Белецкий А. *	832
912	157	Білоконьський І. *
Багмут І. *	Белый С. *	117
1992	837	Білоногов М.
Базарова Л.	Бентя Ю.	274
561	1708	Білоус Л.
Байрачная Ю.	Березюк Н.М.	1322
687, 1257	65	Білуха Л.А.
Бакулін І. *	Березюк Н. *	1085
127	1485	Богачева Е. *
Балан И.	Бернес М. *	1567, 1587, 1596
1284	297	Богданова О.
Балуца *	Бершов С.	1061, 1063, 1684
	876	Бодак І.В.

- 452
Бодіна В.
1028, 1162, 1180,
1321
Бойко В.
1963, 1964
Бойцан А.
771
Бойченко Г. *
1662
Болдырев В.
1738
Болдырев В. *
1751
Бондар Н.
221, 225, 273,
422, 423, 453,
1080, 1165
Бондарев А.
66, 67
Бондаренко З.
421, 778, 933,
934, 1431, 1546,
1855
Бондарь А.
548
Бондарь К.
68
Борбульова А.С.
462
Бордиян В.
772
Борисенко О.
773
Борисов В.
774
Борисов І.
777
Борисов О.
70, 775, 776
Боровий В. *
1969
Боряк А. *
657
Босин А.
1813
Ботунова Г.Я.
1379
Брайловский Л. *
66
Бреславец Б.
778, 779
Бреславский Д.В.
1389
Бреус В.В.
1081
Бродин В. *
1517
Букет Є.
209
Булига А.М.
363, 400
Бурлаєнко О.Г.
415
Бурмака М.
1814
Буряк Р.
484
Буряковская Т.
913, 1380, 1381,
1440, 1571
Бутенко В.
485, 1082
Бутенко І.
71
Бутенко Ю.А.
320
Буцкой Е.З. *
199
Быкова А.
737, 738, 1228
Бычковская Л.
332
- В**
Ваксан Г.Е. *
647
Ваксман Г.Е. *
643, 644, 650, 653
Вакула Р. *
1606
Вакуленко В.
1272, 1608
Варванська Л.
1324
Василець Т.
32, 73, 425, 585,
708, 740, 791, 927,
939, 1006, 1024,
1086, 1087, 1164,
1325, 1326, 1815,
1816
Васильківський С.*

1629	Вітер О.	Волковська Я.
Васильковская О.	1233	676
1383	Владимирова Н.	Воловик Л.
Велигжанина А.	1475, 1890	334, 335, 366
63	Власенко Н.	Волошин П. *
Велигоцкий Н.Н. *	1217	143
748	Власко В.	Волошина А. *
Величко В.	333, 1510	854, 859
1303	Vlodyr *	Волошина Л.
Венедиктов Н.А.	1582, 1726	1456, 1856
586, 595, 1309	Вовк Л.	Волошко А.
Вербицкий И.	1007	75
836, 844	Вовк Л.І. *	Волощук С.
Вертинський О. *	1658	1457
188	Вовчок М. *	Вольпе Н. *
Вертіль О.	297	145
1600	Водовозов Н. *	Вороненко Г.
Виана М. *	143	244, 1089
819	Водолажченко Л.І.	Воронина В.
Висягина Н. *	266	1575
1677	Водяной М. *	Воронкіна І.
Витушко П. *	183	1081, 1214
1583	Войтенко Т.В.	Вороньжев І.
Вишневская Л. *	631	107
1685	Войцехов В.М. *	Врубель* М.
Вільхівська Л.	71	139
76, 267, 1658,	Волков А.	Г
1659, 1965	843, 869, 872	Гагаркін М.
Вінніков В.	Волков М.	489
741	74, 302, 326	Газдюк Г.Г.
Вінніченко Н.	Волков С. *	77, 1714
221, 311, 714,	73	Галаур В.
1090, 1165, 1186,	Волкова Е.	562, 587, 602,
1212, 1660	954, 1653-1656	955, 1091, 1224,

1258, 1259, 1328, 1385, 1661	Гарась І.	590
Галаур С.	675	Гнатченко Л.
490, 588, 649, 742, 914, 956, 957, 1008, 1078, 1201, 1260, 1299, 1465	Гарбуз А.Г.	1026
Галицкая Д. *	454, 455	Голова Я. *
932, 1826	Гаркавець О.	1653
Галич В.	35, 336, 638, 679, 724, 798, 878, 1009, 1010	Головін С.
792-797	Гаркуша Д. *	681, 697, 709, 710, 799, 800, 1857
Галич Н.	928, 935	Гололобова О.О.
34, 589, 1025, 1058, 1818	Гарманов А.Г.	456
Галич-Емец О.Ф.	1893	Голуб М.
1483	Гвоздик А. *	1092
Галузин В. *	808, 861	Голубнича О.
1755	Гедзевич С. *	233, 1484, 1662
Гальченко Н.	1569	Гомон М. *
969	Генкин А.	1977
Гаман В.П.	626, 680, 1234, 1386, 1424	Гончаров П.
1892	Генч А.Г. *	1894
Гаман В.П. *	61	Гончаров Ю. *
1967, 1988	Гетьман О.	1516
Ганжа Т.	1229	Гончарови *
1573	Гетьманець М.Ф. *	1474
Ганзбург Г.І.	124	Горбатенко С.К.
1714	Гірка І.О. *	720
Ганзера І.	12	Горбунов М.В.
1819	Гірняк Д.	1093
Гапонова А. *	1324	Горбунова-Рубан С.
812, 863	Гладкий О. *	725
Гапчинская Е.	798	Гордин В. *
1574, 1575	Глазкова Л.Ю.	1749
	1511	Горина В.
	Глушко С.	1047
		Горобець Ю.
		1026

Горовенко В. *	1583	113
1004	Гришин А.Ф. *	Гурин И. *
Горовиц Р.С. *	151	1522
164	Гройсман В. *	Гуріна В.
Горяїнов О. *	1010	1663, 1822, 1858,
798	Гроссу Е.	1859
Гостудим Т.	1512	Гуріна Д.
338	Грубник Л.	972, 1192
Грабар Н.	1467	Гурченко Л. *
1768	Грюк Р. *	63, 171, 172, 205
Грановський М.	1671	Гусаров С.Н. *
256	Губа В.П. *	163
Гребенюк Т.	841	Д
1895	Губанова А.	Давидова І.
Гребенюк Т. *	1769, 1770	1485
1999	Губанова Н.А. *	Давтян О.
Гредескул М. *	1660	1018
124	Губин Д.	Данилевский К. *
Грек М.	80, 81, 360	322
915	Губницкая Ю. *	Данильченко Ю.
Гречанина Е.Я. *	838	1230
163, 743	Губницкий С.	Данілова Є.
Григоренко К.	1896	689
619, 1261	Гудзь І.	Дацун О.
Григорьев А.	277, 715, 916, 1048,	1094
426	1167, 1202, 1247,	Дейненко С.М.
Гризодубова В. *	1262, 1263, 1821	294
130, 337	Гудименко А.	Деменко О. *
Грин Е. *	1057	1319
1655	Гудь А.	Демочко Г.Л.
Гриневич В.С.	216	722
970, 971	Гулак-	Демчишин В. *
Гринчак И.А.	Артемовський П. *	1016
923	2007	Денисова О.
Гриценко А. *	Гулий І.М. *	

223, 1095, 1096, 1329	1168	1823
Денисова Т. *	Добрица В.	Дуденко С. *
1669, 1676, 1733	361, 368	143
Денисюк С.Ф. *	Добрицкий А.	Дудинцев В. *
163	973	132
Денчик Н.Ф. *	Добробабин И. *	Дудко Д.М.
342	341	82
Дербілова К. *	Добронос П.А.	Дудченко В.Ю.
1648	472	726
Дериземля Е.	Довженко О. *	Дунаевский И.О. *
1897	102	100, 109
Деркач О.	Догузов В.	Духан Н.
1468	217	83
Джулик В.	Доманова Е.	
1898	974, 975, 1330	Дьяконофф И.
	Донець-	84-86
	Захаржевський Г. *	Дяченко О. *
Дзюба П.П. *	118, 168	1086
333	Доровской А. *	
Дикий А.В. *	757	Е
99	Дорофеева И.	Евель С. *
Димитрій,	1739	163, 625
протоієрей	Драга Е.	Евина Т.
1286	801, 802	1685, 1723
Дідоренко Д. *	Дранченко К.В.	Евсюков Ю.
1572	591	1771
Діхтяр Д.М.	Дроздов О. *	Ейгер Г.В. *
1098	1632	79
Дмириева О.	Дубинский Э. *	Емелин С. *
1798	177	1654
Дмитренко З.	Дубов В.	Ермошенко Г.
926	210	87
Добкин М. *	Дубовая С. *	Еськов Д.
1017	1323	1899
Добкін М.М.	Дубянский Г.	Ефанова М.

- 88, 89, 245,
279- 281, 304, 327,
340, 416, 426, 428,
429, 563-565, 627,
727, 743, 917, 940,
941, 958, 959,
1058, 1235, 1236,
1253, 1331-1333,
1372, 1391-1393,
1407, 1449, 1469,
1476, 1487, 1488,
1513- 1517, 1542,
1543, 1556-1558,
1576- 1583, 1609-
1613, 1639-1643,
1664, 1665, 1686-
1692, 1698, 1733,
1740- 1744, 1772,
1799, 1800, 1810,
1824, 1838
Ефремов Р.
1900
- Є**
Євтушенко В.
1099
Єфименко Т.І.
90
- Ж**
Жадан О.
1635
Жадан С.
1970-1973
Жадан С. *
- 1270, 1792, 1793,
1974, 1979, 1982,
2009
Живагін А.
651, 682, 703,
713, 728, 729, 744,
1100, 1101, 1170,
1172, 1264, 1334,
1651, 1666, 1860
Жигилій В.
976
Жила І. *
1678
Жиліна О.Ф.
1102
Жирова Н.
1027, 1103
Жмыров А.
341
Жовтий І.
728, 729
Жук Л.
369
Жуков Д.
1901
Жукова Е.
494
Жукова І.
1335, 1336
Журило А.Г.
91
- З**
Забела Н. *
- 139
Заболотний І.М. *
350
Завадський Д. *
852
Загоруйко В. *
1844
Загоруйко Н.
2011
Загревська С.
1490
Заїка О.Н. *
59
Залізінський О.
652
Зареченська А.С.
1714
Заржицький О.
803, 804, 805
Зарицкий П.В. *
20
Захаржевські-
Задонські *
120
Захаров Е.
1254
Захаров Е. *
921
Захарчук Л. *
1593
Заяць Л.
1324
Зборовець В. *
94
Зборовець І.В.

92-94, 1902	593	Иванова С.
Звержховська Н.В.	Золотарев В. *	1267
1518	604	Илбинская И. *
Згурская Ю.	Зорин К. *	1594
281	1607	Ильина Д.
Зеленина Е.	Зуб В.	1544, 1747
1395	342	Инина А.
Зеленская Д.	Зубенко В. *	417, 436, 658,
312, 430, 431,	918	1398, 1616, 1693,
806, 1491, 1614,	Зубов В.	1773
1745, 1746, 1784,	811, 812	Irene Red *
1825, 1974	Зупанец И.А. *	1603
Зеленський С.	11	Исмаилова А.Г.
1028, 1035, 1104,		1903
1172	И	
Зиненко Ю.	Ив Д. *	І
36-38, 95, 96, 246,	1581, 1584, 1598	Іваненко Н.
247, 313, 347, 406,	Иванов А.	1106
432-434, 457-459,	594	Іваницький О.О. *
635, 653-656,	Иванов Е. *	167, 198, 1542
807- 810, 868, 876,	1300	Іванкіна Я.
1173, 1237, 1266,	Иванов М.	692, 699, 825,
1396, 1397, 1519,	39, 40, 41, 282,	1470
1559, 1560, 1584	283, 284, 285, 435,	Іванов О.В.
Зиньковский Г. *	505, 583, 628, 657,	454
1640	813, 814, 815, 877,	Іванова Н.
Зінченко Н.	896, 942, 960,	1615
97, 1975, 1976	1197, 1238, 1239,	Іващенко Л.
Зінченко В.П. *	1240, 1506, 1585	1337
1658	Іванова А. *	Івченко Б.А.
Златник А. *	1825	99, 1520
280	Іванова В.	Ігнатій Д. *
Зозуля И.	1696	866
1173	Іванова Л.	Ільченко Д.І. *
Золотарев В.	1715	83

Ілюшина В. *	Каліберда В.А.	225, 977, 1116,
864	1231	1218, 1617, 1862
Ісаїв Л.	Каліберда І.А. *	Катеренюк В.
1977	350	1174
Irene Red	Калій О. *	Кахович Р.В.
249	1282	1905
	Калініна Н.	Кахович Р. *
Й	1904	1962
Йогансен М. *	Калініченко Т.	Кац И.
2002, 2005, 2006,	711	345
2008	Калоян А.	Кашепарова Ю.І.
	1748	452
К	Калюжний М.	Каца В.
Кабан С. *	268, 1114, 1115	823, 824
1275	Карабут І.	Квитка-
Кадомская Е.	1116	Основьяненко Г.*
343, 418, 659,	Карасюк М. *	2004
816-821, 928, 929,	1027	Кедров Е.
943, 1255, 1268,	Каратаев В. *	1906
1269, 1300, 1400,	876	Келлер Ф.А. *
1471, 1492, 1493,	Кареліна Т.	180, 323
1522, 1545, 1586,	1494	Кернес Г.
1667, 1826, 1972	Каринская В. *	1059-1064
Казакова Т.	1554	Кернес Г. *
1694-1697, 1716	Кароєва Т.	951, 1051, 1052,
Казус В.	1546	1056, 1072, 1194
344	Касілов Ю. *	Кигель Б.Д. *
Калантай Є.	1978	334
1338	Касьянова С.	Килипко М.
Калина О.	596, 660, 698,	825
690	822, 1117-1121,	Кириленко В. *
Калинин С.	1339, 1340, 1861,	1458, 1760
1698	1978	Кирпичов В. *
Калиниченко М. *	Касяненко Ю.	133
895		Киртока В.

1270, 1973, 1979	1778, 1781, 1785-	437, 930, 1627
Кисельов І.Г. *	1789, 1798, 1801-	Кожин М.І. *
350	1804	1394
Китченко Є.	Ковалівські, родина*	Кожушко В.
1495, 1496, 1980	82	827
Кіреєнко З.	Коваль О.	Козакова В. *
1408	1342, 1588	1821
Кіч Т.	Коваль Т.	Козинец А.
1458	1908	661, 760, 828,
Клеба Л.	Коваль Ю.	829, 918, 931,
1341	103, 1779, 1782	1403
Климан І.	Ковальов О.	Козловський І. *
1227	510	185
Клочко Р.	Ковальова В.Д.	Козороз О.
328	460	104
Клочков М.В. *	Ковальская Е.	Колесникова З. *
19	101, 102, 1472,	143, 745, 802,
Клочков С.О. *	1473, 1523, 1547,	1717
200	1589-1592,	Колесниченко В.
Кнаббе В.С. *	1618- 1622, 1644,	1910
91	1699- 1702, 1734,	Колеснік О.М. *
Кобець В.	1758, 1759, 1790,	105
597	1848, 1849, 1883,	Коливанова С. *
Кобзан Д.	1889	131, 182
826	Ковальчук В.	Колісник В.
Кобцев М. *	1909	1317
1020	Ковбаса О. *	Колоколов С.В.
Ковалевський А. *	1274	1911-1914
121, 138	Коворознюк Д.	Колоколов С.В. *
Коваленко А. *	771	1981
1514	Ковтун А.В.	Коломенский Г.
Коваленко Ю.	598	746
1379, 1724, 1725,	Ков'ягін О.	Колос А. *
1738, 1739,	1907	1077
1748- 1757, 1774-	Кожедубова Г.	Кольцова М.

42, 226, 688	43, 978, 1623	Кошеленко В.
Колянда В. *	Косий М.	1178
799	566, 600, 616,	Кошеленко В. *
	662, 919, 961,	1166
Комаров В.В. *	1011, 1193, 1200,	Кошкін М. *
1451	1208, 1241, 1404,	191
Комарь Н.П. *	1435, 1436	Кошлата О.В.
144	Костенко О.О.	407
Кондаков П. *	1703	Кошман О. *
1836	Костина Н. *	955
Кондратенко М. *	280	Кощеев А.
1841	Костинский А.	1828
Кононенко Я.	1884, 1885	Кравець В.І.
590, 599	Костіна О.	1179
Корепанов І.	730, 1123, 1175,	Кравець В.Ф. *
511	1176, 1177	77
Корнієнко О.	Костюк Д.	Кравченко В.
1863	601, 602	603, 604, 1306
Коровай С.М. *	Костюк Д. *	Крамар В.В.
735	1843	1915
Королева В. *	Косяк А.	Крамаренко М. *
1991	106, 979, 980,	1817
Король Г. *	1668	Крамний І.
1262	Косяненко Ю.	107
Король Г.С.	831, 1548	Красиков М.
1122	Котляр Е. *	1405, 1624
Королюк Е. *	918	Красиков М. *
1169	Коцарев О.	1547
Короп М.	1982	Красноперов С.
1827	Коцюба Г.М. *	1162, 1180
Коротецька В.	1965	Кревсун Е. *
1219	Кочанов Е.О.	814
Корякін П.О. *	460, 461	Кривицька М.І.
1133	Кочарян С.Г.	454, 636
Косенкова В.	946	Кривоконь А.Г.

316, 317	Кулик П.	1125
Криворучко Л.	1204	
832	Куликов В. *	Л
Кривцов В.	1619	Лабазова Т.
1406	Кульбака О.Д. *	112, 372
Крикун Т. *	1659	Лазаренко Н.И.
1681	Кунденко Н.	1409
Крикуненко И.	1524	Лактіонова Г.
1829	Куніч О.П.	474
Крищенко А. *	108	Ландау Л.Д. *
1249	Купрєєв М.І.	147
Кромченко О.	699, 700	Лапин А.
1195	Кураш В.	1748
Кроповинская А. *	1917	Лапина Н.
1674	Курбас Л. *	1599
Круглова В.	1768	Лаптев Н.Е. *
1407	Курбатов М.	356
Кружилина О.П.	833	Лаптева А.С. *
346	Курченко С. *	1668
Крымов Д. *	873	Лаптева Н.
261	Кутасевич Я.Ф.	113, 660, 684,
Крюгер В. *	747	701, 835, 1029,
1887	Кутєпов И.	1130, 1864
Крючков О.	834	Ларіна П.
1304	Кучеренко О.	44, 1271
Кувшинчікова А.	109, 110	Лашко И. *
1220	Кучерявый А.	1680
Куделко С.М. *	1918	Лаюк М. *
23	Кучков П.	1887
Кузина Е.М. *	1124	Ле Хонг Фионг
202	Кушнарєв Е. *	605
Кузьміна А.	176, 195	Лебедь М.
371	Кушнарєнко Н.М.	512, 1030, 1064,
Кулєшов Р.	111	1303
1916	Кушнір Ю.	Лєвашов А.

1919	373	Логвіненко І.М.
Левин А.	Литвин О.М. *	462
114	17	Логинова М.
Левина Е.Р.	Лихачов Р.	115, 1593
1920	1220	Лозовой В.О. *
Левковська Л.	Лихвар В.	10
414	690, 691	Ломик Б.Т. *
Левченко Б.А. *	Лілітко Г.	201
169, 170	45, 227, 228, 663,	Лопатин В.В.
Левченко В.	754, 761, 1104,	1921
1474	1128, 1129, 1150,	Лошкарьова Н.М.*
Лейбфрейд А.Ю. *	1245, 1286, 1373,	1659
146	1374	Луговий Р. *
Лейко В. *	Ліра Л.	927
1531, 1532	1923	Лукаш Я.
Лемешко Е.	Лісна Т.	374
836	1018, 1182,	Лукашев В. *
Леоненко П.М.	1850- 1852	1754
90	Лісниченко В.	Лукашенко Л.
Леонидов Л.	1272	513, 514
1288	Лісовий І.	Лукашова Л.
Лесовой В.Н. *	212	1206
163	Літвінова Н.	Луньов П.
Лещинский А.А. *	269	211
207	Лобач Е.	Лунячек Н.О.
Ликов Д.Т. *	837, 838,	407
350	1242- 244, 1344	Лучковский И. *
Липківська А.	Логвиненко Л.А.	1616, 1618, 1626,
1791	1549	1627
Липовец Э.Я. *	Логвинова Н. *	
334	1391	Лыко Д.
	Логвіна Т.	1830
Лисенко М. *	232-234, 685, 731,	Любченко А.П. *
189	1126, 1178, 1181,	91
Листопад Л.	1221, 1354, 1669	Лямбль Д.Ф. *

162
Ляхова Н.
606, 721, 1127,
1345, 1865, 1922
Ляшенко А.
692, 716

М

Май Т. *
930
Макаренко А.
286-288, 515, 607,
677, 678, 839, 932,
1012, 1065, 1273,
1305, 1410, 1525,
1526, 1561,
1594- 1596, 1625,
1670- 1675, 1726,
1805, 1831
Макеева А.
440
Максим В.
1130
Малайдакова Є.Л.
1131
Малєжик К.
229, 840, 1348,
1866
Малимон Т.
1346, 1347
Малинка В.
1411
Малиновська Н.М.
117

Малицкий И.
347, 1411
Малицкий И.Ф. *
343
Малишев К.
305
Малій Ю.О.
463
Маловічко А.
375
Мальцева М.
1924
Малявина А. *
816
Мамонтова О.
475, 476, 480
Мангушева В.
1925
Мандрика В.
841
Мандрыка П.В. *
153
Манжелій В.Г. *
112
Манчак В. *
801, 807
Маньякова А.
937
Маньякова О.
937
Маринчак Н.В.
1926
Маркевич М.
843, 844, 845
Маркін В.

1289
Мартен Г.
1475
Марчук О.С.
1183-1186
Маршала А.Ю.
1562
Маслак О.А. *
1364
Масленников П. *
348
Мастер М.
1771
Матвієнко Т.
1597
Матусовский М. *
334
Махортова О.
118, 270
Мац Г.З. *
335
Мацевитый Ю.М.*
26, 143
Мачківський М.
1983
Мачужак Н.
119
Машнова М.
1928
Мевиус А.П. *
91
Меднікова Л.П.
412
Медяник О.
1349

Мельник Е. *	1802	762
1243	Міронюк Ю.	Морозова А.
Мечников І. *	712	306, 962, 1414,
131, 216-219	Мірошник В.	1415, 1626, 1811,
Мерка В.	142, 384	1832, 1833
1133	Мірошніченко Є. *	Морозова М.
Мизяк А.	187	567-579, 1416
982	Міщенко А. *	Морозова Н. *
Микутина О. *	778	1570, 1590
839	Мнішек І.	Мосенцева Т.
Мироненко В.	121-124, 376, 377,	516
1867	664	Москаленко А. *
Мирошникова А. *	Мовсесян Г. *	184
57	129	Москалик А.М.
Мирошніченко Н.	Могилевська Н.	1132
272	441	Мостовий Ю.
Мисько З. *	Могильченко Г.С*	693
1679	104	Музыка Л.
Михайленко В.	Можейко І.	1819
1929	125-139, 213, 252,	Мулерман В. *
Михайлин І.	290, 291, 305, 318,	1839
1412	378-382, 640,	Мусеев М.
Михайлів В.	1290, 1350	1066
1868	Моисеева І. *	
Михайлов Б.В. *	1670	Мысниченко В.П.
750, 1076	Молькова О.	141
Михайлюк М. *	924	Мычак О.Н. *
1264	Момот С.	174
Михалева С.	1830	Мялица А. *
1413	Монтвид-	608
Михно А.С.	Шабельская А.С. *	
448	93	Н
Мишон А. *	Моргун Ю. *	Нагорна В.
56, 1876	1778	580
Мищенко В. *	Мороз Н.	Назаренко В. *

91	Нечепорчукова М*	Оглоблин В.А.
Назаренко О.	332	148
266	Нечипоренко С.	Оглоблин В. *
Назаров Н.	28	1641, 1643
581	Никипелова Н.	Огородня Т.
Найданова Л.	1987	2, 292, 464, 665,
1222	Никитченко М.	1033, 1046, 1256,
Намарадзе Г. *	1032	1312
206	Николаева М.	Ожиганов Д.
Наріжний Д.І. *	1067, 1223	1563
152	Никонова Н. *	Оковита К.
Наумова Е.	677	350
1187	Никулина Л. *	Олейник К. *
Невская Т.	1968	1690
145, 748	Нойок А.	Олексенко Н.І.
Недбайло А.К. *	869	1136, 1137
337	Носачов В.	Олексієнко, родина*
Некос А.Н.	253, 385	74
463	Носков Б.А. *	Олійник Н.
Немикіна Л.	91	1932
1031	Носова М.О.	Олійник Н. *
Несенов В.	1135	2003
773, 848-866	О	Олійник С.
Нестеренко М. *	Оболенский Н.Л. *	713
130, 146, 867	81	Ольшанський К. *
Нетецька З.	Овдиенко Ю.	338, 350
231	1827, 1828, 1885	Омельченко Л.
Нефантов П. *	Овчаренко Н.І.	1476
1586	1988	Оноприенко Р.
Нехай В. *	Овчинников В.А.	1645
1432	1599	Опришко Т.
Нехорошков Р. *		1886
645		Орлов В.Г.
Нечепоренко А.		
868		

703	П	1774-1776
Оробченко Л.	Павелена	Пасько М.А.
386	(Сидоренко) Н.	456
Оровецький П. *	1934	Пахомова Р.
1975	Павленко А. *	1355
Осадча Н.	1665, 1673	Педан М.
1351	Павленко В.	1645
Осадчий А.	1189	Пекний О.
1846	Павленко Е.	919
Осипчук И.	3, 413, 443, 444,	Перець Г.
217, 1308	870, 1034, 1069,	1035
Осірна Г.	1246	Петерец А.И.
1184, 1185, 1550	Палатник Л.С. *	985
Осокина Е. *	193	Петренко И.
1656	Палладін О.В. *	1806
Остапенко С.	149	Петренко О.Є.
271	Панов М.І. *	1937
Остапчук В. *	1453	Петренко М. *
1021	Панфилова Ю.И.	1930, 1937
Остапчук М.	1877	Петришин О.В. *
1933	Панченко А.В.	1452
Остренок В.	1527-1529	Петріна Ю.І.
232-234, 666, 667,	Панченко М.	726
685, 694, 718, 719,	152, 256	Петрусенко О. *
1020, 1138-1142,	Панченко Т.	121
1154, 1178, 1313,	293	Пешко К.
1353, 1354	Парасочка И. *	1062
Островська Х.	1675	Пилипенко Л.И.
150, 629, 963,	Паращук Ю. *	1936
1010, 1188, 1274	918	Пилипчук М.
Остроумов Ю.	Паровой Ю. *	1036
772	173	Пирлик І.
Отенко І.	Пархоменко Н.	630, 717, 1037,
609	984	1190, 1247
	Пасечник С. *	Писаренко В. *

1022	1191, 1192	Попудренко Ю.
Підкопай О.М.	Поліщук Т.	1728
1940	159, 160, 1989	Порошенко П. *
Плаксин Е.	Положі́й Є.	1006-1008, 1011,
1780	1275	1012, 1015, 1209
Платонова Л. *	Положі́й Є. *	Посканная Е.
1767	1275	1971
Плишенко И.	Польская И.И.	Посохов С.И.
986	156	1420
Плоскина В.	Полякова Ю.	Посяда С.Д. *
1748	157	76
Повойко І.О.	Поляничкин Н.	Потимков С. *
1356	1939	1961
Погорелов А. *	Полянская Л.	Приходько Т.М. *
95, 1604	158	734, 1167
Погребняк Н. *	Помі́ркованна А. *	
821	1648	Протектор И.
	Пономар В. *	989, 1718, 1990,
Подберезкина А.	798	1991
1834	Пономар М. *	Прохоров Э.Д. *
Подкорытов В.С.	1245	21
154	Пономарева Л.	Прохорчук Д.
Подлубний О.О.	1627	1600
468	Пономаренко О.О.	Проценко Л.О. *
Подольская Е.А.	988, 1419	350
1311	Попеску Т. *	Пугачев А.Т.
Поженян Г. *	131, 182	193
114	Попов А.	Пудинов В.
Полевич Л. *	668, 1813	992
1672	Попов Д.	Пуртов Ф.П. *
Полехина Ю.	1232	349
1835	Попов М. *	Пущенко С. *
Поливода М.	1589	1270
1938	Попова Я.С.	Пятак Л.И. *
Політуха О.	612	1990

П'ятихін І.Г. *	Решетняк І.	Романенко Г.
350	545	875
Р	Реснт О.	Романишина О.
	214	1870
Радченко В. *	Рєпін В.	Романовский А.Г.
143, 751	549	1877
Радченко Л.В.	Рибак Т.	Романцов І. *
387	29	1281
Райнин І.	Рибалка С. *	Рубай С.
1193-1199,	798	548
1200- 1204	Рибальченко В. *	Рубан В. *
Райнін І. *	914, 1499	777
1011, 1014, 1164,	Рижкова М.С.	Рубан М.
1165, 1173, 1182,	1301	1574, 1812
1187, 1190, 1205,	Риндзак О.	Рубан Н.
1209, 1211, 1216	582	1531, 1532
Ракитин Ю. *	Рипа В.В.	Рубин Э.
80	991	1424
Распопова І.О.	Ріпка І.В.	Рубин Э. *
455	1357	1445
Ратьковский Г.А. *	Робак І.Ю.	Рубинский К.И. *
208	722	65, 1485, 1799,
Рахаєв І.	Ровчак Л.	1808
871-873	1992	Рубіжанський С.
Рахаєв І. *	Рогоза Е.	695
813	874	Рубченко М. *
Раєвська-	Рогозянский Н.Ф.*	1815
Іванова М*	345	Руденко Л.
131	Роденко О.	1501
Ремизов І. *	1179	Руденко Н.И.
196	Родионов В.	164
Рєпін І. *	1941	Рудницкая Е.
84-87, 1614	Родіонов В. *	876
Решетникова Л.И.	1983	Рукавицына А. *
990		1650

Русакова Р.С. 992	Садовнича В. * 744	1427 Семененко Ю.О. *
Русецький А. 1224	Салина Н. * 1547	926 Семенча Т.
Русланова Н. * 96, 181	Самокиш М. * 133	551 Семенченко О.А.
Русса П. 148, 165	Самокиш Н.С. 166	1601, 1628 Семиноженко В.
Рыбальченко Р. * 271, 272	Саніна О. 219, 391-394, 1358	1308, 1602 Семирадський* Г.
Рыжий В.С. 1425	Сафонова О.В. 947, 1291	122, 258 Семочкина Н.
Рыжков И.В. * 91	Саяний М. 167, 168, 1551	1942 Сенин С.
Рябініна Ю. 1146	Светлакова А. 1194	171, 172 Сергеев В. *
Рябоконт А. 1061, 1063	Светлый П. 494	178, 319, 1333 Сергеев С.
Рязанов Е. * 150	Свитолина Э. * 809, 870, 874	753 Сергеева В.
С	Свінтицька Г. * 936	258, 446, 669, 725, 752, 944, 964,
Саболаєва Т.А. 550	Світайло Л. 1359	965, 1072, 1225, 1361, 1362, 1428,
Савин И. * 115, 158	Світлична Ю. 1314, 1360	1533 Сергушев М.
Савич В. 1147	Світоліна Е. * 767, 784, 848, 856	1278 Сердюк А. *
Савченко О. * 1551	Северина С. 1573	1578 Сердюк Л. *
Сагайдаченко Е. * 687	Севидов А. 877, 878	103 Серебрякова З. *
Сагаровський А.А. 1878, 1879	Севидов А. * 813, 846	58, 110, 148, 1547 Середа Т.
	Селіванов А.	1871, 1872

Сєдих В.В. 1502	1148	84, 86, 171, 172, 1602
Сєрова В.В. *	173, 705, 1207, 1276, 1363	Смирина Н. 1837
Сєрік О. 1503, 1854	Сковорода Г. *	Смоленко Я. 47
Сив І. 1881, 1943, 1944	1984, 1989, 1993	Соболев Ю. 1838
Сидоренко М. 732, 1934	Скорик А. 1945	Советский В. 1603
Сидоров С.П. 879	Скрипка К. 763	Сокол Е. *
Силина О. *	Скрипка Л. 1364	1398
1323	Скрипка О. 1231	Соколинская А. 966
Симоненко А. 259, 351, 670, 671, 1074, 1075, 1205	Скрипніченко В. 552	Соколов А.В. 294
Симулик В. *	Славский Л. 614	Соколова В. *
1841	Славянський А. 1729, 1836, 1837, 1946	898
Сиплатова О. 880	Слатін І. *	Соколовский В.И. 993
Ситенко М. *	127	Сокольников М. 174, 395, 396, 1552
134	Следюк Д. *	Соловьев Н. *
Ситник С. *	1642	143
1003, 1276	Слепченко О. 1500, 1501	Солодовник М. 1365
Сінна О.І. 448	Слиш В.М. 1206, 1207	Соломко М. 1947
Скиба В. 704	Слиш Л.О. *	Солошенко Л. 1356
Скирда В.В. 1429	1342	Соляник А.А. *
Скляров В. 719	Слюсаренко З.К. *	24
Склярова А.	337	Сомова О. 1729
	Сметанская О.	

- Сорока С.
240, 479, 553, 882,
1005, 1039-1043
Сорочан С.Б. *
22
Сосницький В.
325
Сошинський І. *
1487
Спасская Н.
467, 883, 884,
1553
Сподобина І.
1032
Спузяк М.І. *
107
Сребницький А. *
1757
Срезневський І.І. *
13
Стадник А.
265, 322, 723,
1948
Станичнов О. *
1601
Станіславський Л. *
865
Старченко В.С.
331
Стаховський С. *
851
Степанов С.Ф.
554, 1129
Степанюк Д. *
894
Степанюк С.
1150
Степенко О.М.
469
Степняк М.А. *
92
Стефан О.
1781
Стеценко О.
1782
Стецюн Н.
1706
Стешенко І. *
1768
Столбецов О.
175-177, 632-634,
833, 834, 886-895,
909, 945, 1248,
1430
Столяренко Е.Н.
994, 995
Стороженко С.
896, 1208
Стрелец Н.
1949
Стрелецкий П.С. *
197
Стрельник І.
30, 48-52, 55, 178,
341, 593, 601, 642,
672, 673, 897, 898,
920, 934, 1015,
1021, 1196, 1209,
1249, 1277, 1431,
1459, 1534, 1646
Суарес О.
397, 398
Субота В.
310, 447, 1434,
1565, 1629, 1630,
1676, 1710, 1730,
1731, 1760, 1761,
1792
Суботін В.
616
Судакова Т.І. *
1995
Сумцов Н. *
119, 1521
Сумцова В.
399, 1151, 1152,
1210, 1873
Сундук А.
414
Сунко С.
1657
Супрун А. *
1639
Суслин В.Е.
179
Сухенко М.
871
Сухорукова І.
1254
Сущенко А.
1950, 1996
Т
Табачник Д.

180	53	Тимченко Й. *
Тан А. *	Таций В.Я. *	136, 779, 1964,
297	163, 1382, 1421,	1997
Тарабарінов Л. *	1427, 1438, 1454	Тимченко М.Й.
155	Тацій В.	1954
Таран Г.	1435-1437	Титар О.В.
1951	Твердохліб К. *	1461
Тараненко О.	98	Титов Е.
1997	Тельбух С. *	1778
Таранова Е.	1595	Тихонов А.
181	Теплоухов В.	758
Тарасенко І.	1952	Тишевська Л.Г.
1183	Теплоухов В. *	300
Тарасов І. *	2000	Тимофєєва Т.
717	Теремець В. *	1154
Тарасов Л.Ф. *	1857	Ткаченко Г.П.
350	Терех Н.	346, 1955
Тарасов Ю. *	921	Ткаченко Н.
70, 175	Терехов І. *	686, 1357, 1366
Тарасова О. *	953	Товажнянский Л.
1497	Терещенко К.	193, 1439
Тарнавський О. *	182-192, 935, 936,	Толмачов І. *
678	1839-1841, 2001	914
Тарнашинська Л.	Тесленко-	Толстухин А. *
1998	Приходько Ю. *	1576
Татаренко Н.П. *	62	Толубко В.Ф. *
154	Тесля Н.	97
Татарінов Ю.	1808	Тольба В. *
1999, 2000	Тимофєєв А. *	1591
Татарінов Ю.А. *	810, 907	Томін О.
1966	Тимошенко В. *	584
Таукешева Т.	1692	Топилин В.В. *
555, 556	Тимченко В.	179
Тахтаулова М.	1953	Топтыгин А.Л.

193	733	Филатов С.
Топчий М. *	Ужвій Н. *	901
1829	190	Филонич В.И.
Тредіт В.	Украинский С.	362
689	154	Филь В.
Третьак М.	Ус Ю. *	618
1887, 2002	1824	Філарет *
Тришевский И.С.*	Уткіна К.Б.	134
91	468, 469	Філомафітський Є.*
Тройнер В.І.	Утьосов Л. *	137
363, 400	192	Філоненко С.
Тронько П. *	Ушенина А. *	619
209-215	892	Фірсов І.
Тротченко С.	Ушкалов Л.В.	1369
2003	1956	Фоевцев Н.
Трофименко Т.М.		902
1888	Ф	Фольборт Г.В. *
Троян А.	Фабрикант М. *	194
922	242, 255	Фомичев И. *
Туган-	Фараонов Е.Е. *	1592
Барановський М.*	91	Фомичев С. *
90, 116, 135, 204	Федак Л.	1592
Турбаба Г.Г.	1463	Фомін А.
1153	Федоровський О. *	401, 704, 707
Туренко А.	125	Фомін Р. *
1440	Фельдман А.	798
Туренко А.Н. *	925	Фризман Л.
163, 1383	Фельдман Б. *	2004
Турутя-Прасолова О*	69	Фризман Л.Г. *
1727	Фельзенштейн	68, 1986
Тюльпа О.	М.*	Фрідьєва Н.Я. *
1226	335	25
		Фурат М.Ф.
У	Фесун А.	324
Удовиченко Н. *	900	

Х

Хавкіна Л.Б. *
111, 1504

Харченко В.Ю.
412, 1957

Харченко Н.
54

Хвесик М.
414

Хворост В.П. *
142

Хижная М.
196, 1444, 1477,
1478, 1539,
1604- 1606, 1631-
1634, 1677, 1793,
1853

Хижняк Д.
668

Хильковский А.
56, 1876

Хиневич А.П.
998-1000

Холод М.М. *
350

Хомутынник В. *
1019

Хорошковатый
А.В.
55

Ц

Цауне Ю. *
101, 241

Цибря Л.

402

Цибульник Б. *
159

Цимбал Я.
2005

Ч

Чайка М.
197-199, 333, 420,
720, 747, 758, 901,
1406, 1554, 1706,
1715, 1717, 1780

Чайка Ф.В. *
350

Чайковский П.И. *
106, 165, 1750

Чемоданов А. *
1568

Чемоданова Л. *
1568

Чепалов А.
261, 1544, 1762,
1763

Чепалов А.И. *
1747, 1766

Чепалюк М.
609

Чепіга (Зеленкевич)
Я.*
27

Черемский Р.
1278

Черних В.П.
1446-1450

Черниш О.

1212

Чернишова Т.
1092, 1093, 1131,
1156

Чернов С.
1045, 1046, 1047,
1048

Чернов С. *
1026, 1029, 1044

Черный Н.С.
1958

Черных В.П. *
163, 1390

Черняев Т. *
929, 938

Чжан Х.
581

Чистилін В.
911, 1203

Чистякова В. *
125

Чичибабин Б. *
1987, 2001

Чумак М.
1959

Чумак М. *
1963

Чумаков Н.
1001

Чухлій С.О.
200

Ш

Шалимов А. *
88

Шаповалова Ю.

675	262, 1515, 1956	1318
Шапошник Е.	Шейко В.М.	Шуйский И.
1874	300	206, 262
Шапошников В. *	Шелест О. *	Шульга А.
1804	788	295-299, 908,
Шаров В.	Шемет Н.	1003, 1012, 1479,
1213	1554	1566, 1607,
Шатагин О.А. *	Шепеньова І.	1678- 1681, 1735,
91	1157, 1158, 1159,	1783, 1809
Шатравка А.	1160	Шульга С.Н.
404	Шило А. *	1423
Шаульский М.	1588	Шульженко К.И. *
1297	Шинкаренко В.Г.*	1512, 1526
Шахматенко С.	9, 357	Шупенко Р.
1214, 1215	Шматченко С. *	409, 696, 1191,
Шваб Л.	1188	1230
201, 202, 356	Шматченко Ю.	
Шварц С. *	203, 314, 470,	Щ
1539	471, 907, 937, 938,	Щелкановцева Е.
Швед А.	1006, 1216,	207
906	1250- 1252, 1280-	Щелчкова Т.А.
Шевелева Г. *	1283, 1648, 1843-	472
89	845, 1875	Щемур О. *
Шевельов Ю.В.	Шмякова Т.	1652
2010	1846	Щепкін П.В. *
Шевельов Ю. *	Шолом А.	126
2011	754	Щепіна В.
Шевцова А.	Шпак В.	558, 559
1960	204, 205, 2006,	
	2007	Щербакова А. *
Шевченко С.В.	Штонда А.	1633
1370, 1371	1505	Щербань Л.П.
Шевченко І.	Шубина О.	358
1002, 1279	1707, 1764-1766	Щербина Е.
Шевченко Т. *	Шубна Л.	909

Щербинін Є. *
131

Щербініна О.П.
1502

Щетинский А.
1708

Щибря Л.
405, 1298

Э

Эльянов П. *
811

Эпштейн А.И. *
60

Эфрос А. *
251, 261

Ю

Юзыч М.
1555

Юр'єв Ю.А. *
705

Юхт Б.Ю. *
156

Я

Яворницький Д. *
128

Яворський В. *
666

Якимчук Л.
1970, 2008

Яковенко К.
910

Яковишин С.
755

Яковлев С.
1004

Яковлева А.
1077

Яковлева Е.
1448

Якушева А.В.
636

Яловий М. *
1976

Янкелевич С.
1794

Янко Ю.
1709, 1710

Яремчук О.
2009

Ярославский А. *
873, 1227

Яхин И. *
1605

Яценко И. *
161

Яценюк А. *
1009

Яцина Ю.Д.
1161

Ященко Г. *
818

ГЕОГРАФІЧНИЙ ПОКАЖЧИК

Андріївка 367	Борівський р-н 290, 463, 1274	Верхній Бишкин 399
Балаклійський р-н 332, 351, 1031	Борова 1977	Верхній Салтів 123, 309
Балаклія 679, 1524, 2012	Бугаївка 390	Високей 717
Баранове 404	Буди 1656	Війтенки 305
Барвінківський р-н 358	Валки 76, 112, 152, 159, 267, 324, 1658, 1659, 1869, 1989	Вільховатка 368
Барвінкове 331, 841	Валківський р-н 49, 105, 256, 305, 307, 308, 310, 372, 382, 389, 404, 473, 542, 552, 631, 996, 1097, 1099, 1161, 1351	Вовчанський р-н 46, 455, 1281
Башилівка 1086	Варварівка 369	Водяне 1292
Берека 1453	Великий Бурлук 120, 1276, 1327, 1868	Вовчий Яр 332
Берестовенька 1293	Великобурлуцький р-н 173, 222, 224, 368, 371, 478, 500, 549, 612, 695, 705, 971, 1102, 1133, 1206, 1207, 1232, 1363, 1369	Гайдари 312
Белгород 1266		Гаражівка 377, 405
Біляївка 910		Грушане 1151
Близнюки 1122, 1262		Гусарівка 351
Близнюківський р-н 74, 290, 302, 326, 369, 386, 534, 686, 1081, 1086, 1145, 1157, 1158, 1159, 1160, 1188, 1214, 1215, 1318, 1357, 1366		Дворічанський р-н 219, 388, 391-394, 401, 416, 424, 477, 704, 707, 823, 824, 970, 1134, 1153, 1167, 1174, 1222, 1322, 1358

Дворічний Кут	1181, 1221, 1229,	Кантакузівка
374	1292, 1313, 1353,	382
Дергачі	1354, 1484, 1501,	Каплунівка
1481, 1483, 1499,	1503, 1551, 1854,	1080
1822, 1846, 1855,	1863, 1866	Катеринівка
1858, 1859	Знам'янка	104
Дергачівський р-н	976	Кегичівський р-н
271, 272, 342,	Золочів	71, 367, 533
352, 364, 374, 381,	83, 142, 230, 384,	Ковалівка
476, 481, 648, 668,	702, 1155, 1360,	394
763, 972, 1191,	1370, 1932, 2003	Ков'яги
1192, 1217, 1352,	Золочівський р-н	307, 310, 631
1494, 1663, 1953,	136, 312, 366,	Козіївка
1959, 1963, 1964,	498, 535, 993,	1116, 1872
1993, 1997	1147, 1371, 1474	Коломацький р-н
Есхар	Ізюм	357
594, 1823	54, 174, 253, 268,	Комінтерн
Єфремівка	270, 274, 318, 370,	1408
355	373, 385, 395, 402,	Комсомольське
Зачепилівський р-н	530, 545, 551, 619,	1098, 1503, 1854,
49	1106, 1114, 1289,	1866
Зміїв	1298, 1364, 1867,	Коротич
233, 269, 411,	1876, 1895, 1942,	791
667, 739, 1020,	1952, 1966, 1999,	Костянтинівка
1124, 1126, 1287,	2000	168
1320, 1500, 1572,	Ізюмський р-н	Красноград
1597, 1662, 1669	59, 290, 336, 375,	97, 415, 482, 536,
Зміївський р-н	377, 390, 396, 405,	558, 559, 596, 606,
29, 168, 232, 234,	475, 544, 561, 711,	618, 660, 679, 684,
381, 456, 471, 484,	1002, 1115, 1148,	698, 701, 721, 822,
501, 538, 550, 587,	1226, 1295, 1552,	827, 835, 880,
685, 694, 718, 719,	1898	1001, 1029,
731, 924, 1088,		1117- 1121, 1127,
1098, 1138-1142,	Кам'янка	1130, 1132, 1163,
1154, 1166, 1178,	401	1316, 1339, 1340,

1345, 1608, 1652,	Лиман Другий	394
1861, 1864, 1922,	393	Мелихівка
1951, 1978	Липці	700
Красноградський р-н	379	Мельникове
412, 1293, 1338,	Липчанівка	1658
1865, 1955	59	Мерефа
Краснокутськ	Лозівський р-н	469, 2014
225, 311, 387,	45, 49, 104, 266,	Мурафа
438, 1089, 1218,	290, 397, 398, 513,	244, 1146
1495, 1660, 1871,	514, 651, 682, 703,	Наталине
1875, 1923, 1980	713, 724, 728, 729,	1865
Краснокутський р-н	744, 762, 994, 995,	Нова Водоланга
221, 244, 273,	1028, 1100, 1101,	231, 237, 365,
275, 421, 422, 449,	1162, 1170, 1172,	825, 1219, 1342,
453, 485, 497, 580,	1180, 1245, 1264,	1874, 1904, 1957
690, 691, 714, 831,	1314, 1321, 1334,	Нововодолазький р-н
1080, 1082, 1090,	1486, 1505, 1860,	259, 277, 279,
1116, 1146, 1165,	1882	380, 499, 504, 537,
1183-1186, 1212,	Лозова	692, 699, 700, 716,
1216, 1231, 1349,	45, 227, 228, 487,	976, 1083, 1105,
1496, 1541, 1550,	516, 554, 652, 663,	1149, 1337, 1359,
1601, 1617, 1624,	754, 761, 867, 926,	1408, 1470
1628, 1630, 1635,	1027, 1035, 1103,	Новодмитрівка
1862, 1872	1104, 1125, 1128,	1355
Краснопавлівка	1129, 1144, 1150,	Новоолександрівка
45, 266	1286, 1317, 1324,	1272
Куп'янськ	1335, 1336, 1346,	Олександрівка
132, 381, 1844	1347, 1373, 1374,	400
Куп'янський р-н	1497, 1651, 1666	Олексіївка
64	Люботин	1348
Леб'яже	376, 469, 984	Ордівка
799	Мала Данилівка	277
Лиман	271, 272	Пархомівка
1863	Мануїлівка	

1601, 1617, 1624, 1628, 1630, 1635, 1862	Печенізький р-н 493, 540, 547, 1094	313, 1085 Садовод 371
Пашинівка 378	Південне 469	Сенькове 1296
Первомайск 115, 158, 223, 520, 1095, 1096, 1123, 1593, 1870, 1873, 1995	Підлісне 378 Піщанка 1652 Плоске 1363	Синиха 64 Сковородинівка 312, 1474 Соколове 471
Первомайське 518, 521, 523, 730	Полтава 109	Солоницівка 381, 668
Первомайський р-н 201, 202, 355, 356, 399, 474, 502, 503, 522, 524, 539, 614, 879, 902, 910, 1084, 1151, 1152, 1175, 1176, 1177, 1189, 1210, 1329, 1348, 1453, 1457, 1460	Пролетарка 705 Ржавчик 1152 Рідкодуб 388 Різдвяне 389 Рокитне 1470	Сосонівка 380 Старий Мерчик 275 Старий Салтів 46, 52, 313 Сухини 1093 Тавільжанка 391, 1322
Перемога 1860	Руська Лозова 364	Таранівка 381, 471
Пересічне 1494	Сазоно-Баланівка 1131	Харківський р-н 376, 379, 469, 737, 984, 997, 1656
Першотравневе 394	Самійлівка 1318	Царедарівка 1882
Петро-Іванівка 392	Сахновщинський р-н 488, 492, 693, 1179, 1272, 1355, 1368, 1456, 1856	Чкалівське 1297
Петропілля 1505		Чорне 1133
Печеніги 122, 543, 832	Сінне	

Географічний показник

Чугуїв	799, 1171, 1297,	613
73, 86, 403, 708,	990, 1004, 1169,	Шевченківський р-н
710, 753, 755, 800,	1823, 1857	363, 400
1562, 1614, 1941,		Яковлівка
1983	Шарівка	1264
Чугуївський р-н	423, 441, 447,	
383, 541, 594,	451, 1135, 1468	
681, 689, 697, 709,	Шебелинка	

Науково-довідкове видання

**Література про
Харківщину
2015**

Бібліографічний покажчик

Відповідальний за випуск Н.І.Шостко

Підписано до друку 14.12.2016 Формат паперу 60 x 84/16
11,9 друк. арк. Папір для множ. апаратів. Тираж прим.
Харківська обласна універсальна наукова бібліотека
вул. Кооперативна 13/2 Телефон: 731-31-32

